
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1667
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1691
3. Καταδικαστέα αναφορά, του Προέδρου της Βουλής κ.

Φίλιππου Πετσάλνικου για τα γεγονότα που προκλήθηκαν στο
Μνηµείο του Άγνωστου Στρατιώτη και έκκλησή του να µην
επαναληφθούν, σελ. 1699

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1667-1669
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1669-1683
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
i) σχετικά µε την υλοποίηση των έργων στα εθνικά οδικά δί-

κτυα κ.λπ., σελ. 1684
ii) σχετικά µε την επέκταση του ΜΕΤΡΟ από Χαϊδάρι και Κο-

ρυδαλλό προς Πειραιά κ.λπ., σελ. 1686
β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

σχετικά µε την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη των ανασφά-
λιστων εργατοϋπαλλήλων, των αυτοαπασχολούµενων επαγ-
γελµατιών και αγροτών κ.λπ., σελ. 1687

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη φορολό-
γηση των αµειβόµενων αθλητών κ.λπ., σελ. 1689

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων: «Οδικές εµπο-
ρευµατικές µεταφορές», σελ. 1691

2. Κατάθεση Σχεδίου Νόµου:
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Προστασίας του Πολίτη και Πολιτι-
σµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Χρηµατοδότηση Περιβαλλοντικών Παρεµβάσεων, Πράσινο
Ταµείο, Κύρωση ∆ασικών Χαρτών και άλλες διατάξεις», σελ.
1706

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆. , σελ. 1691
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 1691
ΤΖΙΜΑΣ Μ., σελ. 1691

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ Γ., σελ. 1689
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 1685
ΚΟΥΣΕΛΑΣ ∆.., σελ. 1689, 1690
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 1687, 1688
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 1684, 1685, 1686,

1687
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α., σελ. 1686
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 1688

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων:

ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 1696
ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ Π., σελ. 1717
ΒΛΑΤΗΣ Ι., σελ. 1718
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 1700
ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 1721
∆ΑΒΑΚΗΣ Α., σελ. 1723
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 1711
ΘΕΟΧΑΡΗ Μ., σελ. 1720
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 1712
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 1704
ΚΑΡΥ∆ΗΣ ∆., σελ. 1725
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ. 1709, 1710
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 1716
ΛΕΓΚΑΣ Ν., σελ. 1719
ΜΑΡΓΕΛΗΣ Σ., σελ. 1691
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α., σελ. 1701
ΝΑΝΟΣ Α., σελ. 1695
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α., σελ. 1715
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ. 1698, 1715
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 1703, 1712
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ. 1714
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ., σελ. 1703
ΡΕΠΠΑΣ ∆., σελ. 1706, 1709, 1724,

1725
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 1706
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ., σελ. 1722
ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 1723, 1725
ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ Σ., σελ. 1702
ΤΖΕΛΕΠΗΣ Μ., σελ. 1718
ΤΖΙΜΑΣ Μ., σελ. 1693
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ. 1700
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Αθήνα, σήµερα στις 21 Σεπτεµβρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και
ώρα 18.09’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Γ’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του ∆’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 20/9/2010
εξουσιοδότηση του Γ’ Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΚΘ’ συνεδριάσεώς του, της ∆ευτέ-
ρας 20 Σεπτεµβρίου 2010, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
των σχεδίων νόµων:

1. «Υπηρεσιακή εξέλιξη και ιεραρχία των στελεχών των Ενό-
πλων ∆υνάµεων- Θέµατα διοίκησης των Ενόπλων ∆υνάµεων,
Στρατολογίας και συναφείς διατάξεις».

2. «Εθνική Υποδοµή Γεωχωρικών Πληροφοριών- Εναρµόνιση
µε την Οδηγία 2007/2/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 14ης Μαρτίου 2007 και άλλες διατάξεις. Τροπο-
ποίηση του ν. 1647/1986 «Οργανισµός Κτηµατολογίου και Χαρ-
τογραφήσεων Ελλάδας (ΟΚΧΕ) και άλλες σχετικές διατάξεις»
ΦΕΚ 141 Α’)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Σπυρίδωνα Ταλια-
δούρο, Βουλευτή Καρδίτσης, τα εξής:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για τις απο-
φάσεις της νέας πολιτικής ηγεσίας περί νέων αλλαγών στον
αναπτυξιακό νόµο, καθώς και για το χρονοδιάγραµµα κατάθεσής
του στη Βουλή.

2) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος της ∆ιοικούσας Επιτροπής
του Κέντρου Υγείας Μήλου αιτείται την επίλυση προβληµάτων
του Κέντρου Υγείας Μήλου και τη στελέχωσή του µε κατάλληλο
προσωπικό.

3) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία αιτείται την επανεξέταση της διαδι-
κασίας και των δικαιολογητικών για την πλήρωση θέσεων του
δηµοσίου τοµέα από προστατευόµενους του ν.2643/98 για την
υπόθεση του κ. Βασιλείου Αλεξανδρή.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην καταγγελία που
πρόκειται να κάνει ο Ιατρικός Σύλλογος της Πάτρας στη σύµβαση
µε το ταµείο του δηµοσίου.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται ότι η καθυστέρηση
επισκευής του αξονικού τοµογράφου του Πανεπιστηµιακού Γε-
νικού Νοσοκοµείου Πατρών οφείλεται στο µεγάλο χρέος του Νο-
σοκοµείου προς την προµηθεύτρια εταιρεία.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε αίτηµα του Συλ-
λόγου Γονέων και Κηδεµόνων του δηµοτικού σχολείου Ρίου για
κατασκευή µιας επιπλέον αίθουσας διδασκαλίας, λόγω της αύ-
ξησης των εγγραφών.

7) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία αιτείται τη µέριµνα για τη διασφάλιση της
πρόσβασης των ατόµων µε αναπηρία στο διαδικτυακό τόπο
«diavgeia.gov.gr».

8) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία αιτείται την αναβάθµιση του Αγροτικού Ια-
τρείου του Μεγάλου ∆ερείου σε Πολυδύναµο Περιφερειακό
Ιατρείο.

9) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία αιτείται την έκδοση ερµηνευτικών υπουργι-
κών αποφάσεων που προβλέπονται από τον ν. 3851/2010 (για τις
ΑΠΕ), καθώς και ερµηνευτική εγκύκλιο προς τις αρµόδιες περι-
φέρειες.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην απουσία µέ-
τρων τόνωσης της αγοράς.

11) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία αιτείται τη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφει-
λών των επιχειρήσεων του Νοµού Καβάλας.

12) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Παραγωγών Επι-
κρατείας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την επιβολή ΦΠΑ στα
αγροτικά προϊόντα και στην υποχρέωση χρήσης ταµειακών µη-
χανών στους παραγωγούς λαϊκών αγορών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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13) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία αιτείται την αποζηµίωση των παραγωγών
αραβοσίτου λόγω ζηµιών στην παραγωγή τους από δυσµενείς
καιρικές συνθήκες.

14) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ιευθυντής του Γυµνασίου Α’, Β’,
Γ’ λυκειακών τάξεων Καλλιάνων του ∆ήµου Στυµφαλίας Νοµού
Κορινθίας αιτείται την κατασκευή µιας αίθουσας πολλαπλών χρή-
σεων.

15) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Σερβίων, Βελβεντίου, Καµβου-
νίων και ο Πρόεδρος της Κοινότητας Λιβαδερού αιτούνται την
ενίσχυση του Πυροσβεστικού Κλιµακίου Σερβίων.

16) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
1ου ∆ηµοτικού Σχολείου Μυκόνου αιτείται τη στελέχωση του
σχολείου µε διδακτικό προσωπικό.

17) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκοπέλου αιτείται τη χρη-
µατοδότηση του δήµου για την αποκατάσταση των ζηµιών από
τις έντονες βροχοπτώσεις του Σεπτεµβρίου.

18) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκοπέλου Νοµού Μαγνησίας
αιτείται χρηµατοδότηση του δήµου του για την αποκατάσταση
των ζηµιών από τις πρόσφατες πληµµύρες.

19) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Καθολικός Επίσκοπος Σύρου, Θήρας
και Κρήτης αιτείται την επίλυση του θέµατος που προέκυψε µε
τις δηλώσεις γάµων σε καθολικούς ναούς που δεν υπάρχουν στο
Μητρώο Ευκτήριων Οίκων της Γενικής ∆ιεύθυνσης Θρησκευµά-
των.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος της ΒΙΟΠΑ Αγίου Νικολάου
Α.Ε. Κρήτης αιτείται τον άµεσο ορισµό φορέων υλοποίησης και
χρηµατοδότησης των έργων των εξωτερικών υποδοµών του
ΒΙΟΠΑ Αγίου Νικολάου.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος συνιστά τη λήψη αναπτυξιακών µέτρων και όχι εισπρα-
κτικών για την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα της Πο-
λυτεκνικής Οργάνωσης Πατρών και Περιχώρων να µην περι-
κοπούν τα επιδόµατά τους.

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Μιχαήλ Μπρόκος, κάτοικος Αγίου Νι-
κολάου αιτείται τη µη υπαγωγή στις διατάξεις του π.δ. 219/2006
του χώρου που διατηρεί για λόγους ψυχαγωγίας των παιδιών.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη διακοπή της θε-
σµοθετηµένης απαλλαγής των τελών διοδίων για τα άτοµα µε
αναπηρία.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη δηµι-
ουργία δεκαεπτά νέων οικισµών στο νησί της Πάρου µε βάση το
νέο ρυθµιστικό σχέδιο.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη µετα-

τροπή της περιοχής της Τέµενης Αιγίου σε χωµατερή.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην
έρευνα που γίνεται σχετικά µε το διαγωνισµό για την προµήθεια
σκύρων στον ΟΣΕ κ.λπ..

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο ζητεί την επίσηµη θέση
του Υπουργείου Πολιτισµού για το ανάκτορο που εντοπίσθηκε
στην περιοχή Άγιος Αθανάσιος Ιθάκης.

29) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Σωτηρία Πολίτη αιτείται τη
µίσθωση λεωφορείου για τη µεταφορά των µαθητών της Κοινό-
τητας Καφηρέως στο ∆ηµοτικό Σχολείο Αµυγδαλιάς και στην Κά-
ρυστο Νοµού Ευβοίας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που δηµιουργούν τα διατηρητέα στο Αίγιο µε αφορµή
την κατάρρευση του διατηρητέου του ∆ηµόπουλου κατά τη διάρ-
κεια της ανακατασκευής του.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο εκφράζει τη διαµαρ-
τυρία του για τις ελλιπείς προσφερόµενες υπηρεσίες από την
Google στη χώρα µας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη προσωπικού του 4ου και 5ου Αστυνοµικού Τµήµατος
Πατρών, µε αποτέλεσµα την ελλιπή εποπτεία της περιοχής των
Ζαρουχλέικων.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται το γεγο-
νός ότι η Ελλάδα είναι ένα σπάταλο και αναποτελεσµατικό
κράτος, ενώ οι κρατικές δαπάνες αυξάνονται κάθε χρόνο.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην αβε-
βαιότητα που νιώθουν οι νοσοκοµειακοί γιατροί της Αχαΐας
σχετικά µε την κάλυψη των εφηµεριών.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που παρουσιάζονται µε τις επενδύσεις εγγυηµένης
απόδοσης των αγροτών σε φωτοβολταϊκά συστήµατα στα περι-
φερειακά γραφεία της ∆ΕΗ.

36) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων ∆ιδακτορικού και Ερευνητικού Προσωπικού
αιτείται την πιστή εφαρµογή των όρων της Προκήρυξης του Επι-
χειρησιακού Προγράµµατος «ΘΑΛΗΣ».

37) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Επιστη-
µονικός Σύλλογος Ειδικής Αγωγής αιτείται την κατάργηση του
άρθρου 2 παράγραφος 7 του ν. 3194/2003 κ.λπ..

38) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία ο Αγρο-
τικός Συνεταιρισµός Καλυβών Πολυγύρου Νοµού Χαλκιδικής αι-
τείται να καθοριστεί κατώτατη εγγυηµένη τιµή για την πράσινη
βρώσιµη ελιά που να καλύπτει το κόστος παραγωγής της.

39) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση ∆ικαστικών Υπαλλήλων Ελ-

1668 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



λάδας αιτείται την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων στα δι-
καστήρια µε την άµεση πρόσληψη των επιτυχόντων των τελευ-
ταίων διαγωνισµών, ώστε να αποσυµφορηθούν οι δικαστικές
υπηρεσίες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 37/21-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ. Νι-
κολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 9784/24-08-2010
έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1669



1670 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1671



2. Στην µε αριθµό 748/04-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 48704/27-08-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

1672 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



3. Στην µε αριθµό 543/29-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βλατή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 9781/24-08-2010 έγγραφο

από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1673



4. Στην µε αριθµό 10327/18-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Άδωνιδος
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ. 47913/24-08-2010 έγγραφο από τον

Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

1674 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



5. Στην µε αριθµό 11576/15-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανδρουλάκη ∆ηµητρίου (Μίµη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 31736/24-

08-2010 έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1675

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 12581/05-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 9790/24-08-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

1676 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1677



1678 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1679



7. Στην µε αριθµό 12654/28-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 112314/0092/27-

08-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:

1680 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



8. Στην µε αριθµό 12791/08-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 9785/24-08-2010

έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1681



1682 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



9. Στην µε αριθµό 12985/13-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 31093-1/5069-

1/24-08-2010 έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1683

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη είναι η µε αριθµό 27/16-9-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πανα-
γιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την υλοποίηση των έργων στα εθνικά
οδικά δίκτυα κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουρουµπλή έχει ως
εξής:

«Ως γνωστόν οι δρόµοι αποτελούν τον κύριο µοχλό ανάπτυξης
της οικονοµίας µιας χώρας, σε βαθµό που να θεωρείται η ύπαρξη
των µεγάλων οδικών δικτύων ταυτόσηµη µε την ίδια την ανά-
πτυξη. Το οδικό δίκτυο που απέκτησε η Ελλάδα τη δεκαετία του
1960 οδήγησε τον τόπο µας στο µεταπολεµικό οικονοµικό θαύµα.
Με την είσοδό µας στην Ευρώπη η Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ στα έργα
των υποδοµών στήριξε το χάρτη της οικονοµικής ανάπτυξης της
χώρας. Οι δρόµοι οδηγούν τις κοινωνίες στην πρόοδο και η πρό-
οδος οδηγεί τις κοινωνίες στην πολιτιστική ανάπτυξη. ∆υστυχώς
όµως, µέχρι σήµερα δεν πετύχαµε να προσφέρουµε στον χρή-
στη των οδικών δικτύων της Περιφέρειας ∆υτικής Ελλάδας ούτε
άνεση ούτε ασφάλεια ανάλογα µε τις ανάγκες και απαιτήσεις της
εποχής.

Επιπροσθέτως, αν αναλογιστούµε ότι στον τόπο µας διαθέ-
τουµε εν καιρώ ειρήνης µεγαλύτερο αριθµό νεκρών σε οδικά ατυ-
χήµατα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, τότε αντιλαµβανόµαστε ότι
διαθέτουµε θλιβερή πολιτιστική πρωτιά.

Τα νούµερα µιλούν από µόνα τους. Για το οδικό δίκτυο που
συνδέει την πρωτεύουσα µε την Αιτωλοακαρνανία και ειδικότερα
για τον άξονα Αντιρρίου-Ιωαννίνων, το 2008 είχαµε, από τροχαία
ατυχήµατα διακόσιους εξήντα δύο ελαφρά και βαριά τραυµατι-
σµένους και σαράντα τέσσερις νεκρούς, ενώ για το έτος 2009 εί-
χαµε εκατόν ογδόντα επτά ελαφρά και βαριά τραυµατισµένους
και πενήντα ένα νεκρούς. Σηµειωτέον ότι συγκρινόµενο µε τα
υπόλοιπα εθνικά δίκτυα της χώρας είναι το πιο θανατηφόρο
οδικό δίκτυο.

Είναι δυνατόν η χώρα µας, ένα σύγχρονο ευρωπαϊκό κράτος,
να διαθέτει οδικό δίκτυο που προκαλεί κάθε χρόνο τόσο µεγάλο
αριθµό νεκρών και τραυµατισµένων, αλλά και τόσο µεγάλα κόστη
σε ασφάλειες και σε περίθαλψη υγείας;

Είναι βέβαιο ότι δεν πρέπει να λησµονούµε την εκπαίδευση του
µαθητευόµενου οδηγού, αλλά και την ευρύτερη παιδεία της οδη-
γικής συµπεριφοράς, η οποία πρέπει να ξεκινά από το δηµοτικό
σχολείο. Η κρατική µηχανή πρέπει να ασχοληθεί σοβαρά µε την
«πληγή» της έλλειψης υποδοµής στα εθνικά οδικά δίκτυα και να
προχωρήσει γρήγορα τις απαραίτητες ενέργειες που θα επι-
σπεύσουν την υλοποίηση των έργων.

Κατόπιν των ως άνω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Προτίθεσθε να επισπεύσετε τις διαδικασίες (απαλλοτριώ-

σεις, αδειοδοτήσεις και οριστικούς σχεδιασµούς) ώστε οι ήδη κα-
τασκευαζόµενοι οδικοί άξονες Κορίνθου-Ρίου, Αντιρρίου-Ιωαν-
νίνων και η παράκαµψη Αµβρακίας-Ακτίου να υλοποιηθούν σε
σύντοµο χρονικό ορίζοντα;

2. Πόσο η γραφειοκρατία και οι αδικαιολόγητες καθυστερή-
σεις επηρεάζουν την ανάπτυξη του έργου, όταν γνωρίζουµε το
πελώριο κόστος των τροχαίων ατυχηµάτων σε ανθρώπινο και
υλικό κεφάλαιο και όταν αντιλαµβανόµαστε ότι το οδικό δίκτυο
συµβάλλει ουσιωδώς στην ανάπτυξη της περιοχής»;

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει εκ µέρους της Κυβερνή-
σεως ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, κ.
Ιωάννης Μαγκριώτης, ο οποίος έχει και το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο αγαπητός συνάδελφος,έχει απόλυτο δίκιο στις αναφορές

του για όλη τη χώρα, ειδικά στο περιφερειακό και επαρχιακό δί-
κτυο και ειδικότερα για τη δυτική Ελλάδα. Οι ελλείψεις στη δυτική
Ελλάδα σε δηµόσιες υποδοµές και ειδικότερα σε οδικές υποδο-
µές είναι πάρα πολύ µεγάλες, συγκρινόµενη και µε την υπόλοιπη

χώρα.
Η πολιτεία λίγο πριν το 2000 κάνει τη µεγάλη στροφή και δίνει

βάρος στις υποδοµές της δυτικής Ελλάδος. Αυτό συνεχίζεται
διαχρονικά από τις κυβερνήσεις µετά το 2000. Συνέχισε, δηλαδή,
και η απελθούσα κυβέρνηση αυτή την προσπάθεια. Συνεχίζουµε
κι εµείς µε πολύ έντονους ρυθµούς και µε πρόσθετα έργα, που
γνωρίζει πάρα πολύ καλά ο αγαπητός συνάδελφος. Ειδικότερα
στα θέµατα οδικής ασφάλειας, στο περιφερειακό και επαρχιακό
δίκτυο, η προσοχή µας είναι πολύ υψηλή.

Και η προηγούµενη κυβέρνηση έδωσε στο θέµα αυτό βαρύ-
τητα -και στη δυτική Ελλάδα- και από τα λίγα κονδύλια που είχε
καταχωρήσει για την οδική ασφάλεια, ένα σηµαντικό µέρος, πε-
ρίπου 26.000.000 ευρώ, έδωσε σε έργα σηµειακής επέµβασης
στο δυτικό άξονα της χώρας και κυρίως στο Νοµό Αιτωλοακαρ-
νανίας. Αυτά τα έργα είναι σε εξέλιξη και στόχος µας είναι να τα
ολοκληρώσουµε πάρα πολύ γρήγορα.

Από τα σηµαντικά έργα που κατασκευάζονται στη δυτική Ελ-
λάδα είναι πρωτίστως η γέφυρα Ρίου – Αντιρρίου, αυτό το µε-
γάλο ειδικό κατασκευαστικό έργο, το κόσµηµα για τη χώρα,
όραµα και όνειρο δεκαετιών και αιώνα, θα έλεγα. Αυτό το έργο,
όµως, ήταν αδιέξοδο, γιατί πέφταµε πάνω στους ορεινούς όγ-
κους κι από εκεί ξεκινούσε το δύσκολο ανάγλυφο της Αιτωλοα-
καρνανίας αλλά και γενικότερα όλου του δυτικού άξονα.

Η Ιόνια Οδός, που µελετήθηκε εδώ και µία δεκαετία περίπου
και δηµοπρατήθηκε και συµβασιοποιήθηκε από την προηγούµενη
κυβέρνηση και κυρώθηκε µε νόµο στη Βουλή το 2007, είναι η µε-
γάλη απάντηση.

Όπως, όµως, πολύ σωστά επισηµαίνει ο αγαπητός συνάδελ-
φος, υπήρξαν προχειρότητες στις µελέτες του έργου αυτού,
υπήρξαν πολλές αδυναµίες, ειδικότερα στις απαλλοτριώσεις. Γι’
αυτό ακριβώς έχουµε προσφυγές στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, στην περιοχή της Κλόκοβα, στην Αιτωλοακαρνανία. Και πε-
ριµένουµε τις οριστικές αποφάσεις, για να προχωρήσουµε και
στις οριστικές επιλογές.

Επίσης, τα προβλήµατα των απαλλοτριώσεων, όπως πολύ
σωστά τονίζει, είναι µεγάλα. Κακώς, µέσα στις συµβάσεις η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση δέσµευσε το ελληνικό δηµόσιο ότι µέσα σε
δώδεκα περίπου µήνες –µέχρι το τέλος του 2008 δηλαδή- θα είχε
παραδώσει όλους τους χώρους. Αυτό ήταν αδύνατο να γίνει,
όπως και στις άλλες συµβάσεις παραχώρησης -κι εκεί είναι το µε-
γάλο πρόβληµα- όπως και στις µετακινήσεις των δικτύων και φυ-
σικά στα θέµατα της αρχαιολογίας και του περιβάλλοντος.

Σήµερα µπορούµε να πούµε ότι υπάρχει ένας ικανοποιητικός
πλέον αριθµός γηπέδων που έχει παραχωρηθεί στον παραχωρη-
σιούχο, περίπου το 42,5%, για να µπορεί να αναπτύξει τις εργα-
σίες του.

Ενεργοποιούµε τις ολυµπιακές διατάξεις για τις απαλλοτριώ-
σεις κι έχουµε ετοιµάσει ένα νέο νοµοσχέδιο, για να πάµε ακόµα
πιο γρήγορα και αποτελεσµατικά. Τα προβλήµατα είναι πάρα
πολύ µεγάλα και ειδικά στις συµβάσεις παραχώρησης, οι οποίες
έχουν και αποκλειστικές ηµεροµηνίες. Πέραν του ότι καθυστε-
ρούν τα έργα, το δηµόσιο κινδυνεύει να πληρώσει και πάρα πού
υψηλές ποινικές ρήτρες. Στο τέλος του 2013, αγαπητέ συνά-
δελφε, είµαστε βέβαιοι ότι το έργο αυτό θα ολοκληρωθεί.

Αντίστοιχα είναι και τα προβλήµατα στο τµήµα Κόρινθος –
Πάτρα, όπως αναφέρετε. Εκεί ειδικότερα το θέµα των προσφυ-
γών στο Συµβούλιο της Επικρατείας, αλλά και το πρόβληµα των
απαλλοτριώσεων, µας οδήγησαν σε µεγάλες καθυστερήσεις.

Πιστεύουµε ότι µε τις επιλογές που έχουµε κάνει, η επιτάχυνση
που έχει επέλθει θα καλύψει το χαµένο χρόνο.

Τέλος, το σηµαντικό έργο Άκτιο – Αµβρακία, το οποίο συµβα-
σιοποιήθηκε, όπως ξέρετε, στις 16 Μαρτίου του 2010 -ένα ση-
µαντικό έργο στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας κυρίως, συνδέει,
όµως, πάρα πολλούς νοµούς- θα δώσει λύση, οριστικά θα έλεγα,
στα µεγάλα αυτά προβλήµατα.

Μελετούµε -και µε την Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας- και τη
σύνδεση –το τονίζω αυτό- της Ιόνιας Οδού µε το Πλατυγιάλι και
το σηµαντικό λιµάνι στον Αστακό, για να ενισχύσουµε τα συγκρι-
τικά πλεονεκτήµατα της δυτικής Ελλάδας και ειδικά της Αιτωλο-
ακαρνανίας, για την ανάπτυξη και την οικονοµία.

Ευχαριστώ πολύ.

1684 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παναγιώτης Κουρουµ-
πλής, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του και
να απαντήσει στον κύριο Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Κουρουµπλή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι χρήσι-

µες, βέβαια, οι διαπιστώσεις. Η πραγµατικότητα, όµως, αποτυ-
πώνει κάτι το διαφορετικό.

Ήµουν Βουλευτής, όταν η κ. Βάσω Παπανδρέου ως Υπουργός
∆ηµοσίων Έργων µας είπε, πότε αυτό το έργο θα αρχίσει και
πότε θα τελειώσει. Ήρθε µετά ο κ. Σουφλιάς. Οι ίδιες δεσµεύ-
σεις.

Σήµερα, «βρισκόµαστε» µέσα στον ωκεανό. Το έργο ξεκινάει
και σταµατάει ένα έργο στο οποίο έχουµε επενδύσει τις ελπίδες
µας, για να νιώσουµε στη δυτική Ελλάδα ότι είµαστε πολίτες κι
εµείς αυτής της χώρας, διότι είναι γνωστό πώς έχει αναπτυχθεί
η Ελλάδα, έγειρε, δηλαδή, προς ανατολάς και ξεχάστηκε η δυ-
τική Ελλάδα.

∆εν είναι, όµως, µόνο αυτό, κύριε Πρόεδρε. Ξέρουµε πολύ
καλά τη σηµασία των οδικών δικτύων για την ανάπτυξη µιας πε-
ριοχής, σε µία εποχή που πραγµατικά το έγκληµα της ανεργίας
απειλεί να συντρίψει και να συνθλίψει τις κοινωνίες της δυτικής
Ελλάδος, ιδιαίτερα των νέων.

Κανένας σοβαρός επενδυτής, κύριε Πρόεδρε, δεν θα έλθει να
επενδύσει σε µία περιοχή, που δεν µπορεί να έχει άνετη προ-
σπελασιµότητα. Έχει κατασκευαστεί το έργο στο Πλατυγιάλι,
ίσως το σηµαντικότερο λιµάνι στη Μεσόγειο, µε τεράστια προίκα
ελεύθερης βιοµηχανικής και εµπορικής ζώνης και είναι και αυτό
καθηλωµένο, διότι ακριβώς δεν υπάρχουν ουσιαστικοί δρόµοι
πρόσβασης.

Για να µη σας πω, κύριε Πρόεδρε -και να µη θρηνολογήσω- για
τα τροχαία ατυχήµατα. ∆ιότι είµαστε η πιο δύσκολη κι επικίνδυνη
περιοχή σε ολόκληρη τη ∆υτική Ευρώπη. Και δεν το καταµαρτυ-
ρούν µόνο τα στοιχεία, κύριε Πρόεδρε. Αν επιχειρήσει κανείς να
διέλθει αυτό το δρόµο, µόνο τα εικονοστάσια που θα δει, θα τον
καταλάβει η µελαγχολία.

Είναι, λοιπόν, µία δεινή και οδυνηρή πραγµατικότητα αυτό που
συµβαίνει στη δυτική Ελλάδα και στην Αιτωλοακαρνανία και στην
Ήπειρο.

∆ιεκδικούµε, λοιπόν, να επιταχυνθούν αυτές οι περίφηµες δια-
δικασίες.

Η νέα Κυβέρνηση επαγγέλθηκε να συγκρουστεί µε το τέρας
της γραφειοκρατίας, που αποµυζά τη µεγάλη ενέργεια του κρά-
τους, για να µπορέσουµε να ξεµπλοκάρουµε από αυτές τις δια-
δικασίες. Το Συµβούλιο της Επικρατείας πως µπορεί, στον
περίφηµο βωµό της προστασίας του περιβάλλοντος να καθυ-
στερεί δύο και τρία και πέντε χρόνια να δώσει λύσεις. Εφόσον
θέλουν να προστατέψουν το περιβάλλον, πρέπει οι λύσεις τους
να είναι άµεσες.

Καθίσταται, λοιπόν, το ίδιο πρόβληµα, όπως είπα, και µε τα φο-
ρολογικά δικαστήρια, για να γλιτώνουν οι φοροφυγάδες. Πέντε,
οκτώ, δέκα χρόνια καθυστερούν να δώσουν λύσεις σε αυτού του
είδους τα ζητήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει µε τον πιο απο-
φασιστικό, και αποτελεσµατικό τρόπο η Κυβέρνηση να προχω-
ρήσει στη βασική χάραξη όλου αυτού του δικτύου, για να
µπορέσουν πραγµατικά οι εταιρείες που έχουν αναλάβει και την
Ιόνια Οδό και την Αµβρακία να ξεκινήσουν να δουλεύουν. ∆εν
µπορεί, δηλαδή, στο βωµό κάποιων περιβαλλοντικών όρων, κά-
ποιων όρων που έχουν να κάνουν µε την Αρχαιολογία ή µε τις
απαλλοτριώσεις –ζητήµατα, δηλαδή, πολλές φορές τόσο δευτε-
ρεύοντα- να καθυστερεί ένα τόσο µεγάλο και σηµαντικό έργο,
στο οποίο επενδύσαµε όλοι σ’ αυτόν τον τόπο τις ελπίδες µας.

Αµφισβητείται ο λόγος ύπαρξής µας ως πολιτικών της ευρύ-
τερης περιοχής, γιατί δεν πείθουµε τον κόσµο. ∆εν µας πιστεύει
συνολικά ως πολιτικό σύστηµα, όχι µόνο ως Κυβέρνηση, διότι
υποσχέσεις έχουν δοθεί πάρα πολλές κατά καιρούς. ∆ιαπιστώ-
σεις γίνονται σταδιακά από όλες τις κυβερνήσεις, το αποτέλε-
σµα, όµως, είναι ακόµη µελαγχολικό και νεφελώδες, κύριε
Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουρουµπλή για την µε πάθος και µε τεκµηρίωση ανάπτυξη της
ερωτήσεώς του.

Το λόγο έχει ο κ. Μαγκριώτης για δευτερολογία. Ορίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατανοώ τον τόνο της φωνής του αγαπητού συναδέλφου, γιατί
πράγµατι είναι ζοφερή η πραγµατικότητα στη δυτική Ελλάδα και
ειδικότερα στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, όπου η παραγωγική
αναδιάρθρωση των δύο τελευταίων δεκαετιών άλλαξε την ανα-
πτυξιακή και κοινωνική εικόνα της περιοχής. Ειδικά στα θέµατα
της απασχόλησης είναι συντριπτικά τα ποσοστά της ανεργίας.

Η έλλειψη των βασικών αναπτυξιακών υποδοµών είναι ένας
από τους λόγους που καθηλώνει τη δυτική Ελλάδα και ειδικότερα
την Αιτωλοακαρνανία, που είναι ένας Νοµός µε πολλά συγκριτικά
πλεονεκτήµατα, έναν περήφανο λαό, τον οποίο εκπροσωπεί και
ο αγαπητός συνάδελφος και οι άλλοι συνάδελφοι από όλα τα
κόµµατα και ο οποίος θέλει απαντήσεις.

Τόνισα και προηγούµενα και θέλω να επανέλθω σε αυτό, ότι
κοντά στο 2000 η πολιτεία κάνει τη µεγάλη στροφή, στηρίζει τη
δυτική Ελλάδα στις υποδοµές. Αυτό στηρίχθηκε διαχρονικά από
τις κυβερνήσεις και θέλω να το επισηµάνω.

Σήµερα η δυτική Ελλάδα είναι ένα απέραντο εργοτάξιο µε
πολλά έργα µεγάλα και µεσαία σε εξέλιξη. ∆υστυχώς όµως οι ελ-
λείψεις πολλών χρόνων δεν µπορεί να καλυφθούν µέσα σε σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα. Πολύ περισσότερο µάλιστα όταν πολλά
έργα, λόγω της πίεσης των τοπικών κοινωνιών, αλλά και σκοπι-
µοτήτων λόγω των εκλογών δηµοπρατήθηκαν χωρίς ολοκληρω-
µένες µελέτες, χωρίς να έχουν γίνει οι αναγκαίες απαλλοτριώ-
σεις, χωρίς να έχουν εξασφαλιστεί οι πιστώσεις, χωρίς να έχουν
ενεργοποιηθεί οι αρχαιολογικές και άλλες υπηρεσίες, για να
έχουν δώσει λύση στα θέµατα. Γι’ αυτό ακριβώς, πολλά από τα
έργα έχουν βαλτώσει και πολλά από τα έργα έχουν χάσει πάρα
πολύ χρόνο. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι η πολιτεία δεν έχει ρίξει
το βάρος της εδώ και χρόνια στην περιοχή και αυτό θέλω να το
τονίσω.

Οι πόροι όµως για τα έργα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι
διασφαλισµένοι και από την ∆’ Προγραµµατική Περίοδο και από
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Ήδη, πολλά από τα θέ-
µατα αυτά έχουν λυθεί, όσον αφορά και την ολοκλήρωση των µε-
λετών και όσον αφορά και τις απαλλοτριώσεις. Υπάρχει πλέον,
ικανός απαλλοτριωµένος χώρος, πέραν του 42% και µπορούν να
αναπτύξουν µέτωπα κατασκευαστικά οι παραχωρησιούχοι για
την Ιονία Οδό.

Όπως και µε το Συµβούλιο της Επικρατείας -που πρέπει να σε-
βόµαστε τις αποφάσεις του- συµφωνώ µαζί σας ότι πρέπει η πο-
λιτεία να προετοιµάζεται καλύτερα, για να µην προκηρύσσει, να
µη δηµοπρατεί έργα, χωρίς να έχει ολοκληρώσει την προεργασία
της και χωρίς να υπάρχει η ωριµότητα που είναι βέβαιο ότι θα
σταµατήσουν στο Συµβούλιο της Επικρατείας. ∆εν µας φταίει
πολλές φορές το Συµβούλιο της Επικρατείας, φταίµε εµείς σαν
πολιτεία που δηµοπρατούµε πρόχειρα και ανολοκλήρωτα, ανώ-
ριµα έργα.

Θέλω να πω ότι το λιµάνι στον Αστακό, που είναι πράγµατι κό-
σµηµα, µια πολύ σηµαντική αναπτυξιακή υποδοµή, είναι από τις
βασικές προτεραιότητες και η Κυβέρνηση σχεδιάζει και µια µε-
γάλη επένδυση, όπως γνωρίζετε, στην ευρύτερη περιοχή, στο
Πλατυγιάλι. Έχουµε ολοκληρώσει τις µελέτες και τµήµατα της
σύνδεσης της Ιόνιας Οδού µε το Πλατυγιάλι, ήδη κατασκευά-
ζονται και πολύ γρήγορα θα δηµοπρατηθεί το τελευταίο τµήµα.
Τα έργα οδικής ασφάλειας στην περιοχή, είναι επίσης, σηµαντικά
-και έχει απόλυτο δίκαιο –γιατί το παλιό δίκτυο είναι κατεστραµ-
µένο, είναι καταπονηµένο και είναι, όπως ακριβώς το περιγράφει,
ζοφερή η πραγµατικότητα. Όµως τα έργα αυτά είναι σε εξέλιξη
από την ∆’ Προγραµµατική Περίοδο. Ξεκίνησαν µε την προηγού-
µενη κυβέρνηση και είµαι βέβαιος ότι θα ολοκληρωθούν πολύ
γρήγορα.

Θα κλείσω λέγοντας ότι η δυτική Ελλάδα µε τα πλεονεκτήµατα
που έχει, αλλά και µε τις φιλοδοξίες των ανθρώπων της, πολύ
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γρήγορα θα είναι πρωταγωνίστρια της νέας περιφερειακής ανα-
πτυξιακής προσπάθειας της χώρας µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαγκριώτη.
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 28/16-9-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Νεράντζη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
επέκταση του ΜΕΤΡΟ από Χαϊδάρι και Κορυδαλλό προς Πειραιά,
κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Νεράντζη,
έχει ως εξής:

«Είναι σε όλους γνωστό ότι:
Η ευρεία, πολυπληθής και εργατική περιοχή του µείζονα Πει-

ραιά (η εδαφική δηλαδή έκταση που απαρτίζει τη Β’ εκλογική πε-
ριφέρεια του Πειραιά) στερείται εντελώς Μέσων Μαζικής
Μεταφοράς σταθερής τροχιάς, µε τις πολλαπλώς δυσµενείς συ-
νέπειες που επάγεται τούτο.

Την 6/6/2006, ο τότε Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε Γ. Σουφλιάς εξήγ-
γειλε τη δηµοπράτηση και τη νέα επέκταση της Γραµµής 3 του
µετρό, στα δυτικά προάστια, από το Χαϊδάρι µέχρι τον Πειραιά.
Η επέκταση αυτή προορίζεται να εξυπηρετήσει, σε ηµερήσια
βάση, περισσότερο από εκατόν εξήντα χιλιάδες επιβάτες, τόσο
των δυτικών προαστίων (Αγία Βαρβάρα-Κορυδαλλός-Νίκαια) όσο
και του Πειραιά, θα περιλαµβάνει δε επτά νέους σταθµούς και θα
έχει συνολικό µήκος 8,2 χιλιοµέτρων.

Η επέκταση αυτή θα αναβαθµίσει σηµαντικά την ποιότητα ζωής
των κατοίκων σε δήµους, οι οποίοι σήµερα έχουν σηµαντική δυ-
σκολία πρόσβασης στις κεντρικές περιοχές της Αθήνας και του
Πειραιά και θα αποσυµφορήσει την κίνηση.

Η ανάδειξη του αναδόχου και η έναρξη κατασκευής της επε-
κτάσεως αυτής προβλεπόταν, κατ’ αρχήν, στις αρχές του 2007.

Έκτοτε, λόγω των γνωστών παρελκύσεων που προκαλούνται
από τις ενστάσεις των εργολάβων, ουδεµία ορατή πρόοδος έχει
σηµειωθεί, αντίθετα το όλο σχέδιο καλύπτεται από πέπλο µυ-
στηρίου και αντιφατικών φηµών.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Πότε, επιτέλους, θα ξεκινήσουν οι εργασίες επεκτάσεως του

µετρό από το Χαϊδάρι και τον Κορυδαλλό προς Πειραιά (µέσω
Νίκαιας και Κερατσινίου);

Υπάρχει επικαιροποιηµένο χρονοδιάγραµµα υλοποιήσεως του
έργου τούτου και πότε προβλέπεται η παράδοση αυτού»;

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους του Υπουργείου θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, κ.
Ιωάννης Μαγκριώτης, ο οποίος έχει και το λόγο.

Ορίστε, κύριε Μαγκριώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχει δίκιο ο συνάδελφος να τονίζει µε έµφαση τις µεγάλες κα-

θυστερήσεις στην έναρξη κατασκευής αυτού του έργου, ενός
έργου που έχει σχεδιαστεί και έχει µελετηθεί εδώ και πολλά χρό-
νια και είναι απολύτως αναγκαίο, τόσο για την πόλη του Πειραιά,
όσο και για την ευρύτερη περιοχή, τις εργατικές περιοχές, όπως
πολύ σωστά αναπτύσσει ο συνάδελφος.

Πράγµατι, το 2006 δηµοπρατήθηκε το έργο, αλλά το 2008 ακυ-
ρώθηκε ο διαγωνισµός και το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. ∆εν κα-
ταλάβαµε τότε -το είχαµε δηλώσει- γιατί ακυρώθηκε ο διαγω-
νισµός. Η επίσηµη αιτιολογία ήταν η έλλειψη ανταγωνισµού.
Πράγµατι, υπήρχαν συγκρούσεις, νοµικές προσφυγές µεταξύ
των κατασκευαστριών εταιρειών, αλλά οι κοινοπραξίες που έµει-
ναν, µετά και τη γνωµάτευση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ήταν τέσ-
σερις. Με τέσσερις κοινοπραξίες νοµίζω ότι υπάρχει ανταγω-
νισµός, γιατί έχουν ανατεθεί έργα, όπως η σύµβαση παραχώρη-
σης Ράχες-Μαλιακός-Κλειδί, σε µια κοινοπραξία στην οποία συ-
νεπτύχθησαν δύο κοινοπραξίες που ανταγωνίζονταν. ∆εν καταλά-
βαµε, ακόµα, εκείνη την ακύρωση που, πράγµατι αν τότε είχε
προχωρήσει, σήµερα θα ήταν σε ικανή εξέλιξη το έργο. Η απελ-
θούσα κυβέρνηση συνέχισε την προσπάθεια της, παρ’ όλες τις
ελλιπείς εξηγήσεις που έδωσε γι’ αυτήν την ακύρωση και επανα-
δηµοπράτησε το έργο. Και πάλι υπάρχουν οι ίδιες νοµικές προ-
σφυγές, για τους ίδιους ακριβώς λόγους.

Ελπίζουµε, λοιπόν, ότι µέσα στο επόµενο δίµηνο -αυτές είναι οι
απαντήσεις που µας έχει δώσει η Ευρωπαϊκή Ένωση- θα υπάρ-
χουν οι οριστικές τους απαντήσεις και έτσι θα µπορέσουµε να
προχωρήσουµε στη δεύτερη φάση του διαγωνισµού –γιατί η
πρώτη φάση έχει ολοκληρωθεί µε την προεπιλογή των κοινο-
πραξιών- και στη συνέχεια να προχωρήσουµε στις οικονοµικές
προσφορές και την επιλογή του αναδόχου.

Πιστεύουµε, αν δεν υπάρξουν άλλα προβλήµατα, στις αρχές
του 2011 θα υπάρχει ανάδοχος και θα ξεκινήσει η κατασκευή του
έργου. Ο χρόνος κατασκευής είναι περίπου πέντε, πεντέµισι χρό-
νια. Είναι ένα έργο πολύ σηµαντικό. Έχει έξι σταθµούς ενώ ο
έβδοµος αφαιρέθηκε λόγω των διαφωνιών που είχε η Μητρό-
πολη. Πιστεύουµε, µε βάση τους σχεδιασµούς της «ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ» ότι µε την έναρξη κατασκευής της θα δώσει τη δυνατό-
τητα να ολοκληρώσουµε τις µελέτες, για να προχωρήσουµε στη
συνέχεια και την χρηµατοδότηση για την επέκτασή της, προς την
Β’ Πειραιά, προς το Κερατσίνι. Θέλουµε να καλύψουµε όλες τις
εργατικές συνοικίες της περιοχής, γνωρίζουµε πόσο ανάγκη
έχουν οι πολίτες που κατοικούν σε αυτές τις περιοχές από τέτοια
σηµαντικά έργα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Αναστάσιος Νεράντζης,

προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτηση του
και να απαντήσει στον κύριο Υπουργό.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο λόγος που υποβάλαµε την ερώτηση ήταν ότι περιµέναµε

εναγωνίως µια υπεύθυνη απάντηση, δεδοµένου ότι υπάρχει
όργιο φηµών αντιφατικών και συγκρουόµενων. Ευχαριστώ για
την απάντηση σας που, τουλάχιστον, δίνει ένα οριστό σηµείο
ενάρξεως των εργασιών. Ορισµένο δεν είναι, είναι όµως οριστό.

Με την ευκαιρία αυτή θέλω να τονίσω µερικά πράγµατα. Η Β’
Περιφέρεια Πειραιά, δηλαδή οι τέως ∆ήµοι του Πειραιά οι οποίοι
συναπαρτίζουν ολόκληρη την περιφέρεια, είναι µια από τις µε-
γάλες της χώρας. Έχει πάνω από διακόσιες πενήντα χιλιάδες κα-
τοίκους, αλλά έχει και πάρα πολλά προβλήµατα: περιβαλ-
λοντολογικά, ελλείψεως αθλητικών χώρων, ελλείψεως χώρων για
σχολεία, διπλάσιο ποσοστο ανεργίας -µε βλέπει ο σύντροφος και
περιµένει να το πω και το λέω- από αυτόν που έχει η υπόλοιπη Ελ-
λάδα , µια σχεδόν ηµιθανή, για να µην πω πεθαµένη, ναυπηγοε-
πισκευαστική ζώνη κ.λπ..

Θα περίµενε λοιπόν, κανείς τουλάχιστον τα µέσα σταθερής
τροχιάς σε αυτήν την περιφέρεια, το κόµµα το οποίο στηρίζει
αυτήν την Κυβέρνηση τόσα χρόνια να τα είχε επιλύσει, όταν µά-
λιστα επί µακρόν Υπουργός ΥΠΕΧΩ∆Ε ήταν Βουλευτής εκλεγό-
µενος σε αυτή την Β’ Περιφέρεια Πειραιώς, Πρωθυπουργός δε,
της χώρας ήταν Βουλευτής του Πειραιά. ∆υστυχώς, δεν έγινε τί-
ποτα. Το 2004 αναλάβαµε εµείς και προχωρήσαµε. Το 2006 εξήγ-
γειλε ο κ. Σουφλίας την έναρξη της δηµοπρατήσεως της επεκτά-
σεως και ξέρουµε τις παρελκύσεις.

∆εν αποδίδουµε ευθύνες ούτε στον παρόντα Υπουργό, ούτε
στην παρούσα Κυβέρνηση για τις καθυστερήσεις που έγιναν.
Εκείνο που θέλουµε, κύριε Υφυπουργέ, είναι να µη χαθούν οι πι-
στώσεις. Είναι τούτο ενδεχόµενο. ∆εσµεύστε τις πιστώσεις και
εξετάστε το ενδεχόµενο να πάει, όπως είπατε σωστά, στο Κερα-
τσίνι και στο Πέραµα ένα µέσο σταθερής τροχιάς. Κερδίζουν
χρόνο αυτοί οι άνθρωποι της εργατιάς και ο χρόνος είναι πολυ-
τιµότατος!

Ήδη ασφυκτιούν και πρέπει να πάρουν δύο και τρία λεωφο-
ρεία. Και παρά τις ρυθµίσεις που κάναµε, το λεωφορείο κάνει µια
ώρα, κύριε Πρόεδρε, όταν φύγει από το Πέραµα για να φτάσει
στην Αθήνα.

Καταλαβαίνετε ότι το µετρό είναι αναπνοή, δεν είναι πολυτέ-
λεια. Μη αποδίδοντας ευθύνη προφανώς σ’ εσάς, σας παρακα-
λούµε στην κυριολεξία. Φροντίστε να µη χαθεί η όποια πίστωση
έχετε και να έχετε ένα µάτι ανοικτό στην επέκταση, γιατί αυτή η
ταλαίπωρη περιφέρεια το χρειάζεται και άλλωστε σας ψηφίζει.
Πρώτα έβγαζε πέντε Βουλευτές και τώρα βγάζει τρεις. Έχετε
έναν επιπρόσθετο λόγο για να φροντίζετε αυτήν την περιφέρεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.

1686 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Νεράντζη.

Το λόγο έχει ο κ. Μαγκριώτης για δευτερολογία. Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όσον αφορά τα θέµατα απασχόλησης και τα θέµατα του πε-
ριβάλλοντος, θα συµφωνήσω απόλυτα µε το συνάδελφο. Είναι
υπαρκτά και γνωστά. Μάλιστα, πριν από κάποια χρόνια, επισκε-
πτόµενος την περιοχή, είδα πράγµατι θύλακες περιβαλλοντικής
υποβάθµισης, που δεν τους βλέπεις σχεδόν σε καµµία περιφέ-
ρεια της χώρας. Είναι οι περιφέρειες του κέντρου που πονάνε
πολύ περισσότερο απ’ ό,τι γενικότερα η ελληνική περιφέρεια.
Συµφωνώ ότι το βάρος εκεί πρέπει να δοθεί και εκεί έχει δοθεί.
Να είστε βέβαιος, αγαπητέ συνάδελφε.

Αδικήσατε βέβαια τον κ. Σηµίτη και τον κ. Λαλιώτη. Με τον ίδιο
τρόπο θα αδικήσετε και τον κ. Καραµανλή, γιατί και αυτός ήταν
Πρωθυπουργός και Βουλευτής Θεσσαλονίκης και δυστυχώς εκεί
τα ίδια θέµατα έχουµε. Για τέτοια µεγάλα έργα το ζήτηµα δεν
είναι από πού προέρχεται κάποιος Πρωθυπουργός ή κάποιος
Υπουργός. Σηµασία έχει ο συνολικός σχεδιασµός και πιστεύω ότι
οι Πρωθυπουργοί βλέπουν την επικράτεια στο σύνολό της και
έτσι σχεδιάζουν.

Στο βασικό και καυτό ερώτηµά σας θα απαντήσω. Όχι µόνο τα
480.000.000 της αρχικής δέσµευσης της κυβέρνησής σας, της
Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν τα πειράζουµε, αλλά πρέπει να σας πω
ότι επειδή συνολικά το έργο µε τις απαλλοτριώσεις, µε τους συρ-
µούς και το ΦΠΑ θα κοστίσει περίπου 835.000.000 ευρώ, έχουµε
προχωρήσει σε υπερδέσµευση, για να διασφαλιστεί συνολικά το
ποσό. ∆εν µπορούµε να αφήσουµε τον Πειραιά - την πόλη, αλλά
και την ευρύτερη περιοχή- χωρίς αυτό το µεγάλο αναπτυξιακό
έργο, χωρίς αυτό το έργο που θα στηρίξει τα λαϊκά στρώµατα, θα
στηρίξει την ανάπτυξη και την ποιότητα ζωής στον Πειραιά.

Όπως τόνισα και προηγουµένως, θα το επαναλάβω ότι ήδη η
«ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» έχει ολοκληρώσει το σχεδιασµό της, πάνω σε
αυτόν τον οποίο είχε δουλέψει και η προηγούµενη κυβέρνηση και
η προηγούµενη διοίκηση και η επέκταση προς το Κερατσίνι και το
Πέραµα είναι µέσα στους σχεδιασµούς της επόµενης δεκαετίας,
όπως βέβαια και σε άλλες περιοχές της Αθήνας και της Αττικής.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαγκριώτη.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 30/16-92010 επίκαιρη ερώτηση

του Βουλευτή του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανα-
σίου Παφίλη προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη των ανασφάλιστων εργατοϋ-
παλλήλων, των αυτοαπασχολούµενων επαγγελµατιών και αγρο-
τών κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Παφίλη έχει
ως εξής:

«Η Κυβέρνηση µε την πολιτική της θυσιάζει τα δικαιώµατα και
τις ανάγκες των λαϊκών στρωµάτων προκειµένου να στηρίξει την
κερδοφορία του κεφαλαίου. Η ανεργία, η καταστροφή µικροε-
παγγελµατιών και φτωχών αγροτών παίρνει µαζικές διαστάσεις,
µε συνέπεια εκατοντάδες χιλιάδες να είναι ανασφάλιστοι. Πολ-
λοί απ’ αυτούς και οι οικογένειές τους χάνουν ή κινδυνεύουν να
χάσουν το δικαίωµα στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Η κατάσταση επιδεινώνεται µε τη λειτουργία των δηµόσιων µο-
νάδων υγείας σαν επιχειρήσεις, µε επιπλέον πληρωµές και συµ-
µετοχές στις εξετάσεις -3 ευρώ, ολοήµερη λειτουργία επί
πληρωµή- και µε τις νέες περικοπές από τα ασφαλιστικά ταµεία
σε φάρµακα και εξετάσεις.

Οι ανακοινώσεις της Κυβέρνησης στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσα-
λονίκης προοιωνίζουν µια ελάχιστη κάλυψη για ένα µικρό µέρος
των ανασφάλιστων και για ελάχιστο χρονικό διάστηµα, µε επι-
πλέον ενεργοποίηση των υποβαθµισµένων και ανεπαρκών υπη-
ρεσιών µέσω του πληρωµένου εθελοντισµού και της «φιλανθρω-
πίας».

Το δικαίωµα των λαϊκών οικογενειών, των ανέργων και ανα-
σφάλιστων σε πλήρη, σύγχρονη, δηµόσια και δωρεάν παροχή

υπηρεσιών υγείας δεν µπαίνει σε διαπραγµάτευση.
Σε όλους τους ανασφάλιστους και τις οικογένειές τους να δί-

νονται και να θεωρούνται τα βιβλιάρια υγείας µε ευθύνη του κρά-
τους, χωρίς όρους και προϋποθέσεις.

Να παρέχονται απολύτως δωρεάν χωρίς περικοπές, όλες οι
εξετάσεις - ιατρικές, διαγνωστικές, εργαστηριακές- τα φάρµακα
και οι θεραπείες, µε κρατικές δαπάνες.

Να καταργηθούν άµεσα οι εισφορές στον κλάδο υγείας των
εργαζοµένων και συνταξιούχων, των αυτοαπασχολούµενων και
των αγροτών. Οι δαπάνες να καλυφθούν από το κράτος.

Ερωτώνται οι κκ Υπουργοί πώς τοποθετείται η Κυβέρνηση στα
παραπάνω ζητήµατα».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει εκ µέρους της Κυβέρνη-
σης ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα συµφωνήσουµε όλοι ότι η υγεία αποτελεί

το πολυτιµότερο κοινωνικό αγαθό, που οφείλει η πολιτεία µέσα
από θεσµοθετηµένους κανόνες να διασφαλίζει για το σύνολο των
πολιτών. Στόχος µας είναι να καλύπτονται όλοι οι πολίτες για ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη και αυτό αποτελεί τη δέσµευση του
Πρωθυπουργού στην πρόσφατη οµιλία του στη ∆ιεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης: «Κανένας ανασφάλιστος». Αυτό είναι το µήνυµα
για όλους τους εργαζόµενους, για όλους τους πολίτες.

Σε µια περίοδο που οι πολίτες βιώνουν την ανασφάλεια στις
δύσκολες συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί, έχουµε όλοι την
υποχρέωση -και πρώτα βεβαίως η Κυβέρνηση- να συµβάλουµε
και να ενισχύσουµε στο µεγαλύτερο δυνατό βαθµό την περί-
θαλψη και την ασφαλιστική κάλυψη για το σύνολο των πολι-
τών.

Πρέπει να γνωρίζουµε βέβαια τι έχει γίνει µέχρι σήµερα. Μέχρι
σήµερα τα νέα παιδιά –τα παιδιά γενικότερα- καλύπτονται για ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη, µέχρι την ενηλικίωσή τους, από
τους γονείς τους. Στην περίπτωση που σπουδάζουν, επεκτείνεται
αυτή η κάλυψη µέχρι το τέλος των σπουδών τους. Όταν τα παι-
διά αυτά παραµένουν άνεργα είτε έχουν σπουδάσει είτε όχι, κα-
λύπτονται µέχρι το εικοστό ένατο έτος της ηλικίας τους για
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, µε µόνη προϋπόθεση την εγ-
γραφή τους στα Μητρώα Ανέργων του ΟΑΕ∆.

Στη συνέχεια και εφόσον έχουν ηλικία από τριάντα µέχρι και
πενήντα τεσσάρων ετών, οι άνεργοι καλύπτονται και εκείνοι για
δύο χρόνια, µε προϋποθέσεις που συνδέονται, βέβαια, µε τον
αριθµό ενσήµων που έχουν. ∆ηλαδή, απαιτείται να έχουν εξακό-
σια ένσηµα στην ηλικία των τριάντα ετών, τα οποία προσαυξά-
νονται κατά εκατόν είκοσι ένσηµα το χρόνο και έτσι καλύπτονται
για τα δύο χρόνια, που θα παραµείνουν άνεργοι. Το πρόγραµµα
αυτό το έχουµε επεκτείνει και για τους ελεύθερους επαγγελµα-
τίες µε τον ασφαλιστικό ν. 3863, οι οποίοι όταν διακόπτουν την
επαγγελµατική τους δραστηριότητα µε τις ίδιες προϋποθέσεις
σε ό,τι αφορά τα ένσηµα, καλύπτονται για ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη.

Βέβαια, υπάρχει πλήρης κάλυψη για όσους βρίσκονται σε προ-
συνταξιοδοτικό στάδιο µέχρι να συµπληρώσουν τις προϋποθέ-
σεις συνταξιοδότησης, όπως επίσης, όχι µόνο για τους συντα-
ξιούχους, αλλά γενικώς για τα άτοµα ηλικίας εξήντα πέντε ετών
και άνω που καλύπτονται από το πρόγραµµα που λειτουργεί στον
ΟΓΑ για τους ανασφάλιστους.

Εποµένως, υπάρχει ένα διευρυµένο πλαίσιο για την κάλυψη για
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, το οποίο, όµως, παρουσιάζει
αδυναµίες. Γι’ αυτό εξάλλου και ο Πρωθυπουργός δεσµεύθηκε
ώστε να διευρυνθεί και να επεκταθεί αυτό το πρόγραµµα, έτσι
ώστε κάθε πολίτης να αισθάνεται ασφαλής και να έχει, αν µη τι
άλλο, την ιατροφαρµακευτική του περίθαλψη χωρίς πάντοτε να
χρειάζεται να την καλύψει µε ασφαλιστικές εισφορές.

Θέλω να κλείσω αυτή την πρώτη µου παρέµβαση µε µία πα-
ρατήρηση, σε απάντηση όσων διάβασα στην ερώτησή σας. Λέτε
σε κάποιο σηµείο για τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουν ορισµέ-
νες οµάδες, όπως για παράδειγµα οι αγρότες, οι οποίοι παραµέ-
νουν ανασφάλιστοι, γιατί δεν έχουν καταβάλει τις ασφαλιστικές
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τους εισφορές και έχει διακοπεί ενδεχόµενα η ασφαλιστική τους
κάλυψη.

Ναι, σε ορισµένες περιπτώσεις πραγµατικά υπάρχει αδυναµία.
Ωστόσο, δεν θα πρέπει να δηµιουργήσουµε την εντύπωση ότι
όλοι οι Έλληνες πολίτες, χωρίς καµµία υποχρέωση, ούτε την πλη-
ρωµή των 5, 6 ή 7 ευρώ –γιατί αυτή είναι η εισφορά, που πρέπει
να πληρώσει ένας αγρότης κάθε µήνα- θα πρέπει να καλύπτονται.

Υπάρχουν και υποχρεώσεις και στις υποχρεώσεις αυτές πρέ-
πει να ανταποκρίνονται εκείνοι που έχουν εργασία, γιατί εγώ
θεωρώ αδιανόητο να έχουµε σήµερα στον ΟΓΑ έναν στους τρεις
αγρότες που να µην καταβάλλει αυτήν τη µικρή εισφορά που
προβλέπεται, η οποία είναι 220 ή 230 ευρώ το εξάµηνο, για να
πάρει σύνταξη και για να έχει περίθαλψη. Ναι, λοιπόν, γι’ αυτούς
που αδυνατούν, όχι όµως σε µια γενίκευση της υποχρέωσης του
κράτους, χωρίς υποχρεώσεις από τους πολίτες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουτρουµάνη.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παφίλης, προ-

κειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του και
να απαντήσει στον Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µας παρουσιάσατε

έναν κόσµο του παραδείσου, ότι έχετε πάρει όλα τα µέτρα και
για τις πεντακόσιες χιλιάδες -πάνω από πεντακόσιες χιλιάδες-
ανέργους που έχουµε σήµερα, που θα φτάσουν στο ένα εκατοµ-
µύριο, σύµφωνα µε δικές σας εκτιµήσεις, του προηγουµένου
Υπουργού, του κ. Λοβέρδου. Και µας λέτε ότι τα έχετε όλα λυ-
µένα!

Λοιπόν, ακούστε να σας πω ένα παράδειγµα: σε εργαζόµενο
στη Ζώνη έσπασε η κήλη, πήγε στο νοσοκοµείο και αν δεν πή-
γαινε το Σωµατείο θα πέθαινε, γιατί δεν τον έβαζαν στο χειρουρ-
γείο, επειδή δεν είχε ασφαλιστική κάλυψη. Αυτή είναι η
κατάσταση!

Κι εµείς σας θέτουµε συγκεκριµένα ερωτήµατα, όχι αφηρη-
µένα. Τι θα γίνει, λοιπόν, µε αυτούς οι οποίοι δεν καλύπτονται,
που είναι άνεργοι; Τι θα γίνει µε τα παιδιά τους; Θα κάνουν εµ-
βόλιο ή δεν θα κάνουν εµβόλιο; Θα έχουν περίθαλψη ή δεν θα
έχουν περίθαλψη; Τι θα γίνει µε τα φάρµακα; Θα πάρουν φάρ-
µακα ή θα πεθάνουν στο δρόµο; Τι θα γίνει µε τα νοσοκοµεία; Θα
τους βάζουν µέσα ή θα τους ζητάνε το βιβλιάριο;

Κι εµείς διατυπώνουµε κάποια αιτήµατα, τα οποία αποφεύγετε
να απαντήσετε. Πρώτο αίτηµα, λοιπόν: λέµε να αναλάβει το κρά-
τος να σφραγίσει τα βιβλιάρια όλων, για να δοθεί σε όλους το δι-
καίωµα δηµόσιας δωρεάν ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης.
∆εύτερον – να απαντήσετε συγκεκριµένα – να καλύπτονται όλες
οι εξετάσεις, εργαστηριακές, διαγνωστικές, όλα τα φάρµακα, οι
θεραπείες, οι δαπάνες γι’ αυτούς τους ανθρώπους, που είναι
ανασφάλιστοι, που είναι άνεργοι. Πάρτε θέση. Μη µας λέτε γε-
νικά το τι έχετε και αν έχουµε αδυναµία.

Εµείς θέλουµε να πούµε το εξής: απευθυνόµαστε, όχι σε σας,
αλλά στους εργαζόµενους και γενικά στο υγειονοµικό προσω-
πικό, γιατρούς, νοσηλευτές κ.λπ. και τους ζητάµε να µη ζητάνε βι-
βλιάρια από τον κόσµο ο οποίος πάει στο νοσοκοµείο. Να
συµβάλουν όλοι µαζί και το συνδικαλιστικό κίνηµα, να ξεσηκωθεί
και ο εργαζόµενος, ο κόσµος, ώστε να παρέχουν τα στοιχειώδη,
για να µπορέσει ο κόσµος να έχει ιατροφαρµακευτική περίθαλψη,
της ίδιας ποιότητας που έχουν και οι υπόλοιποι.

Τέλος, απαντήστε. Την Πέµπτη έχει συλλαλητήριο. Πάρτε
θέση. Ζητάµε να µην υπάρξει καµµία αύξηση στο πετρέλαιο. Το
αντίθετο: Να µειωθεί, και το πετρέλαιο και το νερό και τα υπό-
λοιπα. Να µην υπάρξει καµµία αύξηση στο ΦΠΑ, να δοθεί επίδοµα
θέρµανσης σε όλους αυτούς τους ανθρώπους, και στις οικογέ-
νειες που έχουν εισόδηµα µέχρι 40.000.

Με αυτά τα αιτήµατα και µε αρκετά άλλα, µην έχετε την εντύ-
πωση ότι θα καταπιούµε το παραµύθι ότι δεν πρόκειται να υπάρ-
ξουν αυξήσεις. Περιµένετε να τελειώσουν οι εκλογές και µετά θα
περάσετε σε αυτές τις αυξήσεις. Γι’ αυτό απαντήστε µας τι θα
κάνετε σε αυτούς τους τοµείς, που θα επιδεινώσουν ακόµη πε-
ρισσότερο τη θέση των λαϊκών στρωµάτων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για τα δέκα δευτερόλεπτα της

ανοχής σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παφίλη.
Παρακαλείται ο κ. Κουτρουµάνης να πάρει το λόγο για δευτε-

ρολογία.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε
Πρόεδρε.

Εγώ δεν είπα ποτέ ότι έχουµε λύσει τα προβλήµατα στο χώρο
της υγείας και της περίθαλψης. Θα µπορούσα να προσυπο-
γράψω πολλά απ’ αυτά που είπατε και να πω και περισσότερα,
γιατί τα χρήµατα τα οποία δαπανώνται για την υγεία είναι πολλά
και οι υπηρεσίες που προσφέρονται είναι υποβαθµισµένες, είναι
ανεπαρκείς. Αυτό είναι άλλο θέµα όµως, που πρέπει να συζητή-
σουµε και να δούµε πώς λύνουµε αυτά τα προβλήµατα.

Πρέπει να πω ότι από την πλευρά µας πρώτη προτεραιότητα
είναι να υπάρξει σωστή διαχείριση των πόρων, γιατί πρέπει να
σας πω ότι µε τα χρήµατα που εξοικονοµήσαµε από την περικοπή
της δαπάνης του φαρµάκου από τον Ιούνιο και µετά, φαίνεται να
ισορροπούµε τις πληρωµές που πρέπει να γίνονται κάθε µήνα
από τα ταµεία στα νοσοκοµεία. Εποµένως, δεν µπορούµε να αφή-
σουµε µια κατάσταση ανεξέλεγκτη και να ψάχνουµε για ενισχύ-
σεις πάντοτε από τον κρατικό προϋπολογισµό. Πρέπει να
σεβόµαστε το κάθε ευρώ που πληρώνει ο πολίτης και να το αξιο-
ποιούµε σωστά και αυτό είναι το πρώτο µέληµά µας.

Το δεύτερο, φυσικά, είναι να αναβαθµίσουµε το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας µε υποδοµές, µε στελέχωση απαραίτητη, για να
µπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του. Και, τρίτον, στο
πλαίσιο αυτό είναι βασική µας προτεραιότητα να αναπτύξουµε
πλήρως την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, κάτι που λείπει από
τη χώρα µας και έχει ως αποτέλεσµα να δαπανώνται πολλά χρή-
µατα και από τα ταµεία και από τους ίδιους τους πολίτες, χωρίς
να παρέχονται οι ανάλογες υπηρεσίες. Πρωτοβάθµια φροντίδα,
λοιπόν, για όλους.

Αυτό το µοντέλο που περιγράφετε είναι ένα διαφορετικό µον-
τέλο, που βεβαίως δεν περνάει απαρατήρητο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Να έχει ο κόσµος τζάµπα περίθαλψη,
είναι διαφορετικό µοντέλο;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Προσέξτε! Λέτε: τα χρή-
µατα όλα να τα πληρώνει το κράτος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού τα δίνετε στους επιχειρηµα-
τίες…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ποιο είναι το κράτος; Ο
κρατικός προϋπολογισµός…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: «Βγάζετε και στο σφυρί» διακόσια…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ο κρατικός προϋπολογι-
σµός έχει πόρους από µας, έχει πόρους από τους εργαζόµενους,
έχει πόρους απ’ όλους τους πολίτες. Εποµένως, λέτε να αυξή-
σουµε τη φορολογία, για να καλύψουµε αυτήν τη δαπάνη που
χρειάζονται τα νοσοκοµεία;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αυτά που δίνετε στις τράπεζες µε 1%.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ναι, λοιπόν, λέω ότι πρέπει
να γίνει µια κουβέντα, αλλά µιλάτε για ένα διαφορετικό µοντέλο
χρηµατοδότησης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και γενικότερα
της περίθαλψης. Αυτή τη στιγµή, εάν εφαρµόζαµε αυτό το µον-
τέλο, θα έπρεπε να επιβαρύνουµε µε παραπάνω φόρους όλους
τους εργαζόµενους, όχι µόνο τις τράπεζες που λέτε ή το κεφά-
λαιο, αλλά συνολικά όλους τους εργαζόµενους.

Εποµένως, δεν µπορεί αυτήν τη στιγµή να γίνει συζήτηση για
κατάργηση των ασφαλιστικών εισφορών, που θα είχε ως αποτέ-
λεσµα είτε την κατάρρευση των νοσοκοµείων είτε, από την άλλη
πλευρά, την κατάρρευση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας συνο-
λικά, ως προς τη δυνατότητα να παρέχει υπηρεσίες στους πολί-
τες.

Εποµένως, ως συµπέρασµα πρέπει να σας πω ότι αυτά τα
µέτρα που και πρόσφατα πήραµε, σε σχέση µε την ενίσχυση των
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ελεύθερων επαγγελµατιών, θα πρέπει να διευρυνθούν. Θα συµ-
φωνήσω ότι δεν είναι επαρκή τα µέτρα αυτά. Γι’ αυτό επανέλαβα
τη δέσµευση του Πρωθυπουργού ότι πρέπει να πάµε σ’ ένα σύ-
στηµα ενιαίο, το οποίο θα είναι κατανοητό στους πολίτες, για να
µπορούν να αξιοποιήσουν όλες τις δυνατότητες και να έχουν
άµεση πρόσβαση στην περίθαλψη και στην υγεία, και να βελτιώ-
σουµε στο µεγαλύτερο δυνατό βαθµό τις υπηρεσίες υγείας και
µέσα στο Εθνικό Σύστηµα και την πρωτοβάθµια, για να µπορέ-
σουµε να έχουµε µια πλήρη κάλυψη για το σύνολο των πολιτών.
Αυτός είναι ο προσανατολισµός µας, αυτή είναι η δέσµευσή µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Τελευταία των επικαίρων ερωτήσεων είναι η τέταρτη µε αριθµό

29/16-9-2010 του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Γεωργίου Ανατολάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη φορολόγηση των αµειβόµενων αθλητών κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Ανατολάκη
έχει ως εξής:

«Το άρθρο 46 παράγραφος 1 του Κώδικα Φορολογίας Εισο-
δήµατος ορίζει ότι «Εξαιρετικώς για ποδοσφαιριστές, καλαθο-
σφαιριστές, προπονητές, καθώς και άλλους αµειβόµενους
αθλητές, το εισόδηµα που αποκτούν, κατά περίπτωση, εξ αιτίας
της υπογραφής συµβολαίου µεταγραφής ή της ανανέωσης συµ-
βολαίου συνεργασίας για ΠΑΕ ή αναγνωρισµένα αθλητικά σω-
µατεία κατανέµεται ισοµερώς, για να φορολογηθεί σε όλα τα έτη,
για τα οποία διαρκεί το εκάστοτε συµβόλαιο…». Οι αµειβόµενοι
αθλητές ως γνωστόν, όταν υπογράφουν πολυετή συµβόλαια, το
πρώτο έτος λαµβάνουν µικρότερο ποσό και τα επόµενα κλιµα-
κωτά ανεβαίνει αυτό το ποσό. Με την παρούσα ρύθµιση υποχρε-
ώνετε αυτούς τους αθλητές να καταβάλλουν φόρο που
αντιστοιχεί στο µέσο όρο του συµβολαίου τους, χωρίς να είναι
γνωστό εάν τελικώς θα εξαντλήσουν αυτό το συµβόλαιο.

Επειδή συχνότατα οι αθλητές δεν εξαντλούν το συµβόλαιό
τους, τελικώς πληρώνουν περισσότερο φόρο απ’ ό,τι προκύπτει
βάσει του εισοδήµατός τους.

Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Προτίθεστε να άρετε αυτήν την προφανή αδικία, µε την

οποία πολίτες φορολογούνται για εισοδήµατα που τελικώς δεν
λαµβάνουν;

2. Προτίθεστε να φορολογείτε τους αθλητές για κάθε έτος χω-
ριστά, ανάλογα µε το ποσόν που λαµβάνει πραγµατικά ο αθλητής
το συγκεκριµένο έτος»;

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει εκ µέρους της Κυβερνή-
σεως ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς, ο
οποίος έχει και το λόγο.

Ορίστε, κύριε Κουσελά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο κ. Ανατολάκη για την ερώτηση

που έκανε. Κύριε Ανατολάκη, είναι γνωστό ότι µε το ν. 3842
άρθρο 5 καταργήθηκε για όλους τους Έλληνες πολίτες φορολο-
γούµενους, εκεί που υπήρχε, η αυτοτελής φορολόγηση µε συν-
τελεστή 20%. Η ίδια κατάργηση ίσχυσε από τότε και για τα
συµβόλαια των ποδοσφαιριστών και των υπόλοιπων αθλητικών
παραγόντων.

Είναι επίσης γνωστό ότι το τελευταίο χρονικό διάστηµα σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο µετά την απελευθέρωση των συµβολαίων συ-
νεργασίας των ποδοσφαιριστών τα συµβόλαια, που συνάπτονται
είναι συνήθως µικρής διάρκειας, περίπου τριετή.

Έτσι, λοιπόν, ο ισοµερής καταµερισµός των αµοιβών για τον
υπολογισµό της παρακράτησης του φόρου ανά έτος ανταποκρί-
νεται στην πραγµατική πρακτική, αυτή που υπάρχει σήµερα. Είναι
ο πλέον λειτουργικός και ο πλέον εύλογος και αυτό για τρεις
πολύ συγκεκριµένους λόγους.

Ο πρώτος είναι γιατί απλουστεύει τον υπολογισµό των παρα-
κρατούµενων φόρων και την παρακολούθηση των αντίστοιχων
φορολογικών υποχρεώσεων.

Ο δεύτερος γιατί αποτρέπει µεθοδεύσεις που θα µπορούσαν
να υπάρχουν. Μεθοδεύσεις που θα υπέκρυπταν ή θα στερούσαν
έσοδα από το δηµόσιο κατά τα πρώτα χρόνια ισχύος του συµβο-

λαίου, λόγου χάριν, µε τεχνητή µετάθεση του µεγαλύτερου µέ-
ρους της φορολογικής επιβάρυνσης από τον πρώτο στο δεύτερο
ή στον τρίτο χρόνο ή ακόµα και την ακύρωσή της µε πρόσχηµα
µία, δήθεν, αιφνίδια διακοπή του συµβολαίου, χωρίς πραγµατικά
να συµβαίνει κάτι τέτοιο.

Ο τρίτος λόγος και ο πιο σηµαντικός είναι ότι ο τελικά οφειλό-
µενος φόρος υπολογίζεται ως το πραγµατικό ποσό που παίρνει
ο ποδοσφαιριστής, στα ποσά δηλαδή που καταβλήθηκαν. Είναι
γνωστό ότι αν διακοπεί το συµβόλαιο, ο αθλητής δεν πρόκειται να
πληρώσει πάνω στο θεωρητικό ποσό, θα πληρώσει πάνω στο
ποσό που πραγµατικά εισέπραξε. Αυτό όπως το υποστηρίζετε
στην ερώτησή σας δεν στέκει.

Είναι γνωστό σε εσάς, αλλά και σε όλους τους Έλληνες πολί-
τες, ότι στις σηµερινές δηµοσιονοµικές συνθήκες που όλοι οι πο-
λίτες επωµίζονται τα βάρη της κρίσης, σε κάθε περίπτωση η
χώρα µας δεν αντέχει να διατηρήσει τη σαφώς ευνοϊκότερη -
αυτή που υπήρχε σε σχέση µε τα ισχύοντα σε άλλες ευρωπαϊκές
χώρες- φορολογική µεταχείριση των αθλητών, στην πραγµατικό-
τητα την επιδότηση των αντίστοιχων οµάδων για τα λεγόµενα
ακριβά συµβόλαια αθλητών του εξωτερικού.

Αυτοί ήταν οι λόγοι για τους οποίους προχωρήσαµε σε αυτήν
τη µεγάλη φορολογική µεταρρύθµιση. Νοµίζω ότι είναι εύλογοι
για όλους, όχι µόνο για εµάς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουσελά.
Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής κ. Γεώργιος Ανατολάκης

να λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επί-
καιρη ερώτησή του και να απαντήσει στον Υπουργό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πολλοί µπορεί να νοµίζουν πως όλοι οι αθλη-

τές είναι πλούσιοι και έχουν πολλά χρυσά συµβόλαια εκατοµµυ-
ρίων, αλλά αγνοούν, όµως, τι συµβαίνει στη Β’, στη Γ’ Εθνική, στο
βόλεϊ, στο µπάσκετ, όπου είναι αµειβόµενοι αθλητές.

Στην πραγµατικότητα, όµως, υπάρχουν πολλοί αθλητές που
σπάνε τα χέρια τους, τα πόδια τους στα γήπεδα και δεν ξέρουν
εάν αύριο θα έχουν δουλειά. Μα, ακόµα και αν όλοι οι ποδο-
σφαιριστές, γενικά αθλητές, ήταν πλούσιοι, ο νόµος αυτός είναι
εξαιρετικά άδικος. Κανένας δεν πρέπει να φορολογείται για αµοι-
βές που δεν παίρνει.

Αν κάποιος αθλητής έχει ένα συµβόλαιο για τρία χρόνια, της
τάξης των 60.000 ευρώ, ο σύλλογός του -και το ξέρω πάρα πολύ
καλά αυτό, γιατί το έχω ζήσει σαν αθλητής, σαν ποδοσφαιριστής-
ποτέ, µα ποτέ δεν θα δώσει ίσα µερίδια κάθε χρόνο. ∆ηλαδή,
20.000 ευρώ τον πρώτο χρόνο, 20.000 ευρώ το δεύτερο, 20.000
ευρώ τον τρίτο. Θα του δώσει 10.000 ευρώ τον πρώτο, 15.000
ευρώ το δεύτερο, 35.000 ευρώ τον τρίτο. Αυτά είναι που ανα-
γράφονται στα συµβόλαια. Μπορείτε να ψάξετε και να ζητήσετε
διάφορα συµβόλαια.

Έρχεστε εσείς και τον φορολογείτε τον πρώτο χρόνο για
20.000 ευρώ, µε το παράδειγµα που σας είπα για την αναλογία,
ενώ έχει πάρει 10.000 ευρώ. Τι θα γίνει εάν την επόµενη χρονιά
σπάσει το συµβόλαιό του; Αυτός ο αθλητής θα έχει πληρώσει
φόρο για εισοδήµατα που δεν πήρε ποτέ.

Αυτό είναι άδικο. Σε όλους τους αµειβοµένους αθλητές υπάρ-
χει µία έντονη δυσφορία για την αδικία αυτή που έχει γίνει από το
Υπουργείο Οικονοµικών. Γι’ αυτό σας ζητάω το αυτονόητο, που
είναι πραγµατικά να φορολογείται ο αθλητής κάθε χρόνο για το
τι παίρνει και όχι για την ετήσια αναλογία, αλλιώς, κύριε Υπουργέ,
παραβαίνετε το άρθρο 3 παράγραφος 5 του Συντάγµατος που
επιβάλλει, όλοι οι πολίτες να συνεισφέρουν στα δηµόσια βάρη,
ανάλογα µε τις δυνάµεις τους.

Ο νοµοθέτης δεν επιτρέπεται να είναι αντίθετος µε το πνεύµα
του Συντάγµατος και δεν πρέπει οι αθλητές, που πολλές φορές
µας έχουν κάνει περήφανους σε αυτήν τη χώρα, να υφίστανται
τέτοια παρανοµία και αδικία από την ίδια την πολιτεία.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ανατολάκη.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Κουσελάς να
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λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Ανατολάκη, πέρα από τη συµπάθειά µου στο

πρόσωπό σας και σε ό,τι εκπροσωπείτε, όπως και στους υπόλοι-
πους ποδοσφαιριστές, θέλω και πάλι να τονίσω ότι κανένας δεν
θα φορολογηθεί και δεν φορολογείται για ποσά τα οποία δεν ει-
σπράττει.

Θέλω να σας εξηγήσω πολύ απλά τον τρόπο µε τον οποίο γί-
νεται αυτή η διαδικασία. Το ποσό το οποίο καταβάλλεται από το
συµβόλαιο για κάθε χρόνο στον κάθε ποδοσφαιριστή πολλαπλα-
σιάζεται µε τον αριθµό των ετών του συµβολαίου. Στο ποσό το
οποίο προκύπτει από αυτόν τον πολλαπλασιασµό πάει ο φόρος
της κλίµακας που του αναλογεί. Αυτό που προκύπτει διαιρείται
και πάλι δια του ίδιου αριθµού των ετών. Μιλάµε ότι αυτό γίνεται
κάθε χρόνο χωριστά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: ∆εν γίνεται έτσι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτή

είναι η διαδικασία. Σας εξήγησα ότι σε περίπτωση διακοπής του
συµβολαίου, ο ποδοσφαιριστής θα φορολογηθεί γι’ αυτά που
πήρε και όχι γι’ αυτά που δεν πήρε. Εάν έχει φορολογηθεί για µε-

γαλύτερο ποσό, είναι αυτονόητο ότι θα του επιστραφούν αυτά
τα χρήµατα.

Θέλω κλείνοντας να πω το εξής. Ειδικά στις σηµερινές συνθή-
κες της δηµοσιονοµικής στενότητας δεν µπορούµε να ανοίξουµε
παράθυρα χρονικής µετάθεσης ή ακύρωσης µε τον τρόπο που
προείπα, της φορολογικής υποχρέωσης γι’ αυτά τα συµβόλαια.

Γι’ αυτό και δεν είναι στις προθέσεις µας να αποδεχθούµε κά-
ποιον άλλο τρόπο. Μια και είστε από το συγκεκριµένο χώρο, δεν
σας διαφεύγει πως υπάρχουν και στην Ελλάδα, αλλά και στο εξω-
τερικό, πολλοί τρόποι και µεθοδεύσεις για να διαφεύγουν πόροι
και φόροι από τέτοιου είδους συµφωνίες. Νοµίζω ότι εκεί πρέπει
να εστιάσουµε όλοι µας στο επόµενο χρονικό διάστηµα. Πρέπει
να κλείσουµε τα όποια παράθυρα φοροδιαφυγής και όχι να ανοί-
ξουµε καινούργια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-

εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Αλλάξτε το νόµο. Γιατί δεν τον αλ-

λάζετε; ∆εν είναι σωστό, µόνοι σας το λέτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.

1690 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εισερχόµεθα στην ηµε-
ρήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων: «Οδικές εµπορευµατικές µεταφορές».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της,
της 16ης Σεπτεµβρίου 2010 τη συζήτηση σε δύο συνεδριάσεις.
Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της
αρχής.

Πριν δώσω το λόγο, όµως, στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ.
Σπυροπάνο Μαργέλη, θα ήθελα να σας γνωρίσω ότι για τη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου αυτού ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδος κ. Χαλβατζής Σπύ-
ρος ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Κα-
ραθανασόπουλο Νικόλαο, επίσης, ορίζει ως ειδικό αγορητή τον
Βουλευτή κ. Νάνο Απόστολο.

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ ο κ.
Βορίδης Μαυρουδής ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνο και ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον
Βουλευτή κ. Πολατίδη Ηλία. Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξης Τσίπρας ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βου-
λευτή της Β’ Αθηνών κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ, κύριε Πα-
παδηµούλη, έχετε το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζω ότι
η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε να συζητηθεί σε δύο συ-
νεδριάσεις το σηµερινό νοµοσχέδιο. Πιστεύω, όµως, ότι η σηµα-
σία του, η ένταση που έχει προκαλέσει, η µακρά αντιπαράθεση
διαφορετικών απόψεων, όχι µόνο µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά
κυρίως στην κοινωνία, επιβάλλει να προβλέψουµε µια ανετότερη
συζήτηση. Προτείνω τουλάχιστον –και θα ήθελα σ’ αυτό να συµ-
φωνήσουµε οµόφωνα- να διαθέσουµε και µια τρίτη συνεδρίαση,
έτσι ώστε το σύνολο των επιχειρηµάτων από όλους τους συνα-
δέλφους να εκτεθεί. Συγκεκριµένα, προτείνω να προβλέψουµε
µια τρίτη συνεδρίαση για το απόγευµα της Τετάρτης. Σας παρα-
καλώ, όπως και άλλες φορές έχουµε κάνει, µπροστά στη σηµα-
σία του συζητούµενου νοµοσχεδίου να δείξετε και µε τη δική σας
συνδροµή µια θετική διάθεση στην πρόταση αυτή, έτσι ώστε τα
επιχειρήµατα να κατατεθούν, οι προτάσεις για αλλαγές να υπάρ-
ξουν και να διασταυρώσουµε επιχειρήµατα. Νοµίζω ότι κάτι τέ-
τοιο θα διευκολύνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παπαδηµούλη,
θα υπάρξει δυνατότητα µε απόλυτη άνεση να εκτεθούν οι από-
ψεις όλων των συναδέλφων που θα θελήσουν να πάρουν το λόγο.
Και στην επιτροπή είχαν διατεθεί δύο συνεδριάσεις, όπως ξέρετε,
αλλά εδώ θα έχουµε πολύ περισσότερες ώρες και στη συζήτηση
επί της αρχής και αύριο, στη συζήτηση επί των άρθρων. ∆εν θα
υπάρξει σύντµηση του χρόνου για κανένα συνάδελφο, πολύ πε-
ρισσότερο δεν θα στερηθεί ο λόγος από κανένα συνάδελφο,
αλλά θα δοθεί η δυνατότητα, όπως προβλέπει ο Κανονισµός, να
αναπτυχθούν τα επιχειρήµατα όλων των συναδέλφων.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, κύριε Τζίµα,

έχετε το λόγο.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς συµφωνούµε µε

την πρόταση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ να
δοθεί µια σχετική άνεση, προκειµένου να καταβληθεί προσπά-
θεια από όλους µας, πιθανώς, να βελτιώσουµε το νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ισχύουν αυτά που είπα
και για τον κ. Παπαδηµούλη, κύριε Τζίµα. Θα υπάρξει άνεση. Θα
έχουµε σήµερα συνεδρίαση και αύριο και δεν θα υπάρξει καµµία
περίπτωση να εγγραφεί συνάδελφος και να µην πάρει το λόγο,
για να αναπτύξει τα επιχειρήµατά του.

Ξεκινούµε µε τη συζήτηση επί της αρχής, η οποία θα διεξαχθεί
στη σηµερινή συζήτηση, όπως είπα, και αύριο θα συνεχίσουµε

επί των άρθρων.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Εάν κατάλαβα καλά, η πρό-

ταση κρατείται ως ενδεχόµενο ή απορρίπτεται;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όχι, δεν νοµίζω ότι

υπάρχει λόγος. Είπατε, «για να δοθεί η δυνατότητα σε όλους
τους συναδέλφους να αναπτύξουν τις απόψεις τους». Μα, θα
δοθεί η δυνατότητα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Λέω, εάν προκειµένου να
εξασφαλιστεί αυτό το δικαίωµα, που και εσείς συµφωνήσατε ότι
είναι απαραίτητο, χρειαστεί τρίτη συνεδρίαση, θα είσαστε αντί-
θετος;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, κύριε Παπαδη-
µούλη, δεν χρειάζεται τρίτη εµβόλιµη συνεδρίαση. Είµαι υπέρ του
να υπάρξει απόλυτη ελευθερία, όπως προβλέπει ο Κανονισµός,
η δυνατότητα έκφρασης όλων των συναδέλφων…

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Άρα, κρατούµε αυτό το εν-
δεχόµενο ανοιχτό;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όχι, κύριε Παπαδη-
µούλη, είµαι σαφής. ∆εν χρειάζεται εµβόλιµη συνεδρίαση. Θα ξε-
κινήσουµε αύριο και ανάλογα…

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: ∆εν πρότεινα εµβόλιµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Αλλά τι προτείνατε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Για να ακριβολογούµε, πρό-

τεινα την πρόβλεψη τρίτης συνεδρίασης, έστω και ως ανοιχτής
δυνατότητας.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τότε αυτή η συνε-
δρίαση είναι εµβόλιµη.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: ∆εν είναι εµβόλιµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Αυτή η συνεδρίαση

είναι εµβόλιµη, γιατί οι συνεδριάσεις, που κατά τον Κανονισµό
προβλέπονται, είναι σήµερα η απογευµατινή, στην οποία βρι-
σκόµαστε, και αύριο η πρωινή. Εάν προστεθεί και άλλη, θα είναι
εµβόλιµη. Εγώ δεν βλέπω το λόγο να υπάρξει και εµβόλιµη συ-
νεδρίαση και για πρακτικούς, άλλωστε, λόγους. ∆εν θα άλλαζε
και πολλά πράγµατα, δεν θα άλλαζε τίποτα. Αύριο θα διαρκέσει
η συζήτηση µε βάση τους συναδέλφους και συναδέλφισσες που
θα εγγραφούν για όσο διάστηµα χρειαστεί. Ό,τι προβλέπει ο Κα-
νονισµός.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Καταλαβαίνω ότι την απορ-
ρίπτετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σαφώς αυτό κάνω και
εξηγώ και για ποιους λόγους την απορρίπτω. Είµαι πολύ σαφής.
∆εν χρειάζεται να κάνουµε τίποτα, ούτε να δηµιουργούµε εντυ-
πώσεις. Σας λέω ότι ξεκινά αύριο το πρωί, µε το καλό, η συνε-
δρίαση επί των άρθρων. Θα τελειώσει στις 12.00’, στις 13.00’,
στις 14.00’, στις 15.00’, όσο χρειαστεί, για να µην πάµε σε εµβό-
λιµη. Τι σηµασία θα είχε πλέον η εµβόλιµη συνεδρίαση; Έχει καµ-
µία σηµασία το ότι θα κάναµε διακοπή µιας ώρας και θα
συνεχίζαµε µετά; ∆εν αλλάζει τίποτα.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Σπυροπάνος
Μαργέλης.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα

αποτελεί ένα σηµαντικό νοµοθέτηµα µε το οποίο επιχειρούµε να
προωθήσουµε µια αναγκαία αλλαγή, µια τοµή, θα έλεγα, στον
τοµέα των µεταφορών και συγκεκριµένα στον κλάδο των οδικών
εµπορευµατικών µεταφορών.

Με την παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία, η Κυβέρνηση και η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών επιδιώκουν να εκ-
συγχρονίσουν και να αναµορφώσουν τις οδικές µεταφορές οι
οποίες αποτελούν νευραλγικό κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας
και οικονοµίας, καθώς αντιπροσωπεύουν το 7% του Ακαθάριστου
Εγχώριου Προϊόντος και το 7% των θέσεων απασχόλησης.

Το παρόν νοµοσχέδιο αποτελεί µέρος µιας σειράς θεσµικών
παρεµβάσεων του Υπουργείου Υποδοµών για τον εξορθολογισµό
των µεταφορών. Αποσκοπεί στην απελευθέρωση της αγοράς,
καθώς και στην αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου οργάνωσης
και λειτουργίας της, µε στόχο να καταστεί πιο ανταγωνιστική και
να προσφέρει ένα καλύτερο και υψηλότερο επίπεδο υπηρεσιών.
Αποτελεί απάντηση στις τάσεις, τις εξελίξεις και τα νέα δεδοµένα
που έχουν διαµορφωθεί τόσο σε ευρωπαϊκό όσο και σε διεθνές
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επίπεδο. Συνιστά θεσµική παρέµβαση διαρθρωτικού χαρακτήρα
που καθιστά συµβατό και ισόνοµο το ελληνικό πλαίσιο των οδι-
κών µεταφορών µε το αντίστοιχο των άλλων χωρών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Οι βασικοί άξονες του παρόντος νοµοσχεδίου είναι η απελευ-
θέρωση του αριθµού των χορηγούµενων αδειών φορτηγών ∆Χ
αυτοκινήτων, η δηµιουργία ενός νέου σύγχρονου συστήµατος
χορήγησης αδειών, η οργάνωση των οδικών µεταφορέων σε µε-
ταφορικές εταιρείες και η απελευθέρωση του κοµίστρου. Επιση-
µαίνεται ως απώτερος σκοπός αυτής της πρωτοβουλίας η
εξυπηρέτηση του δηµόσιου συµφέροντος και η ανάπτυξη σε νέες
βάσεις του κλάδου των οδικών εµπορευµατικών µεταφορών
προς όφελος της εθνικής οικονοµίας.

Συγχρόνως, όµως, βασική φροντίδα του νοµοσχεδίου αποτελεί
η οµαλή µετάβαση στο νέο πλαίσιο µε βάση τις συνθήκες και τη
διάρθρωση του συγκεκριµένου κλάδου στη χώρα µας. Πρόκειται
για µια αναγκαία αλλαγή που έπρεπε να γίνει εδώ και πολλά χρό-
νια. Από το 1976 που είναι σε ισχύ το υφιστάµενο θεσµικό πλαί-
σιο, η αγορά λειτουργεί µε κλειστούς όρους. Αυτό το καθεστώς
έχει κάνει τον κύκλο του, δεν έχει τίποτα άλλο να προσφέρει,
καθώς δεν εξυπηρετεί πλέον τον πολίτη, επεκτείνει την παραοι-
κονοµία, βάζει φραγµούς στην είσοδο νέων επαγγελµατιών στον
κλάδο και όσο θα παρατείνεται, τόσο περισσότερο θα στρεβλώ-
νει την αγορά.

Οι δείκτες, τα ποσοτικά και ποιοτικά χαρακτηριστικά του κλά-
δου καταδεικνύουν την κρίση, στην οποία έχει περιέλθει η αγορά.
Η ζήτηση για µεταφορικές υπηρεσίες υπήρξε χαµηλή την προ-
ηγούµενη δεκαετία, ενώ αναµένεται να µειωθεί ακόµα περισσό-
τερο τα επόµενα χρόνια ως αποτέλεσµα της µετατόπισης του
ενδιαφέροντος στη χρήση εναλλακτικών µεταφορικών µέσων µε
την ανάπτυξη των σιδηροδροµικών µεταφορών.

Ο αριθµός των οχηµάτων οδικών µεταφορών στη χώρα µας, ο
οποίος είναι από τους µεγαλύτερους στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η
παντελής έλλειψη οργάνωσης, η ανυπαρξία βασικών υποδοµών
που θα στήριζαν την ανάπτυξη του κλάδου και η απουσία οικο-
νοµιών κλίµακας µαρτυρούν τη στρέβλωση που υπάρχει στη λει-
τουργία της αγοράς, µε αποτέλεσµα την ύφεση και στην
οικονοµική δραστηριότητα των οδικών µεταφορών.

Όλα τα παραπάνω είναι φανερό πως συµβάλλουν στη δηµι-
ουργία ενός τοπίου ιδιαίτερα ανησυχητικού. Μπροστά σ’ αυτήν
την κατάσταση οφείλουµε να δράσουµε µε τόλµη και αποφασι-
στικότητα, για να αλλάξουµε το τοπίο. Έτσι, µε τις προβλέψεις
του νοµοσχεδίου που συζητάµε στοχεύουµε στην απελευθέρωση
και στην εξυγίανση της αγοράς των οδικών µεταφορών µε όρους
ανοικτούς και δίκαιους. Πραγµατοποιούµε µια αναγκαία διαρ-
θρωτική αλλαγή που θα συµβάλει στην ενίσχυση της ανταγωνι-
στικότητας και εν τέλει στη βιωσιµότητα του κλάδου των
µεταφορών, µια αλλαγή που θα δώσει ώθηση στην ελληνική οι-
κονοµία, αφού µε την εφαρµογή των µέτρων που προτείνονται, η
αγορά των µεταφορών, στην ωρίµανσή της, θα συνεισφέρει το
1% στο Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν, σύµφωνα και µε τις εκτι-
µήσεις του Υπουργείου Υποδοµών.

∆εν παίρνουµε, όµως, µέτρα µόνο για την απελευθέρωση του
αριθµού των αδειών φορτηγών ∆Χ και την ελεύθερη πρόσβαση
στο επάγγελµα του οδικού µεταφορέα. Προχωρούµε πιο πέρα.
∆ιορθώνουµε τις στρεβλώσεις του παρελθόντος, αλλάζουµε το
αντιπαραγωγικό και παρωχηµένο µοντέλο των µεταφορών, ανα-
µορφώνουµε λειτουργικά τον κλάδο, τον εκσυγχρονίζουµε και
τον στηρίζουµε θεσµικά, προκειµένου να αποκτήσει νέες προ-
οπτικές ανάπτυξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε να αντιληφθούµε τη
νέα πραγµατικότητα που ζούµε και να προσαρµοστούµε σε
αυτήν, να κατανοήσουµε πως δεν ζούµε µόνοι µας στον κόσµο,
πως η χώρα µας είναι ισότιµο µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
δικαιώµατα και υποχρεώσεις, πως έχουµε χρέος να εκσυγχρονί-
σουµε το θεσµικό πλαίσιο που λειτουργούν και αναπτύσσονται
οι διάφοροι κλάδοι της οικονοµίας, να αξιοποιήσουµε δυνατότη-
τες και ευκαιρίες και να συµµορφωθούµε σε κανονισµούς και
οδηγίες που βελτιώνουν τη δοµή και την οργάνωση των επιχει-
ρήσεων, καθώς και την ποιότητα των προσφεροµένων υπηρε-
σιών, να κινηθούµε και να δράσουµε προς όφελος του γενι-

κότερου συµφέροντος, εξασφαλίζοντας όµως παράλληλα, στο
µέγιστο δυνατό βαθµό, και τους επαγγελµατίες του κλάδου, τα
συµφέροντα των οποίων, όπως είναι φυσικό, θίγονται µετά από
τόσες δεκαετίες λειτουργίας της αγοράς µε αυτήν την κλειστή
µορφή.

Αναγνωρίζουµε το πρόβληµα και τις ανησυχίες των επαγγελ-
µατιών και στο πλαίσιο αυτό το Υπουργείο κατέβαλε κάθε δυνατή
προσπάθεια, µέσα από το διάλογο για τη θέσπιση µιας σειράς
ευνοϊκών ρυθµίσεων προς αντιστάθµιση της απώλειας των συµ-
φερόντων τους που επέρχεται µετά την αλλαγή του υφιστάµε-
νου θεσµικού πλαισίου.

Μία απ’ αυτές τις ρυθµίσεις είναι η πρόβλεψη µεταβατικής πε-
ριόδου, δηλαδή µιας σταδιακής διαδικασίας προσαρµογής χρο-
νικού ορίζοντα τριών ετών η οποία θα επιτρέψει τη µετάβαση µε
σχετικά οµαλό τρόπο στο νέο καθεστώς. Ο καθορισµός της διάρ-
κειας αυτής της περιόδου, όπως όλοι γνωρίζουµε, αποτέλεσε το
σηµαντικότερο σηµείο διαβούλευσης αλλά και τριβής του Υπουρ-
γείου τόσο µε τους φορείς όσο και µε τους εταίρους µας. Ιδα-
νικά αυτή η πορεία προς την αλλαγή θα έπρεπε να είχε ξεκινήσει
εδώ και χρόνια προκειµένου να είχαµε µεγαλύτερη άνεση χρό-
νου για µία οµαλότερη περίοδο προσαρµογής. Γνωρίζουµε ότι
στις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης η διαδικασία
απελευθέρωσης έγινε σταδιακά, µε άνεση και σε βάθος χρόνου.
Κάθε χώρα προχώρησε σε απελευθέρωση της αγοράς βάσει των
κοινοτικών οδηγιών, υιοθετώντας µία διαφορετική διαδικασία
προσαρµογής ανάλογα µε τις ιδιοµορφίες και τις ιδιαιτερότητές
της.

∆υστυχώς όµως εµείς όλα τα προηγούµενα χρόνια δεν τολµή-
σαµε. Χάσαµε πολύτιµο χρόνο και τώρα δεν έχουµε πλέον την
πολυτέλεια της µακράς προσαρµογής. Η χώρα µας καθυστέρησε
δραµατικά στην απελευθέρωση της αγοράς των µεταφορών, µε
αποτέλεσµα τα περιθώρια διαπραγµάτευσης της Κυβέρνησης
στo πλαίσιo και του µνηµονίου να είναι ελάχιστα.

Παρά ταύτα, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου κατόρθωσε και
πέτυχε τη µέγιστη δυνατή περίοδο µετάβασης διάρκειας τριών
ετών. Πέτυχε ακόµα στη διάρκεια αυτής της µεταβατικής περιό-
δου για τη χορήγηση νέων αδειών φορτηγών ∆Χ οι ενδιαφερό-
µενες µεταφορικές εταιρείες να είναι υποχρεωµένες να κατα-
βάλουν υπέρ του δηµοσίου σηµαντική ειδική εισφορά η οποία
αποκλιµακούται στη διάρκεια των τριών ετών προς όφελος προ-
φανώς όσων σήµερα κατέχουν άδειες φορτηγών ∆Χ. Προς όφε-
λος των ίδιων επαγγελµατιών πέτυχε τέλος οι άδειες φορτηγών
∆Χ που έχουν εκδοθεί µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος
νόµου να συνεχίσουν να ισχύουν µε τους όρους έκδοσής τους
για µία ακόµα δεκαετία µετά τη λήξη της µεταβατικής περιόδου,
δηλαδή µέχρι το 2023.

Σήµερα µε τις προβλέψεις του νοµοσχεδίου και τις εκτιµήσεις
του Υπουργείου σ’ αυτό το µεταβατικό διάστηµα λίγοι θα είναι
αυτοί που θα ενταχθούν στο επάγγελµα, µε αποτέλεσµα σηµαν-
τικό µερίδιο της αγοράς να µείνει στους σηµερινούς επαγγελµα-
τίες, γιατί µε τις προβλέψεις του νοµοσχεδίου τίθενται σοβαροί
περιορισµοί σε όσους θα επιθυµούσαν να εισέλθουν στο επάγ-
γελµα στη διάρκεια της µεταβατικής περιόδου. Έτσι προστα-
τεύονται οι σηµερινοί ιδιοκτήτες φορτηγών ∆Χ, ενώ συγχρόνως
τους δίνεται η δυνατότητα να προετοιµαστούν, να διευθετήσουν
εκκρεµότητες και να προσαρµοστούν στη νέα πραγµατικότητα.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να ανοίξω µία µικρή παρένθεση και
να εκφράσω την πεποίθησή µου ότι το Υπουργείο θα συνεχίσει το
διάλογο που έχει ξεκινήσει εδώ και καιρό µε τους επαγγελµατίες
µεταφορείς και τα συναρµόδια Υπουργεία µε σκοπό την τακτο-
ποίηση των εκκρεµοτήτων και εν γένει όλων των θεµάτων που
έχουν προκύψει και πιθανώς να προκύψουν µέχρι και την ολο-
κλήρωση της συζήτησης του νοµοσχεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το πέρας της µεταβατικής
περιόδου των τριών ετών ουσιαστικά ανοίγει η αγορά και η ελεύ-
θερη πρόσβαση στο επάγγελµα. Αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι θα
δίνεται η δυνατότητα σε όσους το επιθυµούν να διεξάγουν µετα-
φορικό έργο χωρίς να απαιτείται η καταβολή κάποιου τιµήµατος
για την απόκτηση της αδείας παρά µόνο ενός ελάχιστου ποσού
που αποτελεί ένα τέλος για το διοικητικό κόστος της διαδικασίας
αδειοδότησης. Συγχρόνως δηµιουργείται ένα νέο σύστηµα χο-
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ρήγησης αδειών στηριζόµενο στην ευρωπαϊκή νοµοθεσία. Το νέο
σύστηµα προσδιορίζει ένα αντικειµενικό, διαφανές και αποτελε-
σµατικό πλαίσιο για την ελεύθερη πρόσβαση στο επάγγελµα του
οδικού µεταφορέα µε συγκεκριµένους και αυστηρούς κανόνες,
όπως είναι η αξιοπιστία, η οικονοµική επιφάνεια, η επαγγελµα-
τική επάρκεια του µεταφορέα και η ύπαρξη εγκαταστάσεων και
υποδοµών για την υποστήριξη του έργου της µεταφορικής εται-
ρείας. Συνεπώς, πλέον, ο κάθε πολίτης θα έχει το δικαίωµα κάτω
από ίσους όρους και προϋποθέσεις να ασκεί το επάγγελµα της
επιλογής του, χωρίς να του τίθενται περιορισµοί που οδηγούν
στον αποκλεισµό.

Η αλλαγή στον τρόπο οργάνωσης των οδικών µεταφορών απο-
τελεί άλλο ένα σηµαντικό βήµα προς την κατεύθυνση της ανα-
διάρθρωσης της αγοράς το οποίο ρυθµίζεται µε το παρόν
νοµοσχέδιο. Στο νέο θεσµικό πλαίσιο προβλέπεται η οργάνωση
των οδικών µεταφορέων σε µεταφορικές εταιρείες που µπορούν
να συσταθούν µε τη µορφή της ανωνύµου εταιρείας ή της εται-
ρείας περιορισµένης ευθύνης. Οι εταιρείες αυτές θα έχουν
άδειες µεταφορέα οι οποίες ταξινοµούνται σε δύο κατηγορίες,
είτε άδεια διεθνούς µεταφορέα, είτε άδεια εθνικού µεταφορέα.
Αυτό είναι το καθεστώς και των άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Με το νέο τρόπο σύστασης των µεταφορικών εταιρειών
συµβάλλουµε στο λειτουργικό και δοµικό εκσυγχρονισµό τόσο
του κλάδου όσο και της αγοράς. Οι επιχειρήσεις, οι πολίτες και
η κοινωνία θα κερδίσουν συνολικά καθώς οι νέες εταιρείες θα
είναι πλέον οργανωµένες µε σύγχρονη δοµή, υψηλή αξιοπιστία
και φερεγγυότητα.

Άλλη µία θετική πρόβλεψη του νοµοσχεδίου είναι η ορθολο-
γική διαχείριση που γίνεται για πρώτη φορά της άυλης αξίας των
υφιστάµενων αδειών φορτηγών δηµόσιας χρήσης. Η αξία αυτή
θα υπολογίζεται µε συγκεκριµένους κανόνες, θα αποτυπώνεται
επίσηµα σε έγγραφο και θα µπορεί να χρησιµοποιηθεί ως στοι-
χείο εισφοράς στο µετοχικό κεφάλαιο των εταιρειών που θα συ-
σταθούν µε τη νέα µορφή. Έτσι οι κάτοχοί τους θα απαλ-
λάσσονται από την υποχρέωση της καταβολής σηµαντικού χρη-
µατικού ποσού για το σχηµατισµό του εταιρικού κεφαλαίου.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να επαναφέρω την πρόταση
που έκανα στην επιτροπή σε σχέση µε το πώς διαρθρώνονται τα
στάδια όπου µειώνεται η εισφορά και κατά συνέπεια και η άυλη
αξία και θα πρότεινα το πρώτο στάδιο αντί για 31/12/2010 να πάει
µέχρι τις 30/6/2011 ώστε οι επαγγελµατίες να µπορέσουν να ορ-
γανωθούν, να βρεθούν µεταξύ τους, να συζητήσουν και συγχρό-
νως και το ελληνικό δηµόσιο, η ελληνική διοίκηση να µπορέσει
να ανταποκριθεί στο φόρτο της εργασίας που θα προκύψει αν
µέσα σε δύο µήνες κληθούν όλοι να οργανωθούν σε εταιρείες,
προκειµένου να κερδίσουν το µέγιστο δυνατό όσον αφορά στην
άυλη αξία των αδειών τους.

Επιπρόσθετα, για τους επαγγελµατίες που θα θελήσουν να
δραστηριοποιηθούν µε το νέο καθεστώς θα παρέχονται σηµαν-
τικές διευκολύνσεις και φορολογικά και αναπτυξιακά κίνητρα.

Αυτές οι ρυθµίσεις εντάσσονται στο πλαίσιο των ευνοϊκών δια-
τάξεων που προβλέφθηκαν στο σχέδιο νόµου από το Υπουργείο
προκειµένου από τη µία να περιορίσει την απώλεια που θα δηµι-
ουργηθεί από τη σταδιακή αποµείωση της αξίας των υφιστάµε-
νων αδειών µε το νέο θεσµικό πλαίσιο και από την άλλη να δώσει
αναπτυξιακές προοπτικές και κίνητρα που θα επιτρέψουν στους
επαγγελµατίες να κάνουν τις επενδύσεις που χρειάζονται. Οι νέες
µεταφορικές εταιρείες θα απαλλάσσονται κάθε δικαιώµατος
υπέρ του δηµοσίου ή τρίτων, φόρου ή τέλους εκτός από το φόρο
συγκέντρωσης κεφαλαίου και δεν θα επιβαρύνονται από το φόρο
µεταβίβασης των αδειών των φορτηγών ∆Χ που καταβάλλεται σε
περιπτώσεις συγχώνευσης ή µετατροπής της νοµικής µορφής
των εταιρειών. Παράλληλα οι εταιρείες αυτές θα µπορούν να εν-
ταχθούν για πρώτη φορά στις διατάξεις του αναπτυξιακού νόµου
για τη δηµιουργία και τον εκσυγχρονισµό των εγκαταστάσεών
τους, την αγορά γηπέδων για τη δηµιουργία αποθηκευτικών
χώρων, χώρων στάθµευσης και συνεργείων, την εισαγωγή συ-
στηµάτων τηλεµατικής και επικοινωνίας κ.λπ..

Στο ίδιο πνεύµα κινούνται και οι νέες πρόσθετες ασφαλιστικές
και φορολογικές ρυθµίσεις που θα παρασχεθούν ως αποτέλεσµα
της υλοποίησης κοινού σχεδιασµού του Υπουργείου Υποδοµών,

Μεταφορών και ∆ικτύων µε τα συναρµόδια Υπουργεία, το Υπουρ-
γείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και το Υπουργείο Οι-
κονοµικών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως αντιλαµβάνεστε, µε το νο-
µοσχέδιο που συζητάµε δεν ανακαλύπτουµε την Αµερική αλλά
κάνουµε το αυτονόητο. Θέτουµε τις βάσεις για το λειτουργικό
εκσυγχρονισµό της αγοράς και βάζουµε τάξη και οργάνωση στο
χώρο των οδικών µεταφορών, κάτι που δεν κάναµε όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια.

Ένα άλλο στοιχείο που συµπληρώνει τις αλλαγές που επιτυγ-
χάνονται µ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι η απελευθέρωση του κοµί-
στρου, δηλαδή η κατάργηση του ελέγχου της τιµής του από το
κράτος και η δυνατότητα διαµόρφωσής του στο πλαίσιο του αν-
ταγωνισµού.

Κλείνοντας θα ήθελα να κάνω µία σύντοµη αναφορά, σε κά-
ποιες άλλες προβλέψεις οι οποίες ολοκληρώνουν µε θετικό
τρόπο τις αλλαγές που προωθούνται µ’ αυτό το σχέδιο νόµου.
Τέτοιες προβλέψεις είναι η λήψη των αναγκαίων µέτρων για την
ανάπτυξη των µεταφορών, την οδική ασφάλεια και την προστα-
σία του περιβάλλοντος, η υποχρέωση χορήγησης νέων αδειών
µόνο για φορτηγά νέας αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, το ηλε-
κτρονικό µητρώο µεταφορικών εταιρειών το οποίο θα αποτελέσει
µία ενιαία βάση δεδοµένων, η υποχρέωση των µεταφορέων να
εξασφαλίζουν την αποκατάσταση της ζηµίας του εµπορεύµατος
του φορτωτή, η ανάληψη της ευθύνης επεξεργασίας του φακέ-
λου για τη χορήγηση νέας άδειας φορτηγού ∆Χ στη διάρκεια της
µεταβατικής περιόδου ή άδειας οδικών µεταφορών µετά τις
30/6/2013 από τη διεύθυνση εµπορευµατικών µεταφορών του
Υπουργείου Υποδοµών, η σύσταση µιας εκτιµητικής επιτροπής
µε έδρα το Υπουργείο Υποδοµών για την αποτίµηση του εισφε-
ρόµενου κεφαλαίου στις νέες εταιρείες, καθώς και η δυνατότητα
σύστασης µε απόφαση του οικείου γενικού γραµµατέα της περι-
φέρειας εκτιµητικών επιτροπών στις περιφέρειες της χώρας.

( Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ )

Αυτές ήταν οι βασικές νοµοθετικές προβλέψεις, οι βασικοί άξο-
νες του νοµοσχεδίου για την αναµόρφωση και την απελευθέ-
ρωση των οδικών εµπορευµατικών µεταφορών. Είµαι σίγουρος
ότι µέσα από τη συζήτηση που κάνουµε, θα καταλήξουµε σε ένα
νοµοσχέδιο το οποίο θα θέτει ουσιαστικά για πρώτη φορά µετά
από αρκετές δεκαετίες, τα σωστά θεµέλια για την αναδιοργά-
νωση και γενικότερα την ανάπτυξη του τοµέα των οδικών µετα-
φορών στη χώρα µας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σε έναν κόσµο που αλλάζει µε γρήγο-
ρους ρυθµούς, που τίποτα σήµερα δεν θα είναι το ίδιο µε το
αύριο, οφείλουµε να παίρνουµε πρωτοβουλίες. Οφείλουµε µε
τόλµη, ευθύνη και αποφασιστικότητα, να κάνουµε τις αναγκαίες
προσαρµογές, τοµές και αλλαγές, που θα µας οδηγήσουν σε ένα
καλύτερο αύριο. Οφείλουµε να ανοίγουµε νέους δρόµους, νέες
δυνατότητες για την ανάπτυξη της οικονοµίας και να δηµιουρ-
γούµε τα κατάλληλα θεσµικά εργαλεία που θα υπηρετήσουν τις
δηµιουργικές δυνάµεις της πατρίδας µας. Με το παρόν νοµο-
σχέδιο, η Κυβέρνηση και η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υπο-
δοµών κινείται σε αυτήν ακριβώς την κατεύθυνση. Τολµά και
παίρνει αποφάσεις. Ταράσσει τα νερά, φεύγει από το χθες, πάει
στο αύριο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σπυροπάνο Μαργέλη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαργαρί-
της Τζίµας.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι κυβερνήσεις εκλέγονται από

τους πολίτες, για να ασκούν µία φιλολαϊκή πολιτική. Και όταν
λέµε φιλολαϊκή πολιτική, εννοούµε µία πολιτική που ευνοεί τους
πολλούς και όχι µία πολιτική που πηγάζει από συµφέροντα και
εξυπηρετεί συµφέροντα.

Εδώ και δώδεκα µήνες σχεδόν µάθατε να πιπιλίζετε µία καρα-
µέλα πως για όλα φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία. Άκουσα πριν από
λίγο τον εισηγητή σας να λέει ότι φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί
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δεν τόλµησε να κάνει αυτήν τη µεταρρύθµιση στις οδικές εµπο-
ρευµατικές µεταφορές. Μα και εκεί που τολµήσαµε, κύριε
Υπουργέ, σας είχαµε απέναντι. Στο πεζοδρόµιο ήσασταν. ∆εν
ήσασταν εδώ στη Βουλή. Όταν κάναµε τη µεγάλη µεταρρύθµιση
του λιµανιού του Πειραιά µε την «COSCO», βγαίνατε εκτός Βου-
λής στα κανάλια και δεξιά και αριστερά, και λέγατε πως όταν γί-
νεται κυβέρνηση, θα καταργήσετε αυτήν τη σύµβαση. Και την
επεκτείνατε όταν γίνατε. Όταν κάναµε τη µεγάλη µεταρρύθµιση
της Ολυµπιακής Αεροπορίας µε την οποία παλεύατε επί είκοσι
ολόκληρα χρόνια µέχρι το 2004, αντί να είστε εδώ για να βελτιώ-
σουµε το νοµοσχέδιο, ήσασταν µαζί µε τους διαδηλωτές έξω από
τη Βουλή. Όταν κάναµε τη µεγάλη µεταρρύθµιση για το ασφαλι-
στικό και ενώσαµε τα εκατόν πενήντα πέντε ταµεία σε έντεκα,
µας κατηγορήσατε και τώρα εσείς τα ενώνετε σε τρία. Θα διαλέ-
ξετε επιτέλους µε ποιον είστε και ποια είναι η πολιτική σας;

Σας είχα προκαλέσει και σας είχα ρωτήσει και στην επιτροπή.
∆ιατείνεστε ότι το µνηµόνιο είναι αυτό, το οποίο υπαγορεύει τη
λήψη αυτής της απόφασης. Και σας είχαµε πει ότι εσείς επιβά-
λατε να ενταχθεί αυτή η διάταξη και αυτή η πολιτική σας µέσα
στο µνηµόνιο. ∆ιότι αν είναι διαφορετικά, κύριε Υπουργέ, φέρτε
µας εδώ, έστω την υστάτη στιγµή, ένα επίσηµο έγγραφο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, ένα επίσηµο έγγραφο της τρόικας, ένα επί-
σηµο έγγραφο του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου που να σας
λέει να βάλετε καταληκτική ηµεροµηνία µεταβατικού χρόνου την
30η Ιουνίου 2013. Ποιος σας το είπε αυτό; Εσείς, εποµένως, το
αποφασίζετε. Και αφού το αποφασίζετε εσείς, εσείς µπορείτε να
το πάτε και στα πέντε χρόνια.

∆εύτερον, φέρτε µου µία διάταξη, µία ντιρεκτίβα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης που να σας λέει ότι πρέπει να προχωρήσετε σε
µία τέτοια βίαιη ανατροπή µιας µεγάλης πλειοψηφίας του ελλη-
νικού λαού, επαγγελµατιών, γιατί εδώ έχουµε ένα βίαιο αφανι-
σµό των οικονοµιών και των περιουσιών των Ελλήνων. Και
εξηγούµαι. Είναι δυνατόν να προχωρείτε σε µία τέτοια µεταρ-
ρύθµιση, όπως τη λέτε, χωρίς να έχετε µία µελέτη; Έχετε κάνει
µελέτη ότι το εµπορευµατικό φορτίο της χώρας δεν µπορεί να
εξυπηρετηθεί από τα τριάντα πέντε χιλιάδες φορτηγά και το ένα
εκατοµµύριο εξακόσιες χιλιάδες φορτηγά ιδιωτικής χρήσης;
Έχετε κάνει τέτοια µελέτη; Και εάν δεν έχετε κάνει, µε πόσα επι-
πλέον φορτηγά θα χρειαστεί να εξυπηρετήσουµε το εµπορευµα-
τικό φορτίο της χώρας; ∆εν επαρκούν τα τριάντα πέντε χιλιάδες;
∆εν επαρκούν τα φορτηγά ιδιωτικής χρήσης; Άρα, λοιπόν, προ-
χωράτε στο άγνωστο µε βάση την ελπίδα. Και µάλιστα, πού; Σ’
αυτήν τη σηµερινή εποχή του ανταγωνισµού, προσπαθείτε να κά-
νετε µία µεταρρύθµιση χωρίς να έχετε µελετήσει το ζήτηµα.

Εγώ είµαι παλιός στην πολιτική, λίγα χρόνια στο Κοινοβούλιο.
Ουδέποτε, όµως, διαπίστωσα, είδα µία Κυβέρνηση να αποφασί-
ζει για εκατοµµύρια Έλληνες, για τις τύχες εκατοµµυρίων Ελλή-
νων και να τους έχει αυτούς τους ανθρώπους υπό επιστράτευση.
Πρώτη φορά γίνεται. Με το νοµοσχέδιό σας να ακουµπάτε, να αλ-
λοιώνετε, να αφανίζετε, να τροποποιείτε τις ζωές εκατοµµυρίων
ή χιλιάδων Ελλήνων και οι άνθρωποι αυτοί να είναι υπό επίταξη και
µάλιστα, από µία σοσιαλιστική Κυβέρνηση. Να ενεργοποιεί δια-
τάξεις που καταργούν τις δηµοκρατικές και συνδικαλιστικές ελευ-
θερίες µεγάλης κοινωνικής οµάδας. Πρώτη φορά γίνεται.

∆εν κάνατε µελέτη, λοιπόν. Μπορείτε να εγγυηθείτε στη Βουλή
ότι το κόστος της µεταφοράς µε τις διατάξεις που φέρνετε προς
ψήφιση στη Βουλή, θα είναι χαµηλότερο απ’ ό,τι είναι σήµερα;
Σας το ρώτησα και στην επιτροπή. ∆εν είπατε τίποτα. Θα είναι
πιο φθηνό το κόµιστρο µε τις εταιρείες, µε τις ανώνυµες εται-
ρείες ή µε τις ΕΠΕ απ’ ό,τι είναι σήµερα;

Και γίνοµαι σαφής και θα το καταθέσω στα Πρακτικά. ∆ροµο-
λόγιο φορτηγού δηµόσιας χρήσης από τα Μάγγανα Ξάνθης στην
Αθήνα µε διόδια, όλα µαζί 460 ευρώ. Μπορείτε να εγγυηθείτε ότι
από µεθαύριο που θα είναι νόµος του κράτους αυτό, µία ιδιωτική
εταιρεία, µια ανώνυµος εταιρεία θα φέρει το αγώι από τα Μάγ-
γανα της Ξάνθης στην Αθήνα µε 460 ευρώ που εκεί µέσα θα είναι
τα 150 ευρώ των διοδίων, τα 200 και ευρώ του πετρελαίου; Και τι
µένει για τον οδηγό ή τον ιδιοκτήτη;

Το αντίστροφο δροµολόγιο. Ασπρόπυργος Αττικής-Μάγγανα
Ξάνθης: 550 ευρώ. Μπορείτε εσείς να µας πείτε ότι θα γίνεται πιο
φθηνά;

Τα καταθέτω. Έχει και άλλα δροµολόγια.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μαργαρίτης Τζίµας καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έρχεστε, λοιπόν, τώρα χωρίς να µελετήσετε ούτε σε βάθος
ούτε σε έκταση αυτήν την αλλαγή που επιχειρείτε να κάνετε, και
δίνετε ένα τελειωτικό κτύπηµα στους ιδιοκτήτες φορτηγών δη-
µόσιας χρήσης. Και προβλέπεται µία διάταξη, η οποία αν µη τι
άλλο, δεν σας τιµά, κύριε Υπουργέ. Είναι δυνατόν εγώ να έχω σή-
µερα περιουσία της αδείας µου µέσο όρο 100.000 ευρώ και να
µου λέτε ότι σε είκοσι έξι µήνες από σήµερα, δηλαδή την 1-1-
2013 η άδειά σου θα κοστίζει µηδέν; Πότε, σε ποια πολιτικά και
κοινωνικά χρονικά έχει γίνει µία τόσο βίαιη αφαίµαξη της περι-
ουσίας Έλληνα πολίτη σε ολόκληρο τον κόσµο; Ουδέποτε. Αυτό
λέτε, ότι όσο κάνει η άδεια σήµερα –κάνει µέσο όρο 100.000,
150.000;- την 1-1-2011 θα είναι µειωµένη κατά 30%, την 1-1-2012
θα είναι µειωµένη άλλο ένα 35% και την 1-1-2013 εξαφανίζεται
και το υπόλοιπο 35%, για να µπορέσουν τότε µεγάλα συµφέ-
ροντα που δεν τα ξέρω, να αγοράζουν τις άδειες µε µηδενικό κό-
στος. Και πετάτε το κοκαλάκι σε αυτούς τους ανθρώπους ότι
µπορούν να κρατήσουν τα φορτηγά δηµόσιας χρήσης µέχρι το
2023, αλλά µε τι ανταγωνισµό; Με µηδενική αξία αδειών. Σε ποιο
ευρωπαϊκό κράτος έγινε; Το λέτε και στην εισηγητική σας έκ-
θεση, ότι στην Ευρώπη εφαρµόστηκαν αυτές οι διατάξεις σε
βάθος δεκαετίας. Εσείς γιατί βιάζεστε σε τριάντα µήνες; Τι ζη-
τάνε οι άνθρωποι αυτοί που νύχτα και µέρα βρίσκονται στους
δρόµους; ∆ύο πράγµατα, κύριε Υπουργέ. Η µεταβατική περίο-
δος να είναι πέντε χρόνια και να µην υπάρχει πλήρης εξαφάνιση
της αξίας των αδειών τους. Τουλάχιστον εκείνο το 35% αφήστε
το.

Είναι δυνατόν να είναι κοινωνικά δίκαιο ένα τέτοιο νοµοσχέδιο;
Είναι δυνατόν το νοµοσχέδιο να µη λαµβάνει υπ’ όψιν του τα

µικρά αυτοκίνητα; Εγώ δεν µιλάω για την ορεινή παραµεθόριο
που και εκεί υπάρχει πρόβληµα. Είναι όµως τα νησιά. Τρία-τέσ-
σερα αυτοκίνητα. Τους υποχρεώνετε να κάνουν εταιρεία, να
έχουν parking, να έχουν βενζινάδικο; Είναι δυνατόν να µην εξαι-
ρείτε ή να µην γίνεται ιδιαίτερη µνεία γι’ αυτές τις ακριτικές πε-
ριοχές για τους ανθρώπους οι οποίοι επιτελούν κοινωνικό
λειτούργηµα; Εγώ δεν θα πάω στη δεκαετία του 1940 και του
1950 που οι µεταφορές γινόντουσαν µε τα κάρα. Εν πάση περι-
πτώσει, είναι κοινωνικό λειτούργηµα να αφήνεις την οικογένειά
σου τη ∆ευτέρα και να την ξαναβλέπεις την Παρασκευή µέσα από
τους κινδύνους των εθνικών οδών και να έχεις απέναντί σου µία
πολιτεία η οποία σε αντιµετωπίζει µε αυτόν τον τρόπο.

∆ιαλύετε και όνειρα και ελπίδες. Και κυρίως χτυπάτε την ελ-
ληνική οικογένεια, η οποία προσδοκά να ζήσει και να σπουδάσει
τα παιδιά της από το µεροκάµατο ενός φορτηγού αυτοκινήτου.
Υπάρχουν πάµπολλες µαρτυρίες παιδιών που σπούδασαν µε
αυτό το µεροκάµατο. Χωρίς διάλογο για µία τόσο σηµαντική µε-
ταρρύθµιση, άλλο νοµοσχέδιο εµφανίσατε τον Μάιο, άλλο νοµο-
σχέδιο εµφανίζετε τώρα. Το Μάιο εισπράξατε τα συγχαρητήρια
των ιδιοκτητών φορτηγών δηµόσιας χρήσης και τώρα εισπράτ-
τετε την αγανάκτησή τους. Το παλέψατε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση; Πήγατε εκείνο το πρώτο νοµοσχέδιο στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και σας είπαν «όχι»; Ζητήσατε πενταετή εφαρµογή και
σας είπαν «όχι, τριάντα µήνες»; Ενηµερώστε τη Βουλή, να ξέ-
ρουµε µε ποια ντοκουµέντα, µε ποια αλληλογραφία τελικώς φέρ-
νετε εδώ ρύθµιση για µεταβατική περίοδο τριάντα µηνών;
Επιτρέψτε µου να υποστηρίξω –και δεν κάνω αυτή τη στιγµή λαϊ-
κίστικη πολιτική- ότι είµαστε υπεύθυνοι άνθρωποι, εκπροσω-
πούµε ένα υπεύθυνο κόµµα, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και γι’
αυτό τολµώ να σας πω ότι δίνετε µία µαχαιριά στη ραχοκοκαλιά
της ελληνικής οικονοµίας.

Χιλιάδες άνθρωποι ασχολούνται µε το εµπόριο. ∆εν συνδέετε
τις οδικές µεταφορές ούτε καν µε τα λιµάνια ούτε µε τον σιδη-
ρόδροµο ούτε µε τα αεροπλάνα. Είναι µία αποσπασµατική διαδι-
κασία η οποία δηµιουργεί αυτές τις αντιδράσεις που βλέπετε
έξω. Είναι δυνατόν να µην έχετε καλέσει σε εξαντλητικό διάλογο
όλα τα σωµατεία και όλες τις οµοσπονδίες πανελλήνιου χαρα-
κτήρα των ανθρώπων που θίγει το νοµοσχέδιο; Τους φωνάξαµε
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στην επιτροπή και τους ρωτήσαµε ποια είναι τα αιτήµατά τους.
Ήταν δύο. Επιµήκυνση του χρόνου για να µην εξαφανιστεί η αξία
της άδειας. Είπατε «όχι» και στα δύο.

Οι άνθρωποι δεν αντιδρούν στην απελευθέρωση. Καµµία πο-
λιτική δύναµη στη σηµερινή εποχή δεν είναι αντίθετη στην απε-
λευθέρωση κλειστών επαγγελµάτων. ∆εν νοείται στη σηµερινή
εποχή να υπάρχουν κλειστά επαγγέλµατα. Η Νέα ∆ηµοκρατία
είναι υπέρ της διάχυσης ευκαιριών. Όλοι οι πολίτες πρέπει να
έχουν ίσα δικαιώµατα σε όλα τα επαγγέλµατα χωρίς στεγανά και
χωρίς περιορισµούς. Επειδή απόψε συζητάµε την αρχή η Νέα ∆η-
µοκρατία είναι υπέρ της αρχής της απελευθέρωσης των επαγ-
γελµάτων. Εσείς µπορείτε να νοµίζετε ότι θέλετε. Είναι
προγραµµατική θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας και συµφωνούν οι
περισσότερες πολιτικές δυνάµεις της χώρας ότι δεν µπορούµε
να έχουµε κλειστά επαγγέλµατα. Συµφωνούν και οι οµοσπονδίες
αυτών των ανθρώπων. Αλλά, η αλλαγή δεν γίνεται βεβιασµένα.
Πρέπει να ζυµωθεί η µεταρρύθµιση στην ελληνική κοινωνία. Πρέ-
πει να ακούσετε τον προβληµατισµό τους. Και έρχεστε εδώ τώρα,
µε έναν αλαζονικό τρόπο και εφαρµόζετε ένα νοµοσχέδιο που θα
είναι η ταφόπλακα χιλιάδων οικογενειών στη χώρα µας.

Κύριε Υπουργέ, έστω και την υστάτη στιγµή η Νέα ∆ηµοκρατία
σας απευθύνει έκκληση στα δύο βασικά αιτήµατα των ιδιοκτητών
φορτηγών δηµόσιας χρήσης, να επιµηκύνετε το χρόνο, από
τριάντα µήνες ο χρόνος προσαρµογής που λήγει στις 30 Ιουνίου
2013 να πάει στη µία πενταετία και δεύτερον, το 35% που απο-
µειώνεται και χάνεται η αξία της άδειας την 1/1/2013 να παρα-
µείνει ως κεφάλαιο. Εν πάση περιπτώσει, να υπάρχει µία αξία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Με µόχθο και θυσίες αγόρασαν αυτές τις άδειες και το φορ-
τηγό. Είναι χρεωµένοι. Έρχεστε τώρα εσείς και τους αφαιρείτε τα
πάντα. Χάνουν το νόηµα για τη ζωή τους. Τους βλέπουµε έξω
απελπισµένους. Τους συναντούµε στις πόλεις µας και στα χωριά
µας. Έστω και την υστάτη στιγµή, κύριε Υπουργέ, σας ζητώ
αυτές τις δύο τροποποιήσεις στο σχέδιο νόµου. Ειδάλλως η Νέα
∆ηµοκρατία θα καταθέσει πρόταση για ονοµαστική ψηφοφορία
για το άρθρο 14 το οποίο περιλαµβάνει τις δύο επίµαχες διατά-
ξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του ΚΚΕ κ. Απόστολος Νάνος.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Πριν από λίγο αγαπητοί συνάδελφοι,

γίναµε µάρτυρες υποκρισίας, για την δήθεν κόντρα η οποία
υπάρχει ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ, ποιος
έκανε τις µεγαλύτερες µεταρρυθµίσεις όλα αυτά τα χρόνια. ∆η-
λαδή, ποιος ξεπούλησε την κρατική περιουσία, ΟΤΕ, ∆ΕΗ, Ολυµ-
πιακή, λιµάνια, ναυπηγεία. Σήµερα ακούσαµε και τον κ. Πα-
πανδρέου να βγάζει πωλητήριο στο Χρηµατιστήριο της Νέας
Υόρκης ότι η Ελλάδα έχει να πουλήσει κρατική περιουσία
270.000.000.000. Ακόµη ακούσαµε κόντρα για το ποιος ψήφισε
το καλύτερο ασφαλιστικό όλα αυτά τα χρόνια, δηλαδή ποιος ανέ-
βασε περισσότερο το όριο ηλικίας για τους εργαζόµενους, για
τους αυτοαπασχολούµενους, όλους αυτούς που πλήττονται από
αυτές τις πολιτικές. ∆ηλαδή, ποιος έριξε περισσότερα αποθεµα-
τικά στο Χρηµατιστήριο ή στα δοµηµένα οµόλογα.

Όµως αυτή η υποκριτική στάση ξεσκεπάζεται στο τέλος, όταν
στο διά ταύτα φτάνουµε να στηρίζουµε την απελευθέρωση των
µεταφορών. Το σχέδιο νόµου για την απελευθέρωση των οδικών
µεταφορών ύστερα και από τη συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή,
επιβεβαίωσε τις εκτιµήσεις του ΚΚΕ, ότι η λεγόµενη απελευθέ-
ρωση των κλειστών επαγγελµάτων, µοναδικό στόχο έχει να διευ-
κολύνει τη µονοπώληση και τη συγκέντρωση του µεταφορικού
έργου σε λίγες µονοπωλιακές εταιρείες.

Όλο αυτό το διάστηµα των απεργιακών κινητοποιήσεων του
κλάδου των οδικών µεταφορών, η Κυβέρνηση προσπάθησε να
ξεγελάσει τους απεργούς πότε µε το καρότο, δηλαδή υποσχέ-
σεις που ήρθαν στην επιτροπή περί δήθεν της αύξησης της σύν-
ταξης του ΤΣΑ, για φοροαπαλλαγές τρία έως επτά χρόνια είτε
για χρηµατοδότηση και είτε µε το µαστίγιο, δηλαδή µε την πολι-
τική επιστράτευση που πλήττει το δικαίωµα στην απεργία του
κάθε κλάδου. Προσπάθησε να βάλει στο γύψο τις απεργιακές κι-

νητοποιήσεις που έγιναν όλο αυτό το διάστηµα. Τελευταία πα-
ρελαύνουν από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης οι γνωστοί αστέ-
ρες του κοινωνικού αυτοµατισµού που επισείουν µόνιµα τον
κίνδυνο της αγοράς σε κάθε απεργιακή κινητοποίηση.

Ιδιαίτερα στον χώρο των µικρών δηµοσίας χρήσεων φορτηγών
που µέχρι τώρα απασχολούνται χιλιάδες αυτοαπασχολούµενοι
σε µία περίοδο που λόγω της οικονοµικής κρίσης αντιµετωπίζουν
τεράστια προβλήµατα επιβίωσης, διότι η δουλειά τους καθηµε-
ρινά λιγοστεύει, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τη σύµφωνη γνώµη
της Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και των κοµµάτων του ευρωµονό-
δροµου, έρχεται να υλοποιήσει τις ευρωπαϊκές οδηγίες που θα
οδηγήσουν στην εξόντωση των αυτοαπασχολούµενων στα φορ-
τηγά δηµόσιας χρήσης. Η υπερσυσσώρευση κεφαλαίων που
υπήρχε όλο αυτό το διάστηµα, θέλει να επενδύσει και στον τοµέα
των οδικών µεταφορών. Έτσι θα µπορέσουν µε καλύτερο τρόπο
να επιβάλουν τη θέλησή τους, δηλαδή µέσα από την κρατική πα-
ρέµβαση µε ουσιαστική στήριξη της Κυβέρνησης.

Απώτερος στόχος είναι η δηµιουργία και σε αυτό το θέµα των
γνωστών καρτέλ. Κάτι αντίστοιχο είδαµε βέβαια και στο τοµέα
των αεροµεταφορών, στον τοµέα των τροφίµων, στον τοµέα των
ποτών και άλλων κλάδων της οικονοµίας. Κάτι αντίστοιχο και ως
Κυβέρνηση λέγατε και για τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας και
ότι θα µπορούν όλοι να επενδύσουν. Η πρόσφατη απόφαση του
αρµόδιου Υπουργείου για τη χορήγηση αδειών σε µεγάλες εται-
ρείες και µόνο φανερώνει την υποκρισία σας και σας διαψεύδει.

Με την υποκριτική σύσταση εταιρειών και την εκβιαστική έν-
ταξη σ’ αυτές µετατρέπουν την προσωπική άδεια σε µετοχικό κε-
φάλαιο των εταιρειών και τους σηµερινούς ιδιοκτήτες των µικρών
φορτηγών σε δήθεν µετόχους και στην πορεία σε φτηνό εργα-
τικό δυναµικό που θα εργάζεται όλο και περισσότερο και µε όλο
και χαµηλότερο ηµεροµίσθιο.

Με την τριετία της δήθεν προσαρµογής επιδιώκουν να περάσει
στα µαλακά και χωρίς πολλές αντιστάσεις η απαξίωση της δου-
λειάς τους και η κυριαρχία των εταιρειών σε βάρος τους. Γιατί
το συγκεκριµένο µετοχικό κεφάλαιο µε το οποίο θα µπουν δεν θα
χάσει την αξία του µετά την τριετία, ενώ αυτοί που ήδη έχουν την
άδεια µετά την τριετία θα έχουν χάσει την αξία τους ως άυλη
αξία, αφού δεν θα έχουν συµµετάσχει στη δηµιουργία του µετο-
χικού κεφαλαίου.

Ιδιαίτερο πρόβληµα βέβαια αντιµετωπίζουν οι νέοι επαγγελ-
µατίες που αγόρασαν νέες άδειες πανάκριβα- ως 150.000 ευρώ
µπορεί να έφτασε- µε δάνειο από τράπεζες και µέσα σε δυόµισι
χρόνια το υπόλοιπο που αποµένει -βάσει του νόµου- και θα συ-
νεχίσουν να το χρωστάνε στις τράπεζες και µηδενικό κεφάλαιο
θα έχουν.

Έτσι πολύ πιο γρήγορα η εταιρεία που ουσιαστικά θα δηµι-
ουργηθεί θα ελέγχεται από ελάχιστους και όλοι οι υπόλοιποι µι-
κροί µέσα σ’ αυτήν τη διαδικασία δεν θα έχουν καµµία δυνα-
τότητα ελέγχου της πορείας των εταιρειών και από άτυπα µέτο-
χοι θα µετατραπούν σε µισθωτούς εργαζόµενους.

Με τη δυνατότητα έγκρισης απεριόριστων αδειών σε ένα
κλάδο που είναι ήδη κορεσµένος επιδιώκεται να πέσουν και άλλο
το µεροκάµατο που σήµερα βγαίνει µε δυσκολία, έτσι ώστε να
αναγκαστούν είτε να εγκαταλείψουν τη δουλειά τους, είτε να εν-
ταχθούν µε το ζόρι στις εταιρείες που θα έχουν φτιάξει κάποιοι
κεφαλαιούχοι.

Με τη θέσπιση της εφάπαξ εισφοράς για τις νέες άδειες προ-
σπαθούν να τους παραπλανήσουν ότι δήθεν προστατεύουν την
αξία της άδειας για να τους αναγκάσουν να πουλήσουν τα φορ-
τηγά τους µια ώρα αρχύτερα. Οι αυτοαπασχολούµενοι στα µικρά
δηµοσίας χρήσεως έχουν τα αυτοκίνητα ως εργαλεία δουλειάς
και δεν τους ενδιαφέρει να µείνουν άνεργοι.

Η εφάπαξ εισφορά είναι ακόµα ένας αντιλαϊκός όρος που
στόχο έχει να απαλλάξει το κράτος από την υποχρέωσή του για
κατασκευή και συντήρηση των υποδοµών που χρειάζονται οι οδι-
κές µεταφορές.

Τους κοροϊδεύουν µε την κατάργηση του κοµίστρου για λό-
γους δήθεν υγιούς ανταγωνισµού. Ξέρουν πολύ καλά ότι οι τιµές
είναι ήδη, λόγω κρίσης και µειώσεως του µεταφορικού έργου, σε
πολύ χαµηλά επίπεδα. Ξέρουν πολύ καλά και οι ίδιοι ότι ο αντα-
γωνισµός είναι άνισος και επιβάλλει το νόµο της ζούγκλας σε
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βάρος των µικρών και σε όφελος των µεγάλων.
Με την ένταξη των νέων εταιρειών στον αναπτυξιακό νόµο για

αγορά και εκσυγχρονισµό των εγκαταστάσεων και την αντικατά-
σταση των οχηµάτων και τον αποκλεισµό των αυτοαπασχολού-
µενων από κάθε είδους κίνητρα φανερώνουν τον σκοπό τους,
που είναι να τους εξαφανίσουν.

Το σχέδιο νόµου για την απελευθέρωση του µεταφορικού
έργου και την λεγόµενη απελευθέρωση των κλειστών επαγγελ-
µάτων είναι κοµµάτι και αυτό της αντιλαϊκής και φιλοµονοπωλια-
κής πολιτικής που θέλει να παραδώσει ολόκληρους κλάδους στο
µονοπωλιακό κεφάλαιο. Έρχεται να συµπληρώσει τα πρόσφατα
αντιλαϊκά φορολογικά µέτρα που ανακοινώθηκαν τις προάλλες
και µε την περαίωση που είναι µια επιδείνωση των µικρών αυτο-
απασχολούµενων. Μέτρα όπως η αύξηση το ΦΠΑ και η φορολό-
γηση καθώς και οι σχεδιασµοί που ετοιµάζετε για την κατεδάφιση
του ασφαλιστικού συστήµατος µε τη µείωση των συντάξεων και
την αύξηση του ορίου συνταξιοδότησης.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε αντίθετοι µε το σχέδιο νόµου
γιατί παραδίδει το µεγαλύτερο µέρος του µεταφορικού έργου σε
λίγες µεταφορικές εταιρείες και η εφαρµογή του θα οδηγήσει µε
µαθηµατική ακρίβεια χιλιάδες αυτοαπασχολούµενους µε µικρά
φορτηγά δηµοσίας χρήσεως, είτε έξω από το επάγγελµα, είτε
στην οµηρία των µεταφορικών εταιρειών µε µισθούς πείνας και
χωρίς δικαιώµατα.

Μόνος δρόµος είναι µαζί µε τους αυτοαπασχολούµενους και
τους εργαζόµενους, για την ανατροπή αυτής της αντιλαϊκής πο-
λιτικής, να παλέψουµε για έναν άλλο δρόµο ανάπτυξης που να
εξυπηρετεί τις σύγχρονες λαϊκές ανάγκες και όχι τα κέρδη των
µονοπωλίων: Με δηµόσιο έλεγχο και ιδιοκτησία όλων των µέσων
µεταφοράς όπως ΟΣΕ, ακτοπλοΐα, αεροπλοΐα -και όχι να προχω-
ράτε σε µέτρα, όπως στην αεροπλοΐα και στον ΟΣΕ, στο ξεπού-
ληµά τους- κάτι που θα εξασφαλίζει πραγµατική ανθρώπινη
δουλειά, ικανοποιητικό εισόδηµα και δικαίωµα στους εργαζόµε-
νους, στους µεταφορείς.

Βέβαια όλα αυτά χρειάζεται να γίνουν στο πλαίσιο µιας άλλης
οικονοµίας και εξουσίας και όχι στο πλαίσιο αυτής της πολιτικής
που εφαρµόζετε εσείς σήµερα.

Επειδή, βέβαια, γνωρίζουµε την πραγµατικότητα, στις σηµερι-
νές συνθήκες για να διατηρήσουν τη δουλειά τους οι µικροί ιδιο-
κτήτες προτείνουµε η άδεια του µικρού φορτηγού δηµοσίας
χρήσεως να µείνει προσωπική. Όχι στην εκβιαστική σύσταση των
εταιρειών και στην επίσης εκβιαστική ένταξή τους στις εταιρείες.

Κίνητρα για τη δηµιουργία συνεταιρισµών µε ευνοϊκή φορολο-
γική µεταχείριση.

Επέκταση των νοµαρχιακών αδειών για µεταφορές σε όλη τη
χώρα.

Πρόγραµµα για την αγορά καινούργιων φορτηγών µε επιδό-
τηση στο 50% της αξίας µε αποχαρακτηρισµό και αλλαγή των
απαγορευτικών κάτω των οκτώ τόνων πινακίδων των δήµων για
τα νοµαρχιακά δηµοσίας χρήσεως φορτηγά.

Ένας τέτοιος αγώνας σε ένα τέτοιο πλαίσιο είναι δίκαιος. Και
κανένα κατασταλτικό µέτρο δεν πρέπει να τους πτοήσει και δεν
µπορεί. Και δεν πρέπει να παραιτηθούν από το δικαίωµά τους στη
δουλειά.

Ως ΚΚΕ θα στηρίξουµε ένα τέτοιο αγώνα προς αυτήν τη κα-
τεύθυνση και φυσικά καταψηφίζουµε το παρόν νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλείται στο Βήµα ο κ.

Αϊβαλιώτης, ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ.
Έχετε δεκαπέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε, να αναπτύξετε τις

απόψεις σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βιάστηκε ο συµπαθής ειδικός αγορητής του ΚΚΕ, ο κ. Νάνος,

να προεξοφλήσει την άποψη του ΛΑΟΣ και εξετέθη.
Ζητάµε την απόσυρση του νοµοσχεδίου, κύριε συνάδελφε.

Τώρα τα περί ευρωµονόδροµου δεν τα κατάλαβα. Εµείς είµαστε
σε µια πολιτική οµάδα στην Ευρωβουλή που είναι εναντίον του
ευρωσυντάγµατος. Εσείς µε ποιους είστε µαζί στην Ευρωβουλή;
Κοιτάξτε πίσω σας µε ποιους είστε. Με το ΣΥΡΙΖΑ. ∆εν είστε στην
ίδια πολιτική οµάδα µε το ΣΥΡΙΖΑ στην Ευρωβουλή; Εµάς κατη-
γορείτε για ευρωµονόδροµο; Βρείτε τα µεταξύ σας στην ίδια πο-

λιτική οµάδα που ανήκετε στην Ευρωβουλή.
Ακούστε. Μιλάµε για απελευθέρωση όταν το πραγµατικό δια-

κύβευµα είναι η µεταρρύθµιση. ∆ηλαδή, η νέα οργάνωση και ο
νέος τρόπος λειτουργίας για να έχουµε καλύτερο αποτέλεσµα.
Επί χρόνια ασχολούµαι µε τις οδικές µεταφορές. Από τότε που
έγραφα σε έντυπα στις Βρυξέλλες και είχαν ως κύριο ενδιαφέρον
τις οδικές µεταφορές την εποχή που µιλούσαµε για καθαρά φορ-
τηγά και για Παραεγνατία.

Και να πούµε και κάτι ευχάριστο. Εκείνη την εποχή µιλούσαν
κάποιοι για Παραεγνατία. Για παράκαµψη, δηλαδή, της Μακεδο-
νίας και της Θράκης. Το αποτρέψαµε. Όλοι µαζί. Όλοι οι Έλλη-
νες, όλες οι πολιτικές δυνάµεις. Κάναµε την Εγνατία και
γλυτώσαµε. Και αυτό είναι προς τιµήν όλων. Γιατί υπάρχει µια
εθνική µιζέρια ότι «τίποτα δεν µπορεί η Ελλάδα». Θυµάµαι το
1994 ήµουν συνεργάτης στον κ. Κακλαµάνη που ήταν Αντιπρό-
εδρος της Επιτροπής Μεταφορών. Και µιλούσαµε τότε για την
Παραεγνατία. «Οι Αλβανοί, οι Σκοπιανοί, οι Βούλγαροι και οι
Τούρκοι θα συνεργαστούν, θα µας παρακάµψουν. Ελληνικά φορ-
τηγά διεθνών µεταφορών δεν θα κυκλοφορούν παρά µόνο σ’
αυτόν τον άξονα». Και η Ελλάδα θα έµενε έξω απ’ αυτούς τους
σχεδιασµούς. Κινηθήκαµε όλοι πολύ γρήγορα. ∆εξιοί, αριστεροί,
κοµµουνιστές, οι πάντες. Και το αποτρέψαµε. Να πούµε και κάτι
θετικό γιατί ο κόσµος χρειάζεται µερικές φορές µια αχτίδα αι-
σιοδοξίας.

Κάναµε λοιπόν την Εγνατία. Εκείνη την εποχή ήταν µείζον θέµα
στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όσοι ήταν Ευρωβουλευ-
τές το θυµούνται.

Είπα και στην επιτροπή ότι πολλά εφτάρια έχουν µαζευτεί: 7%
του ΑΕΠ καλύπτουν οι οδικές και εµπορευµατικές µεταφορές,
7% των θέσεων απασχόλησης και 70 εκατοµµύρια η ζηµιά, όπως
την υπολογίζουν τα διεθνή µέσα ενηµέρωσης, µόνο για το καλο-
καίρι. Φανταστείτε πόσα εβδοµηντάρια εκατοµµύρια ευρώ έχουν
συσσωρευτεί τώρα που το σήριαλ δυστυχώς συνεχίζει να παίζει
στην πλάτη του ελληνικού λαού.

∆εν έφτανε η δυσφήµιση δηλαδή, της οικονοµίας µας για ένα
χρόνο από τους κερδοσκόπους και όλους του υπολοίπους, τα
παπαγαλάκια, είχαµε µέσα στο καλοκαίρι και τις εικόνες που εί-
δαµε όλοι. ∆είχνουν µια χώρα σε αποσύνθεση. Και βέβαια το σή-
ριαλ έχει πολλά επεισόδια. Συνεχίζεται δυστυχώς το χάλι στις
εθνικές οδούς από ανθρώπους που είναι απελπισµένοι. Είναι
απελπισµένοι οι Έλληνες µεταφορείς. Είναι απελπισµένοι διότι
έχουν να αντιµετωπίσουν αθέµιτο ανταγωνισµό.

Το νοµοσχέδιο εισηγείται κάτι µε το οποίο όλοι ή σχεδόν όλοι
συµφωνούν ότι είναι θετικό: η απελευθέρωση ενός κλειστού
επαγγέλµατος, ώστε να υπάρξουν επενδύσεις και θέσεις εργα-
σίας. Μέχρι εδώ καλά. Πέρα από την καλή πρόθεση υπάρχουν
και κάποιοι όροι και πάρα πολλές παρενέργειες. Όλοι συµφω-
νούµε ότι χρειαζόµαστε σύγχρονα, ασφαλή, καθαρά φορτηγά.

Και επειδή µιλάµε για την ασφάλεια να πω το εξής. Το είπα και
στην επιτροπή. Οι δυο Υπουργοί ακούνε πράγµατα που έχουν ξα-
νακούσει. Ακούει όµως ο κόσµος και ιδίως οι επαγγελµατίες των
µεταφορών. ∆εν ενδιαφέρεστε για την οδική ασφάλεια. Είναι φε-
ρετζές. Είναι προκάλυµµα η οδική ασφάλεια.

Το ταµείο για τη προστασία του περιβάλλοντος γίνεται για ει-
σπρακτικούς λόγους. ∆ιότι εάν ενδιαφερόσασταν τα δύο φθαρ-
µένα κόµµατα που κυβερνήσατε τριάντα έξι χρόνια, µετά τη
δικτατορία, την Ελλάδα, ούτε που θα υπήρχαν οι καταστάσεις, οι
παρενέργειες, τα συµπτώµατα παθογένειας που έχουν παρατη-
ρηθεί αναφορικά µε την οδική ασφάλεια. Θα είχατε κάνει επιτέ-
λους την απόσυρση των σαράβαλων, των αυτοκινήτων που
στοιχειώνουν τους ελληνικούς δρόµους και είναι επικίνδυνα.

∆εν θα είχατε αφήσει ασύδοτους τους εργολάβους. Εγώ δεν
θυµάµαι κανέναν εργολάβο να τιµωρηθεί για το άθλιο τεχνικό
έργο που παρέδωσε µε τις ανάποδες στροφές και τα όλα τα υπό-
λοιπα, µε τους ασφαλτοτάπητες που δεν κυκλοφορούνται.

∆εν θα υπήρχε αυτή η απίστευτη αµνήστευση παραβάσεων
του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας όπως η παραβίαση του ερυ-
θρού σηµατοδότη που είναι έγκληµα σε άλλες χώρες, όπως το
Βέλγιο, αλλά εδώ πληρώνεις το 50% και φεύγεις.

∆εν θα υπήρχε αυτό το άθλιο σύστηµα παροχής διπλωµάτων
οδήγησης όπου κάθε λαµόγιο, το οποίο είναι εξεταστής και θέλει
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να λαδωθεί, λαδώνεται άνετα χωρίς να τιµωρείται ούτε αυτός που
λαδώνει ούτε αυτός που λαδώνεται. Θα είχαν υπάρξει, λοιπόν,
όχι γελοίες εξετάσεις, αλλά πραγµατικές εξετάσεις όπου θα
ελέγχεται η δυνατότητα του άλλου να οδηγήσει. Και όµως οι λα-
δώνοντες και οι λαδωνόµενοι παραµένουν πάντα ατιµώρητοι.

Εάν σας ενδιέφερε η οδική ασφάλεια, λοιπόν, όλα τα ξένα φορ-
τηγά και λεωφορεία και τα δικά µας φυσικά, που κυκλοφορούν
στους δρόµους θα είχαν αξιοπρεπή λάστιχα και δεν θα ήταν
γουλί. Ούτε τα αστικά µας λεωφορεία θα είχαν τα χάλια που
έχουν µε ελαστικά που δεν εξυπηρετούν τις ανάγκες τους.

Όλα αυτά, λοιπόν, τα ταµεία για την προστασία του περιβάλ-
λοντος, είναι ο φερετζές, το προκάλυµµα.

Στο νοµοσχέδιο µιλάτε για τη δηµιουργία ηλεκτρονικού µη-
τρώου µεταφορικών εταιρειών. Εγώ, διαβάζοντας αυτή τη φράση
για το ηλεκτρονικό µητρώο των µεταφορικών εταιρειών, απορώ.
∆εν ξέρουµε πόσες εταιρείες έχουµε; Πώς εισπράττουµε φό-
ρους; Εισπράττουµε αυτούς τους φόρους; Μήπως βουτάµε και
φορολογούµε µόνο τους Έλληνες και κάποιοι άλλοι τη γλυτώ-
νουν; Μέχρι τώρα τι είχαµε; Σε χαρτί, σε φακέλους; Τι µητρώο
έχουµε; Και άντε και το φτιάξαµε αυτό το µητρώο, το οποίο πε-
ριέργως θα στοιχίσει 100.000 ευρώ, συν τη συντήρηση. Θα ήθελα
να µάθω και πόσο κάνει η συντήρηση αυτού του µητρώου.

Θα βάλουµε σ’ αυτό το µητρώο τους Αλβανούς, τους Βούλγα-
ρους, τους Τούρκους που κάνουν ό,τι θέλουν µε τα φορτηγά
τους στην Ελλάδα, κάνουν µεταφορές, κυκλοφορούν µε άθλια
οχήµατα, καταγεγραµµένους δεν τους έχουµε, εκτελούν παρα-
νόµως αυτές τις µεταφορές και ιδίως τις εσωτερικές, που δεν
έχουν δικαίωµα να το κάνουν και όµως το κάνουν; Θα τους ελέγ-
ξουµε για τα επικίνδυνα και παλιά οχήµατα που έχουν µε τα ελατ-
τωµατικά συστήµατα διεύθυνσης, τα φθαρµένα λάστιχα, τα
ελαττωµατικά συστήµατα πέδησης;

Όλοι αυτοί, λοιπόν, που παίρνουν το µεταφορικό έργο, δηλαδή
τη µπουκιά από το στόµα των Ελλήνων µεταφορέων, οι Αλβανοί,
οι Σκοπιανοί, οι Βούλγαροι, οι Τούρκοι, όλοι οι υπόλοιποι –αυτοί
δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα- έχουν επικίνδυνα οχήµατα και
δεν έχουν κανέναν έλεγχο. Αυτοί όµως διενεργούν νοµίµως διε-
θνείς µεταφορές, διενεργούν παρανόµως και εσωτερικές µετα-
φορές. Αυτοί λοιπόν που διενεργούν νοµίµως τις διεθνείς
µεταφορές, τους ελέγχουµε; Με χλιαρό και ανεπαρκή τρόπο, φο-
βισµένα. Τους αφήνουµε ασύδοτους και αποθρασύνονται.

Όταν πριν από δεκατέσσερα χρόνια περίπου, το 1996, µιλούσα
µε το Χρήστο Παπουτσή, ο οποίος ήταν αρµόδιος Επίτροπος
τότε για τις µεταφορές, λέγαµε πράγµατα τα οποία δυστυχώς
ζούµε σήµερα. Ζούµε τα πειρατικά οχήµατα, τις πειρατικές µε-
ταφορές στους δρόµους. ∆εν το πιστεύαµε. Συζητούσαµε και νο-
µίζαµε ότι ήταν σενάρια επιστηµονικής φαντασίας. Και όµως
έγιναν σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα. Με αυτά που γελά-
γαµε, αυτά πάθαµε, µε τους πειρατές των δρόµων που κάνουν
στη ζούλα µεταφορές στην Ελλάδα χρησιµοποιώντας άθλια οχή-
µατα που σηµαίνει κίνδυνος ατυχήµατος.

Βέβαια οι Έλληνες µεταφορείς δικαίως αισθάνονται αδικηµέ-
νοι, αφού αυτοί πληρώνουν τα χαράτσια και τους φόρους και
καµµία δεκάρα δεν µπαίνει στον κρατικό κορβανά. Αυτή είναι η
κατάσταση. Και ενώ όλοι συµφωνούν ότι χρειάζονται επενδύσεις
για άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων, οι Έλληνες µεταφορείς
θα υποστούν τις συνέπειες, γιατί ένα κράτος τους αφήνει απρο-
στάτευτους. Προφανώς δεν θα τα βάλει µε τους Γερµανούς ή
τους Ολλανδούς, όλους αυτούς µε τις πολυεθνικές που θα έρ-
θουν, θα εγκατασταθούν εδώ στην Ελλάδα και θα πάρουν το µε-
ταφορικό έργο των Ελλήνων µεταφορέων. Όλοι αυτοί οι κοινο-
τικοί θα έρθουν, οι οποίοι φυσικά θα είναι πολύ περισσότερο ασύ-
δοτοι αφού έχουµε αφήσει ακόµα και τους Τούρκους, τους Αλ-
βανούς και τους υπόλοιπους να κάνουν ό,τι θέλουν, γιατί το
ελληνικό κράτος δυστυχώς δεν έχει αντανακλαστικά για να ελέγ-
ξει και να τακτοποιήσει τα του οίκου του.

Για την κατάσταση των µικρών µεταφορέων στα νησιά νοµίζω
ότι όλοι πήραµε αυτή την επιστολή από το δηµοτικό συµβούλιο
της Μυτιλήνης που ζητά να µην γίνει αλόγιστη αδειοδότηση φορ-
τηγών δηµοσίας χρήσεως νοµαρχιακών µεταφορών. Κραυγή
αγωνίας από ένα ακριτικό νησί. Καταθέτω στα Πρακτικά το έγ-
γραφο του ∆ηµοτικού Συµβουλίου της Μυτιλήνης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Με το νοµοσχέδιό σας, νοµίζω ότι το είπε και ο κύριος Υπουρ-
γός, ωθείτε τους µεταφορείς στην οργάνωση σε ανώνυµες εται-
ρείες και ΕΠΕ. Το είπε στην επιτροπή. Όµως, κάποιος που είναι
σε ένα ορεινό χωριό ή σε ένα νησί, όπως η Μυτιλήνη, ή και σε µι-
κρότερα νησιά, θα συστήσει Α.Ε. ή ΕΠΕ; Και πού θα βρει άλλους
όµοιους µεταφορείς; Γίνεται κάτι ανάλογο σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης; Το επισηµαίνει εξάλλου, αυτή ακριβώς τη
διάσταση, ότι δεν µπορεί να βρει σε ένα αποµακρυσµένο ορεινό
χωριό ή σε ένα µικρό νησί οµοειδή µεταφορέα, ένας άλλος µε-
ταφορέας, και η Οµοσπονδία Φορτηγών Εθνικών Μεταφορών ∆υ-
τικής Ελλάδας, της οποίας επίσης καταθέτω στα Πρακτικά το
υπόµνηµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, αυτό που δεν καταλαβαίνω είναι το εξής. Πόσα ακρι-
βώς φορτηγά έχουµε στην Ελλάδα; Ερώτηση του κ. Ροντούλη,
Βουλευτή Λαρίσης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Εδώ και
δυόµισι µήνες εκκρεµεί απάντηση. Πόσα φορτηγά έχουµε στην
Ελλάδα; Μέγα, άλυτο µυστήριο. Γιατί δεν απαντάει το Υπουργείο
σας πόσα φορτηγά έχουµε στην Ελλάδα;

Καταθέτω στα Πρακτικά και την ερώτηση του κ. Ροντούλη.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τη προαναφερθείσα ερώτηση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, δεν καταλαβαίνω και κάτι άλλο. Από τα εννιακόσια ενε-
νήντα επτά βυτιοφόρα που υπήρχαν στην Ελλάδα το 1987 έχουµε
φθάσει τα χίλια πεντακόσια. Μήπως τα βυτιοφόρα είναι θηλυκά
και γεννάνε; Κάνουν παιδάκια; Γιατί εδώ η Πανελλαδική Οµο-
σπονδία Ιδιοκτητών Βυτιοφόρων αναφέρει ότι είχαµε εννιακόσια
ενενήντα επτά βυτιοφόρα το 1987. Τώρα έχουµε χίλια πεντακό-
σια. Καταθέτω, λοιπόν, και το έγγραφο της Πανελλήνιας Οµο-
σπονδίας Ιδιοκτητών Βυτιοφόρων που δείχνει πόσα βυτιοφόρα
είχαµε και το ότι αυξήθηκαν κατά εξακόσια έκτοτε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επειδή, όµως, αναφέρθηκα και στο συνολικό αριθµό όλων των
φορτηγών ο οποίος, στο νοµοσχέδιο το οποίο µας καταθέσατε,
υπολογίζεται στις τριάντα τρεις χιλιάδες, έχουµε εδώ και τη συγ-
κεντρωτική κατάσταση απογραφής. Έχω την αναλυτική κατά-
σταση των φορτηγών που έχει η Ελλάδα το 2008 και το 2010.
Πριν από ακριβώς δύο χρόνια, λοιπόν, στις 23-9-2008 τα φορ-
τηγά δηµοσίας χρήσεως ήταν τριάντα χιλιάδες ενενήντα οκτώ.
Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πριν έξι µήνες, το Φεβρουάριο του 2010 ήταν τριάντα χιλιάδες
διακόσιες ενενήντα πέντε, δηλαδή διακόσια φορτηγά περισσό-
τερα. Καταθέτω και αυτή τη συνολική αναλυτική κατάσταση των
φορτηγών από το Υπουργείο Μεταφορών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μέσα σε ενάµιση χρόνο, λοιπόν, αυξήθηκαν κατά διακόσια. Τι
γίνεται εδώ; Πώς αυξήθηκαν κατά διακόσια τα φορτηγά και πώς
εσείς λέτε σήµερα ότι είναι τρεις χιλιάδες περισσότερα από τις
επίσηµες καταστάσεις του Υπουργείου σας; Έτσι λέτε στο νο-
µοσχέδιό σας ότι είναι τριάντα τρεις χιλιάδες τα φορτηγά. Το
Υπουργείο στις αναλυτικές καταστάσεις αναφέρει άλλα νούµερα.

Επειδή η ακρότητα πάντα κάνει πολύ κακό, αναφέρει ο ΛΑΟΣ
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µία συναινετική πρόταση, θα σας την καταθέσει, η οποία προ-
σπαθεί να είναι ανάµεσα στις διισταµένες θέσεις του Υπουργείου
και των µεταφορέων. Άυλη αξία εβδοµήντα µία χιλιάδες πεντα-
κόσια. Απόσβεση πέντε έτη από την 1η Ιανουαρίου 2011. Απο-
µείωση 65% από 1η Ιουλίου 2011. Το 35% που υπολείπεται
παραµένει µέχρι τις 31 ∆εκεµβρίου 2015, ως τίµηµα παραβόλου
για κάθε νεοεκδοθείσα άδεια, µε τη λογική ότι αυτή η αξία θα
αποσβένεται σύµφωνα µε το φορολογικό νόµο, ως πάγιο. Με
αυτή τη φορολογική επιβάρυνση ύψους 40% επί της αποσβενό-
µενης αξίας, ο νεοεισερχόµενος πληρώνει για την απόκτηση
αδείας φορτηγού δηµοσίας χρήσεως ένα µικρό ποσό, µέχρι το
2015, ύψους 1.500 ευρώ, που δεν καθίσταται απαγορευτικό για
το στάδιο της ήπιας προσαρµογής των πέντε ετών, το οποίο
όµως είναι απαραίτητο για τη διατήρηση της βιωσιµότητας των
ήδη υπαρχόντων Ελλήνων µεταφορέων και παράλληλα για τη
διατήρηση σε ανεκτά επίπεδα της αναλογικότητας µεταξύ της
προσφοράς του µεταφορικού έργου και των διαθεσίµων φορτη-
γών δηµοσίας χρήσεως. Μία θέση η οποία είναι ήπια, δεν αποτε-
λεί ακρότητα, είναι ανάµεσα στις θέσεις του Υπουργείου και των
Μεταφορέων. Έτσι και ηρεµία θα υπάρξει και έσοδα για το κρά-
τος θα υπάρξουν και µεταρρύθµιση και όχι απλώς απελευθέ-
ρωση. Μεταρρύθµιση. ∆ηλαδή νέος τρόπος λειτουργίας προς
την κατεύθυνση του ανοίγµατος της αγοράς, αλλά µε προστασία
των Ελλήνων µεταφορέων οι οποίοι πέφτουν στα νύχια των πο-
λυεθνικών µε τη ρύθµιση που κάνετε.

Αν δεν γίνουν όλα αυτά, απλώς και οι δύο πλευρές θα τραβή-
ξουν το σχοινί και θα διαιωνιστεί η πόλωση. Αν δεν το κάνετε, αν
δεν ακολουθήσετε αυτή τα συναινετική ρύθµιση που προτείνει ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, τότε σας παρακαλούµε και πάλι
να αποσύρετε αυτό το νοµοσχέδιο και να το ξαναφέρετε µετά
από επεξεργασία που θα κάνετε. Ο κόσµος πραγµατικά κουρά-
στηκε, ταλαιπωρείται, ξεροσταλιάζει στις ουρές και θα σας το
δείξει µε ηχηρό τρόπο και στις δηµοτικές εκλογές που έρχονται,
παρ’ όλες τις φιλότιµες προσπάθειες που κάνει η Νέα ∆ηµοκρα-
τία για να σας σώσει, επιλέγοντας υποψηφίους Περιφερειάρχες
στα µέτρα του ΠΑΣΟΚ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ηµήτρης Παπαδηµού-
λης για δώδεκα λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συζητούµενο

νοµοσχέδιο έχει προκαλέσει µεγάλη ένταση και µεγάλη αναστά-
τωση που κορυφώθηκε τον Αύγουστο, ταλαιπωρώντας πάρα
πολύ κόσµο, βυθίζοντας στην αγωνία δεκάδες χιλιάδες οικογέ-
νειες ανθρώπων που ζουν από τις οδικές µεταφορές, επιβαρύ-
νοντας την οικονοµία, επιβαρύνοντας αυτούς που θέλουν να
ταξιδέψουν. Και το ερώτηµα είναι: Προς τι η αναστάτωση; Γιατί
έγινε αυτό; Η δική µας εξήγηση είναι:

Πρώτον, διότι το συζητούµενο νοµοσχέδιο κάνει την πιο βίαιη
προσαρµογή στο άνοιγµα του κλειστού επαγγέλµατος που έχει
γίνει ποτέ στην Ευρώπη. Απόδειξη: Η οδηγία – πλαίσιο που προ-
βλέπει το πώς θα γίνει αυτό το άνοιγµα, είναι η οδηγία 26/1996.
Όταν ψηφίστηκε ήταν η αρχή της σηµιτικής οκταετίας, µε κυ-
βέρνηση ΠΑΣΟΚ. ∆εν κάνατε τίποτα. Στις άλλες ευρωπαϊκές
χώρες ορίστηκε µία µεταβατική περίοδος που έφτασε µέχρι και
τα δέκα χρόνια. Το λέτε και στην εισηγητική έκθεση. Και µπήκαν
και πάρα πολύ αυστηρές προϋποθέσεις για να µην µπουν αερι-
τζήδες. Και αναγνωρίστηκε και µία άυλη αξία σε ένα ποσοστό για
τους κατόχους των αδειών, έτσι ώστε και να µην µπουν αεριτζή-
δες και έσοδα να αποκτήσει το κράτος, το άλλο κράτος.

Στην Ελλάδα τι έγινε; Στην Ελλάδα και µε ΠΑΣΟΚ και µε Νέα
∆ηµοκρατία, αυτό που σήµερα διεκτραγωδείτε, δηλαδή τις πε-
λατειακές ρυθµίσεις των κλειστών επαγγελµάτων, το «µαύρο»
χρήµα στην ανταλλαγή και την αγοραπωλησία των αδειών, εσείς
το εκθρέψατε. Και κάνατε ψηφοθηρία µε όλο αυτό τον κόσµο που
αγωνιά τώρα και για τις οικογένειές του.

Ο δεύτερος λόγος που υπάρχει αναστάτωση είναι ότι χειρι-
στήκατε το θέµα µε έναν απίστευτο ερασιτεχνισµό, µε µία προ-
χειρότητα, κύριοι της Κυβέρνησης και µε απίστευτες παλινωδίες.

Αν ακούσει κανείς σήµερα τη συνεδρίαση, θα πει: «Αντιπολί-
τευση εναντίον Ρέππα ή τα συνδικάτα των οδικών µεταφορών
εναντίον Ρέππα». Ξέρετε ποια είναι η πραγµατικότητα; Ρέππας
εναντίον Ρέππα! Θέλετε να σας το αποδείξω;

∆ιαβάζω από δελτίο Τύπου του Υπουργείου του οποίου ηγείται
ο κ. Ρέππας. ∆ελτίο Τύπου, 21 Απριλίου του 2010. Λέει, λοιπόν, το
επίσηµο δελτίο Τύπου του δικού σας Υπουργείου: «Για τους
υπάρχοντες µεταφορείς θα υπάρξει µία πενταετής περίοδος προ-
σαρµογής στα νέα δεδοµένα. Στο σηµείο αυτό ο κ. Ρέππας τόνισε
µε έµφαση ότι η πολιτεία παρέχει τη δυνατότητα σε κάθε πολίτη
να ενταχθεί στο συγκεκριµένο επάγγελµα, αλλά παράλληλα θα
στηρίξει και αυτούς που ήδη δραστηριοποιούνται στο χώρο αυτό!
Ο Υπουργός εξήρε τη στάση που κράτησαν οι φορείς των επαγ-
γελµατιών του συγκεκριµένου κλάδου στη διάρκεια του διαλόγου
µε το Υπουργείο που κράτησε περίπου δύο µήνες».

Αυτό, λοιπόν, που τώρα σας ζητούµε όλοι –σας ζητούν και οι
µεταφορείς- το είχατε βάλει στο νοµοσχέδιο. Και το βάλατε και
στην ανακοίνωσή σας, 21 Απριλίου του 2010, όχι 1η Απριλίου του
2010. ∆εν τα είπατε Πρωταπριλιά. Τα είπατε είκοσι µέρες αργό-
τερα. Και τα παίρνετε πίσω.

Το δικό σας, λοιπόν, «είπα – ξείπα» δηµιουργεί αυτή την ανα-
στάτωση.

Και σας λέµε: ∆εν θέλετε να αποσύρετε το νοµοσχέδιο; ∆εχ-
θείτε τουλάχιστον τη µεταβατική περίοδο προσαρµογής. Εκτός
αν εσείς τη βάλατε στο αρχικό νοµοσχέδιο και τη θεωρούσατε
λάθος.

Κύριε Ρέππα, πείτε την αλήθεια. Ποιος σας ανάγκασε να πά-
ρετε πίσω τη µεταβατική περίοδο των πέντε ετών; Αυτό που διά-
βασα εγώ και που βοά η πιάτσα, είναι η τρόικα. Τι ζυγίζει πιο πολύ
λοιπόν; Η τρόικα ή η ελληνική Βουλή; Το αρχικό δικό σας νοµο-
σχέδιο ή η τα «είπα – ξείπα»;

Εάν αυτή τη στιγµή πείτε, πενταετής η περίοδος, κι εµείς που
λέµε απόσυρση του νοµοσχεδίου, θα δεχθούµε ότι κάνετε µία αλ-
λαγή, µία υποχώρηση, ότι η Βουλή λειτουργεί, ότι ο κοινωνικός
διάλογος ή η κοινωνική αντιπαράθεση λειτουργεί.

∆εύτερο θέµα. Σε όλες τις άλλες χώρες, που δεν είναι παλαβοί,
είπαν ότι δεν µπορεί µία άδεια που ο άλλος τη χρυσοπλήρωσε, να
κοστίζει ξαφνικά, από ένα σηµείο και µετά, µετά από τριάντα
µήνες, µηδέν. Έδωσε 100.000, 150.000 ευρώ για να την πάρει και
σε τριάντα µήνες, µηδέν. ∆εν γίνεται και ειδικά γι’ αυτούς που
δεν την έχουν αποσβέσει, που την αγόρασαν, µε τον τρόπο που
γίνονται αυτές οι αγοραπωλησίες, πρόσφατα.

Υπάρχει µία πρόταση –την υποστηρίζουµε κι εµείς, την υπο-
στηρίζουν κι άλλοι- που λέει, αναγνωρίστε το 35% αυτής της
άυλης αξίας να παραµείνει και µετά το τέλος της περιόδου προ-
σαρµογής. Ποιο είναι το καλό από αυτό; Πρώτον, ότι το κράτος
αποκτάει έσοδα για να στηρίξει υποδοµές. ∆εύτερον, αποτρέπει
τον κίνδυνο να µπουν αεριτζήδες.

Λέτε ως επιχείρηµα, χωρίς να εξηγείτε τα «είπα – ξείπα» ανά-
µεσα στο νοµοσχέδιο της άνοιξης και στο νοµοσχέδιο του καλο-
καιριού: «Ναι, θα ανοίξει το επάγγελµα και αυτό θα κάνει καλό
στον ανταγωνισµό». Σας λέω προκαταβολικά πως οτιδήποτε
κάνει ασφαλέστερες τις µεταφορές, πιο σύγχρονο το στόλο, κα-
τεβάζει το κόστος µεταφορών, είναι καλό. Η θεωρία, όµως, ότι
αυτό θα γίνει αυτοµάτως στην Ελλάδα του σήµερα, που είναι το
βασίλειο των καρτέλ, δεν ισχύει. Απόδειξη; Η απελευθέρωση των
καυσίµων. Είναι απελευθερωµένη η αγορά των καυσίµων. Έτσι
λέτε. Και στα διυλιστήρια και στις εταιρείες εµπορίας και στα
πρατήρια της λιανικής. Κι, όµως, βασιλεύει το καρτέλ σε όλα τα
στάδια και οι τιµές ανεβαίνουν και δεν πέφτουν. Κάποια στιγµή
πήγατε να βάλετε πλαφόν και το πήρατε µετά πίσω. Και οι τιµές
ανεβαίνουν και µε πλαφόν και χωρίς πλαφόν.

Κι έχετε µία Επιτροπή Ανταγωνισµού, στην οποία έχετε ακόµη
έναν πρώην συνταξιούχο δικαστικό, τον οποίο είχε ορίσει η Νέα
∆ηµοκρατία, και τον έχετε ξεχάσει εκεί. Αυτή η επιτροπή δεν
κάνει τίποτα. Γεµίζει τα ράφια µε φακέλους. ∆εν επιβάλλει πρό-
στιµα, δεν εισπράττει πρόστιµα, δεν κόβει κεφάλια, µε αποτέλε-
σµα ο πληθωρισµός, που τρώει το εισόδηµα των πολιτών, να είναι
σ’ ένα πολύ µεγάλο βαθµό αποτέλεσµα και της βασιλείας των
καρτέλ.

Έχουν δίκιο, λοιπόν, όσοι φοβούνται και ειδικά οι µικροί µετα-
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φορείς. Έχω εδώ, τις ανακοινώσεις του σωµατείου των µικρών
µεταφορέων, των µικρών φορτηγών, οι οποίοι λένε, «φοβόµαστε
τα καρτέλ, τα οποία θα µπουν, θα ελέγξουν την αγορά και δεν θα
κάνουν φθηνότερες τις µεταφορές, θα τις κάνουν ακριβότερες
κι εµάς θα µας πετάξουν έξω».

Να σας πω και κάτι ακόµη και µιλάω µε την κοινή λογική. Στο
νοµοσχέδιο λέτε ότι ή ΑΕ ή ΕΠΕ. Υποχρεωτικά µε αυτές τις µορ-
φές πρέπει να είναι οι καινούργιες εταιρείες. Τους συνεταιρι-
σµούς εσείς, το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα, γιατί τους
ξεχάσατε, γιατί τους εµποδίζετε, γιατί τους καταργείτε; Όταν
έχεις µεµονωµένους µικρούς µεταφορείς, δεν θα έπρεπε να προ-
βλέψεις, πέρα από µία µεταβατική περίοδο, πέρα από το να µη
µηδενιστεί η αξία της άδειάς τους, µε το 35% που ζητάµε, να δώ-
σεις και κίνητρα –όχι απλώς να επιτρέψεις τη δηµιουργία συνε-
ταιρισµών µεταφορέων, αλλά να δώσεις και κίνητρα- για να
δηµιουργηθούν αυτοί οι συνεταιρισµοί; Γιατί δεν το κάνετε; ∆ιότι
διευκολύνετε τους µεγάλους.

Και µη µας λέτε τώρα ότι εµείς είµαστε οι υποστηρικτές του
status quo και οι εχθροί της προόδου κ.λπ.. ∆εν είµαστε αντίθε-
τοι στο άνοιγµα του επαγγέλµατος. Σας επικρίνουµε για τον
τρόπο µε τον οποίο το επιχειρείτε, ο οποίος είναι µοναδικός στην
Ευρώπη και σε βιαιότητα και σε προχειρότητα και σε παλινωδίες
και σε έλλειψη κατοχύρωσης έστω ενός µικρού µέρους των συµ-
φερόντων αυτών που τους βάλατε να πληρώσουν τα µαλλιοκέ-
φαλά τους για να πάρουν αυτή την άδεια. Εκεί είναι το θέµα.

Και λέτε τώρα. Ναι, αναγνωρίζουµε ότι είναι η πιο βίαιη, ανα-
γνωρίζουµε ότι θα πληρώσουν το µάρµαρο χιλιάδες άνθρωποι,
αλλά τι να κάνουµε; Η χώρα µας άργησε και προσπαθεί να κάνει
τώρα κάτι που έκαναν οι άλλοι πριν δέκα χρόνια.

Σας ερωτώ. Ακόµη κι αν δεχθούµε αυτό το επιχείρηµα, γιατί να
πληρώσουν οι δεκάδες χιλιάδες οικογένειες των µεταφορέων τις
καθυστερήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, την αδυ-
ναµία σας να σχεδιάσετε έγκαιρα; Μιλάµε για οδηγία του 1996.
Από τότε έχουν περάσει δεκαπέντε χρόνια. Γιατί να πληρώσουν
τα σπασµένα αυτής της δεκαπενταετούς καθυστέρησης; Σβήνω
τα προηγούµενα είκοσι πέντε χρόνια που παίξατε το ίδιο παιχνίδι
για να ψηφοθηρείτε.

Αυτοί που είναι τώρα στους δρόµους, δεν είναι οπαδοί της Αρι-
στεράς. Είναι άνθρωποι που τους έχετε κατακοροϊδέψει, κατα-
εκµεταλλευτεί. Και µε το δίκιο τους αγανακτούν. Και η αγανά-
κτηση καµµιά φορά είναι και κακός σύµβουλος.

Λέω καθαρά. Με ορισµένες, µεµονωµένες, ακραίες ενέργειες
εµείς δεν συµφωνούµε. Και δεν πιστεύουµε ότι κάνουν και καλό
στον αγώνα της µεγάλης πλειονότητας, της συντριπτικής πλει-
ονότητας, αυτού του επαγγελµατικού κλάδου.

Τώρα, όµως, πρέπει να δούµε τι θα κάνουµε. Η λύση είναι εδώ
µπροστά σας, αρκεί να έχετε την τόλµη να παραδεχτείτε ότι κά-
νατε λάθος. Αρκεί να παραδεχτείτε, κύριε Υπουργέ, ότι το νοµο-
σχέδιο που παρουσιάσατε τον Απρίλιο ήταν σωστό και δεν
φοβηθήκατε έντροµος τις φοβέρες της τρόικα. Τώρα προσπα-
θείτε να µας πείσετε ότι το νοµοσχέδιο που εµφανίσατε την
άνοιξη ήταν λάθος. Τότε γιατί το παρουσιάσατε; Ποια είναι η
λύση;

∆εχτείτε δύο πράγµατα. ∆εν θέλετε να δεχτείτε την άποψη
µας, την άποψη του ΚΚΕ, την άποψη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού. ∆εχτείτε δύο πράγµατα. Την πενταετία και το 35%.

Σας λέω ότι µπορούµε µε την συνδροµή όλου του πολιτικού
κόσµου να πάµε στους εκπροσώπους των µεταφορέων και να
τους πείσουµε να ανοίξει αυτή η διαδικασία. Πάρτε αυτά τα
λεφτά από το 35% -που θα είναι κάποια λεφτά από αυτούς που
θα θελήσουν να µπουν µετά το ’13 ή το ’15 που λέµε εµείς- και
χρησιµοποιήστε τα για να υπάρξουν υποδοµές.

Ξέρετε γιατί στην Ελλάδα βασιλεύουν τα καρτέλ; Γιατί στην
Ελλάδα δεν υπάρχουν δοµές ελέγχου, κυρώσεων κ.λπ.. Σε άλλες
χώρες για να πάρει κάποιος άδεια χρειάζεται να υποβάλει και
business plan. Εδώ δεν υπάρχει µια στοιχειώδης µελέτη, η οποία
να λέει πώς έχει η κατάσταση, ποιοι είναι οι αριθµοί, σε τι θα προ-
κύψει όφελος, πού υπάρχει ο κίνδυνος και πώς θα αντιµετωπι-
στούν τα προβλήµατα.

Στην προσπάθεια σας, κύριε Υπουργέ, να κάµψετε τις αντι-
στάσεις φτάσατε να τάζετε κίνητρα στήριξης των µεταφορέων

από τον αναπτυξιακό νόµο. Ποιόν; Έναν αναπτυξιακό νόµο που
δεν υπάρχει, έναν αναπτυξιακό νόµο, τον οποίο είχατε υποσχεθεί
ότι θα τον ψηφίζατε τις πρώτες εκατό ηµέρες της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ. Σε λίγες ηµέρες σβήνετε το πρώτο σας κεράκι, κλεί-
νετε τον ένα χρόνο στην Κυβέρνηση και αυτός ο νόµος δεν έχει
έρθει καν στην Βουλή. Από ό,τι διαβάζω στις εφηµερίδες ο κ.
Χρυσοχοίδης, που διαδέχτηκε την κ. Κατσέλη, τον έχει πάρει και
τον ξαναγράφει τον νόµο αυτό, διότι δεν του άρεσε το νοµοσχέ-
διο που άφησε η κ. Κατσέλη.

Όλοι ξέρουµε ότι ένας αναπτυξιακός νόµος για να αρχίσει να
λειτουργεί θέλει τουλάχιστον ένα χρόνο, µετά την ψήφισή του,
για να φτιαχτούν οι δοµές, να ωριµάσουν οι ενέργειες κ.λπ.. Τά-
ζετε, λοιπόν, κίνητρα ένταξης στον αναπτυξιακό νόµο, που ακόµη
δεν τον έχετε καταθέσει. Ανύπαρκτος.

Όλοι θα στηρίζαµε –και εµείς τουλάχιστον το προτείνουµε- κί-
νητρα για τον εκσυγχρονισµό του στόλου για να έχει ρήτρα από-
συρσης. Εάν δεχτείτε αυτήν τη διάταξη για το 35% και στηρίζετε
µια οµαλότερη µετάβαση και υλοποιείτε ένα βασικό αίτηµα αιχ-
µής των φορτηγατζήδων και την ίδια ώρα εξασφαλίζετε κάποι-
ους πόρους που µαζί µε άλλους µπορούν να χρηµατοδοτήσουν
ένα γενναίο εξοπλισµό του στόλου, που όντως είναι γερασµένος.

Να σας πω και κάτι ακόµη. Υπάρχει ένας εφιαλτικός αριθµός.
Οι νεκροί στην Ελλάδα ανά εκατοµµύριο κατοίκων από τροχαία
ατυχήµατα είναι διπλάσιοι από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Ένας
από τους παράγοντες που συµβάλλουν σε αυτό είναι και το πόσο
γερασµένοι είναι οι στόλοι. Ένας άλλος παράγοντας είναι το πώς
δίνονται τα διπλώµατα και πόσο ελέγχονται τα πράγµατα εκεί.
Ενισχύστε µε κίνητρα και τον εκσυγχρονισµό του στόλου.

Καταλήγοντας, εάν µείνετε ακούνητοι στις θέσεις που υπο-
στηρίξατε στην επιτροπή, είναι προφανές ότι θα καταψηφίσουµε
το νοµοσχέδιο. Εάν δεχτείτε αυτές τις δύο αλλαγές, νοµίζω ότι
υπάρχει δυνατότητα να κάνουµε µια οµαλή µετάβαση σε µια και-
νούργια κατάσταση µε τη συνδροµή των τριάντα τριών χιλιάδων
και των οικογενειών τους, που είναι τώρα στους δρόµους απελ-
πισµένοι και αγανακτισµένοι, να εξασφαλιστεί µια µεταβατική πε-
ρίοδος πέντε ετών και µε τους πόρους που θα δώσει αυτό το 35%
και αυτοί να ωφεληθούν και δεν θα µηδενιστεί µέσα σε ελάχιστο
χρονικό διάστηµα η αξία των επενδύσεων µιας ζωής, αλλά και το
κράτος θα αποκτήσει κάποια έσοδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Σκεφτείτε τα αυτά, κύριε Υπουργέ, και εάν έστω και για 1% πι-
στεύετε ότι το αρχικό σας νοµοσχέδιο ήταν πιο σωστό από αυτό
που σας επέβαλε η τρόικα, έχετε µια ευκαιρία να το αποδείξετε
σήµερα και αύριο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συζητούµε σήµερα εδώ ένα νοµοσχέδιο για ένα θέµα,
όπως είναι γνωστό, που αφορά µια συγκεκριµένη κατηγορία
επαγγελµατιών. Προκλήθηκαν συζητήσεις, συνεχίζονται οι συζη-
τήσεις, όπως είπαµε νωρίτερα θα υπάρξει άνεση στη συζήτηση
στη Βουλή των Ελλήνων.

Ζούµε, ευτυχώς, σε µια ώριµη δηµοκρατία, που δίνει τη δυνα-
τότητα σε κάθε πολίτη να διατυπώσει τις απόψεις του, να δια-
µαρτυρηθεί όταν δεν συµφωνεί µε συγκεκριµένες απόψεις ή
αποφάσεις, να διαδηλώσει.

Αυτό έγινε και σήµερα. Με απόλυτη ελευθερία οι συγκεκριµέ-
νοι επαγγελµατίες διαδήλωσαν µε τον τρόπο που αυτοί επέλε-
ξαν. Ωστόσο, πριν από λίγο είδα το βίντεο των διαδραµατισθέ-
ντων σήµερα το µεσηµέρι, έξω από τη Βουλή, µπροστά στο Μνη-
µείο του Άγνωστου Στρατιώτη.

Εκεί είδα ότι αναγκάστηκαν να αποχωρήσουν οι Εύζωνοι που
φρουρούν διαρκώς και αδιαλείπτως το Μνηµείο του Αγνώστου
Στρατιώτη λόγω της έντασης που είχαν προκαλέσει ορισµένοι
από τους διαδηλωτές.

Πέρα από αυτό, είδα και τη σκηνή, σύµφωνα µε την οποία το-
ποθέτησαν κάποιοι επί του µνηµείου µαύρη σηµαία. Τα σύµβολα
έχουν τη δική τους ξεχωριστή σηµασία. Θεωρώ ότι το πιο ιερό
µνηµείο για το λαό µας, για το έθνος µας και για τη δηµοκρατία
είναι το Μνηµείο του Άγνωστου Στρατιώτη.

Θεωρώ ότι τέτοιες πράξεις είναι απαράδεκτες. Εκτιµώ ότι είναι
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καταδικαστέες από όλους µας και κάνω έκκληση και για τώρα,
αλλά και για το µέλλον, τέτοιες πράξεις να µην επαναληφθούν
ποτέ. Επαναλαµβάνω ότι τίποτα δεν δικαιολογεί τέτοιες κινήσεις,
τέτοιες δράσεις, τέτοιες πράξεις σε βάρος ενός τόσο ιερού συµ-
βόλου, όπως είναι το Μνηµείο του Άγνωστου Στρατιώτη.

Γι’ αυτό αισθάνθηκα την ανάγκη να κάνω δηµόσια αυτήν την
παρέµβαση και να διατυπώσω αυτήν την πολύ συγκεκριµένη έκ-
κληση προς όλους.

Συνεχίζουµε τώρα τη συζήτηση µε τον πρώτο από τους οµιλη-
τές µετά τους εισηγητές, τον κ. Κώστα Γείτονα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, προσυπογράφω την έκκληση σας. Είµαι από

εκείνους που και πριν στην επιτροπή και στην ακρόαση των φο-
ρέων πρόσφατα είχα κάνει έκκληση να επικρατήσει η λογική, η
µετριοπάθεια και η ψυχραιµία για να µπορέσουµε να βρούµε µια
λύση κοινά αποδεκτή, που να εξυπηρετεί και το κοινωνικό σύνολο
και τους ίδιους τους επαγγελµατίες.

∆υστυχώς συνεχίζονται οι κινητοποιήσεις µε ακρότητες που
συνέβησαν σε ορισµένες περιπτώσεις, όπως αυτή που αναφέ-
ρατε. Θα έλεγα ακρότητες, δυστυχώς, µε ανοχή και των συνδι-
καλιστών και των αρχών.

Προχωρούµε σε µια µεταρρύθµιση, η οποία θα πρέπει να εξυ-
πηρετήσει το κοινωνικό σύνολο χωρίς ασφαλώς να θιγούν νόµιµα
δικαιώµατα και τα καλώς εννοούµενα συµφέροντα των ανθρώ-
πων που είναι επαγγελµατίες στον κλάδο.

Το χειρότερο πράγµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πο-
λιτική είναι η υποκρισία. Απόψε περίσσεψε σ’ αυτήν την Αίθουσα.
Και καλά µεν η Αξιωµατική Αντιπολίτευση η Νέα ∆ηµοκρατία,
µέσα από αυτήν την υποκριτική τακτική «και µε τον χωροφύλακα
και µε τον αστυφύλακα» προσπάθησε να καλύψει τις ενοχές της
για την καθυστέρηση. Αλλά και η Αριστερά είναι δυνατόν να είναι
υπέρ της απελευθέρωσης, υπέρ των δικαιωµάτων όλων, αλλά
ταυτόχρονα και υπέρ της διατήρησης του status quo;

Με ζητούµενο την αναγκαιότητα να γίνουν οι εµπορευµατικές
οδικές µεταφορές βιώσιµες και ανταγωνιστικές σε εθνικό και ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο, η Κυβέρνηση πήρε τη νοµοθετική πρωτοβου-
λία απελευθέρωσης της αγοράς και ανοίγµατος του επαγ-
γέλµατος. Μέχρι εδώ λένε όλοι, και οι φορείς από τους επαγ-
γελµατίες που ακροαστήκαµε, ότι συµφωνούν.

Τι µ’ αυτό, Ανακάλυψε τον τροχό η Κυβέρνηση; Όχι. Είναι κάτι
που εδώ και πολλά χρόνια έχει γίνει σε όλες τις άλλες χώρες της
Ευρώπης. Στην Ελλάδα έχουµε µείνει πίσω, έχουµε ένα κλειστό
επάγγελµα από το ’71 – και εδώ είναι οι ενοχές όλων µας – και
έχουµε χάσει πολύτιµο χρόνο και πρέπει να τρέξουµε. Γι’ αυτό
και τα περιθώρια µεταβατικής περιόδου έχουν στενέψει.

Γιατί επιβάλλεται να προχωρήσουµε; Ο κλάδος των µεταφο-
ρών είναι σηµαντικός για την κοινωνικοοικονοµική ζωή του τόπου.
Ο κλάδος συνεισφέρει στο 7% του ΑΕΠ, αντιπροσωπεύει 7% των
θέσεων απασχόλησης – απασχολούνται περίπου εκατόν δέκα χι-
λιάδες – και στο χώρο αυτό δραστηριοποιούνται περίπου τριάντα
τρεις – τριάντα τέσσερις χιλιάδες φορτηγά δηµόσιας χρήσης,
από τα οποία περίπου δεκατέσσερις χιλιάδες και κυρίως στην
επαρχία είναι και µικρά.

Όπως δε διαπιστώνεται – και το ακούσαµε και το συζητήσαµε
στην επιτροπή κατά την ακρόαση των φορέων – έχουµε ένα µε-
γάλο αριθµό φορτηγών σε σχέση µε το µεταφορικό έργο, που
είναι ιδιαίτερα χαµηλό. Η ζήτηση ιδιαίτερα για µεταφορικό έργο
είναι χαµηλή.

Η βελτίωση συνεπώς της ανταγωνιστικότητας – και αυτό πρέ-
πει να καταλάβουν όλοι στην Ελλάδα – είναι αδήριτη ανάγκη για
την ανάπτυξη του κλάδου και για τη διατήρηση της απασχόλη-
σης.

Ποιο είναι το κλειδί σ’ αυτήν την αλλαγή; Το κλειδί σε αυτή την
αλλαγή είναι η δυνατότητα σε κάθε πολίτη πρόσβασης στο επάγ-
γελµα υπό τις προϋποθέσεις και κριτήρια που δεν τα καθορίζει η
Κυβέρνηση, τα καθορίζει ο ευρωπαϊκός κανονισµός. Και είναι
καλή φήµη, οικονοµική επιφάνεια, επαγγελµατική επάρκεια µε-
ταξύ άλλων, κατάλληλες υποδοµές. Απελευθερώνεται επίσης το
κόµιστρο και στο εξής οι άδειες των οδικών µεταφορών δίδονται
σε µεταφορικές εταιρείες, είτε ανώνυµες εταιρείες είτε εταιρείες
περιορισµένης ευθύνης.

Αυτή είναι η µεγάλη αλλαγή που γίνεται. Από την αρχή ξεκίνη-
σαν οι αντιδράσεις. Η Κυβέρνηση προχώρησε σε βελτιωτικές
ρυθµίσεις. Μεταβατική περίοδος τρία χρόνια, ισχύς των αδειών
µέχρι το 2023, παράταση ισχύος δηλαδή των αδειών φορτηγών
δηµόσιας χρήσης, προσµέτρηση της άυλης αξίας, επίλυση φο-
ρολογικών και συνταξιοδοτικών ζητηµάτων κ.λπ..

Και εδώ θα επανέλθω, κύριοι Υπουργοί, γιατί πρέπει να ξεκα-
θαριστούν ορισµένα θέµατα. Έχουν δίκιο οι επαγγελµατίες. Ενώ
τα αναπτυξιακά κίνητρα είναι καθαρά, στα φορολογικά ζητήµατα
και ιδιαίτερα όσον αφορά τις µεγαλύτερες εταιρείες και τους µι-
κρότερους επαγγελµατίες δεν έχουν ξεκαθαρίσει. Θα πρέπει να
ξεκαθαριστούν, καθώς επίσης να ξεκαθαριστεί και το συνταξιο-
δοτικό ζήτηµα για τους παλιότερους επαγγελµατίες, να δούµε
σε ποια κλάση θα είναι τελικά. Είπατε, κύριε Υπουργέ, νοµίζω για
σύνταξη 1050 ευρώ– δεν ξέρω αν το αποδίδω σωστά. Αλλά να
προσδιοριστεί η κλάση, να ξεκαθαριστούν αυτά τα ζητήµατα.

Γενικά επειδή συνεχίζονται οι κινητοποιήσεις και τα αιτήµατα,
εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιµένω στην έκκλησή µου να
εξαντληθεί κάθε περιθώριο συνεννόησης.

Κύριε Υπουργέ, η άποψή µου είναι σαφής και την είπα και στην
επιτροπή. ∆εν θα πρέπει να υποχωρήσετε σε οτιδήποτε έχει
σχέση µε το να υπονοµεύσει την αρχή του ανοίγµατος του επαγ-
γέλµατος αµέσως ή εµµέσως, αλλά ό,τι δεν αντιστρατεύεται
αυτή τη φιλοσοφία θα µπορούσε να συζητηθεί και να γίνει δεκτό.
Υπάρχουν εκεί, λοιπόν, περιθώρια, µέχρι να ψηφίσουµε τα άρθρα
αύριο, συνεννόησης. Κι εγώ κάνω έκκληση να εξαντληθεί ακόµα
το όποιο περιθώριο, µε την προϋπόθεση φυσικά, ότι δεν θα πρέ-
πει να ανατρέψουµε τη λογική και να ξανακλείσουµε το επάγ-
γελµα εµµέσως ή αµέσως µε διάφορους τρόπους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ )

Και κλείνοντας – δεν θέλω να καταναλώσω άλλο χρόνο – θέλω
να πω κάτι και να το πω και σε σας, κύριοι Υπουργοί, και προς
τους επαγγελµατίες του κλάδου. Η προσοχή σας θα πρέπει να
στραφεί από δω και πέρα – το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί και καλό
είναι να ψηφιστεί µε τη µεγαλύτερη δυνατή συναίνεση και µε τις
περισσότερες βελτιωτικές αλλαγές – στην εξασφάλιση των προ-
ϋποθέσεων για την ορθή εφαρµογή του νόµου. Και τι εννοώ; Με
στόχο κυρίως να αποφευχθούν οποιοιδήποτε κίνδυνοι στρεβλώ-
σεων στην αγορά, όπως παραδείγµατος χάριν από τυχόν µαζική
εισροή φορτηγών ιδιωτικής χρήσεως στο χώρο, είτε από εναρ-
µονισµένες πρακτικές ή καρτελοποίηση µε µεγάλες εταιρείες
που θα µπουν στον κλάδο.

Αυτό θα πρέπει να διασφαλίσουµε, έτσι ώστε σίγουρα να επι-
τύχουµε το επιδιωκόµενο, που πρέπει να είναι κοινός στόχος για
όλους µας, την ενίσχυση δηλαδή του ανταγωνισµού, τη βελτίωση
της ποιότητας των υπηρεσιών και τη µείωση των κοµίστρων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση του νοµοσχεδίου

για την απελευθέρωση στις οδικές µεταφορές γίνεται στη σκιά
της τριπλής επιτήρησης που βρίσκεται η χώρα και παρουσιάζεται
ως υποχρέωση που απορρέει από το µνηµόνιο. Η ελληνική οικο-
νοµία ταλανίζεται επικίνδυνα από την οξύτατη κρίση, οι επιπτώ-
σεις του µνηµονίου αποδεικνύονται βαρύτατες, βαθιά ύφεση,
χιλιάδες λουκέτα στην αγορά, εκτίναξη της ανεργίας, γενική απο-
γοήτευση στην ελληνική κοινωνία.

Από τις πρώτες µέρες της ανάληψης της εξουσίας από το
ΠΑΣΟΚ ως Νέα ∆ηµοκρατία καλούµε επίµονα την Κυβέρνηση να
σπεύσει να πάρει µέτρα ανάπτυξης της οικονοµίας. ∆υστυχώς
δεν βρήκαµε ανταπόκριση στις παραινέσεις µας, µε αποτέλεσµα
να συρθεί η χώρα στο µνηµόνιο και την τριµερή επιτήρηση. Αλλά
ακόµα και µετά την ψήφιση του µνηµονίου, οι βασικοί άξονες που
ακολουθείτε παραµένουν σε λάθος κατεύθυνση και όσες µεταρ-
ρυθµίσεις προωθούνται, γίνονται µε τρόπο ανοργάνωτο και πρό-
χειρο.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα, το νοµοσχέδιο για τις οδικές µε-
ταφορές που συζητούµε σήµερα, χωρίς ουσιαστική διαβού-
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λευση. Και ενώ φέρνετε το χάος εν µέσω του θέρους, επανέ- ρχε-
στε δηµιουργώντας και πάλι αναστάτωση σε έναν ολόκληρο
κλάδο, αλλά και στο σύνολο της ελληνικής κοινωνίας.

Καταφέρατε µε τον –επιτρέψτε µου τον χαρακτηρισµό–
άγαρµπο τρόπο που διαχειριστήκατε την προώθηση του νοµο-
σχεδίου, να παρακολουθούµε άναυδοι απίστευτες σκηνές στους
δρόµους της χώρας µε µπλόκα, ταλαιπωρία στους πολίτες, κυ-
νηγητό µε την Αστυνοµία.

Και αναρωτιόµαστε γιατί, ποιος ο λόγος που αυτή η Κυβέρ-
νηση πνίγεται σε µια κουταλιά νερό για το παραµικρό ζήτηµα;
Έχει γίνει πλέον φανερό ότι δεν υπάρχει κανένα σχέδιο. Οι
Υπουργοί καλύπτονται µονίµως πίσω από τους όρους του µνη-
µονίου, διατηρώντας για τον εαυτό τους το ρόλο του διεκπεραι-
ωτή προειληµµένων αποφάσεων της τρόικας.

Αναφέρω για παράδειγµα το φλέγον ζήτηµα της προσαρµο-
στικής µεταβατικής περιόδου που ζητούν – και δικαίως – οι ιδιο-
κτήτες των φορτηγών. Η Κυβέρνηση έδειξε την τρόικα για την
κουτσουρεµένη µεταβατική τριετία. Και ερωτώ, σε ποια ευρω-
παϊκή χώρα αυτή η περίοδος διήρκεσε µόνο τριάντα µήνες; ∆εν
είναι λογικό να υπάρξει ένα µεγαλύτερο διάστηµα, τουλάχιστον
µιας πενταετίας; Όπως λογικό δεν είναι να διατηρηθεί ένα ασφα-
λές ποσοστό της αξίας της άδειας, ώστε να µη µηδενιστεί η επέν-
δυση των ιδιοκτητών, όπως προβλέπεται στο νοµοσχέδιο, µετά
το 2013;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι στα-
θερά υπέρ της κατάργησης των στρεβλώσεων και εµποδίων στη
λειτουργία του ανταγωνισµού. Πιστεύουµε σε µια ανοικτή και
ελεύθερη κοινωνία. Στηρίζουµε κάθε µεταρρυθµιστική προσπά-
θεια που στοχεύει στην ανάπτυξη. Μέριµνά µας είναι η ευηµερία
της κοινωνίας των πολιτών.

Άλλοι ήταν αυτοί που µίζερα και στενά µικροκοµµατικά απέρ-
ριπταν εκ προοιµίου κάθε µεταρρυθµιστικό µέτρο της κυβέρνη-
σης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Άλλοι ήταν αυτοί που είχαν αναγάγει
το λαϊκισµό και τη δηµαγωγία σε άξονα της πολιτικής τους. Σή-
µερα, ως ανανήψαντες οπαδοί των µεταρρυθµίσεων, εµφανίζον-
ται «βασιλικότεροι του βασιλέως», µε µέτρα που οδηγούν την
αγορά σε ασφυξία και την κοινωνία στην απόγνωση.

Η Νέα ∆ηµοκρατία ως φιλελεύθερο κόµµα είναι υπέρ της απε-
λευθέρωσης, όπως δήλωσε ο Αντώνης Σαµαράς, όχι όµως µε
«προκρούστεια» λογική. ∆εν µπορεί να αντιµετωπίζει το κράτος
µε τον ίδιο τρόπο όσους πήραν τις άδειές τους σε περασµένες
δεκαετίες µε εκείνους που τις έχουν πάρει πριν δύο-τρία χρόνια.

Αναρωτηθήκατε πώς θα πληρωθούν τα δάνεια και οι υποχρε-
ώσεις αυτών των ανθρώπων; Οδηγείτε στην απόγνωση µε µία µο-
νοκονδυλιά επαγγελµατίες και οικογένειες και δεν δείχνετε την
ανάλογη ευαισθησία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έλλειψη ενδελεχούς προβλη-
µατισµού στο νοµοσχέδιο αποκαλύπτεται από το γεγονός ότι ενώ
η Κυβέρνηση µιλά για ενίσχυση του ανταγωνισµού, παροχή κα-
λύτερων υπηρεσιών και χαµηλότερες τιµές για τον πολίτη, δεν
εξασφαλίζει την αποτροπή εµφάνισης καρτέλ που θα εκτοξεύ-
σουν τις τιµές στα ύψη, επιβαρύνοντας τελικά περισσότερο τον
καταναλωτή.

Καλά θα κάνετε, κύριε Υπουργέ, να εγκύψετε µε µεγαλύτερη
προσοχή στην αντιµετώπιση αυτού του ενδεχοµένου. Μη λησµο-
νείτε ότι η Ελλάδα έχει µια οικονοµία που στηρίζεται στη µικρή
και µεσαία ιδιοκτησία. Αυτά τα χαρακτηριστικά άλλωστε, συντέ-
λεσαν στο να διατηρήσουµε µία σχετικά υψηλή κοινωνική συ-
νοχή. Εφόσον αυτά αλλοιωθούν, τότε το µέλλον δεν προδια-
γράφεται ευοίωνο, ιδιαίτερα σ’ αυτήν την κρίσιµη περίοδο, που οι
αντοχές της κοινωνίας µας δοκιµάζονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο κάνει µία γενική
και αόριστη αναφορά, σε µια διάταξη για την ένταξη των µετα-
φορικών εταιρειών στον αναπτυξιακό νόµο. Μιλάτε βέβαια για το
ν. 3299/2004, γιατί νέο αναπτυξιακό νόµο –να σας υπενθυµίσω
ακόµα- δεν έχετε φέρει προς ψήφιση στη Βουλή, αν και είστε ένα
χρόνο στην εξουσία και, όπως τον παρουσιάσατε στη διαβού-
λευση, απουσιάζει οποιαδήποτε αναφορά, στις µεταφορές.

Κύριε Υπουργέ, πιστεύετε ότι η σύγκρουση µε τους ιδιοκτήτες
των φορτηγών κάνει καλό στην εικόνα της ασυντόνιστης Κυβέρ-
νησης του µνηµονίου; Ίσως θεωρείτε ότι οι πολίτες θα σας χα-

ρακτηρίσουν αποφασιστικούς; Μπορείτε να προσδοκάτε κάτι
ανάλογο και από τους διεθνείς επιτηρητές µας;

Οι παράπλευρες όµως απώλειες της διαµάχης που προκαλέ-
σατε είναι πολύ σηµαντικές. Αναφέρω ως παράδειγµα το πρό-
βληµα που έχει προκύψει µε τη µεταφορά των οινοποιήσιµων
σταφυλιών από την ευρύτερη περιοχή του ∆ήµου Τυρνάβου σε
οινοποιεία της Αθήνας, της Θεσσαλονίκης, των Τρικάλων, καθώς
υπάρχουν συµβάσεις και ρήτρες για την παράδοσή τους. Σας
λέω, λοιπόν, ότι οι κοινωνικές αντοχές δεν είναι απεριόριστες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα διέρχεται µία δύσκολη

περίοδο. Βρίσκεται σ’ ένα µεταίχµιο. Στην περιδίνηση της οικο-
νοµίας αρετή είναι η εύρεση των ισορροπιών. Η τόλµη για την
ορθή µεταρρύθµιση πρέπει να συνδυάζεται µε την αρετή της κοι-
νωνικής δικαιοσύνης. ∆υστυχώς από το νοµοσχέδιό σας, κύριε
Υπουργέ, λείπουν και τα δύο αυτά χαρακτηριστικά. Έστω και την
ύστατη στιγµή σας καλούµε να δεχθείτε τις παρατηρήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας, να υιοθετήσετε τις προτάσεις που έχουµε κα-
ταθέσει, έτσι ώστε η µετάβαση στην απελευθέρωση των οδικών
µεταφορών να είναι κατά το δυνατόν οµαλή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Το λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Μπατζελή, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Πρόεδρε, Υπουργέ, το να συζη-

τούµε µία µεγάλη µεταρρύθµιση σε έναν τοµέα κοµβικής σηµα-
σίας για την ανάπτυξη αυτού του τόπου αποσπασµατικά και
επιδιώκοντας να λύσουµε µόνο τυχόν συντεχνιακές διατάξεις και
συµφέροντα, νοµίζω ότι είναι λανθασµένη διαδικασία και τρόπος
προσέγγισης αυτής της µεγάλης πολιτικής.

Και αυτό διότι η µεταρρύθµιση των οδικών µεταφορών αποτε-
λεί και αποτελούσε µία µεγάλη πολιτική στο πλαίσιο και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης όπου έγιναν σηµαντικές αλλαγές και σηµα-
ντικές διαβουλεύσεις. Ο εκσυγχρονισµός της αγοράς των οδικών
εµπορευµατικών µεταφορών και η εναρµόνισή τους σε βασικές
λειτουργίες της εσωτερικής αγοράς, θα συµβάλλει –και αυτό
είναι κατανοητό σε όλους µας- στην ενίσχυση της ίδιας της ελ-
ληνικής οικονοµίας. Τα διευρωπαϊκά δίκτυα, το άνοιγµα της εσω-
τερικής αγοράς, η ενεργειακή πολιτική στην οποία συµµετέχει
έντονα ο κλάδος των µεταφορών είναι πολιτικές κλειδιά για τη
στρατηγική ανάπτυξης της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
πολύ περισσότερο της ελληνικής αναπτυξιακής στρατηγικής.

Στο σηµείο αυτό θα πρέπει να τονιστεί, ότι δε χρειάζεται καµ-
µία υποχρέωση που να απορρέει από τις διατάξεις του µνηµο-
νίου για να κάνουµε τις αυτονόητες προσαρµογές εντός της
χώρας µας. Είναι αυτονόητο ότι πρέπει να συνεχίσουµε να βαδί-
ζουµε όλοι µαζί, ώστε να µην οδηγηθούµε στο περιθώριο και να
µείνουµε απλοί θεατές στις ευρωπαϊκές εξελίξεις και στις ανα-
πτυξιακές πολιτικές. Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι µια διευρυµένη
αγορά και πρέπει να προσαρµοστούµε σύντοµα σ’ έναν από τους
µεγαλύτερους τοµείς, αυτού των µεταφορών, έτσι ώστε να
έχουµε τη διασφάλιση των οικονοµικών συνεργασιών, την ενί-
σχυση της ανταγωνιστικότητας, αλλά και όλων αυτών των ποι-
οτικών στοιχείων που απορρέουν από αυτές τις οικονοµικές,
ποσοτικές συµµαχίες και συνεργασίες, όπως αυτό της εδαφικής
σύγκλισης, της συνοχής και της απασχόλησης.

Λαµβάνοντας αυτά ως βασικές αρχές νοµίζω ότι θα πρέπει να
προσεγγίσουµε εντελώς διαφορετικά το νοµοσχέδιο το οποίο πα-
ρουσιάζει το Υπουργείο Υποδοµών. Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό θα
πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν και τα βασικά διαρθρωτικά, τα δο-
µικά χαρακτηριστικά αυτού του τοµέα, τα οποία έχουν αναγνω-
ριστεί άλλωστε από όλους. Όπως ο χαµηλός βαθµός ολοκλή-
ρωσης του κλάδου που αποτελεί εµπόδιο για την ανάπτυξη οι-
κονοµιών κλίµακος και παροχής ποιοτικών υπηρεσιών, ο µεγά-
λος συνολικά αριθµός των µεταφορικών µέσων, δηµόσιας και
ιδιωτικής χρήσης ανά κάτοικο, η διαφοροποιηµένη κατάσταση
του οδικού µεταφορικού τοµέα µεταξύ Ελλάδος και άλλων κρα-
τών-µελών που κάνει πολυπλοκότερη τη συνεργασία µε τους άλ-
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λους. Εδώ να επισηµανθεί ότι στην Ευρωπαϊκή Ένωση δεν υπάρ-
χει διάκριση µεταξύ φορτηγών δηµόσιας και ιδιωτικής χρήσης
και γι’ αυτό ο ευρωπαίος νοµοθέτης κάνει αναφορά, µόνο για µε-
ταφορείς.

Τα παραπάνω διαρθρωτικά χαρακτηριστικά δεν αµφισβητούν-
ται ούτε από τους ίδιους τους εκπροσώπους του κλάδου. Άλλω-
στε η προσαρµογή του π.δ. 346, όπου στην ουσία εναρµονίζει
την ελληνική νοµοθεσία στις οδηγίες 96/26 και του 98/76 του Συµ-
βουλίου, επεδίωκε τη σταδιακή προσαρµογή των µεταφορέων
και της κινητικότητάς τους, της προσβασιµότητας στο επάγγελµα
και της φερεγγυότητας απέναντι στους καταναλωτές. Γνωρί-
ζουµε -και αυτό οµολογείται από όλους- ότι οι ρυθµίσεις του προ-
εδρικού διατάγµατος δεν εφαρµόστηκαν πλήρως. Αποτέλεσµα
ήταν να χαθεί πολύτιµος χρόνος και να περιοριστούν οι δυνατό-
τητες οµαλής προσαρµογής του κλάδου στο νέο καθεστώς και
στις συνεχώς εξελισσόµενες καταστάσεις σε αυτό τον τοµέα. Η
µεταβατικότητα, προφανώς, είναι αναγκαία για την επιτυχή εξέ-
λιξη κάθε νοµοθεσίας που προωθεί αλλαγές. Όµως σε καµµία πε-
ρίπτωση η µεταβατικότητα δεν µπορεί να χρησιµοποιηθεί ως
διέξοδος ή ως µία διαδικασία για να σταµατήσουµε την προσαρ-
µογή του τοµέα. Το Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, ο ίδιος ο Υπουργός, αλλά και το σύνολο της Κυβέρνησης,
των συναρµόδιων Υπουργείων επιδιώκουν να προσαρµόσουν τον
κλάδο συνολικά. Ορίζεται και εννοείται και θεωρείται ένας ενδιά-
µεσος κρίκος σε όλους τους άλλους παραγωγικούς τοµείς.
Χωρίς µεταφορείς, χωρίς µεταφορές δεν µπορεί να παραχθεί τί-
ποτε και νοµίζω ότι αυτό το γνωρίζουµε.

Υπουργέ, στο πλαίσιο της προσέγγισης, της κατανόησης, της
καλοπιστίας και της ουσιαστικής εφαρµογής του νόµου της µε-
γάλης αυτής µεταρρύθµισης θα πρέπει πιθανά, να δοθούν ορι-
σµένες διευκρινήσεις.

Από τις διατυπώσεις που περιλαµβάνονται σε πολλά σηµεία
των άρθρων του κανονισµού 1071/2009, γίνεται σαφές ότι πρό-
θεση του κοινοτικού νοµοθέτη είναι να ρυθµίζει και να προστα-
τεύει µόνο τις επιχειρήσεις που είναι εγκατεστηµένες σε κάποιο
κράτος-µέλος και όχι εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τα ίδια διατυπώνονται και στον κανονισµό 1072.
Σχετικά µε τη διατύπωση για την εθνικότητα, θα πρέπει να απο-

σαφηνιστεί ότι πρόκειται για φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που είναι
εγκατεστηµένα σε χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
αυτή πλέον θα ορίζεται ως η χώρα προέλευσης.

Για ό,τι αφορά τις µεταφορικές εταιρείες, είναι σκόπιµο να
αποσαφηνιστεί ότι δεν πρόκειται για εµπορικές εταιρείες, αλλά
θα πρέπει αυτές να αντικατασταθούν µε τον όρο «εταιρείες ειδι-
κού σκοπού», έτσι ώστε να γίνει απόλυτη διευκρίνιση ότι απο-
κλειστικός σκοπός των εταιρειών είναι η διενέργεια οδικών
εµπορευµατικών µεταφορών και αποθηκεύσεων των µεταφε-
ρουµένων προϊόντων.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω, σχετικά µε τις ατοµικές επιχειρή-
σεις, ότι εδώ νοµικά θα πρέπει να διευκρινιστεί ότι οι ατοµικές
επιχειρήσεις έχουν νοµική προσωπικότητα, δεν αφορούν ούτε το
κοινοτικό ούτε το ελληνικό δυικό σύστηµα και, προφανώς, εννο-
είτε τα φυσικά πρόσωπα.

Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι πρέπει να
τολµήσουµε µεγάλες αλλαγές, µεταρρυθµίσεις για τη διασφά-
λιση και αξιοπιστία του ίδιου του πολιτικού συστήµατος, αλλά και
των πολιτικών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Καρδίτσας
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συ-
ζητούµε σήµερα το νοµοσχέδιο που αφορά στο σηµαντικό, αλλά
και ιδιαίτερα ευαίσθητο ζήτηµα των οδικών µεταφορών στη χώρα
µας. Το νοµοσχέδιο αυτό, δυστυχώς, µε τους άστοχους χειρι-
σµούς της Κυβέρνησης έχει προκαλέσει µεγάλη αναστάτωση
στην κοινωνία.

Θα ήθελα εξ αρχής να επισηµάνω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία πι-
στεύει στην απελευθέρωση των αγορών και των επαγγελµάτων,
καθώς και στη διάχυση των επιχειρηµατικών ευκαιριών σε όλους
τους πολίτες. Όµως, αυτό πρέπει να γίνει µε µέθοδο και σύστηµα

και όχι µε βεβιασµένες, αποσπασµατικές και πρόχειρες κινήσεις.
Είµαστε υπέρ µιας σταδιακής και ελεγχόµενης απελευθέρωσης
του επαγγέλµατος.

Οι αποφάσεις στον τοµέα των οδικών µεταφορών θα έπρεπε
να εντάσσονται σε µια συνολική στρατηγική και όχι να αντιµετω-
πίζονται αποσπασµατικά. Εµείς, ήδη από τον περασµένο Απρίλιο,
είχαµε καταθέσει συγκεκριµένες προτάσεις για µια ολοκληρω-
µένη εθνική πολιτική µεταφορών. Αυτές οι προτάσεις δεν ελή-
φθησαν υπ’ όψιν κατά την κατάρτιση αυτού του νοµοσχεδίου.

Γι’ αυτό το νοµοσχέδιο θα ήθελα να επισηµάνω τα εξής ση-
µεία. Πρώτον, επικεντρώνεται στις οδικές µεταφορές, χωρίς
όµως να εξετάζει αυτές σε συνδυασµό µε τις θαλάσσιες, τις σι-
δηροδροµικές, αλλά και τις αεροπορικές µεταφορές. Το ζήτηµα
των µεταφορών αποτελεί ένα σοβαρό και φλέγον θέµα, το οποίο
πρέπει να αντιµετωπίζεται συνολικά και όχι αποσπασµατικά.

∆εύτερον είναι ιδιαίτερα σηµαντικό οι όποιες αποφάσεις να
έχουν προκύψει ύστερα από µια συγκεκριµένη και σε βάθος µε-
λέτη, που να λαµβάνει υπ’ όψιν της όλα τα σύγχρονα δεδοµένα,
αλλά και τις ιδιαίτερες συνθήκες των µεταφορών στην πατρίδα
µας. Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν συνοδεύεται, δυστυχώς,
από µια αξιόπιστη αναλογιστική µελέτη, µε βάση την οποία θα
αποφασίζαµε εδώ στην ελληνική Βουλή.

Το σηµαντικότερο, όµως, ζήτηµα που προκύπτει µε τις επιµέ-
ρους ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου, είναι το εξής. Όπως προανέ-
φερα, η Νέα ∆ηµοκρατία υποστηρίζει και υποστήριζε πάντα τη
διάχυση των επιχειρηµατικών ευκαιριών σε όλους τους πολίτες
µε ίδιους όρους. Στη συγκεκριµένη περίπτωση, όµως, µε τις ρυθ-
µίσεις του νοµοσχεδίου, ένας µεµονωµένος ιδιώτης ο οποίος
θέλει να διατηρήσει την άδειά του, σε πέντε χρόνια από σήµερα
δεν θα µπορεί να πραγµατοποιεί ούτε διεθνείς, αλλά ούτε και
εθνικές µεταφορές, µε αποτέλεσµα τον αποκλεισµό του από το
επάγγελµα.

Επίσης, είναι αβέβαιο το πώς µε το νέο πλαίσιο θα έχουµε,
πράγµατι, µειωµένες τιµές στις οδικές µεταφορές. Αυτό δεν φαί-
νεται να διασφαλίζεται από πουθενά.

Το ζήτηµα θέλει µια συγκεκριµένη έρευνα και µελέτη, για να
υπάρξει η προώθηση του ανταγωνισµού, χωρίς όµως κοινωνικές
αναταράξεις και συγκρούσεις.

Επίσης δεν λαµβάνεται µέριµνα για το άνοιγµα του επαγγέλ-
µατος µε ίσους όρους και για τους παλιούς, αλλά και για τους
νέους ιδιοκτήτες των φορτηγών. ∆εν λαµβάνονται µέτρα, ώστε
να αποφευχθεί ο κίνδυνος να ελέγχεται αύριο η αγορά από καρ-
τέλ τα οποία θα καθορίζουν τις τιµές εις βάρος των καταναλω-
τών, κάτι που τελικά θα οδηγήσει σε αναπόφευκτη αύξηση των
κοµίστρων. Αντίθετα, υπάρχει ορατός ο κίνδυνος να οδηγηθούµε
σε ολιγοπώλια και σε µεσίτες µεταφοράς.

Επίσης η µεταβατική περίοδος των τριάντα µηνών, όπως
ελέχθη και από τον εισηγητή µας και από τον κ. Χαρακόπουλο,
που προβλέπεται στις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου είναι πολύ
µικρή και δεν µπορεί να εγγυηθεί την οµαλή µετάβαση στο νέο
καθεστώς. Στις περισσότερες χώρες του κόσµου, όπου υπήρξε
το άνοιγµα του επαγγέλµατος, προβλέφθηκε µια µεγαλύτερη µε-
ταβατική περίοδος. Σε ορισµένες, µάλιστα, χώρες αυτή η µετα-
βατική περίοδος ήταν και δέκα χρόνια. Τουλάχιστον µία περίοδος
πέντε χρόνων στην Ελλάδα θα µπορούσε να µας οδηγήσει σε µια
οµαλή µετάβαση από το ένα καθεστώς στο άλλο.

Επίσης, θα πρέπει να επανεξεταστεί το ζήτηµα της διατήρη-
σης του 35% της αξίας της άδειας των ιδιοκτητών φορτηγών, για
να µην καταστεί µηδενική η αξία της µετά το 2013, όπως στην
ουσία συµβαίνει µε τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να τονίσω
ότι το νοµοσχέδιο που συζητείται σήµερα επιχειρεί µεν την απε-
λευθέρωση της σχετικής αγοράς, επαναλαµβάνω όµως µε πρό-
χειρες και βεβιασµένες κινήσεις.

Η Νέα ∆ηµοκρατία υποστηρίζει το άνοιγµα των επαγγελµάτων,
όµως µε τρόπο σταδιακό, ελεγχόµενο και µε σύστηµα, γιατί µόνο
έτσι θα αποφεύγαµε τις κοινωνικές αναταράξεις που βλέπουµε
σήµερα και φοβούµαστε για αύριο. ∆υστυχώς, το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο δηµιουργεί σοβαρά επιµέρους προβλήµατα και δεν
εγγυάται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την οµαλή µετάβαση στο
νέο καθεστώς του ανοιχτού αυτού επαγγέλµατος.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχει κατατεθεί αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας επί της αρχής από Βουλευτές του ΛΑΟΣ και έχει
αποφασιστεί η ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής να διεξαχ-
θεί αύριο την 12η µεσηµβρινή.

Σήµερα θα ολοκληρώσουµε τις εργασίες µας, εφόσον συµ-
φωνείτε, περί τις 0.30’ και θα συνεχίσουµε, εάν χρειαστεί, δι’ ολί-
γον επί της αρχής αύριο, αν και το πιθανότερο είναι να έχουµε
ολοκληρώσει µέχρι τότε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σήµερα µε αυτό το
νοµοσχέδιο που συζητούµε, επιχειρείται επιτέλους µια σηµαντική
τοµή, µια τοµή που τη συζητάµε χρόνια στην Ελλάδα και µε δικές
µας κυβερνήσεις και µε κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Είναι η έναρξη της απελευθέρωσης των κλειστών επαγγελµάτων.
Χρόνια υπήρχαν δισταγµοί, ο φόβος του πολιτικού κόστους, η
παραποµπή του θέµατος στις καλένδες. Και εδώ πρέπει να ανα-
λάβουµε όλοι τις ευθύνες µας.

Όµως από το 2007 εµείς στο προεκλογικό πρόγραµµά µας -
πράγµα που επαναλάβαµε το 2009- είχαµε σαφώς τοποθετηθεί
ότι θα ανοίξουµε τα λεγόµενα κλειστά επαγγέλµατα. Και το θέµα
των εµπορευµατικών µεταφορών, φυσικά, είναι ένα απ’ αυτά.
Ήταν µια σαφής δέσµευση, µια σαφής εξαγγελία. Κάποια στιγµή
έρχεται η ώρα να αναλάβουµε το κόστος, να τολµήσουµε, να µι-
λήσουµε τη γλώσσα της αλήθειας και οι εξαγγελίες να γίνονται
πράξη. Αλλιώς, δεν υπάρχει κανένας λόγος να περιγράφονται
στα προεκλογικά προγράµµατα. Χαίρω, διότι παρά τις ενστάσεις
της, παρά το φόβο του πολιτικού κόστους απ’ αυτή την επιλογή,
παρά την προσπάθεια του να χαϊδέψει σε µερικά άρθρα αυτιά, η
Νέα ∆ηµοκρατία τολµά και αυτή, επί της αρχής τουλάχιστον, να
πει «ναι» στο νοµοσχέδιο.

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι σε αυτή την προσπάθεια δεν έχουµε
καµµία αντιπαλότητα µε τους ιδιοκτήτες φορτηγών ή τους κατό-
χους αδειών. ∆εν τους θεωρούµε ούτε εχθρούς µας ούτε αντι-
πάλους µας. Παρά τις κινητοποιήσεις, παρά τις φωνές, παρά τις
διεκδικήσεις, παρά -ορισµένες φορές- τους χαρακτηρισµούς,
εµείς δεν τους θεωρούµε αντιπάλους. ∆εν έχουµε καµµία διά-
θεση να αντιδικήσουµε µε κανέναν. ∆εν είναι αυτοί απέναντί µας.
Απέναντί µας είναι το πρόβληµα. Ποιο είναι το πρόβληµα; Το ότι
πρέπει να ανοίξει το επάγγελµα. Γιατί να ανοίξει το επάγγελµα;
Επειδή έτσι µας έπιασε να τιµωρήσουµε κάποιους ανθρώπους;
Όχι, βέβαια. Αν είναι δυνατόν! Πρέπει να ανοίξουµε το επάγγελµα
για να εξασφαλίσουµε φθηνότερες µεταφορές, για να λειτουρ-
γήσει ο ανταγωνισµός, για να µπουν τα πράγµατα στη θέση τους.

Τι σηµαίνει φθηνότερες µεταφορές; Για ποιον γίνεται αυτή η
αλλαγή; Ποιον εξυπηρετεί; Ποιος είναι ο κεντρικός στόχος µας;
Αυτοσκοπός µας δεν είναι να ανοίξουµε το επάγγελµα. Ο πραγ-
µατικός στόχος µας είναι να διευκολύνουµε τον πολίτη, να δει ο
αγρότης µας να φτάνουν πιο φτηνά τα προϊόντα του στις αγορές
της ∆υτικής Ευρώπης, να δει ο πολίτης ότι το προϊόν είτε είναι ει-
σαγόµενο είτε είναι άλλης µορφής φτάνει πιο φθηνά σε αυτόν,
δεν επιβαρύνεται µε µεγάλο κόστος, να έχει την αίσθηση ο κα-
θένας ότι ο ανταγωνισµός είναι ανοικτός, ελεύθερος, χωρίς τις
αγκυλώσεις και τους δογµατισµούς του παρελθόντος.

Σκεφτόµαστε τον πολίτη, τον αγρότη, το µικροµεσαίο, τον βιο-
τέχνη, τον κάθε Έλληνα που θέλει για παράδειγµα να βρει το πε-
τρέλαιο ή τη βενζίνη στην ώρα του και αυτός είναι στο κέντρο
του ενδιαφέροντός µας. Αυτός είναι ο πραγµατικός λόγος που
πραγµατικά µε κόστος µας, επιχειρούµε αυτή την αλλαγή. Αυτό
θέλω να το καταλάβουν και οι αγαπητοί ιδιοκτήτες των αδειών
και των φορτηγών. Μην θεωρηθεί ότι αντιδικούµε εµείς µε αυ-
τούς. Αντιδικούµε εµείς µε τα προβλήµατα και λύνουµε τα προ-
βλήµατα και τα λύνουµε µε σεβασµό στους ανθρώπους αυτούς.

Έγινε µια µεγάλη προσπάθεια από τον Υπουργό και από όλη
την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών,
πραγµατικά µια αξιέπαινη προσπάθεια, µια προσπάθεια έντασης
του διαλόγου και προσπάθεια εξεύρεσης εναλλακτικών λύσεων.
Τσακωνόµαστε τώρα αν είναι πενταετία ή τριετία. Ακούστε αν δεν

υπήρχαν τα γενικότερα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η χώρα,
αν δεν υπήρχαν οι δανειακές υποχρεώσεις µας, αν δεν ήταν η οι-
κονοµική κατάσταση που γνωρίζετε όλοι και γνωρίζετε και µε ποι-
ανού ευθύνη είναι, πιθανόν τα πράγµατα να ήταν πιο ελαστικά
στον τοµέα των διαπραγµατεύσεων. Όµως, υπάρχουν αυτές οι
υποχρεώσεις και αυτό είναι µια πραγµατικότητα.

Πρέπει να ξέρετε ότι όταν ξεκίνησε αυτή η συζήτηση, ξεκίνησε
από το µηδέν η άλλη πλευρά. Και το γεγονός ότι κατάφερε το
Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών να εξασφαλίσει την τριετή
µεταβατική περίοδο, το γεγονός ότι κατάφερε να εξασφαλίσει,
για παράδειγµα, την αναγνώριση της αξίας των αδειών όταν γί-
νουν οι εταιρείες, το γεγονός ότι δεσµεύεται και δέχεται να βοη-
θήσει τους ιδιοκτήτες δίνοντας επιδοτήσεις µέσω του αναπτυ-
ξιακού νόµου για να µπορούν να στηρίξουν τις εταιρείες τους,
αναγνωρίζοντας τα ασφαλιστικά και φορολογικά τους προβλή-
µατα και όντας έτοιµο να συζητήσει συγκεκριµένες λύσεις σε
αυτά, δείχνει και τον τρόπο που αντιµετωπίσαµε το πρόβληµα και
την προσπάθειά µας να βαδίσουµε σε αυτές τις νέες συνθήκες
και στις ανοιχτές αγορές όλοι µαζί. Όχι εµείς µόνοι µας, αλλά
µαζί τους µε συγκεκριµένες διαδικασίες, δεσµεύσεις και βοήθεια
για να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα του ανταγωνισµού, να
σταθούν στον ανταγωνισµό µε ψηλά το κεφάλι και να κατακτή-
σουν τη δική τους θέση και το δικό τους ρόλο σε αυτόν. Αυτό
µπορούµε να το πετύχουµε.

Θεωρώ ότι έγινε ό,τι ήταν δυνατόν να γίνει. Κάποια στιγµή τα
περιθώρια εξαντλούνται. Κάποια στιγµή όλοι αναλαµβάνουµε τις
ευθύνες µας. Εµείς χωρίς καµµία διάθεση αντιδικίας, αναλαµβά-
νουµε τις δικές µας. Είναι µια µεταρρύθµιση, είναι µια αλλαγή σε
µια αλυσίδα αλλαγών που γίνεται στην Ελλάδα. Η Ελλάδα αλλά-
ζει. Η Ελλάδα προχωρεί. Οι αγορές ανοίγουν. Ο πραγµατικός αν-
ταγωνισµός εγκαθίσταται. Οι αγορές λειτουργούν. Το κόστος
των προϊόντων µπορεί έτσι να πέσει επ’ ωφελεία του απλού Έλ-
ληνα. Αυτές οι αλλαγές θα συνεχιστούν, όχι γιατί µας το επιβάλ-
λει κάποιο µνηµόνιο ή κάποια δανειακή υποχρέωση -και αυτή έχει
το δικό της βάρος- αλλά γιατί είναι βαθιά µας πίστη ότι είναι η τε-
λευταία φοβάµαι ευκαιρία για να αλλάξουµε την Ελλάδα, για να
αλλάξουµε τα δεδοµένα, για να αλλάξουµε νοοτροπίες, για να
µπορούµε να προχωρήσουµε δυνατά προς τα µπρος, όπως
πάντα αξίζει στους Έλληνες, µε ανοιχτές προκλήσεις και ανοι-
χτές θάλασσες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-

δελφοι, η συζήτηση αυτού του σχεδίου νόµου, ο τρόπος µε τον
οποίο έφτασε να συζητείται, οι αντιδράσεις που έχει προκαλέσει,
οφείλουν να διδάξουν τους πάντες και ιδίως της Κυβέρνηση,
αυτό το οποίο θα έπρεπε να έχει καταλάβει προ πολλού. Από τον
καιρό που ως αντιπολίτευση τορπίλιζε κάθε προσπάθεια προς µε-
ταρρύθµιση και στήριζε κάθε αντιδραστική και συντεχνιακή
σχέση. Αυτό έκανε το ΠΑΣΟΚ τόσον καιρό.

Οφείλει, λοιπόν, να µας οδηγήσει όλη αυτή η πορεία του νο-
µοσχεδίου σε ένα απλό δίδαγµα. Αν θέλουµε µεγάλες και ανα-
γκαίες µεταρρυθµίσεις, που βεβαίως έχουν επιπτώσεις στο
κοινωνικό σύνολο, σε συγκεκριµένες κοινωνικές οµάδες, οφεί-
λουµε να τις κάνουµε όταν πρέπει και δίνοντας το χρόνο στους
ανθρώπους να προσαρµοσθούν. Όχι να φθάνουµε στο σηµείο
σήµερα να επιχειρεί η Κυβέρνηση αυτή τη µεταρρύθµιση, λέ-
γοντας όµως ότι πιέζεται να το κάνει. ∆ηλαδή δεν το πιστεύει και
επιπλέον το κάνει µε τρόπο που οδηγεί –δυστυχώς, όπως έρχον-
ται τα πράγµατα- στην οικονοµική καταστροφή ανθρώπων, σε
ένα είδος ιδιότυπης δήµευσης της περιουσίας τους εν ονόµατι
της µεταρρύθµισης.

Ρωτώ τους συναδέλφους: Αν η συζήτηση αυτή είχε αρχίσει
όταν έπρεπε, αν είχε δοθεί ο χρόνος, θα είχαµε φθάσει εδώ που
φτάσαµε; Οι ίδιοι οι επαγγελµατίες τους οποίους αφορά το θέµα
της απελευθέρωσης της αγοράς των οδικών µεταφορών, δεν
είναι αντίθετοι µε την απελευθέρωση. Αυτό που ζητάνε είναι αυτό
που αυτονοήτως ζητάει κάθε πολίτης, από το δηµόσιο υπάλληλο
µέχρι τον ελεύθερο επαγγελµατία, για να µπορέσει να προγραµ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1703



µατίσει το µέλλον του, δηλαδή να προστατευθεί η εµπιστοσύνη
του. Γιατί κάθε πολίτης και κάθε επαγγελµατίας εµπιστεύεται το
κράτος. Όταν το κράτος, λοιπόν, έρχεται και του δίνει άδειες υπό
αυτούς τους όρους µέχρι πριν από λίγο καιρό, µέχρι και πριν από
τρία χρόνια, πώς του ζητάει τώρα να προσαρµοσθεί σε ένα άλλο
καθεστώς µέσα σε ένα χρονικό διάστηµα µόλις τριάντα µηνών;
Είναι δυνατόν; Ρωτώ τον οποιοδήποτε. Μπορεί να προγραµµατί-
σει κανείς έτσι τη ζωή του;

Άρα, λοιπόν, όταν κάνουµε σηµαντικές µεταβολές, πρέπει να
τις κάνουµε όταν πρέπει και επίσης προστατεύοντας την εµπι-
στοσύνη των ανθρώπων. Γιατί το κράτος που δεν σέβεται την εµ-
πιστοσύνη, που ο ίδιος ο πολίτης δείχνει σ’ αυτό, στερείται της
νοµιµοποιητικής βάσης για νοµοθετική παρέµβαση.

Τα λέω αυτά διότι πριν από καιρό –όχι πολύ- ως Αντιπολίτευση
το ΠΑΣΟΚ, όταν συζητάγαµε για τη συγχώνευση των ασφαλιστι-
κών ταµείων, ήταν εκείνο που ήξερε ότι πρέπει να κάνουµε αυτή
τη σηµαντική τοµή και ήταν εκείνο που αποχώρησε από αυτή την
Αίθουσα. Ο δε κ. Παπανδρέου, που υφίσταται αυτή τη στιγµή τις
συνέπειες εκείνης της τύχης, έχει σηκωθεί και είχε φύγει και είχε
ξεκινήσει και ο ίδιος µε πανό τις πορείες µέσα στους δρόµους
µαζί µε τους εργαζόµενους που διαµαρτύρονταν την εποχή
εκείνη. Φυσικά στη συνέχεια ως Κυβέρνηση προσαρµόσθηκε σε
αυτή την κατάσταση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αν-
τιπρόεδρος κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Αν έκανα αυτή τη µακρά εισαγωγή είναι για να πω ότι οι µε-
ταρρυθµίσεις γίνονται µε το χρόνο που επιβάλλεται, για να µπο-
ρέσει να προσαρµοσθεί και το κοινωνικό σύνολο σε αυτή την
κατάσταση. Αυτό δεν γίνεται µε αυτό το νοµοσχέδιο. Άκουσα και
τον κ. Πρωτόπαπα που έλεγε προηγουµένως: «∆εν το κάνουµε
λόγω µνηµονίου. Πιστεύουµε σε αυτή τη µεταρρύθµιση που κά-
νουµε». Ο κύριος Υπουργός είχε εµφανίσει και είχε συζητήσει µε
τους εκπροσώπους των µεταφορέων ένα σχέδιο νόµου, στο
οποίο είχαν συµφωνήσει, και σε αυτό πίστευε προφανώς.

Το νοµοσχέδιο αυτό είναι εντελώς διαφορετικό από εκείνο.
Ρωτώ εσάς, κύριοι συνάδελφοι, ρωτώ και τον κύριο Υπουργό.
Ποιος είναι ο λόγος για τον οποίο υπάρχει αυτή η µεταβολή; Επι-
καλείται το Υπουργείο το γεγονός ότι δεν έγινε δεκτό αυτό το
σχέδιο νόµου από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αν είναι έτσι, δεν
ισχύει αυτό που είπε προηγουµένως ο κ. Πρωτόπαπας. Άλλα είπε
η Κυβέρνηση, όχι ότι πιστεύει σε αυτό, αλλά αναγκάζεται, λέει, να
το κάνει τόσο από την Ευρωπαϊκή Ένωση όσο και από το µνηµό-
νιο.

Αυτή είναι η αλήθεια. Αυτή είναι η βασική αντίφαση που υπάρ-
χει. Αν είναι έτσι, έπρεπε να εµµείνει η Κυβέρνηση στο νοµοσχέ-
διο το οποίο είχε φέρει τότε. Το ότι το αλλάζει αυτή τη στιγµή και
λέει «δυστυχώς µου το επιβάλλει η Ευρωπαϊκή Ένωση και το µνη-
µόνιο», αυτό σηµαίνει ότι δεν πιστεύει σε αυτό. Πώς να πιστέ-
ψουν, λοιπόν, εκείνοι που υφίστανται τις συνέπειες;

Αλλά να δούµε ότι δεν είναι και έτσι τα πράγµατα. Πρώτα-
πρώτα µην ξανακούσω αυτή την έκφραση ότι το επιβάλλει το
µνηµόνιο. Κάθε άλλο παρά το επιβάλλει το µνηµόνιο. Το µνηµό-
νιο –και πρέπει να το καταλάβει ο κόσµος και εκείνοι που ψήφι-
σαν υπέρ του µνηµονίου- ήταν «ένα πουκάµισο αδειανό», για να
χρησιµοποιήσω την έκφραση του Γιώργου Σεφέρη. Το περιεχό-
µενο που γέµισε το σώµα του µνηµονίου ήταν οι προτάσεις της
Κυβέρνησης προς την τρόικα για το τι πρέπει να γίνει µέσα σ’
αυτό. ∆εν µας επέβαλε κανείς τίποτα. Στόχους µας έβαλαν. Το
πώς γέµισε αυτό είναι ευθύνη της Κυβέρνησης. Γι’ αυτό και η εί-
σοδος στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και το περιεχόµενο του
µνηµονίου είναι ευθύνη της Κυβέρνησης Παπανδρέου και όχι βε-
βαίως άλλων κυβερνήσεων και πολύ περισσότερο ευθύνη του ελ-
ληνικού λαού. Άρα, λοιπόν, δεν είναι το µνηµόνιο που το έβαλε
µέσα. Εσείς το βάλατε.

Και είπατε και κάτι άλλο. Μας το επέβαλε λέει η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Εγώ δεν ξέρω -εκτός αν το ξέρει το Υπουργείο αλλά πρέ-
πει να το µάθουµε- εάν η Ευρωπαϊκή Ένωση µας έχει βάλει κα-
νένα πρόστιµο. Αλλά αν η Κυβέρνηση πίστευε, όπως όλοι
πιστεύαµε, ότι αρχικά το σωστό ήταν το νοµοσχέδιο εκείνο το
οποίο είχατε φέρει, κύριε Υπουργέ, η γενναιότητα η κυβερνητική
έπρεπε να οδηγήσει στην ψήφισή του. Και ξέρετε ότι υπάρχει και

ο δρόµος του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων αν η Κο-
µισιόν επέβαλε οποιοδήποτε πρόστιµο στην Ελλάδα. Γιατί ξέρετε
ότι και άλλες φορές έχουµε υπερασπισθεί τις θέσεις µας και έτσι
έχουµε κερδίσει. Γιατί να µην το ρισκάρουµε αυτό το πράγµα;
Και πιστεύετε σοβαρά ότι δεν θα βρισκόταν ένα ∆ικαστήριο Ευ-
ρωπαϊκών Κοινοτήτων όταν, κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι η προ-
στατευόµενη εµπιστοσύνη του διοικουµένου είναι βασική
κοινοτική αρχή µε βάση τη νοµολογία του ∆ικαστηρίου των Ευ-
ρωπαϊκών Κοινοτήτων; Πιστεύετε ότι η Ελλάδα αν έµενε στο αρ-
χικό νοµοσχέδιο που είχατε φέρει, που είχατε συµφωνήσει και
πήγαινε στο δικαστήριο γι’ αυτό το πράγµα, δεν θα δικαιωνόταν
από το γεγονός ότι θα έλεγε «ναι πρέπει να κάνω αυτή τη µε-
ταρρύθµιση αλλά θέλω µια µεταβατική περίοδο πέντε ετών για
να µπορέσω να προστατεύσω και αυτούς τους ανθρώπους οι
οποίοι βρίσκονται αυτή τη στιγµή στο δρόµο ή κινδυνεύουν ή κα-
ταστρέφονται». Ούτε αυτό δεν το ρίσκαρε η Κυβέρνηση. Κρύβε-
ται πίσω από την Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆εν δίνει τη µάχη σε ένα
δικαστήριο για να δούµε αν µπορούµε να δικαιωθούµε για την
µεταβατική τουλάχιστον περίοδο. Λέει ότι είναι το µνηµόνιο που
φταίει όταν µέσα στο µνηµόνιο ο στόχος αυτό µπήκε από την ίδια
την Κυβέρνηση. Γι’ αυτό και δεν είναι ειλικρινής η θέση της Κυ-
βέρνησης. Γι’ αυτό αυτή τη στιγµή ό,τι έκανε µέχρι σήµερα είναι
αποτέλεσµα της αντιδραστικότητάς της στις µεταρρυθµίσεις
όταν ήταν αντιπολίτευση και στο γεγονός ότι τώρα εν τάχει πάει
να αλλάξει τη ζωή των ανθρώπων σε τριάντα µόλις µήνες όταν
µέχρι και πριν από τρία χρόνια οι άνθρωποι αυτοί έπαιρναν άδειες
και χάλαγαν χιλιάδες ευρώ για να µπορέσουν να ζήσουν το µέλ-
λον τους. Πώς τους ζητάµε αυτή τη στιγµή να προσαρµοσθούν
σε µια κατάσταση που κοινωνικά είναι αδύνατο να το κάνουν;

Και κάτι τελευταίο. Είναι γνωστό ότι οι διατάξεις του νοµοσχε-
δίου δεν προστατεύουν την αγορά από την ενδεχόµενη δηµι-
ουργία καρτέλ. Το αντίστροφο. Εκεί, κύριε Υπουργέ, έχουµε τον
καιρό ακόµα. Μπορείτε να κάνετε –και θα συµβάλουµε όλοι- ση-
µαντικές τοµές ώστε αυτό το οποίο σήµερα συµβαίνει που λέµε
ότι είναι κλειστό επάγγελµα -όσο είναι κλειστό επάγγελµα- να µην
µετατραπεί σε ένα συνδυασµό καρτέλ που θα είναι πολύ χειρό-
τερα εν ονόµατι της απελευθέρωσης. Γιατί η δευτέρα πλάνη έσε-
ται χείρων της πρώτης και στην περίπτωση αυτή. Να είστε
βέβαιος ότι θα συµβάλουµε όλοι αλλά αποδεχθείτε και µεταβο-
λές που είναι αναγκαίες.

Και κάτι για τη µεταβατική περίοδο. Ρισκάρετέ το, κύριε
Υπουργέ. Έχουµε δυνάµεις ως Ελλάδα να διεκδικήσουµε από το
∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων οποιαδήποτε προστα-
σία αν αντιδράσει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Στο κάτω-κάτω αξίζει τον
κόπο. ∆εν είναι κανένα µείζον ζήτηµα για την Ελλάδα και την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αυτό. Και σας το ξαναλέω. Η προστατευόµενη
εµπιστοσύνη του διοικουµένου είναι κοινοτική αρχή την οποία σέ-
βεται το δικαστήριο, πολλώ µάλλον όταν έχει αυτή την κοινωνική
προέκταση, όταν ξέρει το ∆ικαστήριο και το ξέρει η Ευρωπαϊκή
Ένωση τι διακυβεύεται. ∆εν είναι απλώς και µόνο η αντίδραση
κάποιων ανθρώπων οι οποίοι δεν θέλουν να χάσουν δήθεν προ-
νόµια. Είναι η ζωή τους η οποία κρέµεται αυτή τη στιγµή. Αυτό
υπερασπίζονται. Εάν το υπερασπιστούµε και εµείς, ξέρω ότι αν
κάνουµε την µεταβατική περίοδο µια πενταετία, ό,τι αντίδραση
και να έχουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση, µπορούµε να το πα-
λέψουµε δικαστικά. Και νοµίζω ότι µπορεί αυτό τελικά να µας δι-
καιώσει. Και στο κάτω-κάτω της γραφής αυτό η Κυβέρνηση θα το
πιστωθεί εάν το επιχειρήσετε και αν γίνει ο αγώνας από όλους
µαζί προς αυτή την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Παυ-

λόπουλο.
Σ’ αυτό το σηµείο είχε ζητήσει το λόγο ο Υπουργός για την οµι-

λία του αλλά ενηµερώθηκε ότι έχει ζητήσει το λόγο ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και ο τέως Πρόεδρος της
Βουλής και δέχθηκε να προηγηθούν.

Κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κύριε Κα-
ρατζαφέρη, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, εµείς οι Αρκάδες από την
εποχή του θεού Πάνα πετυχαίναµε πάντα τους στόχους µας µε
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την ευελιξία. Αυτή την ευελιξία δεν βλέπω σήµερα να την επιδει-
κνύετε. Μιλάµε για άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων. Αυτό
το οποίο γίνεται σήµερα δεν είναι άνοιγµα, είναι ξεχείλωµα. Και
προσπαθώ να καταλάβω πού βασίζεστε, τι θέλετε να κάνετε.

Τέτοια λάθη έγιναν πριν από µερικά χρόνια και έφυγαν από τις
άλλες µεταφορές, τις θαλάσσιες, τα ελληνικά πληρώµατα και γέ-
µισαν οι θάλασσες µε Φιλιππινέζους, µε Πολωνούς, µε κάθε κα-
ρυδιάς καρύδια, αλλά όχι Έλληνες. Αυτό επιχειρείτε τώρα; Το
λέτε στο άρθρο 1: «Ανεξαρτήτως εθνικότητας». ∆εν βάζετε καν
τον περιορισµό τον οποίο όλοι θα µπορούσαµε να δεχθούµε και
να αντιληφθούµε: «κοινοτικούς». Αυτό βάζει σε πειρασµό, να πάει
λίγο παρακάτω η σκέψη. Μήπως πρέπει, εν τέλει, να δεχθούµε
ότι πρέπει να εξυπηρετηθούν, έναντι κάποιας αντιπαροχής, αυτά
τα µεγάλα καρτέλ για τα οποία µίλησε ευθέως ο αξιότιµος καθη-
γητής κ. Παυλόπουλος; ∆ηλαδή περί τίνος πρόκειται;

Εµένα η πρώτη ανάγνωση είναι ότι είναι µια διευκόλυνση για
µια κάθετη διαδικασία στις µεταφορές µε τους Κινέζους. ∆ηλαδή
εγώ βλέπω ότι έρχεται η «COSCO» και όσο την έχουµε ανάγκη
από πλευράς οικονοµίας –που δυστυχώς εκεί που φτάσατε την
οικονοµία τα δυο κόµµατα την έχουµε ανάγκη- και σου λέει ότι
εγώ δεν µπορώ να κάνω δουλειά µε τους ελεύθερους µεταφο-
ρείς γιατί δεν ελέγχω την κατάσταση. Εποµένως, δώσε µου σε
παρακαλώ µια δυνατότητα να φέρω εγώ τα δικά µου διακόσια,
τριακόσια φορτηγά για να κάνω τη δουλειά µου όπως θέλω. Αυτό
βγαίνει. Αλλά και εάν δε µπούνε πάνω όλοι αυτοί που εσείς ελευ-
θέρως τώρα προσκαλείτε µε το νοµοσχέδιό σας, θα είναι το
«πάρτι» των λαθρεµπόρων. Πάρτε την είδηση του αστυνοµικού
δελτίου τι έγινε χθες το βράδυ µε ένα µικρό φορτηγάκι στα διό-
δια της Τραγάνας, το οποίο κουβαλούσε, µε οδηγούς Αλβανούς,
εκατόν σαράντα κιλά χασίς. Θα γίνει «πάρτι» στους λαθρεµπό-
ρους. Αυτό κάνετε. ∆εν µπορώ να το καταλάβω. ∆εν είναι ένα νο-
µοσχέδιο που έχει µια δοµή «κατατείνω προς αυτή την
κατεύθυνση».

Γιατί απαγορεύεται κάποιος ιδιώτης να έχει ένα φορτηγό ως
ατοµική επιχείρηση; Μπορεί να έχω ατοµική επιχείρηση την έκ-
δοση εφηµερίδας, να ανοίξω ένα κατάστηµα, να κάνω την οποι-
αδήποτε δράση, να ανοίξω εργοστάσιο ατοµική επιχείρηση. Γιατί
το φορτηγό πρέπει να είναι µιας άλλης συγκεκριµένης µορφής;
Για ποιο λόγο; Τι είναι αυτό που µας αναγκάζει να πάµε προς
αυτή την κατεύθυνση; Μετά, ποιος νοµιµοποιείται µέσα σ’ αυτή
την Αίθουσα να πει αυτό που ακούστηκε ως επιχειρηµατολογία
από πλευράς Υπουργείου –όχι από εσάς- ότι ο οποιοσδήποτε επι-
χειρεί, αναλαµβάνει και το ρίσκο; Πήγε αυτός εκεί πάνω πριν από
ένα χρόνο, πούλησε το σπίτι του, ό,τι είχε µαζέψει για να πάρει
µια άδεια φορτηγού και τη χρωστά ακόµα, το υπόλοιπο της
αδείας αλλά και το φορτηγό. Και του λένε ότι από σήµερα αυτό
δεν έχει καµµία αξία. Πώς µπορούµε να το κάνουµε; Ποιος µας
νοµιµοποιεί να κλείνουµε στην ουσία σπίτια; Γιατί; Για ποιο λόγο;
Τι θέλουµε να κερδίσουµε;

Κύριε Υπουργέ, κάνω έκκληση. ∆εν µπορώ να δεχθώ ότι είναι
εντολή της τρόικα αυτό το πράγµα. Άκουσα µε εξαιρετική προ-
σοχή τον κ. Παπαδηµούλη ο οποίος πράγµατι έκανε µια πολύ σο-
βαρή εισήγηση. ∆εν µπορεί η τρόικα να σας λέει «κοίταξε αυτό ή
εκείνο». Σας το λέει όλη η Αίθουσα. Σας το λένε οι δικοί σας Βου-
λευτές. Πηγαίνετε στην πενταετία. Γιατί αυτή η εµµονή µέσα σε
µερικούς µήνες, σε τριάντα µήνες στην ουσία να πεθάνουν τα
όνειρα, οι προσδοκίες, οι επενδύσεις αυτών των ανθρώπων;
∆ώστε µια περίοδο µεταβατική πέντε ετών. Τι θα αλλάξει; Γιατί
αυτή η αγκύλωση εδώ και τώρα, την οποία δεν είχατε πριν από
πέντε µήνες, όπως ακούστηκε µέσα σ’ αυτή την Αίθουσα από
δικό σας δελτίο Τύπου; Για ποιο λόγο; Τι άλλαξε εν τω µεταξύ;
Για ποιο λόγο πρέπει να πάµε προς αυτή την κατεύθυνση; Τι σας
δεσµεύει; Να πείτε πέντε χρόνια. Να δώστε µια αναπνοή. Νοµίζω
ότι πρέπει να το δείτε, κύριε Υπουργέ. Μην πηγαίνετε σ’ αυτή την
παλιά αγκυλωµένη αντίληψη ότι το είπα και θα γίνει. Η Βουλή
είναι για να σκεφτόµαστε, να ανταλλάσσουµε απόψεις και να
προσαρµόζουµε την τελική µορφή ενός νόµου όπως αυτή διατυ-
πώνεται από την επώαση και την σύνδεση και όχι µε την κλειστή
εκείνη απόφαση σε ένα γραφείο «έτσι θέλω, επειδή έχω περισ-
σότερες ψήφους, θα το περάσω»!

Πιστεύω ότι θα το καταλάβετε. ∆εν είναι δυνατόν να εκµηδενί-

σουµε την προσπάθεια αυτών των ανθρώπων. Είναι αδιανόητο.
Και βεβαίως θέλω να ξεχωρίσω αυτό το οποίο λέω υπερασπιζό-
µενος το δίκαιο αυτών των ανθρώπων από τις µεθοδεύσεις οι
οποίες έγιναν τις τελευταίες ηµέρες και σήµερα. Ουδείς µπορεί
να εκβιάζει την πολιτεία και την κοινωνία. Άκουσα µε εξαιρετική
προσοχή και σεβασµό τα όσα ακούστηκαν από τον αξιότιµο Πρό-
εδρο της Βουλής. Όµως εάν αυτά οµοθύµως, όπως έγινε σήµερα
-διότι ουδείς εξέφρασε την αντίθεσή του- τα είχαµε πει την πρώτη
ηµέρα που βανδάλισαν κάποιοι άλλοι τον ιερό χώρο του Μνη-
µείου του Άγνωστου Στρατιώτη, σήµερα ίσως να µην επαναλαµ-
βανόντουσαν αυτά τα πράγµατα. Αφού το αφήσαµε και έγιναν
δύο-τρεις φορές, σήµερα ερχόµαστε και καυτηριάζουµε και ανα-
δεικνύουµε και οµονοούµε ότι τέτοια πράγµατα δεν πρέπει να γί-
νονται.

Ίσως όταν αυτά εγένοντο να εξυπηρετούσαν κάποιες κατα-
στάσεις που να άπτονται της δικής σας πολιτικής. Θέλω να το ξε-
καθαρίσουµε. Ναι, στο δίκαιο της διαδήλωσης και της απεργίας
εκείνου που αισθάνεται ότι αδικείται. Όχι, όµως στα ακραία φαι-
νόµενα, τα οποία προκαλούν την κοινωνία. Από την άλλη πλευρά
οι πολιτικοί ταγοί και ιδιαιτέρως η πολιτική εξουσία πρέπει να κα-
ταλάβουν ότι πριν ληφθεί οποιαδήποτε απόφαση πρέπει να
εξαντλείται ουσιαστικά ένας διάλογος. Να έρθουν στη θέση εκεί-
νου και να σκεφθεί εκείνος που θα πάρει την απόφαση και πώς θα
αντιµετωπίσει τη ζωή κάποιος άνθρωπος. Και δεν λέµε για άδειες
οι οποίες δόθηκαν πριν από δεκαπέντε και είκοσι χρόνια που προ-
φανώς έχουν αποσβέσει την αξία τους. Μιλάµε για άδεια πριν
από ένα χρόνο ή πριν από ενάµιση χρόνο. Τι θα κάνει αυτός; Θα
εγκληµατήσει;

Η δική µας πρόταση είναι ξεκάθαρη. Βάλτε ειδικό τέλος για
κάθε µία άδεια. Ένα παράβολο. Για να δώσω άδεια εγώ ως κρά-
τος θέλω αυτά. Και εκείνοι θα κρατήσουν µία αξία δι’ αυτού του
τρόπου στη δική τους άδεια και από την άλλη πλευρά το κράτος
θα κερδίσει. Και για να διευκολύνουµε τον κ. Παπακωνσταντίνου
στην προσπάθεια που κάνει, βάλτε και µία ειδική διάταξη ότι εγώ
θέλω αυτά από κάθε φορτηγό, αυτά από κάθε ταξί. Πείτε «θέλω
2.000 ευρώ από κάθε ταξί το ∆εκέµβριο, όπως ο ιδιώτης πληρώ-
νει βάσει των ίππων το ειδικό τέλος, και δούλεψε όλο το χρόνο.
Εγώ έχω πάρει προκαταβολικά την εφορία µου». ∆εν µπορεί πίσω
από κάθε ταξιτζή και πίσω από κάθε φορτιγατζή να έχουµε έναν
εφοριακό. ∆εν µπορείτε να κάνετε τη ζωή σας πιο εύκολη! ∆εν ξέ-
ρετε τον τρόπο να µαζέψετε σίγουρα λεφτά! Αυτό είναι πρό-
βληµα.

Και επειδή κάποιοι δεν αντιλαµβάνονται τη δική µας πολιτική,
η οποία είναι εντελώς διαφορετική απ’ ό,τι στο παρελθόν είχε
ζήσει αυτή η Αίθουσα, όπου έπρεπε σώνει και καλά αυτός που
είναι στην κυβέρνηση να πυροβολείται και αυτός που είναι στην
αντιπολίτευση να φωνάζει λέω ότι εµείς ήρθαµε εδώ και το αλ-
λάξαµε αυτό. Και λέµε σε περιόδους κινδύνου της χώρας, όπως
είναι σήµερα -εκτός αν κάποιος από τους συναδέλφους της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης δεν το καταλαβαίνει ότι η χώρα βρίσκε-
ται σε εξαιρετικό κίνδυνο- ότι πρέπει η Αντιπολίτευση να προσα-
ρµόζεται στις ανάγκες που επιτάσσουν οι εποχές και να λέει, «ναι,
σ’ αυτό», και «όχι σ’ εκείνο». Κάποιοι δεν αντιλαµβάνονται ότι είναι
υποχρέωσή µας σε αυτές τις δύσκολες στιγµές να λέµε και µε-
ρικά «ναι», να συµβάλλουµε, να συµβουλεύουµε. Και αυτό που
γίνεται αυτές τις ηµέρες στις Ηνωµένες Πολιτείες είναι µια εκ-
πληκτική εξωτερική πολιτική ενόρασης για το αύριο. Σ’ αυτήν, αν
θέλετε, έχουµε βάλει και εµείς ένα κόκκο άµµου. Αυτό δεν θα το
καυτηριάσουµε και θα πούµε λάθος.

Όµως, αυτό που γίνεται σήµερα είναι λάθος. Να καταλάβουν
κάποιοι, οι οποίοι προκλητικώς κραυγάζουν και ανοηταίνουν
ανοησία µεγάλη ότι ξαφνικά ο ΛΑΟΣ και ο Καρατζαφέρης µετα-
κόµισαν στην «πράσινη πολυκατοικία», ότι αν το πιστεύουν αυτό
πρέπει να µας το πουν ευθέως σ’ αυτήν την Αίθουσα και να βγω
αύριο να παραγγείλω στους τέσσερις περιφερειάρχες της Νέας
∆ηµοκρατίας που τους στηρίζουµε και στους πενήντα δηµάρχους
πρωτευουσών νοµών που τους στηρίζουµε, ότι δεν θέλετε τη
στήριξή µας και ότι θέλετε να στηρίξουµε αυτούς του ΠΑΣΟΚ που
επιλέξαµε να µην τους στηρίξουµε. Εάν, λοιπόν, θέλετε αύριο το
πρωί να αποσύρουµε τη στήριξή µας από τους τέσσερις περιφε-
ρειάρχες, που έχετε ανάγκη, να µας το πείτε τώρα και να µετα-
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κοµίσουµε εκεί που θέλετε να πάµε. Εµείς δεν θέλουµε να πάµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Αλλά η κακοήθεια και όλα αυτά που συµβαίνουν στη «δεξιά πο-
λυκατοικία» διώχνουν κόσµο και αντιλήψεις. Αλλά ό,τι και να κά-
νετε εσείς, εγώ θα παραµείνω εκεί πιστός και όρθιος, γιατί εσείς,
µεν, µπορεί να διεκδικείτε διαµερίσµατα, αλλά εγώ είµαι ο οικο-
πεδούχος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο τέως Πρόεδρος της

Βουλής κ. Σιούφας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, συζητάµε ένα εξαι-

ρετικά σηµαντικό νοµοσχέδιο που αφορά το κοµβικό θέµα του
µεταρρυθµιστικού προγράµµατος που καθυστέρησε επί πολλές
δεκαετίες, όπως είναι αυτό της απελευθέρωσης των µεταφορών.
Το συζητάµε σε µία ιδιαίτερα σηµαντική περίοδο µε εξαιρετική
κοινωνική ένταση για δεύτερη φορά τους τελευταίους τρεις
µήνες και µε τροµακτικές επιπτώσεις στην οικονοµία και στην κοι-
νωνία. Αυτά τα οποία προσβλέπει να έχει κανείς από την απε-
λευθέρωση των οδικών µεταφορών έχουν ήδη χαθεί το καλοκαίρι
από τον τουρισµό και αυτήν την περίοδο από τις επιπτώσεις που
υπάρχουν σε όλους τους κλάδους από την αδυναµία µεταφορών
προϊόντων και πρώτων υλών.

Πρέπει να υπάρχουν λόγοι για να γίνεται αυτό. Επειδή απευ-
θύνοµαι σε έναν από τους ιδιαίτερα έµπειρους και σοβαρούς πο-
λιτικούς αυτής της χώρας µε µεγάλη αντίληψη για το τι συµβαίνει
στην κοινωνία και στην οικονοµία δεν µπορώ σε καµµία περί-
πτωση να αντιληφθώ τα παρακάτω που θα αναφέρω. ∆ηλαδή την
επιµονή, το πείσµα σε κάτι το οποίο δεν προκύπτει από πουθενά.
Όλες οι χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση που απελευθέρωσαν τις
µεταφορές δεν το έκαναν µε τον ίδιο τρόπο. Τις απελευθέρωσαν
µε µία περίοδο προσαρµογής, από τη µία κατάσταση στην άλλη,
µέχρι και δέκα χρόνια. Εδώ λέµε ότι αυτό θα γίνει σε τριάντα
µήνες. ∆εν µπορώ να δεχθώ σε καµµιά περίπτωση ότι ο Υπουρ-
γός ∆ηµήτρης Ρέππας έχει το πιστόλι στον κρόταφο από την
τρόικα για να το κάνει αυτό σε τριάντα µήνες. Επίσης, δεν µπορώ
να δεχθώ ότι αυτό το πράγµα πρέπει να γίνει, χωρίς να λαµβάνει
κανείς υπ’ όψιν τις επιπτώσεις πάνω σε ένα κλάδο που δουλεύει
σκληρά για να βγάλει όχι µόνο το µεροκάµατο, αλλά για να µπο-
ρέσει να επιβιώσει.

Είναι οι πιο σκληρά εργαζόµενοι. Ως Υπουργός Ανάπτυξης είχα
την ευκαιρία να συνεργαστώ µε έναν από τους πιο σηµαντικούς
συνδικαλιστικούς φορείς του χώρου. Τον κλάδο των βυτιοφόρων
που µεταφέρουν τα καύσιµα. Θέλω να µε πιστέψετε, κύριε
Υπουργέ, ότι πιο υπεύθυνο συνδικαλιστικό φορέα δεν έχω γνω-
ρίσει απ’ όσα Υπουργεία έχω περάσει.

Επίσης, θέλω να σταθώ και σε κάτι άλλο που το θεωρώ ιδιαί-
τερα σηµαντικό. Είναι η απελευθέρωση για να χορηγούνται νέες
άδειες, η απελευθέρωση της αγοράς µεταφορών, ή αλλού βρί-
σκεται το ζήτηµα που δεν ακούστηκε µέχρι σήµερα; Η απελευ-
θέρωση γίνεται και µόνο µε το γεγονός ότι εφεξής ο Υπουργός
Μεταφορών δεν θα κανονίζει τα κόµιστρα της µεταφοράς.

Όλο το κλειδί σ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι αυτή η απόφαση και
αυτό το δέχθηκαν οι ίδιοι ασµένως, ότι δεν θα καθορίζεται µε δι-
οικητική απόφαση το κόµιστρο. Από κει και πέρα, η αγορά αλλά-
ζει. Θέλουµε άλλα πενήντα χιλιάδες φορτηγά ή βυτιοφόρα, για να
πούµε ότι απελευθερώθηκε η αγορά; ∆εν νοµίζω να είναι στις
προθέσεις σας αυτό.

Επίσης, δεν µπορώ να καταλάβω και το θεωρώ τελείως ανεξή-
γητο, γιατί θα πρέπει ένας ο οποίος έχει µία άδεια φορτηγού και
θέλει να το έχει ως επιχείρηση, να πάει να ενταχθεί µε άλλους;
Εγώ θέλω να δουλεύω µόνος µου. Και το κουβεντιάζουµε σε µία
χώρα που πραγµατικά η ατοµική επιχείρηση και ο τρόπος µε τον
οποίο λειτουργούµε, έχει τις καταβολές του διαχρονικά. Γι’ αυτό
και βλέπετε πολλές φορές η συλλογική δράση που είναι ακόµη
πιο αποτελεσµατική, να µην έχει αποτελέσµατα. ∆εν µπορούν να
συνεννοηθούν σε µία επιχείρηση δύο αδέλφια. Χωρίζουν και κά-
νουν ξεχωριστές επιχειρήσεις. Γιατί επιµένετε σώνει και καλά, ότι
δεν µπορεί ένας που έχει ένα φορτηγό ή ένα βυτιοφόρο, να µην
έχει επιχείρηση;

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι έχοντας τη συµπαρά-
σταση όλης της Βουλής –και πιστεύω και των συναδέλφων σας

της Πλειοψηφίας- οι δύο προτάσεις, οι οποίες σάς έχουν γίνει,
ακόµη και εάν έχει κόστος για την Κυβέρνηση, όπως σας είπε
πριν ο κ. Παυλόπουλος και αν θέλουν να προσφύγουν στο Ευ-
ρωπαϊκό ∆ικαστήριο, θα πρέπει να δώσετε τα πέντε χρόνια. Πι-
στεύω ότι πρώτος εσείς και ο Αναπληρωτής σας, αλλά και ο
γενικός σας γραµµατέας –παλιός κοινοβουλευτικός εδώ- γνωρί-
ζουν πολύ καλά. Ένας ο οποίος πήρε µε leasing πριν από τρία
χρόνια ένα φορτηγό-αυτοκίνητο και το χρωστάει στην τράπεζα,
πώς θα χάσει την αξία, την περιουσία του; ∆ανείστηκε, χρεώθηκε.
∆εν το λογαριάζετε αυτό το πράγµα; Η άδεια αυτή δεν θα πρέπει
να έχει καµµία αξία µε τον τρόπο µε τον οποίο το κάνετε; Γιατί
τουλάχιστον για όσους την απέκτησαν ή την αγόρασαν την προ-
ηγούµενη πενταετία, να µη λάβετε καµµία πρόνοια;

∆εύτερον, δώστε τη δυνατότητα στο τέλος του κύκλου να πα-
ραµένει το 35% της αξίας, όπως σας το ζητούν, ώστε και οι ίδιοι
να ξαναρχίσουν τη δουλειά τους από αύριο το πρωί και µε οµο-
φωνία η Νέα ∆ηµοκρατία σάς είπε ότι θα ψηφίσει επί της αρχής,
γιατί είναι υπέρ της απελευθέρωσης. Το λέει ευθέως. Ερχόµα-
στε, όµως, να σας πούµε και τις επιπτώσεις που υπάρχουν από
τον τρόπο µε τον οποίο επιµένετε. Ο Υπουργός ∆ηµήτρης Ρέπ-
πας, ο πολιτικός ∆ηµήτρης Ρέππας, δεν θα πρέπει να επιµείνει
σ’ αυτό το θέµα.

Σκεφτείτε το και πάλι. Υπάρχει περιθώριο και µέχρι αύριο. Συ-
νεννοηθείτε µε τον Πρωθυπουργό, εάν χρειαστεί, που λείπει στο
εξωτερικό και κάντε δεκτά αυτά τα δύο αιτήµατα, ώστε να προ-
χωρήσει αυτή η πρώτη µεγάλη απελευθέρωση µε τον πλέον
οµαλό τρόπο, ανεξάρτητα από τις επιπτώσεις οικονοµικές και κοι-
νωνικές που υπήρξαν µέχρι σήµερα, για να µην συνεχιστούν και
από αύριο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Σι-

ούφα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι

οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Προστασίας του Πο-
λίτη και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Χρηµατοδότηση Περιβαλλοντικών Παρεµβάσεων, Πράσινο Τα-
µείο, Κύρωση ∆ασικών Χαρτών και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Παρακαλείται ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων

κ. ∆ηµήτριος Ρέππας να λάβει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την υψηλού επιπέδου

συζήτηση στην οποία συµµετέχω κι εγώ ως αρµόδιος Υπουργός,
θα επιχειρήσω να συνεισφέρω µε σχόλια και προτάσεις που, πι-
στεύω ότι τελικώς, θα µας οδηγήσουν στο να ψηφίσουµε ένα νο-
µοσχέδιο που ανταποκρίνεται σε µία µεγάλη ανάγκη.

Είναι ώρα ευθύνης για όλους. Είναι ώρα ευθύνης για τους πο-
λίτες και τους πολιτικούς, είναι ώρα ευθύνης για τους κοινωνι-
κούς φορείς και τα πολιτικά κόµµατα. Η ψηφοθηρία, η εντυπω-
σιοθηρία, η πελατειακή αντίληψη δεν έχουν θέση, όταν συζη-
τούµε τόσο σηµαντικά διαρθρωτικά θέµατα και µάλιστα σε µία
περίοδο -που όλοι αναγνωρίζουµε ότι τέτοια είναι- κρίσης για τη
χώρα µας. Σε µία περίοδο κρίσης απαιτείται η προσέλκυση επεν-
δύσεων αφ’ ενός, αλλά και η προώθηση σηµαντικών διαρθρωτι-
κών αλλαγών.

Μία σηµαντική διαρθρωτική αλλαγή είναι αυτή που συζητούµε
σήµερα στη Βουλή των Ελλήνων. Αφορά τις οδικές εµπορευµα-
τικές µεταφορές, θέµα το οποίο µία Κυβέρνηση της χώρας αντι-
µετωπίζει µε τόλµη, µε συγκεκριµένη προγραµµατική πρόταση,
έστω και µε καθυστέρηση πολλών χρόνων, η οποία παρατηρή-
θηκε –για λογαριασµό της ελληνικής πολιτείας µιλώ- όσον αφορά
την αναγκαία αλλαγή σ’ αυτόν τον τοµέα.

Πράγµατι, ο τοµέας των µεταφορών είναι σηµαντικός ως προς
τη συµβολή του στην ανάπτυξη της χώρας, στο ετήσιο ΑΕΠ δη-
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λαδή. Είναι σηµαντικός ως προς το µερίδιο που έχει στην απα-
σχόληση στη χώρα και βεβαίως, είναι εξαιρετικά σηµαντικός,
γιατί αν δεν γίνει αυτή η αλλαγή, θα παραµείνει σε µία στρεβλή
λειτουργία, η οποία υπονοµεύει την ανάπτυξη της χώρας και στε-
ρεί από πολίτες την άσκηση δηµοκρατικού δικαιώµατος, το οποίο
σε κάθε άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης ελευθέρως επι-
τρέπεται να ασκείται, όπως είναι η ελεύθερη πρόσβαση σ’ ένα
επάγγελµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µιλούµε σήµερα για µία συ-
νολική πολιτική µεταφορών. Μιλούµε για µία πτυχή αυτής της πο-
λιτικής. Οι πρωτοβουλίες µας, που η µία συµπληρώνει την άλλη,
θα αναδείξουν το σύνολο αυτής της πολιτικής. Αυτήν την ώρα,
όµως, θα πρέπει να µην υπεκφεύγουµε, να είµαστε σαφείς και
συγκεκριµένοι στο πώς αντιµετωπίζουµε το θέµα αυτό το οποίο
η Βουλή καλείται να συζητήσει, παίρνοντας µία υπεύθυνη στάση.

Στην Ελλάδα είναι όψη υπανάπτυξης της χώρας το ότι οι οδι-
κές εµπορευµατικές µεταφορές καλύπτουν το 98% του µεταφο-
ρικού έργου. Ο σιδηρόδροµος στην Ελλάδα έχει µερίδιο µόλις
στο ποσοστό του 1,2% περίπου, όσον αφορά τις µεταφορές. Σε
καµµία άλλη χώρα δεν παρατηρείται αυτή η στρέβλωση.

Στην Ελλάδα έχουµε τον απίστευτα µεγάλο αριθµό του ενός
εκατοµµυρίου τριακοσίων χιλιάδων φορτηγών ιδιωτικής χρήσης.
Αυτό προέκυψε µετά από πιέσεις, µετά από αποφάσεις, επειδή
ακριβώς παραµένει κλειστή η αγορά των φορτηγών δηµόσιας
χρήσης εδώ και πολλά χρόνια.

Σωστό θα ήταν να επικρατήσει ένα µοντέλο, στο οποίο θα είναι
ελάχιστος ο αριθµός των φορτηγών ιδιωτικής χρήσης και το µε-
ταφορικό έργο να εκτελείται από φορτηγά δηµόσιας χρήσης,
που θα προσφέρουν ποιοτικές υπηρεσίες σε χαµηλές τιµές. Το
ότι, όµως, κάποιος δεν έχει τη δυνατότητα της πρόσβασης σε
αυτή την αγορά, οδηγεί ακριβώς στην ανάγκη να διεκδικεί ένα
φορτηγό ιδιωτικής χρήσης µε συνέπεια να φθάσουµε σε αυτά τα
µεγέθη, τα οποία φανερώνουν την πλήρη ανισορροπία που επι-
κρατεί στη χώρα µας στον τοµέα τον εµπορευµατικών µεταφο-
ρών.

Η Ελλάδα –και φαίνεται το αγνοούν οι φίλοι της Αντιπολίτευ-
σης- είναι εκτεθειµένη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Φαίνεται δεν
γνωρίζετε ότι στις 29 Ιανουαρίου 2009 η Κοµισιόν απηύθυνε αι-
τιολογηµένη γνώµη στην ελληνική Κυβέρνηση, όσον αφορά ακρι-
βώς την αγορά εµπορευµατικών µεταφορών, κατηγορώντας τη
χώρα ότι παραβιάζει τη Συνθήκη και θα έπρεπε να αναλάβει η Ελ-
λάδα συγκεκριµένες πρωτοβουλίες. ∆όθηκε τότε µία απάντηση,
η οποία δεν κάλυψε προφανώς την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Πρέπει να σας πω ότι στις 7 Ιουλίου 2010 η Ευρωπαϊκή Ένωση
προσέφυγε στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο εναντίον της χώρας,
επειδή ακριβώς επιµένει σε µία πολιτική, η οποία δεν ανταποκρί-
νεται στο θεσµικό πλαίσιο που επιβάλλει η Ευρωπαϊκή Ένωση.
Στις 25 Αυγούστου 2010 δώσαµε την απάντηση µε δικές µας πα-
ρατηρήσεις και πετύχαµε να σταµατήσει αυτή η διαδικασία, η
οποία εάν πραγµατικά συνεχιζόταν σε βάρος της Ελλάδας, χωρίς
δηλαδή την ανάληψη από µέρους µας της σχετικής πρωτοβου-
λίας, είναι βέβαιο ότι θα οδηγούσε στην επιβολή προστίµου στη
χώρα µας, ύψους 100.000 ευρώ ηµερησίως, για κάθε µέρα κα-
θυστέρησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν αναλάβαµε την πρωτο-
βουλία να θέσουµε αυτό το θέµα σε δηµόσια συζήτηση, πρέπει
να σας πω ότι το πρώτο στοιχείο που λάβαµε υπ’ όψιν µας -και
δώσαµε µάχη επιχειρηµατολογώντας υπέρ της αξίας αυτού του
στοιχείου που είναι ένα πραγµατικό στοιχείο- ήταν ακριβώς η πε-
ριφρούρηση αυτής της άυλης αξίας που αντιστοιχεί στην άδεια
που κατέχουν οι σηµερινοί επαγγελµατίες µεταφορείς.

Πρέπει να σας πω ότι τότε συναντήσαµε τη θετική ανταπό-
κριση των επαγγελµατιών µεταφορέων –είναι αλήθεια αυτό- αλλά
την αρνητική στάση όλων των άλλων φορέων της ελληνικής κοι-
νωνίας, ιδίως των επιµελητηρίων. Οι θέσεις και οι δηλώσεις τους
είναι στη διάθεσή σας. ∆εχθήκαµε επίθεση ότι κρατάµε κλειστό
το επάγγελµα γιατί προβλέπαµε στην πρώτη πρωτοβουλία µας
όχι συγκεκριµένης διάρκειας µεταβατική περίοδο, αλλά µία ρύθ-
µιση βάσει της οποίας ο Υπουργός είχε τη δυνατότητα κάθε δύο
έτη –θα µπορούσε να γίνει κάθε χρόνο- να αναπροσαρµόζει αυτό
το ύψος εισφοράς που για πρώτη φορά θεσπίσαµε ως ανταπο-

κρινόµενο στην άυλη αλλά πραγµατική αξία της άδειας ενός κα-
τόχου φορτηγού δηµόσιας χρήσης. Εµείς είµαστε οι πρώτοι που
θέσαµε αυτό το θέµα. Εµείς είµαστε αυτοί οι οποίοι αποτυπώ-
σαµε και τότε αλλά και τώρα, στην τρέχουσα νοµοθετική πρωτο-
βουλία, ένα στοιχείο το οποίο ήταν µέχρι τότε άγνωστο για την
επίσηµη ελληνική οικονοµία.

Άλλωστε επιτρέψτε µου να πω ότι από τα πιο θετικά αυτής της
πρωτοβουλίας είναι ακριβώς το ότι παίρνουµε από την παραοι-
κονοµία ένα οικονοµικό ποσό που ανταποκρίνεται σ’ αυτήν την
αξία και το καθιστούµε όπλο στα χέρια των επαγγελµατιών µε-
ταφορέων, αφού χρησιµοποιώντας αυτό χωρίς να συνεισφέρουν
επιπλέον ούτε ένα ευρώ, θα µπορούν να οργανώσουν µία εται-
ρεία συνεισφέροντας το ποσό αυτό ως τµήµα του µετοχικού κε-
φαλαίου της εταιρείας και ταυτόχρονα θα µπορούν να αξιο-
ποιήσουν αυτήν την αναγνώριση της άυλης αξίας από την
πλευρά της Κυβέρνησης, προκειµένου να επιτύχουν αποσβέσεις
µέσω των φορολογικών ρυθµίσεων για τις οποίες µιλήσαµε στην
αρµόδια επιτροπή της Βουλής την προηγούµενη εβδοµάδα.

Εδώ όµως υπάρχει ένα θέµα: Καθυστέρησε, πράγµατι, η Ελ-
λάδα για πολλά χρόνια να πάρει µία ανάλογη πρωτοβουλία. Παίρ-
νει τώρα την πρωτοβουλία γιατί η Κυβέρνηση τολµά. ∆εν είναι
ότι δεν υπολογίζει το πολιτικό κόστος. Πρέπει να συµφιλιωθούµε
µε την έννοια του εθνικού χρέους και πρέπει να αποστασιοποι-
ηθούµε από οτιδήποτε προκαλεί το δέος του περίφηµου πολιτι-
κού κόστους. Αυτό το δέος µάς οδήγησε εδώ ως χώρα και όλοι
έχουµε ευθύνη γι’ αυτό. Μ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, παίρνουµε
τώρα αυτήν την πρωτοβουλία.

Θα περίµενε κανείς, ενώ εµείς προτείνουµε την οµαλή ένταξη
των µεταφορέων στη νέα πραγµατικότητα µέσω µιας µεταβατι-
κής περιόδου που είναι αυτή που είναι, όλοι να συµφωνούν ότι ο
χρόνος αυτός είναι αρκετός για να γίνουν όλες οι απαραίτητες
προετοιµασίες προκειµένου να παραµείνουν ανταγωνιστικοί στη
νέα περίοδο. Εν τούτοις, ενώ όλοι µιλάµε για τη µεγάλη καθυ-
στέρηση του ελληνικού κράτους, την ίδια στιγµή –και αυτό είναι
αντίφαση- προτείνουµε περαιτέρω παράταση αυτής της ανισό-
τητας ανάµεσα στην Ελλάδα και τα άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Άλλες χώρες όταν ξεκίνησαν αυτήν την αλλαγή είχαν
την πολυτέλεια του χρόνου, αλλά αρκετές χώρες έκαναν αυτήν
την αλλαγή από τη δεκαετία του 1960. Οι τελευταίες χώρες είναι
οι νέες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι οποίες προηγήθηκαν
ηµών κι εµείς ακόµα παραµένουµε σ’ αυτό το καθεστώς. Αυτό
δεν σας λέει κάτι, όταν διεκτραγωδούµε την κατάσταση σ’ ένα
τοµέα και από την άλλη ζητάµε παράταση αυτής της κατάστα-
σης στον συγκεκριµένο τοµέα; Εµείς, λοιπόν, ως δείγµα καλής
πίστης και αναγνώρισης δικαιωµάτων των επαγγελµατιών αυτής
της κατηγορίας προχωρήσαµε στην αποτύπωση αυτής της άυλης
αξίας.

Ακούω τους επαγγελµατίες µεταφορείς να λένε: «Μας παίρ-
νετε τις άδειες, καταστρέφετε την περιουσία µας». Θα µου επι-
τρέψετε να πω ότι κανείς δεν τους παίρνει την άδεια. Συνεχίζουν
να ασκούν το επάγγελµά τους χάρη σ’ αυτήν την άδεια την οποία
κατέχουν -ουδείς τους τη στερεί- και το παραλληλίζουν αυτό µε
τον ιδιοκτήτη που χάνει το σπίτι του. Μα, δεν χάνουν την άδειά
τους, δεν βγαίνουν από το επάγγελµα, δηλαδή δεν βγαίνουν από
το «σπίτι» τους.

Ποιο είναι το θέµα; Ότι το σπίτι λόγω κάποιων αλλαγών δεν
έχει πια την αξία που είχε µια άλλη στιγµή. Υπάρχουν σπίτια τα
οποία έχουν µία µεγαλύτερη αξία γιατί µπροστά σ’ αυτά έγινε ένα
πάρκο και υπάρχουν σπίτια τα οποία έχουν πλέον µία µικρότερη
αξία γιατί στην ίδια γειτονιά έγινε, παραδείγµατος χάριν, µία µο-
νάδα απεξάρτησης από τα ναρκωτικά για τους νέους της πατρί-
δας µας κι αυτό κάνει πολλούς να µην συµπαθούν τη γειτνίαση µε
µία τέτοια δοµή και πέφτει η αξία των σπιτιών. Το κράτος θα έρ-
χεται κάθε φορά να αναλαµβάνει να καλύπτει τις διαφορές που
προκύπτουν είτε προς τα πάνω είτε προς τα κάτω, σε µία δηµο-
κρατική κοινωνία; Πώς το αντιλαµβάνεστε αυτό;

Εµείς το κάνουµε αυτό σε σηµαντικό βαθµό µε τις φορολογι-
κές ρυθµίσεις τις οποίες προωθούµε γιατί δίνουµε τη δυνατότητα
στους επαγγελµατίες να αποσβέσουν το ποσό αυτό µε συγκε-
κριµένο τρόπο για τον οποίο θα µιλήσω στη συνέχεια έτσι ώστε
να πει κάποιος ότι το ελληνικό κράτος δεσµεύεται –και το λέω
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προς τους Έλληνες που µας ακούνε τώρα- να µην εισπράξει φό-
ρους ύψους εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ για να καλύψει
αυτές τις αποσβέσεις. Αυτή είναι η αλήθεια.

Μιλάµε για µία µεταρρύθµιση της οποίας το δίπτυχο είναι η
συµβολή στην ανάπτυξη και η πολιτική κοινωνικής δικαιοσύνης
για να αντισταθµίσουµε ενδεχόµενες απώλειες αυτών που θί-
γονται, πράγµατι, απ’ αυτή την αλλαγή, αλλά σε µια περίοδο κρί-
σης όλοι κάτι χάνουµε. Οι Βουλευτές δεν έχασαν, οι συνταξιούχοι
δεν έχουν χάσει, οι επαγγελµατίες δεν έχουν χάσει; ∆εν αφανί-
ζουµε, δεν οδηγούµε στο περιθώριο και στον αποκλεισµό, όπως
δίνεται η εντύπωση.

Το τρίτο στοιχείο είναι το στοιχείο του δηµοκρατικού δικαιώ-
µατος που έχει ο κάθε πολίτης να έχει τη δυνατότητα της πρό-
σβασης στο επάγγελµα, κάτι που δεν είχε µέχρι τώρα. Αν κάποιος
ήθελε να ενταχθεί σ’ αυτό το επάγγελµα, έπρεπε να υπάρχει κά-
ποιος άλλος πρόθυµος που να είναι κάτοχος άδειας και έτοιµος
να την πουλήσει. Αν κάποιος δεν θέλει να πουλήσει την άδειά του,
κανείς από µας σήµερα δεν µπορεί να εξασφαλίσει µία τέτοια
άδεια για να ενταχθεί στο επάγγελµα.

Μιλάτε για καρτέλ. Μα, καρτέλ είναι το κλειστό επάγγελµα. Μι-
λάτε για πολιτική που πρέπει να ασκεί η Κυβέρνηση, η οποία πο-
λιτική πρέπει να αφορά τους πολλούς και όχι τους λίγους. Μα, οι
λίγοι είναι στις κλειστές αγορές. Εκεί που ανοίγουν οι αγορές εν-
τάσσονται οι πολλοί.

Βεβαίως υπάρχει ένα στοιχείο το οποίο δεν πρέπει να µας δια-
φεύγει, ότι δηλαδή σ’ αυτήν τη συζήτηση, πέραν των µεταφο-
ρέων, υπάρχουν οι παραγωγοί, υπάρχουν άλλες ζωντανές
δυνάµεις της κοινωνίας που κι αυτές έχουν λόγο και δεν µπο-
ρούµε να τις αγνοήσουµε. Αλλά στον πυρήνα αυτού του επαγ-
γέλµατος υπενθυµίζω ότι υπάρχουν και οι µισθωτοί υπάλληλοι,
οι οδηγοί των µεταφορικών εταιρειών, η εργατική τάξη αυτού του
τοµέα που αναφανδόν έχει ταχθεί υπέρ του νοµοσχεδίου γιατί
θεωρεί ότι µέσω της λειτουργίας αυτών των εταιρειών, υπάρχει
µία καθαρή εργασιακή σχέση, υπάρχει ένα καθεστώς το οποίο
καλύπτει τα εργασιακά δικαιώµατά τους. Πώς το αγνοείτε αυτό;
Πώς δεν το λαµβάνετε υπ’ όψιν σας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα κεντρικά θέµατα τα οποία
έχουν τεθεί στο πλαίσιο αυτής της συζήτησης είναι κατά βάση
τέσσερα. Πρώτον, είναι το θέµα που αφορά το φόβο για τη δη-
µιουργία καρτέλ, δεύτερον αυτό που αφορά τη λειτουργία ή µη
εταιρειών, το τρίτο αφορά στην παράταση της λεγόµενης µετα-
βατικής περιόδου και το τέταρτο αφορά στη διατήρηση, σε µό-
νιµη βάση, ενός ποσοστού στο ύψος του 35% της συνολικής
εισφοράς όπως την προσδιορίζουµε στο νόµο προκειµένου αυτό
να αποτελεί ένα βήµα που πρέπει κάποιος να κάνει για να ενταχ-
θεί στο επάγγελµα. Θα κάνω σύντοµα σχόλια γι’ αυτά τα τέσσερα
κεντρικά θέµατα.

Όσον αφορά στο φόβο για τη δηµιουργία καρτέλ, τα καρτέλ
υπάρχουν ενδεχοµένως εκεί που δραστηριοποιούνται λίγοι.
Υπάρχει µία απόσταση βέβαια ανάµεσα στη θεωρία και στην
πράξη. Είχαµε δύο εγχώριες αεροπορικές εταιρείες που στην πε-
ρίοδο του σκληρού ανταγωνισµού τους, εξασφάλιζαν σε διάφο-
ρους προορισµούς πυκνά δροµολόγια µε χαµηλή τιµή εισιτηρίου
και αυτό µε δύο µόνο εταιρείες.

Όταν έπαψε ο ανταγωνισµός και αποφάσισαν να συνεργα-
στούν τα δεδοµένα άλλαξαν. Έχουµε µια αγορά που είναι κλειστή
σήµερα. ∆εν είναι πιο εύκολο σ’ αυτήν την αγορά να διαµορφω-
θούν συνθήκες καρτέλ; Και θα δηµιουργηθούν συνθήκες καρτέλ
–οπωσδήποτε λέτε εσείς- σε µία αγορά που είναι ανοιχτή, δη-
λαδή, σε ένα χώρο όπου ο καθένας ανά πάσα στιγµή µπορεί να
ενταχθεί; Ανά πάσα στιγµή, δηλαδή, οι παίκτες θα είναι όλο και
περισσότεροι; Από πού προκύπτει αυτό;

∆εύτερον, όσον αφορά στη δηµιουργία εταιρειών. Πρώτα απ’
όλα και ένας επαγγελµατίας µπορεί να δηµιουργήσει τη δική του
ατοµική ΕΠΕ ή ανώνυµη εταιρεία. Ένας. Με ένα αυτοκίνητο.
Άλλες χώρες για τη δηµιουργία αυτής της εταιρείας θέτουν και
προϋποθέσεις. Η Ιταλία για παράδειγµα απαιτεί να έχεις τρία αυ-
τοκίνητα. Εµείς λέµε ένας µόνος του µε το αυτοκίνητό του µπο-
ρεί να δηµιουργήσει τη δική του εταιρεία. Βεβαίως, επιτρέπεται.
∆εν απαγορεύεται. Και ξέρετε, η λειτουργία σ’ αυτήν την οργα-
νωµένη βάση, όπως συµβαίνει και σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης, προσθέτει αξιοπιστία και ποιότητα στις µεταφορές,
προσθέτει διαφάνεια, ώστε να λειτουργούν επιχειρήσεις στων
οποίων τα στοιχεία έχει πρόσβαση το κράτος, µπορεί να ελέγχει
το έργο τους, µπορεί να φορολογεί. Και βεβαίως οδηγεί σε ένα
καθεστώς καλύτερο, όπως είπα, για τους εργαζόµενους σ’ αυτές
τις εταιρείες.

Σήµερα υπάρχουν αρκετές εταιρείες απ’ αυτές που ήδη έχουν
άδειες στην Ελλάδα και πρέπει να σας πω ότι ίσως είναι η πιο θε-
τική πλευρά των µεταφορών στη σύγχρονη πραγµατικότητα έτσι
όπως τη γνωρίζουµε µέχρι τώρα. Γιατί αυτή την καλή πρακτική να
µην την ενθαρρύνουµε να γίνει ο κανόνας;

Ξεκινήσαµε από τα κάρα, πήγαµε στα τρίκυκλα, έχουµε τα ση-
µερινά φορτηγά. Σταµατάει εδώ η εξέλιξη στο χώρο των µετα-
φορών; ∆εν υπάρχει άλλο στάδιο; ∆εν πρέπει να δούµε πώς θα
πάµε σ’ αυτό το άλλο στάδιο στηρίζοντας τους µεταφορείς, έτσι
ώστε στη νέα πραγµατικότητα να είναι ανταγωνιστικοί; Και αυτό
κάνουµε.

Όσον αφορά στην παράταση, πέραν του ότι σχηµατοποιήθηκε
ως πολιτική θέση, µπορείτε να µου πείτε τι άλλο περιεχόµενο
έχει; Τι επιδιώκετε µέσω αυτής της παράτασης; Η προετοιµασία
των µεταφορέων να ενταχθούν στη νέα πραγµατικότητα. Πρώτα
απ’ όλα όποιος δεν θέλει να αλλάξει το σηµερινό καθεστώς, να
παραµείνει δηλαδή αυτοαπασχολούµενος µε την άδεια που κα-
τέχει, µπορεί να το κάνει µέχρι το 2023, αν νοµίζει ότι έτσι διευ-
κολύνεται, αν νοµίζει ότι έτσι θα έχει µερίδιο αγοράς και θα είναι
ανταγωνιστικός. Ας παραµείνει όπως είναι.

Αυτό δεν σηµαίνει ότι επειδή εκείνος θέλει να παραµείνει ως
έχει σήµερα το δικό του καθεστώς αυτοαπασχόλησης θα πρέπει
να εµποδίσει οποιονδήποτε άλλον να οργανωθεί µε µια πιο σύγ-
χρονη µορφή. Γιατί η προαγωγή του επαγγέλµατος στις µετα-
φορές προέρχεται µέσα από τον εκσυγχρονισµό, την τεχνολογία,
τη δηµιουργία υπηρεσιών εφοδιαστικής αλυσίδας. Πώς τα αγνο-
ούµε όλα αυτά; Έπειτα αυτή η παράταση θα µου επιτρέψετε να
πω ότι ουσιαστικά επειδή δεν σηµαίνει τίποτα -γιατί καθένας µέσα
σε λίγους µήνες µπορεί να δηµιουργήσει τη δική του εταιρεία,
δεν είναι δύσκολο, δεν απαιτείται καν χρόνος- επιδιώκεται µέσω
αυτής ένας νέος γύρος σύγκρουσης σε µια άλλη χρονική στιγµή.
Πιστέψτε µε, περί αυτού πρόκειται.

Όσον αφορά στο 35% πρέπει να σας πω ότι δεν µπορείς να
θέτεις όρους που οδηγούν στο ισοδύναµο αποτέλεσµα του απο-
κλεισµού κάποιου, του περιορισµού της δυνατότητάς του να εν-
ταχθεί σ’ αυτό το επάγγελµα αν το επιθυµεί. ∆εν προβλέπεται σε
καµµία άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν προβλέπεται
σε καµµία άλλη χώρα. Αν κάποιος πρέπει να έχει τις προϋποθέ-
σεις του κοινοτικού κανονισµού 1071, τα τέσσερα κριτήρια για
να ενταχθεί στο επάγγελµα, αντιλαµβάνεστε ότι αν του προσθέ-
σουµε και την υποχρέωση να καταβάλει αυτήν την εισφορά στο
ύψος του 35%, που παραδείγµατος χάριν για τα βυτιοφόρα µπο-
ρεί να φτάνει τις 52.000, δηµιουργούµε µία δυσκολία. ∆εν ανοί-
γουµε την αγορά. Προσπαθούµε να θωρακίσουµε την αγορά από
κάποιους που θέλουν να ενταχθούν σ’ αυτήν όπως γίνεται σε
όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και αυτό δεν είναι
σωστό.

Κυρίες και κύριοι, πρέπει να σας πω ότι τιµώ και σέβοµαι ασφα-
λώς τους επαγγελµατίες µεταφορείς. Πιστεύω ότι αυτή η πα-
ρένθεση θα κλείσει. Θα κάνουµε ό,τι πρέπει για να αντιµετω-
πίσουµε τα προβλήµατα της νέας περιόδου. Το αποδεικνύουµε
στην πράξη µε τις πρωτοβουλίες που έχουµε αναλάβει.

Πρώτον, όσον αφορά τη δυνατότητα των µεταφορέων να εν-
ταχθούν στον νόµο για τα αναπτυξιακά κίνητρα. Για πρώτη φορά
µεταφορείς θα έχουν τη δυνατότητα να αξιοποιήσουν αναπτυ-
ξιακά κίνητρα.

∆εύτερον, για τους παλαιότερους αντιµετωπίζουµε αυτό το αί-
τηµα της ανταπόδοσης που έχουν οι εισφορές στα ασφαλιστικά
ταµεία τους ώστε εντασσόµενοι σε άλλες κατηγορίες να βελτιώ-
σουν το επίπεδο της σύνταξής τους.

Τρίτον, όσον αφορά στις φορολογικές ρυθµίσεις έχουµε δε-
σµευθεί, έχει υπογραφεί το σχετικό κείµενο και από τον Υπουργό
Οικονοµικών, για µια περίοδο από τα τρία ως τα επτά έτη ο εν-
διαφερόµενος επαγγελµατίας θα µπορεί να προσµετρά στα
έξοδα της επιχείρησής του το ποσό που εκείνος επιλέγει από το
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σύνολο της εισφοράς που αναφέρεται στο νόµο για την κυκλο-
φορία του οχήµατός του και έτσι να επιτύχει µια σταδιακή από-
σβεση αυτής της αξίας. Για τους µικρούς µάλιστα µεταφορείς
της νοµαρχιακής κατηγορίας, το ποσό αυτό αυξάνεται κατά 50%.
Για να τους στηρίξουµε ακόµα περισσότερο.

Το δικαίωµα αυτό, αν εν τω µεταξύ πωληθεί η άδεια, µεταβι-
βάζεται σ’ αυτόν που θα αγοράσει την άδεια κατά το υπόλοιπό
του. Αυτό που δεν έχει αξιοποιηθεί. Ή µπορεί από τον ίδιον τον
ενδιαφερόµενο, αν έχει ζηµιές ένα χρόνο να µην αξιοποιεί αυτή
τη ρύθµιση, να µεταφέρει το δικαίωµά του τον επόµενο χρόνο.
Ποικιλία ρυθµίσεων φορολογικών που βοηθούν πράγµατι τους
επαγγελµατίες να ενταχθούν στην νέα πραγµατικότητα µε τις λι-
γότερο, κατά το δυνατόν, απώλειες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Οι επιθέσεις που δεχόµαστε και οι ύβρεις πρέπει να σας πω
δεν πρόκειται να θολώσουν την κρίση µας.

Έχουµε απόλυτη συναίσθηση του χρέους µας απέναντι στην
πατρίδα και το κοινωνικό σύνολο. Εµείς είµαστε για µία θητεία σ’
αυτό το Υπουργείο. Οι µεταφορείς ήταν πριν από εµάς και θα
είναι και µετά από εµάς οι άνθρωποι αυτού του Υπουργείου.

Θέλω να πω ότι δεν µπορείς να οδηγείς το αυτοκίνητο κοιτών-
τας µονίµως στον καθρέφτη, δηλαδή πίσω. Συζητήσαµε. Πήραµε
πρωτοβουλίες. Θα συνεχίσουµε να παίρνουµε, προκειµένου να
επιτύχουµε τη διαµόρφωση ενός µέλλοντος που είναι ευοίωνο
µέσα σ’ ένα ανταγωνιστικό περιβάλλον για τους Έλληνες µετα-
φορείς.

Κατά τα άλλα επιτρέψτε µου να πω ότι η δική µας πολιτική,
κύριε εισηγητά της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι συγκεκριµένη. Και
θέλω να είναι συγκεκριµένες και οι δικές σας θέσεις.

Είπατε ότι εµείς δεν έχουµε σχέδιο και πάµε στο άγνωστο µε
βάρκα την ελπίδα. Θα αντιστρέψω λέγοντας, επειδή ο αρχηγός
σας συνηθίζει να χρησιµοποιεί πολύ ως προµετωπίδα της πολιτι-
κής σας τη λέξη ελπίδα, ότι εσείς πάτε στο άγνωστο µε βάρκα τη
λέξη ελπίδα.

Πρέπει να σας πω όµως ότι αυτό όταν δεν γίνεται µε συγκε-
κριµένη, σαφή και εξειδικευµένη πολιτική γεννά απελπισία και
απογοήτευση στον ελληνικό λαό. Αυτό βεβαίως αφορά εσάς.

Εµείς έχουµε χρέος να γεννήσουµε την πραγµατική ελπίδα.
Όχι αυτή που προκύπτει µέσα από συνθήµατα αλλά αυτή που
είναι προϊόν συγκεκριµένων πρωτοβουλιών, όπως η συγκεκρι-
µένη διαρθρωτική αλλαγή για την οποία –και πάλι λυπούµαι- δεν
ακούω από την πλευρά σας ένα ξεκάθαρο λόγο.

Έχουµε ξεκάθαρη πολιτική, ξεκάθαρο λόγο. Έτσι θα προχω-
ρήσουµε γιατί το πολιτικό κόστος για µας δεν έχει καµµία αξία.
Είναι νάνος µπροστά στο δηµόσιο και εθνικό συµφέρον που πρέ-
πει να υπερασπιστούµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Υποδοµών κ. Ρέππα.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Κεφαλογιάννης έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είναι γνω-

στό ότι το ΠΑΣΟΚ αντιλαµβάνεται τα πολιτικά πράγµατα αυτής
της χώρας µε χρονική υστέρηση τουλάχιστον µιας δεκαπενταε-
τίας. Άκουσα τον αξιότιµο κύριο Υπουργό και απογοητεύτηκα.
Ένα κήρυγµα νεοφιλελευθερισµού. Μετά από είκοσι χρόνια κα-
τάλαβαν τι σηµαίνει ελεύθερη οικονοµία, ανταγωνισµός, βελ-
τίωση ποιότητας, µείωση τιµών.

∆απάνησε, σπατάλησε το µεγαλύτερο µέρος της οµιλίας του
να µας κάνει ένα σεµινάριο περί φιλελευθερισµού. Μας άφησε
άφωνους και µας άφησε στην ίδια θέση να τον αποχαιρετούµε,
διότι προσέγγισε, ακούµπησε, υιοθέτησε ο Υπουργός -και η Κυ-
βέρνηση- τις πιο ακραίες θέσεις του τριτοκοσµικού φιλελευθερι-
σµού της Λατινικής Αµερικής, αυτό, δηλαδή, που µας είπε ο
Πρωθυπουργός στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, ότι θαυµάζει
τη Χιλή ή ενδεχοµένως και την Αργεντινή που σε µία ανάλογη πο-
λιτική, όπως αυτήν των κυβερνήσεων του Κώστα Σηµίτη, που µας
έβαλε «ξυπόλητους» στην Οικονοµική και Νοµισµατική Ένωση,

όπως αυτοί σύνδεσαν τα πέσος µε το δολάριο και είναι ακόµα σε
ύφεση κι ένα µεγάλο κοµµάτι της κοινωνίας τους σε εξαθλίωση.
Αυτό το µοντέλο υιοθετείτε.

Και οποία αλαζονεία! Κουνάτε το δάκτυλο στους ανθρώπους
της µεταφοράς, σε αυτούς τους βιοπαλαιστές! Θα σας υπενθυ-
µίσω, όµως, τη δική σας ρήση, κύριε Ρέππα. Προσέξτε πού κου-
νάτε το δάκτυλο! ∆ιότι είπατε πολύ σωστά εσείς πώς η κοινωνία
θα σας το επιστρέψει. Εστραµµένο προς τα έσω, ανοικτό.

Αυτήν την αλαζονεία ένας άνθρωπος υπερήφανος, όπως είστε
εσείς, δεν πρέπει να τη δείχνετε.

Είχα αµφιβολίες και πραγµατικά περίµενα την οµιλία σας µε
πολύ ενδιαφέρον. Με πείσατε ότι πρέπει να το αποσύρετε. Απο-
σύρετέ το, αντιλαµβανόµενοι την κραυγή αγωνίας των πέντε χι-
λιάδων ανθρώπων που είναι απ’ έξω. ∆εν τους περισσεύουν τα
λεφτά. ∆εν ήρθαν απ’ όλη την Ελλάδα και στάθηκαν στο Σύν-
ταγµα. Ίσως και παρεκτράπησαν.

Έχει δίκιο, όµως, ο τέως Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Σιούφας,
και άλλοι οµιλητές, ότι ο Πρόεδρος της Βουλής αυτό έπρεπε να
το είχε σκεφτεί και σε άλλες περιπτώσεις. Και του προτείνουµε να
αναλάβει πρωτοβουλία. Να προστατεύσουµε τα σύµβολα όπως
είναι ο Άγνωστος Στρατιώτης. Και σταµατώ εδώ.

Αυτοί οι άνθρωποι, λοιπόν, ήρθαν εδώ σε µία κραυγή αγωνίας.
Αυτοί οι άνθρωποι έχουν κάνει όλα τα βήµατα καλής θέλησης.
Ψηφίζουν το νοµοσχέδιό σας επί της αρχής, αυτό που τους θίγει
στο σκληρό πυρήνα του επαγγέλµατός τους, το οποίο βεβαίως
αντιλαµβάνονται ότι σε µία ανοικτή οικονοµία µέσα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση αλλάζει. Άρα, αυτοί οι άνθρωποι και δηµοσίως και
διά των δηλώσεών τους και µέσα στην επιτροπή και στα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης σας είπαν: «Ναι, είµαστε υπέρ της απε-
λευθέρωσης. Ναι, ψηφίζουµε το νοµοσχέδιό σας επί της αρχής.
Ποιο, όµως, είναι το περιεχόµενο από κάτω»;

Το περιεχόµενο είναι η καταστροφή της περιουσίας τους.
Θα ήθελε ο αγαπητός κ. Πρωτόπαπας, ο οποίος στηρίζει -και

µου κάνει εντύπωση πώς οι παλιοί συνδικαλιστές µεταλλάσσον-
ται µε τα δύο πρόσωπα του Ιανού και τη µία γίνονται υπέρ του
κεφαλαίου και την άλλη υπέρ των εργαζοµένων πριν είκοσι χρό-
νια- στο δικό του τον τοµέα, να του γυρέψει η πολιτεία επειδή ο
συνδικαλιστής έβαζε ένα ευρώ ή µία δραχµή στη σύνταξή του κι
ο Έλληνας πολίτης έβαζε, διά της τράπεζας, έντεκα, να του πάρει
πίσω το εφάπαξ; Να το παραλληλίσουµε, δηλαδή, µε την άδεια;

Το παράδειγµά σας ήταν ατυχέστατο. Είναι σαν να τους µουν-
τζώνετε τους ανθρώπους αυτούς.

Ξέρετε ποιο είναι το κανονικό, το σωστό παράδειγµα αυτού
που συµβαίνει σήµερα; Είναι όχι ότι έπεσε η αξία του σπιτιού,
όπως είπατε. Είναι ότι έγινε σεισµός, ότι έγινε µία πυρκαγιά,
όπως έγινε στη δική σας την περιοχή, την Αρκαδία. Τι θα πάτε να
πείτε στους Αρκάδες; Ότι επειδή έγινε σεισµός, ότι επειδή έγινε
πυρκαγιά, ότι ενδεχοµένως, ω µη γένοιτο, εξερράγη ένα ηφαί-
στειο, τι να κάνουµε βρε αδελφέ, ήσασταν άτυχοι; Θα πάτε να
τους αποζηµιώσετε. Αυτή είναι η υποχρέωση της πολιτείας. Και
η υποχρέωση αυτή της πολιτείας ενισχύεται και από την Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Να το αποσύρετε το νοµοσχέδιο, διότι εσάς, ως υπερήφανου
ανθρώπου, δεν σας πάει. Εγώ θα ήµουν σε πολύ δύσκολη θέση
αν ήµουν στη θέση σας. Κι εγώ όχι Αρκάς, βέβαια, αλλά ορεσί-
βιος ναι, να λέω σε αυτούς τους ανθρώπους -και πιστεύω ότι το
κάνατε καλή τη πίστη, δεν θέλατε να τους κοροϊδέψετε- τον πε-
ρασµένο Απρίλη: «Κοιτάξτε! Ναι στην πενταετία, ναι σε διάφορα
άλλα θέµατα τα οποία καλύπτουν κλαδικές σας αιτήσεις, απαι-
τήσεις και λογικές», και µετά από ένα χρονικό διάστηµα έξι µηνών
να φέρνετε τελείως διαφορετικό νοµοσχέδιο.

Αν σας το επέβαλε αυτό η τρόικα, οφείλατε ως περήφανος άν-
θρωπος να αντισταθείτε.

Και είχε δίκιο ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, ο οποίος αντέ-
δρασε όταν αναφερθήκατε στην αιτιολογηµένη γνώµη.

Κι εγώ, κύριε Ρέππα, ως Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας έλαβα
ένα γράµµα είκοσι µέρες µετά την ανάληψη των καθηκόντων µου
από δική σας πολιτική που παρέπεµπε όλα τα θέµατα στο µέλ-
λον, αιτιολογηµένη γνώµη -Απρίλη του 2004- να αλλάξω τα πλη-
ρώµατα στην ακτοπλοΐα, όπως εσείς κάνετε τώρα. Και είχε δίκιο
ο κ. Καρατζαφέρης που σας είπε όσον αφορά το άρθρο 1 –εγώ
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θα σας πω παράγραφος 2- πώς είναι δυνατόν εσείς να δέχεστε
ότι από οποιοδήποτε µέρος του κόσµου θα έρθουν οι µεταφο-
ρείς να κάνουν το µεταφορικό έργο στην Ελλάδα; Και δεν βάζετε
σε αυτό το άρθρο –θα τα πούµε και επί των άρθρων- τουλάχιστον
κοινοτικοί.

Και κλείνω την παρένθεση, λέγοντάς σας ότι γι’ αυτήν την αι-
τιολογηµένη γνώµη εµείς δώσαµε µάχη. Βάλαµε τα θέµατα
ασφαλείας στη θάλασσα. Πείσαµε τους επιτρόπους, γιατί πήγαµε
εκεί κατ’ επανάληψη. Και ο τότε Πρωθυπουργός παρενέβη προ-
σωπικά, ο κ. Κώστας Καραµανλής. Και είµαστε σήµερα στο 2010
και ακόµα στα πλοία της ακτοπλοΐας, λόγω της δικής µας πολιτι-
κής -και θα συνεχιστεί και στο µέλλον, γιατί έχει λογική αυτό που
ζητήσαµε- είναι οι Έλληνες ναυτικοί. ∆ηλαδή, µε αυτήν τη λογική,
µας λέτε εσείς, ότι και τους Έλληνες ναυτικούς θα τους πετά-
ξετε στη στεριά και στα ταξί –µε την ίδια προκρούστεια λογική-
θα πάρετε τις άδειες. Και θα πείτε: «Τι να κάνουµε βρε αδελφέ»;.

Αυτή είναι η πολιτική σας; Αυτό είναι µία αλαζονεία!
Κύριε Υπουργέ, η πολιτική σας δεν έχει όραµα. Και προσπα-

θήσατε να απολογηθείτε, λέγοντας ότι εδώ κάνουµε µία πολιτική
µόνο. Ποιος σας έβαλε το µαχαίρι στο λαιµό; Μόνοι σας υπο-
γράψατε αυτό το µνηµόνιο. Μόνοι σας βάλατε αυτήν τη διάταξη
για την απελευθέρωση των µεταφορών. Βεβαίως, έπρεπε να
γίνει, αλλά όχι µε τον τρόπο που το κάνατε εσείς. ∆εν έχετε
όραµα στην πολιτική σας. ∆ηλαδή, µπορείτε να πείσετε τον ελ-
ληνικό λαό, µπορείτε να πείσετε το ελληνικό Κοινοβούλιο ότι µε
την πολιτική που ακολουθείτε, θα βελτιωθούν οι µεταφορές στην
Ελλάδα;

Ποια είναι η πολιτική σας για τις θαλάσσιες λεωφόρους, που
εµείς πρώτοι, ως Νέα ∆ηµοκρατία, προτείναµε και υιοθετήθηκε
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, που είναι και φιλικές προς το περι-
βάλλον;

Ποια είναι η πολιτική σας για τις αεροµεταφορές; Αρµόδιος
Υπουργός είστε.

Εγώ ως Υπουργός Ναυτιλίας και µε τη βοήθεια του κ. Σιούφα
τότε, για το στρατιωτικό αεροδρόµιο του Τυµπακίου, σε δικό του
νοµοσχέδιο, κάναµε ελεύθερη ζώνη εµπορίου. Εκεί, λοιπόν, δεν
µπορούσατε να ασκήσετε όλη σας τη φαντασία, όλη σας την
επιρροή στην Κυβέρνηση, να κάνετε ένα µεγάλο κόµβο αεροµε-
ταφορών για την ευρύτερη Ανατολική Μεσόγειο, την Άπω Ανα-
τολή και τη Μέση Ανατολή; Να οι επενδύσεις, να τα δισεκα-
τοµµύρια ευρώ και όχι να τα παίρνετε από τις περιουσίες των αν-
θρώπων, των βιοπαλαιστών.

Πού είναι τα συνθήµατά σας, κύριε Ρέππα; Εσείς δεν µας εί-
χατε βαυκαλίσει για δεκαετίες για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
«η ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας»; Ε, σπάσατε, κύριοι
του ΠΑΣΟΚ, τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής κοινωνίας! Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. Και να το πρώτο παράδειγµα. Να το πρώτο
θύµα!

Εγώ επαναλαµβάνω –και πιστεύω πραγµατικά ότι είστε υπε-
ρήφανος άνθρωπος- το εξής: ∆εν µπορεί εσείς να σκύβετε µέχρι
τα γόνατά σας στου τρίτου βαθµού δηµοσίους υπαλλήλους της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.
Και είναι ντροπή σας ως Κυβέρνηση να πηγαίνει ο Υπουργός Οι-
κονοµίας, ακολουθούµενος από αυτούς του τρίτου βαθµού δη-
µοσίους υπαλλήλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης να κάνει την
περιοδεία του σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση κι εσείς να δέχεστε
την οποιαδήποτε προτροπή και να ανατρέπετε δικές σας πολιτι-
κές. Αυτό κάνατε.

Εσείς δεν είπατε τον Απρίλη για τα πέντε χρόνια; Εσείς δεν δώ-
σατε στη δηµοσιότητα για διαβούλευση αυτό το θέµα; Εσείς δεν
ήρθατε στη Βουλή και αναφερθήκατε σ’ αυτό το θέµα; Εγώ
ήµουν Υπουργός; Τι µετάλλαξη, τι µεταστροφή είναι αυτή; Πώς
βλέπετε τον εαυτό σας στον καθρέφτη; Είσαστε υπερήφανος γι’
αυτό;

Για να δείτε πως έχετε χάσει σε όλο το πεδίο της πολιτικής,
σας λέω ότι προβληµατιστήκατε να φέρετε στη Βουλή, για να
γίνει ψηφοφορία µε το άρθρο 28 παράγραφος 2 του Συντάγµα-
τος, το µνηµόνιο, γιατί αυτό το άρθρο -για όσους ξέρουν- λέει
για εκχώρηση εθνικής κυριαρχίας. Ευτυχώς που δεν το φέρατε
και αυτό. Το φέρνετε, βέβαια –γι’ αυτό ήρθε ο κ. Βενιζέλος, ήµουν
και τότε Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και ο τέως Υπουργός

Εργασίας και τώρα Υπουργός Υγείας, ο κ. Λοβέρδος- ακριβώς
για να στηρίξετε αυτό. Εάν εσείς, λοιπόν, υποχωρείτε στο πρώτο
νεύµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου, κακή υπηρεσία προσφέρετε στην Ελλάδα.

∆ύο είναι τα θέµατα, κύριε Υπουργέ. Κάντε τα δεκτά. Μπορείτε
να τα κάνετε κι εµείς θα ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Από ό,τι κα-
τάλαβα και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
πιστεύω και το Κοµµουνιστικό Κόµµα –τουλάχιστον θα δείξει την
ανοχή του- θα το ψηφίσουν. ∆ύο απλά πράγµατα είναι.

Το ένα: Μην απαξιώσετε την αξία...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Τι λέτε;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αν διαφωνείτε, πείτε το. Αν

διαφωνείτε, κύριε Αϊβαλιώτη, στο ότι το 35% της αξίας των
αδειών να συνεχίσει να υφίσταται...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Θα ψηφίσουµε αυτό το τερα-
τούργηµα; Τι λέτε τώρα;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εάν αλλάξει και δεχτεί το
35% να υφίσταται ως αξία των αδειών, τότε ψηφίστε το. Εάν δε-
χτεί ο Υπουργός το υπόλοιπο 65% να αποσβένεται σταδιακά σε
βάθος δεκαετίας µε τον συµψηφισµό από το φόρο εισοδήµατος,
καταψηφίστε το. Εάν δεχτεί ο Υπουργός την πενταετία, που είναι
το δεύτερο µεγάλο θέµα, στη µεταβίβαση στη µεταβατική πε-
ρίοδο, τότε καταψηφίστε το.

Εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία, αν κάνει δεκτά αυτά τα δύο πράγ-
µατα θα το υπερψηφίσουµε. Ιδού η Ρόδος, λοιπόν, κύριε
Υπουργέ, ιδού και το πήδηµα! Ιδού ο τρόπος να συνεννοηθούµε
στα µεγάλα. Εµείς το ψηφίζουµε επί της αρχής γι’ αυτό το λόγο.

Βεβαίως, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός κατέθεσε και
αυτός αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας. Πιστεύω πως την κατά-
θεσε σε µία συνεπή πολιτική του, που ψηφίζει το µνηµόνιο και
µιας και αυτό συµπεριέχεται µέσα στο µνηµόνιο καταθέτει σή-
µερα αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας για να µας δηλώσει άλλη
µία φορά ότι και πάλι θα υπερψηφίσουν επί της αρχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε Κε-
φαλογιάννη, σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό καταλαβαίνω εγώ.
Αλλά εάν δεν είναι αυτός ο λόγος, τότε βοηθήστε και αυτούς και
εµάς και όλο το Κοινοβούλιο δεχόµενος αυτές τις δύο µόνο προ-
τάσεις, που είναι οι προτάσεις και των φορέων που εκπροσωπούν
αυτή τη σκληρά εργαζόµενη τάξη του ελληνικού λαού -γιατί
έχουµε και πολλούς που δεν εργάζονται και τόσο σκληρά, όπως
αυτοί οι άνθρωποι- κι εµείς τότε θα υπερψηφίσουµε το νοµοσχέ-
διο.

Θέλω να πω και κάτι τελευταίο και κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Έχει γίνει πολλή συζήτηση γιατί αυτές οι είκοσι χιλιάδες άδειες

πήγαν στις τριάντα δύο χιλιάδες. Πραγµατικά, επειδή είστε αρ-
µόδιος Υπουργός, πρέπει να δώσετε µία εξήγηση στη Βουλή.
Έχω δει κάποιους συµπολίτες µας, που συµπεριλαµβάνονται σε
αυτούς τους µεταφορείς, οι οποίοι αγόρασαν από πέµπτη αγο-
ραπωλησία πλαστές άδειες.

Αναρωτιέµαι ο επίδοξος δήµαρχος Πειραιά και τότε Νοµάρχης
Αττικής, ο κ. Μίχας -πολυπράγµων και σοβαρός άνθρωπος και
αυτός- πώς και δεν πήρε χαµπάρι στην εποχή του ότι εκατό
άδειες από υπαλλήλους της Νοµαρχίας είχαν δοθεί πλαστά;
Έγινε µετά από άµεση αντίδραση του παρευρισκοµένου τότε
Υπουργού τού κ. Ευριπίδη Στυλιανίδη, µέσα σε είκοσι τέσσερις
ώρες, έρευνα από τον κ. Ρακιτζή και βρέθηκε αυτό. Υπάρχουν,
επίσης, και από την περιοχή του κ. Βερελή άλλες έντεκα τέτοιες
άδειες στην Αιτωλοακαρνανία.

Τι θα κάνουµε µε αυτούς τους ανθρώπους; Αυτοί οι άνθρωποι
τα πήραν µε leasing σε πέµπτη αγορά. Γιατί; ∆ιότι υπήρχαν άν-
θρωποι, οι οποίοι δεν έκαναν καλά τη δουλειά τους. Αυτοί είναι
θύµατα διαφθοράς κρατικών υπαλλήλων. Τι θα κάνει το Κοινο-
βούλιο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κεφαλογιάννη, ολο-
κληρώστε σας παρακαλώ. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Επειδή έχει «µετακοµίσει» ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός –µιας και µε ρώτησε ο κ. Καρα-
τζαφέρης- στην πολυκατοικία του ΠΑΣΟΚ κι εµείς τους αγαπάµε
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και τους θέλουµε κοντά µας, θέλουµε να τους αγκαλιάσουµε σφι-
χτά µέχρι πνιγµού και θέλουµε να τους φέρουµε πραγµατικά
κοντά µας, εµείς θα ψηφίσουµε και την τροπολογία, την οποία
κατέθεσε γι’ αυτό το θέµα ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός. Θα
σας παρακαλέσω –έχετε δύο µέρες να το δείτε- να λύσουµε και
αυτό το θέµα.

Εάν δεν κάνετε δεκτές αυτές τις δύο τροπολογίες, θα παρα-
καλέσω κι εγώ –µαζί µε όλους τους συναδέλφους της Βουλής,
από ό,τι κατάλαβα- αυτό το νοµοσχέδιο να αποσυρθεί: να έρθει
σ’ ένα ευρύτερο νοµοσχέδιο για τις µεταφορές µε αυτές τις δύο
συγκεκριµένες ρυθµίσεις ενταγµένες. Τότε το ελληνικό Κοινο-
βούλιο θα δείξει ότι µπορεί να συναινέσει σε σηµαντικά πράγ-
µατα για να βγει η χώρα από τα αδιέξοδα στα οποία το ΠΑΣΟΚ
κυρίως τη χαµένη δεκαετία του 1980, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-
πρόσωπε του ΠΑΣΟΚ -για να σας κάνω και µία γέφυρα για να µι-
λήσετε- µας έφερε όλα αυτά τα χρόνια.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο χρόνος σας πήγε «για
τις µεταφορές µέσα στην πολυκατοικία» και όχι για το πρόβληµα
των µεταφορών και το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα. Πα-
ρακαλώ πάρα πολύ!

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ ο κ. Πέτρος Ευ-
θυµίου έχει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα
αυτό αφορά το σύνολο του ελληνικού λαού. Αφορά τα έντεκα
εκατοµµύρια των Ελλήνων και έχει ως σηµείο αιχµής τις τριάντα
πέντε χιλιάδες οικογένειες των ανθρώπων που είναι ιδιοκτήτες
αδειών φορτηγών δηµόσιας χρήσης.

Τι σηµαίνει ότι είσαι πολιτικό κόµµα; Πολιτικό κόµµα που θες να
εκπροσωπείς τον ελληνικό λαό, τα έντεκα εκατοµµύρια και τις
τριάντα πέντε χιλιάδες των οικογενειών των αυτοκινητιστών, ση-
µαίνει ότι έχεις σχέδιο, όραµα και αντίληψη γι’ αυτήν τη κοινωνία
στο σύνολό της.

Εγώ αντίθετα από ορισµένους δεν έχω φέρει εδώ ούτε το βυ-
τιοφόρο, ούτε το τριαξονικό, αλλά σέβοµαι και τιµώ αυτούς τους
ανθρώπους. Όταν σέβεσαι και τιµάς µία κατηγορία δεν πας να
την χαϊδέψεις για να την πουλήσεις µετά. Της µιλάς κοιτώντάς
την στα µάτια.

Για να είµαστε εδώ πεντακάθαροι, η όλη συζήτηση δεν έχει
καµµία σχέση µε το µνηµόνιο, διότι όλοι ξέρουν, και πριν από όλα
οι ίδιοι οι αυτοκινητιστές, ότι είναι προσαρµογή στην ευρωπαϊκή
πραγµατικότητα απολύτως, ανεξαρτήτως του Μµνηµονίου, την
οποία η Ελλάδα καθυστέρησε, µε κοινή ευθύνη των δύο κοµµά-
των εξουσίας, του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τι συµβαίνει στην Ευρωπαϊκή Ένωση όταν δεν τηρείς τις υπο-
χρεώσεις σου; Σηµαίνει ότι το πληρώνουν όλοι και κυρίως η ίδια
η τάξη στην οποία αναφέρεσαι. Όταν κάποιος, όπως το κόµµα
της Νέας ∆ηµοκρατίας απλώς δεν έπραξε το καθήκον του, όπως
δεν το έπραξε παλιότερα το ΠΑΣΟΚ, επιχειρεί να προσαρτήσει
αυτή τη στιγµή τη δίκαιη αγωνία των αυτοκινητιστών. Έχει όµως
την ίδια αξία, όπως κάποιος θα έλεγε στους λεµβούχους ότι δεν
θα γίνουν λιµάνια προκειµένου να µην χάσουν τη δουλειά τους
και όπως κάποιος παλιότερα σε αυτούς που έφτιαχναν κάρα θα
τους έλεγε «µην ανησυχείτε γιατί θα απαγορεύσουµε τα αυτοκί-
νητα».

Εγώ υπηρέτησα στη ∆αδιά Σουφλίου στον Έβρο σε µονάδα
εφοδιασµού µεταφορών και από τότε κρατάω φιλίες µε ανθρώ-
πους που είναι σε αυτήν τη δουλειά. Είναι πολύ ευφυέστεροι από
ό,τι η τακτική της Αντιπολίτευσης της Νέας ∆ηµοκρατίας αντι-
λαµβάνεται, πάρα πολύ ευφυέστεροι. Και φυσικά από τη σκοπιά
τους, δικαίως θέλουν να χρησιµοποιήσουν τις θέσεις των κοµ-
µάτων για να καλύψουν τα συµφέροντά τους και τις αγωνίες
τους.

Ποια είναι, όµως, η ευθύνη των κοµµάτων εδώ; Σαν τη Νέα ∆η-
µοκρατία που έχει σηµαία αυτό που κάνει το ΠΑΣΟΚ και µόλις το
ΠΑΣΟΚ επιχειρεί να το κάνει, υποστέλλει τη σηµαία και µάλιστα
δίνει µαθήµατα πατριωτισµού εναντίον της τρόικας, ενώ δεν πρό-
κειται για θέµα της τρόικας. ∆ίνει µαθήµατα πατριωτισµού, ποια
παράταξη σ’ αυτό το θέµα;

Η παράταξη που, σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, υπέστη την τα-

πείνωση του βασικού µετόχου µε τον κ. Καραµανλή και τον κ.
Παυλόπουλο να σχίζουν τα ιµάτιά τους ότι θα «σκίσουν τη γάτα»
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και έλεγαν ότι δεν συνοµιλούν µε χα-
µηλόβαθµους υπαλλήλους της Ευρώπης για να υποστούν τη µέ-
γιστη ταπείνωση, να υψώνουν από αυτό το Βήµα ότι το Σύνταγµα
της χώρας δεν επιτρέπει να βάλει κανείς χέρι...

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το κερδίσαµε αυτό.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Η απόφαση βγήκε επί των ηµερών

σας.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μόνο εσείς το καταλάβατε ότι το κερδί-

σατε.
«Αν εσκίσθη µία γάτα», δεν ήταν της Ευρωπαϊκής Επιτροπής,

ήταν «η γάτα της µεγαλορρηµοσύνης» τού τότε Πρωθυπουργού
σας και του τότε Υπουργού σας.

Άρα, αν έχει µία αξία να µιλάµε εδώ πολιτικά και καθαρά σε
κάθε Έλληνα και σε κάθε κοινωνική κατηγορία, είναι ότι αυτό το
βήµα το ξέρουν όλοι ότι έπρεπε να γίνει. Έπρεπε να γίνει για το
συµφέρον της πατρίδας στο σύνολό της και αυτό που έπρεπε να
συµβεί είναι να διαφυλαχθεί το συµφέρον και η αξιοπρέπεια των
τριάντα πέντε χιλιάδων ανθρώπων που βρίσκονται σε αυτή τη
θέση.

Έγινε αυτό; Εγώ µιλάω απολύτως καλόπιστα. Αν δεν είχα πει-
στεί ότι µέριµνα του Υπουργείου ήταν αυτοί οι άνθρωποι, πιθα-
νότατα θα είχα σήµερα διαφορετική στάση.

Αλλά εγώ τι καταλαβαίνω; Καταλαβαίνω ότι ήδη η κρίση έχει
αρχίσει σε αυτό το χώρο, γιατί είναι στρεβλός, είναι χώρος που
δεν υπηρετεί τα συµφέροντα των ίδιων των ανθρώπων του. Το
µεταφορικό έργο έχει µειωθεί ήδη από το 2008-2009. Και η οικο-
νοµική κρίση προφανώς θα έχει τις ίδιες επιπτώσεις.

Σε αυτό το σηµείο διαφυλάσσεται ο αυτοκινητιστής ιδιοκτήτης
φορτηγού δηµοσίας χρήσεως, γιατί αλλάζουν οι ευχέρειές του
σε σχέση µε τη διασφάλιση της επαγγελµατικής του υπόστασης.
Πρώτον, µπαίνει στον αναπτυξιακό νόµο. ∆εύτερον, µπαίνει στο
ΕΣΠΑ. Τρίτον, εξασφαλίζει µόνιµη και σταθερή φοροαπαλλαγή,
που δεν είναι µόνο η απόσβεση του κεφαλαίου, θα είναι προφα-
νώς και µία βελτιωµένη συνθήκη µέσα στον διεθνή και ευρωπαϊκό
ανταγωνισµό.

Τέταρτον, διασφαλίζονται τα ασφαλιστικά του και πέµπτον, πι-
στεύω ακράδαντα ότι αυτό το πλέγµα ενίσχυσης είτε την ατοµική
επιχείρηση, αν τη θέλει, είτε ΕΠΕ είτε ανώνυµη εταιρεία, θα δη-
µιουργήσει µια δυναµική που οι ίδιοι ξέρουν ότι µπορεί να ξεπε-
ράσει και τα εθνικά σύνορα, µπορεί να αλλάξει τους όρους της
αγοράς, να µην κινούµαστε στη σφαίρα τη µεταφορική µέσα στα
όρια που την έχουµε συνηθίσει, αλλά να διευρύνουµε αποφασι-
στικά την κατεύθυνση του µεταφορικού έργου.

Αυτό, λοιπόν, είναι θέµα στάθµισης, είναι θέµα αλήθειας ανά-
µεσά µας. Αν αυτό δεν έχει επιτευχθεί, θα µπορούσε να βελτιω-
θεί. Αλλά δεν είναι τυχαίο: κανείς από τα κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης –της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίως, που είναι η πιο γενναι-
όφρων παράταξη απέναντι σε αυτό που η ίδια δεν εφάρµοσε–
δεν εστιάστηκε στη φύση των µέτρων που λαµβάνει η Κυβέρνηση
γι’ αυτήν την επαγγελµατική κατηγορία, αλλά εστιάστηκε απλώς
στο πώς θα ελκύσει ως κοµµατική πελατεία αυτούς τους ανθρώ-
πους, που το τελευταίο που τους ενδιαφέρει είναι ποιο κόµµα θα
τους πει τα καλύτερα λόγια. Αυτό που τους νοιάζει είναι τι θα δια-
σφαλίσει την πορεία της ζωής τους και των οικογενειών τους.

Και σε αυτό δεν ακούστηκε τίποτα. ∆εν προστέθηκε τίποτα στη
συζήτηση. Γιατί σε τελευταία ανάλυση δεν τους νοιάζει ούτε το
σύνολο ούτε η συγκεκριµένη επαγγελµατική κατηγορία. Το µόνο
που νοιάζει τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι να ψαρεύει στα θολά νερά
µε τεχνικές που δεν αρµόζουν ούτε στο Κοινοβούλιο ούτε σε
όποια κατηγορία επαγγελµατική απευθυνόµαστε.

∆ηλαδή, πιστεύει κανείς ότι οι τριάντα πέντε χιλιάδες αυτοκι-
νητιστές και οι οικογένειές τους ακούγοντας τον κ. Τζίµα δεκα-
τέσσερα λεπτά να κατακεραυνώνει το νοµοσχέδιο και στο
τελευταίο λεπτό να λέει: «Βεβαίως, εµείς συµφωνούµε ότι πρέπει
να γίνει, αλλά εµείς θα το κάναµε αλλιώς», δεν κατάλαβαν; Τι θε-
ωρείτε αυτούς τους ανθρώπους; Ότι είναι ιθαγενείς που τους πε-
τάτε χρωµατιστές χάντρες, για να πουν «Ζήτω η Νέα
∆ηµοκρατία»; ∆εν νοµίζω ότι αξίζει ούτε στο Κοινοβούλιο ούτε
σε αυτούς τους ανθρώπους να τους αντιµετωπίζουµε έτσι.
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Και αυτό που καταλαβαίνει ο καθένας είναι ότι, όπως δεν µπο-
ρούσαν να υπάρχουν οι λεµβούχοι και ότι όποιος έλεγε τότε
στους λεµβούχους ότι δεν θα γίνουν λιµάνια, για να διατηρήσετε
τις λέµβους σας, επιχειρούσε να τους κοροϊδέψει, έτσι, τουλάχι-
στον από τη Νέα ∆ηµοκρατία, είναι, αυτό συµβαίνει σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ένα µακρύ δρόµο, ένα
µακρύ δρόµο και σε πολλά άλλα παρόµοια θέµατα. Όποιος πι-
στεύει ότι µπορεί να πάει η Ελλάδα στο αύριο µε χθεσινό εισιτή-
ριο, πρέπει να το πει στον ελληνικό λαό. Πρέπει να το πει σε
όλους τους Έλληνες, ότι «εµείς παίρνουµε το βάρος», όπως είπε
ο κ. Σαµαράς. Είπε: «Σας βεβαιώνω, αναθέστε µου τη λαϊκή εν-
τολή αύριο κιόλας και στο τέλος του 2011 θα έχω πάει το έλ-
λειµµα στο 2,5, θα έχω εκµηδενίσει το χρέος». Και µετά αντι-
κατέστησε το µάγο Χουντίνι στην παγκόσµια σκηνή της µαγείας.
Όποιος θέλει και πιστεύει ότι µπορούµε στο αύριο σαν Ελλάδα να
πάµε µε χθεσινό εισιτήριο, να το πει.

Εµείς λέµε σε όλο τον ελληνικό λαό και λέµε σε κάθε κατηγο-
ρία, όπως τώρα στους ιδιοκτήτες φορτηγών δηµοσίας χρήσεως,
ότι κάναµε ό,τι µπορούµε για να µην υπάρξει αδικία, να µη χά-
σουν, να µην απαξιώσουν το κεφάλαιό τους, να δοθούν νέες δυ-
νατότητες, νέα κίνητρα, χρηµατοδοτικά, φορολογικά, ασφαλι-
στικά και ότι µε αυτόν τον τρόπο, αν κερδίσουµε το στοίχηµα, το
συνολικό και το ειδικό, θα είναι και οι ίδιοι καλύτερα και οι οικο-
γένειές τους. Ενώ, αν χάσουµε το γενικό στοίχηµα και αστοχή-
σουµε στο ειδικό, θα πάµε όλοι τόσο πίσω, που η σηµερινή
συζήτηση δεν θα έχει καµµία αξία.

Γι’ αυτό δεν µιλάµε µόνο για το σήµερα. Μιλάµε για το µέλλον
όλων µας, του ελληνικού λαού, των αυτοκινητιστών, όλων των αν-
θρώπων που πρέπει να κερδίσουν αυτή την πορεία σ’ ένα µέλλον
µε σιγουριά, µε ασφάλεια, µε αξιοπρέπεια, µε συνθήκες που θα
κάνουν την Ελλάδα ανταγωνιστική, στο φυσικό χώρο που είναι
και πρέπει να παραµείνει: την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Και γι’ αυτό ούτε κάποιος της τρόικας συµβουλεύει κάποιον
στο αυτί, ούτε κάποιες σκοτεινές διαδικασίες αόρατων εντολών
υπάρχουν. Υπάρχει το πώς η χώρα µας µε πολιτικές δυνάµεις
στέρεες, υπεύθυνες, καθαρές, που µιλάνε κοιτώντας τους άλ-
λους στα µάτια, θα πάνε την Ελλάδα µπροστά για όλους µας και
τα παιδιά µας.

Όποιος πει ότι οι λεµβούχοι πρέπει να µείνουν και δεν θα γί-
νουν λιµάνια, ας το πει στον ελληνικό λαό και ας πάρει την ευ-
θύνη. Εµείς δεν θα το κάνουµε ποτέ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ευ-

θυµίου.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν θα ήθελα

να πω επί προσωπικού…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Παυλό-

πουλε, για ποιο θέµα; ∆εν έχετε τώρα το λόγο;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε, δεν θα ήθελα να το

ονοµάσω επί προσωπικού, αλλά θα παρακαλούσα πολύ να µου
δώσετε τριάντα δευτερόλεπτα. Είναι µια συζήτηση που µπορεί
να πει κανείς ότι επιβάλλεται, για την προσωπική αναφορά, σε
µένα από τον κ. Ευθυµίου …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν υπάρχει όµως προ-
σωπικό θέµα, κύριε Παυλόπουλε…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Πολιτική ήταν, κύριε Παυλόπουλε…
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Βενιζέλος, όταν ήµασταν

κυβέρνηση, τα ονόµαζε συνήθως «προσωπικά» και το δεχόµα-
σταν.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: … και ήλπιζα να είχατε ακούσει πριν τον
κ. Κεφαλογιάννη.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θέλω να το κάνω, γιατί
εφαρµόζω τον Κανονισµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε ένα λεπτό, κύριε
Παυλόπουλε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα.
Θα ήθελα να θυµίσω στον κ. Ευθυµίου, αν δεν το έχει υπ’ όψιν

του, ότι όταν δώσαµε τη µάχη για το βασικό µέτοχο, µε τη µάχη
που δώσαµε, σώσαµε την ποιότητα και την ουσία του άρθρου 14,
παράγραφος 9 του Συντάγµατος.

∆εύτερον, αν έκανε τον κόπο να κοιτάξει την απόφαση που

βγήκε πρόσφατα, το ∆εκέµβριο του προπερασµένου έτους από
το ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, άσχετα πια αν δεν
ήταν επίκαιρο το θέµα, θα έβλεπε ότι δικαιώθηκε κατά 80% το
αρχικό νοµοσχέδιο που είχε κατατεθεί. Και όποιος δεν το βλέπει,
δεν θέλει να το παραδεχθεί.

Σε ό,τι αφορά αυτό που είπα στον κ. Ρέππα, είναι ότι, ας µας
επιβάλουν πρόστιµο. Υπάρχει η δυνατότητα και της αναστολής
της εκτελέσεως και βεβαίως της προσφυγής στο δικαστήριο
στην περίπτωση αυτή και µπορούµε να διεκδικήσουµε και να υπε-
ρασπιστούµε την πενταετία. Και είναι µια δίκαιη αιτία και µπο-
ρούµε να το κάνουµε και να το πετύχουµε. Και το λέω, για να
βοηθήσω προς την κατεύθυνση της ψήφισης ενός νοµοσχεδίου
αναγκαίου, αλλά µε όρους κοινωνικής δικαιοσύνης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κατά τα λοιπά, για λεµβούχους και µπιχλιµπίδια θέλω να πω
κάτι. Εµείς δεν τα πουλήσαµε ποτέ. Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν τα
πούλησε ποτέ ούτε ως Αντιπολίτευση ούτε ως κυβέρνηση. Ούτε
οι άνθρωποι αυτοί είναι στους δρόµους αυτή την ώρα, γιατί εµείς
τους µάθαµε ως Νέα ∆ηµοκρατία να είναι στους δρόµους. Αυτά
τα έµαθαν, ακόµη και πρόσφατα, όταν ως Αρχηγός της αξιωµα-
τικής αντιπολίτευσης ο κ. Παπανδρέου ήταν στον Πειραιά και
προσπαθούσε να ηγηθεί της πορείας των αγροτών µέχρι το
Υπουργείο Γεωργίας.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Γι’ αυτό του ρίξατε δακρυγόνα;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και ήταν επίσης ο κ. Παπαν-

δρέου, ο οποίος εγκατέλειψε αυτήν την Αίθουσα, µη ψηφίζοντας
το νοµοσχέδιο για την κοινωνική ασφάλιση και πήγε να ηγηθεί
της πορείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναλαµβανόµενα το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτοί τους έµαθαν να διεκδικούν µε αυτό τον τρόπο και είναι
οι ίδιοι που έρχονται αυτή τη στιγµή…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Παυλόπουλε, µη µε
φέρνετε σε δύσκολη θέση…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, αν είναι
δυνατόν!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: … να τους πουν ότι πρέπει να
υποστούν ένα νοµοσχέδιο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ζητήσατε το λόγο για
προσωπικό ζήτηµα και κάνετε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: … το οποίο προσβάλει και την
εµπιστοσύνη και τη νοηµοσύνη τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ τον Κοινοβου-

λευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, τον
κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, να λάβει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
θέλει να φέρει µια επανάσταση στην κατάσταση που επικρατεί
στις οδικές µεταφορές και πολύ γλαφυρά ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Ευθυµίου, ανέφερε τη λογική ότι
«µε ληγµένο εισιτήριο δεν µπορούµε να πάµε στο µέλλον». Μόνο,
που τα ληγµένα εισιτήρια των αγωνιστικών περγαµηνών, εσείς τα
αξιοποιείτε, κύριε Ευθυµίου. Βεβαίως, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας, µακριά από εµάς η υπόθεση της υπεράσπισης του πα-
λαιού που σαπίζει και πεθαίνει. Το ΚΚΕ έρχεται ιστορικά από
πολύ µακριά και θέλει να πάει πολύ µακριά στο µέλλον, κύριε Ευ-
θυµίου.

Βεβαίως υπάρχει µία διαµορφωµένη κατάσταση στις οδικές
µεταφορές, η οποία χαρακτηρίζεται πρώτα και κύρια από την επι-
δείνωση των συνθηκών εργασίας και διαβίωσης των επαγγελµα-
τιών που δραστηριοποιούνται στον κλάδο των αυτοκινητιστών.
Αλλά και ταυτόχρονα από το χαµηλό βαθµό ικανοποίησης και
εξυπηρέτησης των µεταφορικών αναγκών του λαού. Η πολυδιά-
σπαση η οποία χαρακτηρίζει τον κλάδο, τα δεκάδες χιλιάδες ιδιω-
τικής, αλλά και δηµόσιας χρήσης φορτηγά αυτοκίνητα, δεν
επιτρέπουν την ορθολογική διαχείριση του µεταφορικού δυναµι-
κού. Υπάρχει σπατάλη πόρων και δυνάµεων, αναξιοποίητη. Αυτή,
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λοιπόν, η σπατάλη αποτελεί και αυτή µε τη σειρά της παράγοντα
της επιδείνωσης των συνθηκών που βιώνουν οι αυτοκινητιστές.

Πώς απαντούν λοιπόν, τα κόµµατα σε αυτήν την κατάσταση;
∆ύο δρόµους, καταγράψαµε εµείς επί της ουσίας, αντιµετώπισης
και επίλυσης αυτού του προβλήµατος. Ο πρώτος δρόµος –και
επιτρέψτε µου να ανοίξω µε αυτόν, είναι ο δρόµος- που προτεί-
νει το ΚΚΕ. Στο επίκεντρο της πρότασής µας βρίσκεται η ανάγκη
αποφασιστικής, αφ’ ενός µεν, βελτίωσης των συνθηκών εργασίας
και διαβίωσης των επαγγελµατιών του κλάδου των αυτοκινητι-
στών, σε συνδυασµό µε την ικανοποίηση των µεταφορικών αναγ-
κών του λαού. Και όταν µιλάµε για ικανοποίηση των µεταφορικών
αναγκών, µιλάµε για φθηνές και ασφαλείς µεταφορές.

Αυτό µπορεί να γίνει µόνο και όταν υπάρχει σχεδιασµένη αξιο-
ποίηση του µεταφορικού δυναµικού. Αλλά για να µπορέσει να
υπάρξει σχεδιασµένη αξιοποίηση του µεταφορικού δυναµικού
απαιτείται ο δηµόσιος έλεγχος και η ιδιοκτησία των µέσων µετα-
φοράς, στον οποίο θα λειτουργούν συµπληρωµατικά και όχι αν-
ταγωνιστικά οι διάφορες µεταφορικές µορφές, θαλάσσιες,
οδικές, σιδηροδροµικές και αεροπορικές. Και στο πλαίσιο αυτό,
κάτω από ευνοϊκούς όρους δράσης, θα µπορεί να λειτουργεί ο
παραγωγικός συνεταιρισµός των αυταπασχολούµενων, των
επαγγελµατιών, των µικρών ιδιοκτητών στον κλάδο. Αυτό τι θα
εξασφαλίσει στους επαγγελµατίες του κλάδου;

Πρώτον, ανθρώπινες συνθήκες και ωράριο εργασίας.
∆εύτερον, εισόδηµα που θα ικανοποιεί το σύνολο των αναγ-

κών των δικών τους, αλλά και των οικογενειών τους.
Τρίτον, κατοχυρωµένα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα.

Θα εξασφαλίσει δηλαδή στους αυτοκινητιστές το σήµερα και το
αύριο χωρίς το άγχος της επιβίωσης.

Ο δεύτερος δρόµος είναι αυτός που προτείνουν µε τη µία ή
την άλλη παραλλαγή τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου -και ας
ενοχλεί κάποιους ο όρος- ότι δηλαδή η ορθολογική διαχείριση
του µεταφορικού δυναµικού θα προέλθει µέσα από τη συγκέν-
τρωση στον κλάδο για να υπάρξουν οικονοµίες κλίµακας, συγ-
κέντρωση η οποία θα προκύψει µέσα από τη λειτουργία µεγάλων
επιχειρηµατικών οµίλων οι οποίοι θα µονοπωλήσουν την αγορά
µεταφορών, όπως συµβαίνει στο σύνολο των χωρών-µελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που έχει ως παράδειγµα ο Υπουργός Με-
ταφορών.

Προϋπόθεση, βεβαίως, γι’ αυτό είναι το βίαιο εκτόπισµα από
τον κλάδο των µεταφορών των επαγγελµατιών, των αυτοαπα-
σχολούµενων και των µικρών ιδιοκτητών που αποτελούν εµπόδιο
για να µπορέσει να µονοπωληθεί ο κλάδος.

Αυτό κάνει σήµερα η Κυβέρνηση µε το προτεινόµενο σχέδιο
νόµου. Ο κεντρικός άξονας του σχεδίου νόµου είναι ότι µέσα από
την απελευθέρωση θα δηµιουργηθεί ευνοϊκό πεδίο δράσης των
µονοπωλιακών οµίλων, που λυµαίνονται τις µεταφορικές ανάγ-
κες, µε αποκλειστικό τους στόχο –αυτό ενδιαφέρει τους µονο-
πωλιακούς οµίλους και τίποτα άλλο- πώς µέσα από την αξιο-
ποίηση των µεταφορικών αναγκών, θα µπορέσουν να µεγιστο-
ποιήσουν τα κέρδη τους. Γι’ αυτό ακριβώς και υλοποιεί συνολικά
την ευρωενωσιακή πολιτική για τις οδικές µεταφορές. Το σύνολο
των υπόλοιπων κοµµάτων, πλην του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, αποδέχονται την ευρωενωσιακή πολιτική της απελευ-
θέρωσης. Και δεν θα µπορούσαν να κάνουν διαφορετικά, από τη
στιγµή που αυτή αποτελεί το βασικό εργαλείο υλοποίησης της
Συνθήκης του Μάαστριχτ.

Και εδώ έχουµε µία συνειδητή κατάχρηση του όρου απελευ-
θέρωση, έναν όρο µε θετικά φορτισµένο περιεχόµενο, για να
αποκρύψετε το βαθύ αντιλαϊκό, ταξικό χαρακτήρα της πολιτικής
σας που υπηρετείτε, όπως έκαναν άλλωστε και οι ναυτικοί -αλλά
το έκαναν µε άλλο σκοπό- ονοµάζοντας τον πιο ταραγµένο
ωκεανό ως Ειρηνικό και εκεί που γινόντουσαν τα περισσότερα
ναυάγια ως ακρωτήριο της Καλής Ελπίδας. Έτσι και εσείς την
αντιλαϊκή σας πολιτική, την βαφτίζετε απελευθέρωση.

∆εν έχουµε όµως καµµιά απολύτως απελευθέρωση. Τι έχουµε;
Έχουµε παρέµβαση ευρωκεντρική και ενθοκρατική υπέρ των µο-
νοπωλιακών οµίλων. Γι’ αυτό άλλωστε και τους δίνετε το απο-
κλειστικό δικαίωµα να µπορούν να λειτουργούν στον κλάδο µόνο
ανώνυµες επιχειρήσεις και ΕΠΕ. Τίποτε άλλο. Κανείς άλλος. Γι’
αυτό το λόγο, ας σταµατήσετε το κλάµα για τους νέους που θέ-

λουν να ενταχθούν στο κλάδο. Σκουπίστε τα δάκρυά σας! Αυτός
ο οποίος θα µπορέσει να µπει στον κλάδο, είναι µόνο ο κεφαλαι-
οκράτης, αυτός που έχει τα χρήµατα και τις αναγκαίες προϋπο-
θέσεις για να δηµιουργήσει ανώνυµες εταιρείες. Ήδη δραστη-
ριοποιείτε ανώνυµες εταιρείες, όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και
σε ευρωπαϊκό επίπεδο.

Έτσι λοιπόν, αποτελεί –επιτρέψτε µου µία παρένθεση- πρό-
κληση ο ισχυρισµός του κ. Ρέππα ότι «στις συνθήκες κρίσης όλοι
πρέπει να πληρώσουµε». Αλήθεια πλήρωσαν τίποτα οι εφοπλι-
στές, κύριε Ρέππα; Πλήρωσαν τίποτα οι τραπεζίτες, οι κεφαλαι-
οκράτες, οι βιοµήχανοι, οι µεγαλέµποροι; Όχι µόνο δεν πληρώ-
νουν, αλλά τους στηρίζετε. Τους στηρίζετε και οικονοµικά, αλλά
και µε το νοµοθετικό σας έργο. Αυτοί οι οποίοι πληρώνουν είναι
οι εργαζόµενοι, οι συνταξιούχοι, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι φτω-
χοί αγρότες. Αυτοί πληρώνουν την αντιλαϊκή σας πολιτική.

Και έτσι λοιπόν, το τρίπτυχο της κυβερνητικής πολιτικής όπως
παραπλανητικά θέλησε να το παρουσιάσει ο κ. Ρέππας, αν το ξύ-
σουµε, λέει το εξής: Πρώτον, ευνοϊκό πεδίο δράσης για τους επι-
χειρηµατικούς οµίλους, που σηµαίνει ξεκλήρισµα των αυτοαπα-
σχολούµενων στον κλάδο. ∆εύτερον, εντατικοποίηση και επιδεί-
νωση των συνθηκών εργασίας των εργαζόµενων αυτοκινητιστών
και οδηγών και τρίτον, πανάκριβο κόστος για την εκτέλεση του
µεταφορικού έργου. Αυτό είναι το τρίπτυχο της πολιτικής σας.

Θα πει κάποιος ότι αυτές είναι υπερβολές του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος. Μόνο που δυστυχώς για εσάς, κύριε Υπου-
ργέ, και την Κυβέρνηση σας το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος
επιβεβαιώνεται καθηµερινά.

Ας δούµε την ίδια την εµπειρία. Εφαρµογή της πολιτικής της
απελευθέρωσης των αγορών και σε άλλους τοµείς. Η δηµιουργία
µονοπωλιακών οµίλων, των καρτέλ όπως τα ονοµάζετε, δεν είναι
αποτέλεσµα των κλειστών αγορών. Είτε είναι κλειστή είτε είναι
ανοιχτή η αγορά είναι καπιταλιστική αγορά, άρα είναι επικίνδυνη
για το λαό και τα λαϊκά συµφέροντα, τα εργασιακά και τα ασφα-
λιστικά δικαιώµατα. Η δηµιουργία, λοιπόν, µονοπωλιακών οµίλων,
είναι αποτέλεσµα του ανταγωνισµού.

Αλήθεια, ο κλάδος των τροφίµων είναι κλειστός κλάδος; Γιατί
µονοπωλείται; ∆εν δραστηριοποιούνταν δεκάδες επιχειρήσεις;
Πόσες µείνανε τώρα; Μετρηµένες στα δάχτυλα του ενός χεριού.
Ο κλάδος του γάλακτος. Πόσες επιχειρήσεις συνεταιριστικές, µι-
κρές, λειτουργούσαν πριν από µία εικοσαετία; Εκατοντάδες.
Πόσοι είναι σήµερα; ∆ύο έµειναν µετά την τελευταία συγχώνευση
-που έγινε επί της ουσίας, που ελέγχουν την αγορά. Και µε την
ιδιωτικοποίηση της ΑΤΕ θα κλείσει και η «∆Ω∆ΩΝΗ».

Να, λοιπόν, ποιος φέρνει τη συγκέντρωση και συγκεντροποί-
ηση στον κλάδο: Η πολιτική του ανταγωνισµού, την οποία µε κάθε
κόστος, µε κάθε τρόπο εσείς υπερασπίζεστε. Άλλο παράδειγµα:
Ο κλάδος της κινητής τηλεφωνίας. Πόσες εταιρείες λειτουργού-
σαν στο πρώτο στάδιο εφαρµογής της κινητής τηλεφωνίας;
∆έκα; ∆εκαπέντε; Σήµερα, πόσες έχουν αποµείνει; Τρεις. Οι
άλλες ή εξαγοράστηκαν ή χρεοκόπησαν ή συγχωνεύτηκαν.

Και αυτό δεν είναι ελληνική ιδιοµορφία. Αυτό συµβαίνει στο σύ-
νολο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Πάρτε πόσες επιχειρήσεις είναι
σε αεροµεταφορές, που είναι ανοιχτά σε ευρωπαϊκό επίπεδο,
πόσοι είναι στην ενέργεια, που είναι ανοιχτές σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο, πόσοι είναι στις τηλεπικοινωνίες, που και εκεί είναι ανοι-
χτά. Μια χούφτα είναι που ελέγχουν την αγορά.

∆εύτερο ζήτηµα. Η συγκέντρωση αυτή θα οδηγήσει στην επι-
δείνωση των συνθηκών εργασίας. Γιατί είναι πρόκληση από τη
στιγµή που η Κυβέρνηση έχει επιδοθεί σε ένα ανελέητο κυνηγητό
των εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων -δεν έχει αφήσει
ούτε ένα εργασιακό και ασφαλιστικό δικαίωµα, στο όνοµα της
υλοποίησης της αντιλαϊκής πολιτικής- να λέει ότι την ενδιαφέ-
ρουν, ότι νοιάζεται, για τα συµφέροντα των εργαζόµενων, των
οδηγών στον κλάδο.

Αλήθεια, πού είναι η Κυβέρνηση, όταν υπάρχουν συγκεκριµέ-
νες καταγγελίες σε επιχειρήσεις οι οποίες δραστηριοποιούνται
στον κλάδο, µεγάλες επιχειρήσεις που έχουν απλήρωτους για
µήνες εργαζόµενους οδηγούς; Πού είναι, όταν παραβιάζονται η
εργατική νοµοθεσία, το ωράριο, οι συνθήκες εργασίας των οδη-
γών; Φωνή βοώντος εν τη ερήµω. Έχει βουλωµένα τα αυτιά και
τα µάτια της η Κυβέρνηση µε το ταξικό βουλοκέρι εξυπηρέτησης
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των συµφερόντων των επιχειρήσεων.
Τρίτο ζήτηµα.Το κόστος και το ύψος του. Το ξέρετε πολύ καλά,

όπως ξέρουν όλοι, τι διαπραγµατευτική ισχύ µπορεί να έχει ένας
αυταπασχολούµενος, όταν θα θέλει να κλείσει ένα δροµολόγιο
µε ένα βιοµήχανο και όταν είναι πληθώρα. Καµµία. Του λένε: «Αν
θες, πάρε 150 ευρώ για να πας από την Αθήνα µέχρι την Πάτρα
ή 120, γιατί βρίσκω και µε 100». Έτσι δεν γίνεται το παζάρι;

Άρα, λοιπόν, τι έχουµε; Έχουµε ένα κόµιστρο που παίρνουν
σήµερα οι αυτοκινητιστές, κόµιστρο της εξαθλίωσης. Γι’ αυτό
υπάρχουν και τα επικίνδυνα αυτοκίνητα, γιατί δεν µπορούν να τα
συντηρήσουν. Γι’ αυτό, ακριβώς, µπαίνει και η εντατικοποίηση
της εργασίας. Πολλές ώρες πάνω στο τιµόνι, για να µπορέσουν
να βγάλουν ένα αξιοπρεπές µεροκάµατο, µε κίνδυνο για τη δη-
µόσια και την οδική ασφάλεια.

Λέτε στο λαό ότι για τα ακριβά καύσιµα φταίνε οι µεταφορείς
που µονοπωλούν, οι ιδιοκτήτες των βυτιοφόρων. Πρόκληση! Αλή-
θεια; Και δεν φταίνε τα δύο διυλιστήρια που κυριαρχούν στην
αγορά; ∆εν φταίνε η µία χούφτα εταιρείες πετρελαιοειδών και
δεν φταίει, πάνω απ’ όλα, η αντιλαϊκή επώδυνη φορολογία σας
που καθηµερινά την αυξάνετε µε έµµεσους φόρους και µε ΦΠΑ
στα καύσιµα; Η σταγόνα στον ωκεανό σας πείραξε; Αντιµετωπί-
στε πρώτα τα υπόλοιπα, καταργείστε τον Ειδικό Φόρο Κατανά-
λωσης στα καύσιµα και να συζητήσουµε και για τα άλλα. Ιδού η
Ρόδος, ιδού το πήδηµα, ιδού και η πρόκληση!

Θα ανέβει το κόµιστρο µε την απελευθέρωση, γιατί ακριβώς
τα µονοπώλια που θα λειτουργούν στον κλάδο θα έχουν µεγα-
λύτερη διαπραγµατευτική ισχύ. Από τη στιγµή, λοιπόν, που θα
ελέγχεται ο κλάδος από µία χούφτα επιχειρήσεων, θα έχουµε αύ-
ξηση του κοµίστρου. Το γνωρίζει η Κυβέρνηση αυτό. Γι’ αυτό και
πήρε µέτρα για τις αποµακρυσµένες περιοχές, λέγοντας τι; Ότι
θα µπορεί να έχει τη δυνατότητα επιβολής ανώτατου ορίου, όπως
κάνετε σήµερα στις λεγόµενες «άγονες γραµµές» που τροφοδο-
τείτε µε δισεκατοµµύρια τους εφοπλιστές που δραστηριοποι-
ούνται στον κλάδο. Άνθρακες ο θησαυρός των αντισταθµιστικών
µέτρων!

Τριετής, λέει, µεταβατική περίοδος. ∆ηλαδή, το πρόβληµα
είναι πόσο σφιχτά θα του κλείσετε το ρόγχο της θηλειάς που φο-
ράτε στους αυτοαπασχολούµενους. Το ίδιο και η άυλη αξία των
αδειών τους.

Όµως, και τα φορολογικά και αναπτυξιακά κίνητρα αποτελούν
πρόκληση. Για ποιους είναι αυτά; Είναι για τους επαγγελµατίες;
Όχι. Είναι για τις επιχειρήσεις. Έτσι, λοιπόν, όχι µόνο δίνετε το
αποκλειστικό δικαίωµα στις επιχειρήσεις να λυµαίνονται τις οδι-
κές µεταφορές, αλλά τους δίνετε και αναπτυξιακά και φορολο-
γικά κίνητρα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Τα άλλα κόµµατα; Η Νέα ∆ηµοκρατία, βεβαίως, τώρα τελευ-
ταία φορά την προβιά του αντιστασιακού, του αντιµνηµονικού.
Όµως, εάν «ξύσουµε» όλα αυτά τα δάκρυα, τις µεγάλες κουβέν-
τες που είπαν για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι αυτοκι-
νητιστές και το κλάµα που έριξαν, τι θα βγει επί της ουσίας; Και
η Νέα ∆ηµοκρατία και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, αλλά
στη Βουλή και ο ΣΥΡΙΖΑ, τρεις συγκεκριµένες προτάσεις λένε και
πού συµφωνούν; Να είναι µόνο οι κοινοτικοί. ∆ηλαδή, οι βουλγα-
ρικές εταιρείες που δραστηριοποιούνται δεν είναι κοινοτικές; Τι
εφαρµόζουν; Τι καθεστώς εργασίας υπάρχει για τους οδηγούς
των βουλγαρικών οδικών εταιρειών; Ποιον κοροϊδεύουµε, λοιπόν;

∆εύτερο ζήτηµα. Αντί, λέει, για τρία χρόνια, κάντε τη µεταβα-
τική περίοδο πέντε χρόνια και να το ψηφίσουµε. Αυτό είπαν και η
Νέα ∆ηµοκρατία και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός αλλά και
ο ΣΥΡΙΖΑ. ∆ηλαδή, η χαριστική βολή να µη δοθεί στα τρία χρόνια,
να δοθεί στα πέντε χρόνια.

Τρίτον, κάντε την άυλη αξία, λέει, να µην εξαντληθεί, να µείνει
στο 35%. ∆ηλαδή, αντί να τους κλέψετε το 100%, να τους κλέ-
ψετε το 65% και θα είµαστε ικανοποιηµένοι. Άµα σας κλέψουν το
65%, να είστε ικανοποιηµένοι!

Σας προσφέρουν, κύριε Ρέππα, σε εσάς και στην Κυβέρνησή
σας σωσίβιο στην πολιτική σας. Η αντιλαϊκότητα της πολιτικής
σας πάει χέρι-χέρι µε την επιστράτευση, µε την ποινικοποίηση
των αγώνων.

Εµείς καταψηφίζουµε µε χέρια και ποδάρια το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, λέµε ότι θα ανατραπεί στο δρόµο του αγώνα και όχι
µε τερτίπια και δηµαγωγικούς θεατρινισµούς περί ονοµαστικών
ψηφοφοριών. Κλιµάκωση του αγώνα, κοινό µέτωπο µε όλους
τους κλάδους των εργαζοµένων και των αυτοαπασχολούµενων
που πλήττονται από την πολιτική σας, αλλά και ανατροπή του συ-
σχετισµού δύναµης στις εκλογές, καταδίκη δηλαδή των πολιτι-
κών και των κοµµάτων, οι οποίοι καταστρέφουν καθηµερινά τη
ζωή και των αυτοαπασχολούµενων και των επαγγελµατιών αυτο-
κινητιστών. Έτσι, θα ανοίξει ο δρόµος για τη βελτίωση της θέσης,
για αξιοπρέπεια στη δουλειά και στις συνθήκες διαβίωσης, για
κατακτήσεις, αλλά, πάνω απ’ όλα, για την προοπτική που είναι
ικανή και αναγκαία προϋπόθεση, για να µπορέσει ο λαός µας να
γίνει αφέντης στον πλούτο που παράγει και στον τόπο του.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Καραθανασόπουλο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, Βουλευτής Σερρών, κ. Ηλίας Πολατίδης
για έξι λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, διαβάζοντας την αιτιολογική έκθεση, κύριε

Υπουργέ, εκεί πραγµατικά µε έχετε µπερδέψει. Εδώ µας κάνατε
ένα κήρυγµα φιλελευθερισµού. Στην αιτιολογική έκθεση λέτε ότι
είναι υπερβολικός ο αριθµός των αδειών και των φορτηγών που
υπάρχουν στην Ελλάδα. Εγώ νοµίζω ότι οι φιλελεύθεροι θεωρούν
ότι όσο µεγαλύτερος ανταγωνισµός υπάρχει, τόσο καλύτερα
είναι.

Στην αιτιολογική έκθεση γράφετε ότι είναι πολλοί. Άρα θα
έπρεπε αυτήν την κατάσταση να τη διαιωνίσετε. Σ’ αυτό πι-
στεύετε. Έρχεστε, όµως, τώρα και λέτε: «Θα µειωθεί ο αριθµός
και έτσι θα παρασχεθούν καλύτερες υπηρεσίες». Πού, ακριβώς,
το βλέπετε αυτό; Από πού βγάζετε αυτό το συµπέρασµα; Θα µει-
ωθεί ο αριθµός, θα γίνουν καρτέλ, ολιγοπώλια, συµµορίες –καρ-
τέλ αυτό σηµαίνει γαλλιστί- και εσείς έρχεστε και λέτε ότι αυτό θα
βελτιώσει τα πράγµατα.

∆εύτερον, αναφέρατε ότι είναι δηµοκρατικό δικαίωµα η συµ-
µετοχή οποιουδήποτε στις µεταφορές.

Πρώτο θέµα. Η αναφορά, στην εθνικότητα τι ακριβώς σηµαίνει;
Προκληθήκατε και από τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ, νοµίζω και από
άλλους µέσα στην Αίθουσα, από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θα µας δώσετε κάποια απάντηση;
Τα σχέδια τα οποία ακούµε, ότι θα έρθουν Κινέζοι να κάνουν τις
µεταφορές στην Ελλάδα, ισχύουν, ναι ή όχι; ∆εν καταλαβαίνω
πραγµατικά τι σηµαίνει το «ανεξαρτήτως εθνικότητας». Ποιος το
επιβάλλει; Είναι και αυτό, το «ανεξαρτήτως εθνικότητας», για το
καλό του ελληνικού λαού, να µπορεί να έρχεται όποιος θέλει να
κάνει µεταφορικό έργο στην Ελλάδα;

Τρίτον, είπατε ότι σε µία ανοιχτή αγορά δεν µπορούν να υπάρ-
ξουν καρτέλ. Στην αγορά αναψυκτικών, παραδείγµατος χάριν,
επειδή είναι ανοιχτή και µπορώ αύριο εγώ να κάνω µία εταιρεία,
θα ανταγωνιστώ την άλφα ή τη βήτα πολυεθνική εταιρεία; Αυτό
µας λέτε. Λέτε ότι ο οποιοσδήποτε θα µπορεί να ανταγωνιστεί
αύριο αυτόν που θα έχει σχέσεις µε την Κίνα και θα µπορεί να
φέρει πεντακόσια φορτηγά από την Κίνα σε προνοµιακές τιµές,
να φέρει και πεντακόσιους Κινέζους οδηγούς, να έχει τη δυνα-
τότητα να αγοράσει τα τεράστια οικόπεδα, τα οποία απαιτεί η
οδηγία και αυτόν θα έρθει να τον ανταγωνιστεί ο ένας. Θα είναι
ο ∆αυίδ µε τον Γολιάθ!

Τέταρτον, παράνοµες µεταφορές από αλλοδαπούς. Σήµερα
που µιλάµε γίνεται όργιο παράνοµων µεταφορών από αλλοδα-
πούς στην Ελλάδα. Σας αναφέρθηκαν τα περιστατικά. Κάνετε τί-
ποτα γι’ αυτό ή µόνο σας φταίνε οι Έλληνες µεταφορείς, οι
οποίοι δηµιουργούν τα προβλήµατα;

Το θέµα είναι –και πρέπει να µιλήσουµε εδώ σοβαρά- πού απο-
σκοπούν όλα αυτά. Η παγκοσµιοποίηση έχει δηλώσει ξεκάθαρα
και τι θέλει για την Ελλάδα, αλλά και ποιος είναι ο σκοπός της.
Θέλει να φύγει από τη µέση η µεσαία τάξη. Καλώς ή κακώς, οι µε-
ταφορείς, οι ιδιοκτήτες των οδικών µεταφορών αποτελούν µία
µεσαία τάξη. Ούτε εξαθλιωµένοι είναι, ούτε πάµπλουτοι ούτε εύ-
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κολα µπορούν να πάνε σε µία από αυτές τις δύο κατηγορίες.
Αυτό, όµως, δεν εξυπηρετεί αυτούς που σχεδιάζουν τα της παγ-
κοσµιοποιήσεως. Χρειάζονται οι πάµπλουτοι βαρόνοι, οι οποίοι
δεν θα ξέρουν τι χρώµα έχουν τα φορτηγά τους, αλλά επειδή
έχουν την πρόσβαση στη χρηµατοδότηση, θα µπορούν να κάνουν
τις µεγάλες εταιρείες και από την άλλη µεριά, οι εξαθλιωµένοι
που θα πρέπει να αντιµετωπίζουν τον ανταγωνισµό από τον Κι-
νέζο, από το Βούλγαρο, από το Λετονό, από τον οποιονδήποτε
και θα πρέπει, αντί να εργάζονται δώδεκα και δεκαπέντε ώρες οι
ίδιοι προκειµένου να εξασφαλίσουν το να είναι ανταγωνιστικοί
στην αγορά, να φθάσουν να εργάζονται είκοσι ώρες. Τι σηµαίνει
αυτό; Τα έχουµε δει. Στη Βόρεια Ελλάδα ρίξτε µία µατιά στο
πόσα ατυχήµατα συµβαίνουν από βουλγαρικές νταλίκες, για να
δούµε ότι θα πάµε και εµείς εκεί.

Θέλω, λοιπόν, να πω και προς τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, που µίλησε πολλές φορές
για την πολυκατοικία κ.λπ., το εξής: Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-
πρόσωπε, εσείς έχετε πάει σε µία πολυκατοικία µε το ΠΑΣΟΚ, η
οποία απ’ έξω λέει: «Πολυκατοικία Μπολκενστάιν».

Πριν από λίγο καιρό ήρθε εδώ η τροπολογία Μπολκενστάιν για
την ελεύθερη παροχή υπηρεσιών από χώρες που µάλιστα ανα-
φέρεται στο 60% του ΑΕΠ. Σήµερα µιλάµε για πέντε χιλιάδες µε-
ταφορείς ή για έναν αριθµό πεπερασµένο τέλος πάντων. Εδώ
αναφερόµαστε στο 60% του ΑΕΠ. Η απελευθέρωση τελικά είναι
ο αυτοσκοπός που πρέπει να γίνει για κάποιο λόγο µεταφυσικό ή
πρέπει να εξηγούµε κάθε φορά –εγώ νοµίζω το δεύτερο- γιατί
ωφελεί την κοινωνία η συγκεκριµένη απελευθέρωση; Εγώ ισχυ-
ρίζοµαι και νοµίζω ότι ο οποιοσδήποτε εχέφρων Έλληνας ισχυ-
ρίζεται ότι δεν µπορεί να προκύψει ουσιαστικό όφελος για την
κοινωνία.

Πρώτον, µία ερώτηση και γεροί να είµαστε να έρθουµε σε κά-
ποια χρόνια να διαπιστώσουµε την αλήθεια ή το ψέµα της συγ-
κεκριµένης προτάσεως. Θα µειωθούν τα κόµιστρα από τη
συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία; Το πιστεύετε πραγµα-
τικά; Να έρθουµε σε τρία χρόνια, σε πέντε χρόνια να δούµε αν
µειώθηκαν τα κόµιστρα, για να δούµε εδώ τι λέµε. Μη θεωρητι-
κολογούµε µόνο.

∆εύτερο θέµα. Αναφερθήκατε στις τιµές στα προϊόντα. ∆η-
λαδή ο µεταφορέας επιβαρύνει τις τιµές των προϊόντων; Αυτό
λέτε; Τα ολιγοπώλια τα οποία έχετε δηµιουργήσει στα τρόφιµα
για παράδειγµα, όπου ξένες αλυσίδες σούπερ-µάρκετ έχουν κα-
τακλύσει την αγορά και ελέγχουν το 90%, δεν δηµιουργεί αύξηση
των τιµών; ∆ηλαδή το ότι η γνωστή αλυσίδα πουλάει 30 λεπτά το
πακέτο τα µακαρόνια στη Γερµανία και τα ίδια µακαρόνια τα που-
λάει ένα ευρώ στην Ελλάδα, φταίνε οι Έλληνες µεταφορείς και
ότι δεν είναι απελευθερωµένη η αγορά; Εσείς στην αιτιολογική
έκθεση λέτε ότι είναι υπερβολικός ο αριθµός.

Με αυτά φαίνεται ότι το νοµοσχέδιό σας και πρόχειρο είναι και
έδραση φιλοσοφική δεν έχει και έδραση οικονοµική δεν έχει.

Σε αυτά που είπε για τους λεµβούχους ο αξιότιµος Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, θέλω να πω ότι εδώ δεν µι-
λάµε για µία αλλαγή τεχνολογίας. Εδώ λέµε ότι θα φύγουν οι
Έλληνες λεµβούχοι, οι οποίοι µπορούν να εξασφαλίσουν ψωµί
για την οικογένειά τους και θα έρθουν αλλοδαποί, οι οποίοι θα
ζουν εξαθλιωµένοι. Περί αυτού πρόκειται. ∆εν έχουµε κάποια αλ-
λαγή τεχνολογίας, όπως ανέφερε, για λιµάνια και όλα αυτά.

Κλείνοντας θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, για την τροπολογία
την οποία έχουµε καταθέσει και είπε ότι συµπαρίσταται και η Νέα
∆ηµοκρατία. Είναι ένα θέµα, το οποίο ταλαιπωρεί κάποιους αν-
θρώπους, οι οποίοι από τα εγκληµατικά λάθη της διοικήσεως
έχουν βρεθεί σε µία πολύ δύσκολη θέση και ζητούν αυτοί οι άν-
θρωποι και υποστηρίζουµε εµείς µε την τροπολογία µας, να τους
δοθεί απλώς η άδεια να συνεχίσουν το επάγγελµά τους µέχρι να
αποφανθούν οριστικά τα δικαστήρια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Πολατίδη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς Βουλευτής Β’ Αθήνας, κ. Παπα-
δηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε προσοχή. Μιλήσατε για είκοσι

πέντε λεπτά και εξηγήσατε τους λόγους για τους οποίους υπε-
ρασπίζεστε το νοµοσχέδιο που παρουσιάζετε σήµερα και για
τους λόγους για τους οποίους αρνείσθε τις αλλαγές που σας
προτείναµε και εµείς, αλλά και άλλες πλευρές του Ευρωκοινο-
βουλίου. ∆εν µας είπατε όµως ούτε µία λέξη για το επίσηµο δελ-
τίο τύπου του Υπουργείου Μεταφορών της 21ης Απριλίου 2010,
όπου µιλάτε για πενταετή µεταβατική περίοδο και επαινείτε και τη
συµβολή στην εξεύρεση αυτής της πενταετούς µεταβατικής πε-
ριόδου ως σηµείο ισορροπίας και τους εκπροσώπους των µετα-
φορέων. Τι σας έκανε να αλλάξετε γνώµη και να έχετε στυλώσει
τα πόδια για τρία χρόνια και όχι πέντε χρόνια; Σας επέβαλε η
τρόικα αυτή την αλλαγή ή αλλάξατε γνώµη για κάποιον άλλο
λόγο; ∆εν µας τον εξηγήσατε. Παρακαλώ στη συνέχεια να µας
εξηγήσετε γιατί.

∆εύτερον, στην αρχική οµιλία εξήγησα τους λόγους για τους
οποίους η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς θα καταψηφίσει το νοµοσχέδιο επί της αρχής.
Είχα όµως και την ευκαιρία, όπως και άλλοι συνάδελφοι από
άλλες πλευρές του Ευρωκοινοβουλίου, να εστιάσω στις δύο αλ-
λαγές που όχι εµείς, αλλά οι ίδιοι οι εκπρόσωποι των µεταφο-
ρέων ανέδειξαν ως αιχµές. Ήρθαν όλοι οι εκπρόσωποι –και είναι
πολλά τα σωµατεία τους- και είπαν «συµφωνούµε σε δύο πράγ-
µατα και τα ζητάτε. Αν µας δώσετε την πενταετία και το 35%, εί-
µαστε διατεθειµένοι να δούµε µε άλλο µάτι το νοµοσχέδιο». ∆εν
το ζητάµε εµείς, το ζητάει όλος αυτός ο κόσµος όλο αυτό τον
καιρό. Είναι δεκάδες χιλιάδες οικογένειες που λένε κάντε κάποιες
αλλαγές. Και όσοι το µηδενίζουν αυτό µέσα στην Αίθουσα και
λένε ότι είναι αµελητέα πράγµατα, εγώ τους απαντώ, πως αν
ήταν τόσο απλά, θα τα δεχόταν ο Υπουργός µε ευκολία. Εκτός αν
ορισµένοι θεωρούν τους εαυτούς τους εδώ µέσα ως µαχητικό-
τερους και γνησιότερους εκπροσώπους των δεκάδων χιλιάδων
οικογενειών των µεταφορέων από ό,τι τα ίδια τους τα σωµατεία.

Ας µη γελιόµαστε. Εµείς έχουµε το 100% των θέσεων µας και
το εξήγησα στην αρχική µας οµιλία, αλλά δεν έχουµε την απαί-
τηση, µία Κοινοβουλευτική Οµάδα που εκπροσωπεί το 5% του ελ-
ληνικού λαού να επιβάλλει το 100% των θέσεων της. Είµαστε
διατεθειµένοι, παρ’ ότι καταψηφίζουµε επί της αρχής, αν η κυ-
βέρνηση δεχθεί κάποιες αλλαγές, να επανεξετάσουµε τη στάση
µας στην τελική ψηφοφορία. Αν, όµως, επιµείνει να τα στυλώνει
και να αρνείται την οποιαδήποτε αλλαγή, παρ’ ότι οι πάντες τη
ζητούν και πριν από όλα αυτός ο κόσµος, τότε θα καταψηφί-
σουµε και µε τα δύο χέρια το νοµοσχέδιο και στο σύνολό του.

Όπως εµείς, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν έχουµε την απαίτηση
να επιβάλλουµε το 100% της άποψής µας σε µία πολυκοµµατική
Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία, σας ζητώ και σας που έχετε κοι-
νοβουλευτική Πλειοψηφία, αλλά εκπροσωπείτε µία λαϊκή µει-
οψηφία –το 43% σας ψήφισε, όλοι οι υπόλοιποι έχουν το 57%- να
δεχθείτε ότι όταν αυτές τις δύο αλλαγές σας τις ζητούν όλοι οι
άλλοι που εκπροσωπούν τη λαϊκή πλειοψηφία και ακόµα µαζί µε
αυτούς, µε πιο κοµψό τρόπο, και Βουλευτές της κοινοβουλευτι-
κής Πλειοψηφίας, οι οποίοι είπαν να γίνουν αλλαγές, να εκφρα-
στεί η ευρύτερη συναίνεση, τότε νοµίζω ότι δεν έχετε το δικαίωµα
να αρνείσθε αυτές τις αλλαγές.

Κάτι τελευταίο. Την αναστάτωση την προκαλέσατε εσείς µε τα
είπα, ξείπα. Εσείς είπατε πενταετία, εσείς το κάνατε µετά τριε-
τία. Ο τρώσας και ιάσεται. Προκαλέσατε αναταραχή µε τη δι-
γλωσσία και µε την αναξιοπιστία, έχετε την ευθύνη, µε µία πρωτο-
βουλία να κάνετε αυτές τις δύο αλλαγές, πενταετία και 35%.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, Βουλευτή Β’ Αθήνας, κ. ∆ηµήτρη Παπαδηµούλη.

Συνεχίζουµε µε τους αγορητές επί της αρχής.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Πιερίας του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανάσιος

Παπαγεωργίου για επτά λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

βρισκόµαστε µπροστά σε δύο προβλήµατα, µπροστά σε δύο
ανάγκες, σε δύο προκλήσεις. Βρίσκεται η κυβέρνηση, βρίσκεται
όλο το πολιτικό σύστηµα, βρίσκεται η Βουλή σήµερα και µε
αφορµή την κατάθεση του νοµοσχεδίου. Η απάντηση στη λύση
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του ενός προβλήµατος είναι η απελευθέρωση της αγοράς των
µεταφορών, είναι το άνοιγµα της αγοράς των µεταφορών, είναι
η δηµιουργία συνθηκών ανταγωνιστικής λειτουργίας, η δηµιουρ-
γία συνθηκών συγκριτικών πλεονεκτηµάτων για να µπορεί να στα-
θεί αυτή η αγορά, να προσφέρει στη πορεία της ανάπτυξης για
να µπορεί να προσφέρει από καλύτερη θέση στο σκληρό αντα-
γωνισµό του περιβάλλοντος χώρου των µεταφορών από άλλες
χώρες, για να πορευθεί στη νέα περίοδο µε δηµιουργικό ρόλο.

Και η άλλη ανάγκη είναι αυτή της προστασίας των επενδεδυ-
µένων συµφερόντων των επιχειρηµατιών, οι οποίοι για χρόνια
διακονούν αυτό το χώρο. Είναι η προστασία των περιουσιών µέσα
από αυτή τη µεταβολή. Είναι αλήθεια πως είναι µια δυσχερής
υπόθεση η αντιµετώπιση του προβλήµατος και η λύση χωρίς µε-
γάλες επιπτώσεις.

Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση µε το νοµοσχέδιο που έφερε -και ο
Υπουργός µε σύνεση και υπευθυνότητα- κατάφερε να οδηγηθεί
σε ένα αποτέλεσµα, το οποίο κατά τη γνώµη µου είναι θετικό. Βέ-
βαια, πρέπει στον αντίποδα να πούµε ότι και οι µεταφορείς έδει-
ξαν υπευθυνότητα όλο αυτό το χρονικό διάστηµα, κατανοώντας
το πρόβληµα, πλην εξαιρέσεων. Και δυστυχώς σήµερα ζήσαµε
τέτοιες εξαιρέσεις έξω από τη Βουλή.

Νοµίζω ότι δεν συµβάλλουν ούτε οι αρτηριοσκληρωτικές το-
ποθετήσεις και απόψεις ούτε ο πόλεµος των χαρακωµάτων. Νο-
µίζω ότι είναι η ώρα της σύνεσης, νοµίζω ότι είναι η ώρα της
υπευθυνότητας, νοµίζω ότι είναι η ώρα να δώσουµε από κοινού
αγώνα, χωρίς να θιγούν συµφέροντα και πάνω από όλα µε στόχο
να πετύχουµε το αποτέλεσµα της απελευθέρωσης της αγοράς.
Πρέπει αυτή την υπευθυνότητα, που επέδειξαν όλες οι πλευρές
αυτό το χρονικό διάστηµα, να τη διατηρήσουµε σαν κόρη οφθαλ-
µού.

Το λέω αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί σε άλλες χώρες τα
προηγούµενα χρόνια ενθυµούµεθα, όπου έγιναν αυτές οι µετα-
βολές και αυτά τα εγχειρήµατα για απελευθέρωση, υπήρξαν τρα-
γικές επιπτώσεις. Να θυµίσω τι έγινε στη Γαλλία που κάηκε το
Παρίσι ή αναβλήθηκαν οι µεταβολές;

Νοµίζω ότι πρέπει να µείνουµε στα θετικά της περιόδου. Πρέ-
πει να χαιρετίσουµε αυτή την υπεύθυνη στάση όλων των πλευ-
ρών και σε οποιαδήποτε περίπτωση το εναποµείναν χρονικό
διάστηµα µέχρι την τελική ψήφιση, αλλά και µετά, να δώσουµε
λύσεις, οι οποίες θα είναι επ’ ωφελεία της κοινωνίας, επ’ ωφελεία
του κλάδου των µεταφορών, επ’ ωφελεία της οικονοµίας. Αυτό
είναι που προεξάρχει. Αυτό είναι, κατά τη γνώµη µου, το κρίσιµο
µέγεθος, το κρίσιµο αγαθό για τούτη την ώρα, για αυτή την πε-
ρίοδο, δεδοµένου ότι ο κλάδος –και δεν είναι πάρα πολλοί οι κλά-
δοι που συµβάλλουν σε τέτοιο ποσοστό στην ανάπτυξη, στην
παραγωγή πλούτου στο ΑΕΠ µε 7% και στην απασχόληση- απα-
σχολεί εκατόν δέκα χιλιάδες εργαζόµενους. Όπως και αν το δει
κανείς ο κλάδος είναι πάρα πολύ σοβαρός.

Μπορεί να έχουµε κάµψη του µεταφορικού έργου, όπως λένε
πάρα πολλοί, αλλά ποιοι είναι οι κλάδοι στην Ελλάδα που αναµέ-
νουµε τα επόµενα χρόνια την ανάκαµψη, το γύρισµα της οικονο-
µικής κατάστασης και το πέρασµα σε θετικούς ρυθµούς
ανάπτυξης; Είναι ο τουρισµός, η ναυτιλία, οι µεταφορές. Αυτοί
είναι οι κλάδοι. Πάρα πολλοί κλάδοι ιστορικοί και παραδοσιακοί
έχουν καταστραφεί και έχουν εκλείψει από την ελληνική κοινωνία.

Άρα, λοιπόν, θεωρώ ότι αυτόν τον κλάδο πρέπει να τον υπη-
ρετήσουµε όλοι µε υπευθυνότητα. Και δυστυχώς διαπίστωσα,
αγαπητοί συνάδελφοι, ότι υπάρχουν δολιχοδροµίες. Είναι πραγ-
µατικά άκρως αντιφατικό όλοι να λέµε «ναι», ότι συµφωνούµε κατ’
αρχάς, ότι συµφωνεί η Πλειοψηφία της Βουλής ή των περισσο-
τέρων κοµµάτων και στον αντίποδα να εκφέρουµε λόγο, ο οποίος
είναι αναντίστοιχος της θέσης για ψήφιση του νοµοσχεδίου. ∆εν
αναφέροµαι σε επιµέρους παρατηρήσεις που κάνουν οι διάφο-
ρες πλευρές, που λένε να πάει η τριετία σε πενταετία. Αναφέρο-
µαι στο λόγο, στο ύφος και στην αναντιστοιχία της έντασης της
φωνής και του λόγου µε αυτό, το οποίο στο τέλος είναι το απο-
τέλεσµα της ψήφου.

Ε, λοιπόν, δεν µπορεί µε ένα λαϊκισµό εδώ να πριµοδοτούµε
τις διάφορες λογικές, οι οποίες δεν µπορούν να κατανοήσουν ή
αν θέλετε, θεωρούν ότι θίγονται τα συµφέροντά τους. Μπορεί
κάποιων να θίγονται. Εδώ είµαστε για να το συζητήσουµε. Εδώ

είναι και ο Υπουργός είναι και η Κυβέρνηση για να το συζητή-
σουν. ∆εν δικαιούται κανένας ούτε η Κυβέρνηση, όπως το είπε ο
Υπουργός, µε πείσµα να προσπαθεί ή µε πνεύµα αντεκδίκησης,
όπως γίνεται από πολλές πλευρές, να µη δοθεί λύση ή να πάµε
σε µια ρεβάνς, την οποία δεν αντέχει ο τόπος, δεν την αντέχει
κανένας, δεν τη θέλει η Κυβέρνηση δεν τη θέλει κανένας σε αυτό
τον τόπο.

Νοµίζω ότι, ο κύριος Υπουργός, στην οµιλία του, αλλά και στην
πρώτη ανάγνωση που έγινε, θυµάµαι, στην επιτροπή, έχει πάρει
δεσµεύσεις απέναντι στους µεταφορείς και οι δεσµεύσεις αφο-
ρούν ιδιαίτερα το ασφαλιστικό, το φορολογικό και τον αναπτυ-
ξιακό νόµο.

Βέβαια, κύριε Υπουργέ -και πρέπει να το πω- σ’ αυτή τη χώρα
η δυσπιστία είναι καθολική συµπεριφορά και είµαστε εµείς υπεύ-
θυνοι. ∆εν θέλω να δικαιολογήσω τους µεταφορείς, αλλά επειδή
υπάρχει µια δυσπιστία γενικευµένη και καθολική που λέει «Μα,
δεν µας λέει τίποτα για το φορολογικό, δεν µας λέει τίποτα για το
ασφαλιστικό, δεν µας λέει τίποτα για το αναπτυξιακό ή δεν λέει
τίποτα για τον ΟΑΕ∆ και τη δυνατότητα να επιδοτούνται οι απα-
σχολούµενοι εργαζόµενοι στις µεταφορικές εταιρείες», Θα σας
παρακαλούσα, κύριε Υπουργέ, και νοµίζω ότι είναι καθήκον σας
-και το κάνατε µε γενναιότητα και σωφροσύνη, όπως είπα- τις
επόµενες ώρες, τις επόµενες µέρες να γίνει πιο συγκεκριµένη η
θέση σας.

Βέβαια, δεν µπορεί να πει κανένας ότι στον αναπτυξιακό νόµο
θα βάλετε τόσο ποσοστό για την επιδότηση. Εγώ θα σας έλεγα
ότι µε έχει εντυπωσιάσει, επειδή είµαι από την Πιερία το γεγονός
ότι τέµνεται η Πιερία µε δυο µεγάλους εθνικούς δρόµους και δεν
έχουµε σκεφθεί να κάνουµε logistics και εµπορευµατικούς σταθ-
µούς κατά το µήκος της Εγνατίας. Βέβαια, έπρεπε να µπει για να
διευκολύνονται οι µεταφορές, να πέσει το κόστος. Είµαστε η
µόνη χώρα που κατά µήκος των δυο µεγάλων αξόνων, δεν έχει
εµπορευµατικούς σταθµούς, δεν έχει σταθµούς για τα αυτοκί-
νητα. Αυτά πρέπει να τα συζητήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα δυο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Σας πληροφορώ ότι έχει κατατεθεί πρόταση για να ενισχυθούν

οι εµπορευµατικοί σταθµοί κατά το µήκος των δυο εθνικών αξό-
νων, της ΠΑΘΕ και της Εγνατίας.

Λέω, κύριε Υπουργέ, ότι για να αρθεί αυτή η δυσπιστία, για να
βγούµε από αυτή την περιπέτεια της αντιπαράθεσης, της αµφι-
σβήτησης, της αγωνίας από όλες τις πλευρές, τις επόµενες ώρες
ίσως θα πρέπει η Κυβέρνηση και εσείς προσωπικά να το δώσετε
µε πιο έντονο τρόπο. Γιατί θυµάµαι όταν ψηφίζαµε το ασφαλι-
στικό, που βγήκαν ο Υπουργός και ο Πρωθυπουργός να πουν ότι
θα διασφαλιστούν οι συντάξεις, γιατί κάποιοι έλεγαν ότι πάµε σε
µια µεταβολή, η οποία είναι αβέβαιη και ανασφαλής.

Κύριε Υπουργέ, επειδή ξέρω πως σκέφτεστε –επαναλαµβάνω
ότι προήδρευα στην Επιτροπή Οικονοµικών κατά την πρώτη ανά-
γνωση- θεωρώ ότι έχετε πάρει δεσµεύσεις απόψε, αύριο ή µε-
θαύριο να εµπεδωθεί το κλίµα της πειθούς, να εµπεδωθεί η
εµπιστοσύνη µεταξύ της Κυβέρνησης και της κοινωνίας, γιατί το
απαιτεί η κοινωνία, το απαιτούν οι φορείς να πάµε σ’ αυτή την
αλλαγή. Πρέπει να πάµε σ’ αυτή την αλλαγή µε το λιγότερο κό-
στος για όλους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπαγεωργίου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας του ΠΑΣΟΚ κ.
Παναγιώτης Κουρουµπλής.

Ορίστε, κύριε Κουρουµπλή έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε µια εποχή

που η οικονοµική και κοινωνική κρίση πλήττει τη συντριπτική πλει-
οψηφία του ελληνικού λαού και η κοινωνία «πονάει» από τις επι-
πτώσεις αυτής της κρίσης, θα έλεγα ότι περισσεύει ο λαϊκισµός.
Περισσεύει από ένα πολιτικό σύστηµα που ευθύνεται για τη ση-
µερινή κατάσταση στην οποία εβρίσκεται η κοινωνία µας. Είναι
γνωστό πως µια κοινωνία εξελίσσεται µε βάση το ρόλο, το ήθος
και το ύφος της εκάστοτε εξουσίας στο τόπο της. Ως εκ τούτου
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η ευθύνη είναι κυρίαρχα ευθύνη του πολιτικού συστήµατος. Συ-
νεπώς µε το να υπάρχει µια επιλεκτική µνήµη µε αναφορές στο
µνηµόνιο, είναι πρόκληση για εκείνους που χρεώνονται ως µέλη
του πολιτικού συστήµατος αυτή τη δεινή και οδυνηρή σηµερινή
πραγµατικότητα.

Κατανοώ, κύριε Υπουργέ, αυτό που είπατε σε ό,τι αφορά το
πολιτικό κόστος και χρειάζεται γενναιότητα για να µην υποκύ-
πτουµε -γιατί το κάναµε πολλές φορές ως πολιτικό σύστηµα-
µπροστά στο πολιτικό κόστος. ∆εν µπορώ, όµως, να δέχοµαι να
περιρρέει το δέος του µνηµονίου, της τρόικας και της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Γιατί µέχρι σήµερα δεν έχουµε δώσει τις καλύτε-
ρες εξετάσεις ως πολιτικό σύστηµα στις διάφορες οδηγίες, που
έχουν εκπορευτεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση και που στις πε-
ρισσότερες των περιπτώσεων ωφελούσαν κοινωνικά στρώµατα
και την κοινωνία, αλλά εκεί δεν προσχωρούσαµε πολύ άµεσα
στην εφαρµογή τους.

Μιλήσατε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, και πράγµατι υπάρχει
φόβος, µε την νέα αυτή θεσµική αλλαγή να υπάρξει καρτέλ.

Όλοι γνωρίζουµε τις επιπτώσεις που υφίσταται ο ελληνικός
λαός από την καρτελοποίηση της αγοράς. Και µη µου πείτε ότι
σήµερα δεν είµαστε µια από τις πιο ακριβές χώρες γιατί ακριβώς
λειτουργεί το ολιγοπώλιο και η καρτελοποίηση της οικονοµίας της
αγοράς στην Ελλάδα. Μη µου πείτε ότι είµαστε περή- φανοι για
την απελευθέρωση της αγοράς εργασίας. Γιατί πολύ ωραία λόγια
λέγαµε όλοι όταν απελευθερώναµε την αγορά εργασίας και σή-
µερα πληρώνουµε τα επίχειρα και τα πληρώνει ο εργαζόµενος
από τις περίφηµες εταιρείες που έχουµε επιτρέψει να λειτουρ-
γούν και να νοικιάζουν τους ανθρώπους ως πράγµατα µε συνέ-
πεια οι περισσότεροι από αυτούς τους εργαζόµενους να είναι
σήµερα ανασφάλιστοι. Γιατί δεν υπάρχουν µηχανισµοί οι οποίοι
πραγµατικά να προστατέψουν τον αδύνατο σε αυτή την περί-
πτωση; Έχουµε βιώσει, κύριε Υπουργέ,;την κατάργηση θέσεων
εργασίας σε δεκάδες ελληνικές βιοτεχνίες, γιατί ακριβώς στο
βωµό της απελευθέρωσης της αγοράς ακόµα και η κατασκευή
των ενδυµάτων του ελληνικού στρατού έγινε στην Τουρκία, γιατί
δεν υπήρξε µηχανισµός που θα προστάτευε αυτή την αγορά.

Υπάρχει λοιπόν αυτός ο κίνδυνος, και γι’ αυτό θα πρέπει να λά-
βετε όλα τα ενδεικνυόµενα µέτρα, ώστε να προστατευτεί αυτή η
νέα θεσµική αλλαγή από τέτοιου είδους επιπτώσεις.

Κύριε Υπουργέ, δεν φταίνε οι άνθρωποι που τα τελευταία τρία
τέσσερα χρόνια έχουν αγοράσει αυτές τις περίφηµες άδειες.
Πάρα πολλοί νέοι άνθρωποι οι οποίοι δεν έβρισκαν δουλειά
αλλού, χρεώθηκαν. Γιατί άµα γίνει µια έρευνα και το δούµε από
κοντά και αποφλοιώσουµε την πραγµατικότητα, θα δούµε ότι χι-
λιάδες νέα παιδιά χρεώθηκαν στις τράπεζες µε υψηλά επιτόκια
για να αγοράσουν µία άδεια και να προσπαθήσουν να δουλέ-
ψουν. ∆εν είναι εφοπλιστές της ασφάλτου οι άνθρωποι αυτοί. Οι
περισσότεροι είναι οικογενειάρχες και προσπαθούν να κοµίσουν
αξιοπρεπές µεροκάµατο στην οικογένειά τους. Θα πρέπει, λοι-
πόν, να δούµε και αυτήν την πλευρά.

Κατανοώ τις αγκυλώσεις αυτής της αγοράς. Κατανοούµε τα
προβλήµατα που υπάρχουν από το κλειστό του επαγγέλµατος.
Αλλά ίσως θα πρέπει να εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια. Και
είστε ένας άνθρωπος που δεν διστάσατε ποτέ να συγκρουστείτε.
Ίσως και τώρα θα πρέπει να πάρετε πάνω σας µια πρωτοβουλία
και να εξαντλήσουµε όλα εκείνα τα περιθώρια που θα εκτονώ-
σουν αυτή τη µεγάλη κρίση που έχει ξεσπάσει σε µια κοινωνική
οµάδα στην ελληνική κοινωνία.

Και δεν αναφέροµαι σε εκείνους που µπορεί να διαθέτουν
πέντε και δέκα και είκοσι και τριάντα άδειες. Αναφέροµαι σε εκεί-
νους που πραγµατικά έχουν µία άδεια και δουλεύουν ώρες ατε-
λείωτες, για να προστατεύσουν την αξιοπρέπεια της οικογένειάς
τους σε µία δύσκολη περίοδο.

Κύριε Υπουργέ, συσσωρεύεται από όλη αυτήν την κατάσταση
-για την οποία βεβαίως δεν ευθυνόµαστε εµείς σήµερα, άλλοι ευ-
θύνονται και δεν έχουν τη γενναιότητα να αναγνωρίσουν αυτήν
την ευθύνη- από τα µέτρα που βεβαίως είµαστε αναγκασµένοι να
λαµβάνουµε και να στηρίζουµε, κοινωνική πυρίτιδα που από ένα
τυχαίο γεγονός µπορεί να δηµιουργήσει πολύ µεγάλα προβλή-
µατα στη χώρα και στην κοινωνία.

Θα πρέπει λοιπόν να επιδείξουµε τη µεγαλύτερη δυνατή προ-

σπάθεια για να εκτονώσουµε τις κρίσεις που ξεσπούν η µία µετά
την άλλη στην ελληνική κοινωνία. ∆εν είναι τα πράγµατα τόσο
απλά, όσο κανείς θέλει να τα περιγράψει. Θα πρέπει λοιπόν να
δούµε και την περίπτωση της τριετίας αν µπορεί να γίνει πενταε-
τία και να δούµε και την περίπτωση ενός ελαχίστου επιπέδου
τιµής που θα µπορεί να διατηρεί την αξία αυτής της άδειας. ∆ιότι
αν αύριο µπούµε σ’ αυτήν τη λογική των εταιρειών, υπάρχουν επι-
χειρηµατίες που διαθέτουν και εκατό και διακόσια και τριακόσια
ιδιωτικά φορτηγά. Αντιλαµβάνεστε το τι µέλλει γενέσθαι. Οι άν-
θρωποι που σήµερα έχουν µία τέτοια άδεια ενδεχοµένως θα γί-
νουν απλοί υπάλληλοι. Και οι περισσότεροι -επειδή βρισκόµαστε
στην Ελλάδα και ξέρουµε τις αδυναµίες του συστήµατος- θα ερ-
γάζονται ανασφάλιστοι. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, εάν δεν
υπάρξουν όλα εκείνα τα µέτρα και τα µέσα, ώστε να προστατεύ-
σουµε τη θεσµική αυτή αλλαγή για να µη βιώσουµε και πάλι
αυτού του είδους το µαρτύριο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή, Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του
ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σάµου του ΠΑΣΟΚ κ. Πυθαγόρας
Βαρδίκος.

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Κράτησε σαράντα χρόνια το υφι-
στάµενο σύστηµα στις εµπορευµατικές οδικές µεταφορές. Είναι
καιρός το επάγγελµα να εξορθολογιστεί, να εκσυγχρονιστεί, να
αναπτυχθεί. Να διασφαλιστεί σ’ αυτό η ελεύθερη πρόσβαση, να
λειτουργεί µε απελευθερωµένο κόµιστρο, να ενταχθεί µετά από
τριάντα χρόνια και αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και βέβαια να
δει να αντισταθµίζονται οι όποιες αρνητικές επιπτώσεις στους αν-
θρώπους του.

Αργήσαµε. Χρόνια το συζητάµε και έπρεπε και αυτό να το αν-
τιµετωπίσει και να το επιλύσει η σηµερινή Κυβέρνηση. Σε όλη την
Ευρωπαϊκή Ένωση και όχι µόνο, το επάγγελµα εδώ και δεκαετίες
είναι απελευθερωµένο. Και στην Τουρκία δίπλα µας έχει ανοίξει
και είναι σαφώς πιο ανταγωνιστική.

Και µε την ευκαιρία τους κάνουµε και εµείς ακόµα πιο αντα-
γωνιστικούς µε το να διακινούν τα περισσότερα µέσα από την
Εγνατία, χωρίς να υπάρχει ούτε ένας σταθµός διοδίων για να
τους σταµατήσει για κάποια δευτερόλεπτα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Υπάρχει τώρα.
ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Χαίροµαι. ∆εν το ήξερα.
Χρόνια συζητιέται η απελευθέρωση. Όσοι βέβαια πίστευαν ότι

αυτά στην Ελλάδα δεν γίνονται και είναι δυστυχώς πολλοί, δια-
ψεύστηκαν, αιφνιδιάστηκαν και αυτό κάνει ακόµα πιο δύσκολα τα
πράγµατα. Κανείς όµως δεν πρόκειται να καταστραφεί, να φύγει
από τη χώρα και τα παιδιά του να γίνουν σκλάβοι ή µετανάστες,
όπως σε κάποια δελτία Τύπου αναφέρουν παρασυρόµενοι από
την αγανάκτηση και την υπερβολή.

Οι σηµερινοί µεγάλοι µε είκοσι και περισσότερες άδειες να µην
ανησυχούν. Έχουν τους µηχανισµούς να προσαρµοστούν. Το
ίδιο συµβαίνει και µε τους σηµερινούς µεσαίους. Όσο για τους
µικρούς, και αυτοί θα επιβιώσουν. Σε καµµιά άλλη χώρα δεν ενι-
σχύθηκαν τόσο οι επαγγελµατίες της προηγούµενης κατάστα-
σης για να περάσουν µαζί µε τους νέους στην επόµενη. Είναι
ισχυρά βέλη στη φαρέτρα τους η τριετής µεταβατική περίοδος,
οι φοροαπαλλαγές και τα αναπτυξιακά κίνητρα. Ενισχύονται όλοι
οι σηµερινοί επαγγελµατίες και παράλληλα «δυσκολεύονται»
όσοι µέσα στην τριετή µεταβατική περίοδο θα θελήσουν να ει-
σέλθουν στο επάγγελµα, γιατί πέρα από το ότι θα πρέπει να πλη-
ρούν τις προϋποθέσεις του ευρωπαϊκού κανονισµού –επάρκεια,
οικονοµική επιφάνεια, σταθερό τόπο εγκατάστασης- θα πρέπει
να καταβάλλουν και ένα επιπλέον ποσό που το 2010 θα ανέρθει
στο 100% µιας άδειας, το 2011 στο 70% και το 2012 στο 35%.
Εδώ να πω πως αυτό το 35% θέλουν οι σηµερινοί επαγγελµατίες
να διατηρηθεί. Κάτι τέτοιο όµως δεν γίνεται και σωστά δεν γίνε-
ται.

Σηµαντική είναι και η φορολογική ενίσχυση. Καθόλου ευκατα-
φρόνητο το ποσό, που για επτά χρόνια θα προσµετράται στα
έξοδά τους και έτσι θα πληρώνουν λιγότερους ή δεν θα πληρώ-
νουν καθόλου φόρους. Εκτός αν έτσι και αλλιώς δεν πλήρωναν,
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οπότε δεν θα επωφεληθούν.
Έτσι πραγµατοποιείται σε µεγάλο βαθµό η απόσβεση της

αξίας της άδειας. Ακόµα και αυτοί που πήραν τις άδειες µε δά-
νεια ή συµβάσεις λίζινγκ µπορούν να δηµιουργήσουν εταιρείες,
να ενταχθούν στα αναπτυξιακά κίνητρα και µε τις φορολογικές
απαλλαγές να ξεπεράσουν τις όποιες δυσκολίες και να περάσουν
επιχειρηµατικά και οικονοµικά σε ένα ανώτερο επίπεδο.

Να δεχθώ ότι δικαιολογηµένα όλα αυτά τους φοβίζουν. Σε µε-
γάλη ηλικία οι περισσότεροι µαθηµένοι αλλιώς, διστάζουν, ανη-
συχούν, αντιδρούν και καµµιά φορά υπερβάλουν. Σε δελτίο
Τύπου αποκαλούν την ελληνική Κυβέρνηση «κατοχική». Κάνουν
αναφορά, σε σχέδιο που προωθούν περίεργοι κύκλοι που έχουν
καταλάβει τη χώρα µας και άλλα πολλά. Έχει χαθεί το µέτρο.
Οφείλουµε να το επαναφέρουµε.

Κακώς, κύριε Υπουργέ, δεχθήκατε το αίτηµα του Συνδικάτου
των Μεταφορέων να µην τους ξεχωρίσουµε, γιατί θα τους δια-
σπούσαµε και να µην υιοθετήσουµε ένα ευνοϊκότερο καθεστώς
γι’ αυτούς που αγόρασαν τις άδειες τα τελευταία χρόνια και γι’
αυτούς που τους αποκαλούµε µικρούς. Κακώς, θα έπρεπε να
τους διαχωρίσουµε.

Σηµαντική διεύθυνση εµπορευµατικών µεταφορών που θα δια-
σφαλίζει την αµερόληπτη χορήγηση αδειών, εκτιµητική επιτροπή
που θα αποτιµά το εισφερόµενο κεφάλαιο στις εταιρείες, εθνικό
µητρώο µεταφορικών εταιρειών. Τίποτα δεν άκουσα για όλα
αυτά. Σηµαντικότατη η δυνατότητα για εµάς µε κοινή υπουργική
απόφαση, να καθορίζεται κόµιστρο για τη µεταφορά καυσίµων
σε ορεινές, µειονεκτικές και νησιωτικές περιοχές. Σωστά δεν δια-
τηρείται σε µόνιµη βάση το 35% του αρχικού ύψους της εισφο-
ράς για να µπει κάποιος νέος στο χώρο. Αυτό ζητούν τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης να παραµείνει; Μα, πρώτα αυτά αν διατηρη-
θεί, θα ζητούν αργότερα να καταργηθεί ως φοροµπηχτικό. Έχω
την αίσθηση ότι κάποιοι, ενώ είναι χαράτσι, το θεωρούν ενίσχυση.
Και σωστά δεν δέχεστε τα πέντε χρόνια σαν µεταβατική περίοδο.
Είµαι σίγουρος ότι και πριν τα τρία χρόνια, θα έχουν όλοι προ-
σαρµοστεί. Ο Έλληνας και ικανός είναι και µαθηµένος στα δύ-
σκολα. Γιατί κάποιοι τον ταυτίζουν µόνο µε τη µιζέρια, τη φτώχεια
και την καταστροφή;

Το νοµοσχέδιο που θα ψηφίσουµε, θα του ξυπνήσει την ευρη-
µατικότητά του, την καπατσοσύνη του, τον πολυµήχανο Οδυσ-
σέα που πάντα βγάζει όταν προκληθεί. Η δηµιουργικότητα είναι
ταυτισµένη µε τον Έλληνα. Μην τον υποτιµάµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κ. Βλατής έχει το

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περίσσεψε

σήµερα ο λαϊκισµός και το κλάµα από πολλές πτέρυγες της Βου-
λής. Από µία πτέρυγα µας είπαν ότι η Κυβέρνηση πνίγηκε σε µία
κουταλιά νερό και ότι δεν έχει κανένα σχέδιο. Όµως, δεν µας
είπαν ποιο είναι το δικό τους σχέδιο για να το συζητήσουµε,
µήπως βρούµε κάτι καλύτερο να κάνουµε. Από την άλλη πλευρά,
ακούσαµε µια κριτική, ορθή µεν, ότι φορτώνουµε στους µεταφο-
ρείς την αµέλεια ή την αδυναµία των δύο µεγάλων κοµµάτων που
κυβέρνησαν, να κάνουν αυτή την αλλαγή, αφού ο ΣΥΡΙΖΑ λέει ότι
έπρεπε να την κάνουµε νωρίτερα. Συµφωνούµε. Το πολιτικό σύ-
στηµα µπροστά στο πολιτικό κόστος δίστασε και δεν το έκανε.
Μα, αδιαλείπτως τόσα χρόνια βρίσκεται στη Βουλή ο ΣΥΡΙΖΑ.
Γιατί δεν έκανε µία πρόταση νόµου για την απελευθέρωση των
µεταφορών και για τη βελτίωση του συστήµατος;

Ας δούµε τα δεδοµένα που είναι συγκεκριµένα και σκληρά. Στη
χώρα µας, η τελευταία άδεια για φορτηγό δηµόσιας χρήσης δό-
θηκε το 1971. Το αποτέλεσµα ήταν ο κλάδος να είναι κλειστό
επάγγελµα. Ο ελληνικός στόλος φορτηγών δηµόσιας χρήσης
είναι από τους πιο παλιούς της Ευρώπης. Αυτό στην πράξη ση-
µαίνει λιγότερη ασφάλεια στους δρόµους, περισσότερη ρύπανση
στην ατµόσφαιρα. Η λογική µέσα απ’ αυτές τις καταστάσεις πολ-
λών επαγγελµατιών του χώρου, παραµένει αναχρονιστική. Η ίδια
η δοµή της επιχείρησης παραµένει µη ανταγωνιστική.

Πρέπει να την αλλάξουµε, γιατί ο χώρος είναι ιδιαίτερα ση-
µαντικός, γιατί ο κλάδος των φορτηγών δηµόσιας χρήσης αντι-
προσωπεύει σε έσοδα το 7% του ΑΕΠ. Αποτελείται από δεκάδες
χιλιάδες οχήµατα και σε αυτόν εργάζονται πάνω από εκατό χι-

λιάδες άνθρωποι. Βασικός στόχος του νοµοσχεδίου, που σήµερα
συζητάµε, είναι η δηµιουργία ενός σύγχρονου και ολοκληρωµέ-
νου θεσµικού πλαισίου για τις οδικές µεταφορές στη χώρα µας,
το οποίο θα οδηγήσει σε αύξηση της ανταγωνιστικότητας στον
κλάδο, στη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών και σταδιακά,
στη µείωση του κόστους των µεταφορών. Η δηµιουργία µιας
ελεύθερης ανοικτής αγοράς στο χώρο των οδικών εµπορευµατι-
κών µεταφορών θα προσθέσει, σύµφωνα µε τους υπολογισµούς
που δίνει το Υπουργείο –εγώ πιστεύω περισσότερο- 1% στο ετή-
σιο ΑΕΠ. Αυτό σηµαίνει 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Συνυπολογί-
ζοντας την ελληνική πραγµατικότητα, την αναβλητικότητα των
ελληνικών κυβερνήσεων να προσαρµοστεί η ελληνική πρακτική
µε αυτή της Ευρώπης, σε συνδυασµό µε την αναγκαιότητα στα-
διακής µετάβασης σε νέο καθεστώς εµπορευµατικών µεταφο-
ρών, το Υπουργείο ορθά, κατόπιν εκτεταµένης διαβούλευσης και
µελέτης όλων των σχετικών παραγόντων, προχώρησε στην κα-
τάθεση αυτού του νοµοσχεδίου.

Αν υπάρχουν βελτιώσεις, να τις κάνουµε. Εγώ συµφωνώ να
προχωρήσουµε στη διαφοροποίηση, αφού έχουµε τρία χρόνια
προσαρµογής, εκείνων των µεταφορέων που αγόρασαν τα τρία
τελευταία χρόνια τις άδειές τους. Να κάνουµε τη µεγαλύτερη δυ-
νατή προσπάθεια, κύριε Υπουργέ. Και πιστεύω ότι δεν είναι το
µείζον αυτό το νοµοσχέδιο για τις µεταφορές. Το µείζον είναι το
πώς θα οργανώσουµε συνολικά τις µεταφορές στη χώρα µας
µαζί µε τις οδικές µεταφορές που κακώς τις έχουµε καταστήσει
το µείζον τόσα χρόνια. Πρέπει να οργανώσουµε συνολικά τις µε-
ταφορές στη χώρα µας, η οποία έχει µία δεσπόζουσα γεωγρα-
φική θέση. ∆υστυχώς, ούτε το σιδηρόδροµο οργανώσαµε, ούτε
τα λιµάνια µας και γι’ αυτό πλήττονται και οι οδικές µεταφορές.

Νοµίζω ότι βρισκόµαστε σε µία περίοδο που περισσεύουν τα
προβλήµατα. ∆υστυχώς, δεν έχουµε καθόλου χρόνο. Θέλω να
σας θυµίσω πώς αναθεµατίζαµε τις προτάσεις κάποιου καθηγητή
Σπράο πριν από δέκα χρόνια ή πώς κατεβαίναµε στους δρόµους
χιλιάδες άνθρωποι κόντρα στις προτάσεις Γιαννίτση. Σήµερα,
λέµε ότι µάλλον θα έπρεπε να τα είχαµε εφαρµόσει αυτά τότε.
∆υστυχώς, δεν θα έχουµε το χρόνο ως χώρα να έρθουµε ύστερα
από δέκα χρόνια και να πούµε, µάλλον θα έπρεπε να είχαµε απε-
λευθερώσει τις οδικές µεταφορές. ∆εν µας µένει τίποτε άλλο,
παρά αν θέλουµε –νοµίζω ότι συµφωνούµε διότι κανένας δεν είπε
τίποτε αντίθετο- να είναι ελεύθερη η πρόσβαση στο επάγγελµα
του µεταφορέα, ο εξορθολογισµός του κλάδου πρέπει να γίνει
πραγµατικότητα. Πρέπει να αυξήσουµε την ανταγωνιστικότητα
των ελληνικών οδικών µεταφορών. Πρέπει να απελευθερώσουµε
και σταδιακά να µειώσουµε το κόµιστρο. Αν τα θέλουµε αυτά, δεν
έχουµε να κάνουµε τίποτε άλλο, παρά να ψηφίσουµε το νοµο-
σχέδιο χωρίς φόβο και χωρίς ντροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε το

Βουλευτή Κοζάνης του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννη Βλατή.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σερρών του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Τζε-

λέπης.
Ορίστε, κύριε Τζελέπη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το

παρόν σχέδιο νόµου η Κυβέρνηση επιχειρεί για άλλη µία φορά
να βάλει τάξη στα κακώς κείµενα της χώρας µας. Μιλώ γι’ αυτά
που ως εξαγγελίες ακούστηκαν και γράφτηκαν σε πολλές προ-
γραµµατικές δηλώσεις, αλλά δυστυχώς παρέµειναν µέχρι και σή-
µερα άλυτα λόγω έλλειψης πολιτικής βούλησης και πολιτικού
θάρρους. Μιλώ γι’ αυτά που και η κοινωνία και η οικονοµία της
χώρας µας χρειάζονταν. Αυτή η αναβλητικότητα για τα αυτο-
νόητα, αυτή η πολιτική λειτουργία δυστυχώς σήµερα βαφτίζεται
«υπευθυνότητα» από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης µε ακροατή αυτόν που
έκανε αυτή την πολιτική πράξη και δυστυχώς οδήγησε τη χώρα
µας στα οικονοµικά αδιέξοδα που βρίσκεται σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν θα
ήµασταν σήµερα εµείς οι δυσάρεστοι -σύµφωνα µε τους συνδι-
καλιστές των ιδιοκτητών επαγγελµατικών φορτηγών- αν εσείς
εφαρµόζατε τις προεκλογικές σας δεσµεύσεις για το άνοιγµα
των κλειστών επαγγελµάτων, αν εσείς δεν αντιµετωπίζατε τα
«καυτά» θέµατα της χώρας όχι µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον,
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αλλά µε βάση το πολιτικό σας κόστος.
Για να µη θεωρηθώ βερµπαλιστής, σας παραπέµπω, κύριοι συ-

νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, σε εξαγγελίες του τότε Προ-
έδρου σας και Πρωθυπουργού Κώστα Καραµανλή από το βήµα
της ∆ιεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης το 2008. Αν προχωρούσε
τότε στο άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων όπως είχε εξαγ-
γείλει, δεν θα χρειαζόταν να συζητάµε σήµερα για πενταετή πε-
ρίοδο προσαρµογής. Τα ίδια εξήγγειλε και στην προεκλογική
οµιλία του στις 16/9/2009 στις Σέρρες µπροστά στους πολίτες
της εκλογικής µου περιφέρειας. Φυσικά οι εξαγγελίες εκείνες πα-
ρέµειναν στα χαρτιά, γιατί ο ελληνικός λαός καταδίκασε αυτή την
αναβλητικότητα, αυτό που συνεχίζετε να κάνετε και σήµερα, «ναι
µεν, αλλά», «και µε τον αστυφύλαξ και µε το χωροφύλαξ». ∆εν
έχετε ξεκάθαρη πολιτική αλλά ηµίµετρα, γι’ αυτό είστε και θα πα-
ραµείνετε για πολύ καιρό στην αντιπολίτευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οποιοσδήποτε επιχειρήσει να
κάνει µία σύντοµη ιστορική αναδροµή θα εντοπίσει κατ’ αρχάς
µε ευκολία ότι ο όρος «κλειστά επαγγέλµατα» είναι φαινόµενο
που ξεκινά την εποχή του µεσοπολέµου. Το επίµαχο θέµα των
οδικών µεταφορών είναι κλειστό επάγγελµα µε τον αναγκαστικό
ν. 134/1936 της δικτατορίας Μεταξά. Έκτοτε η έκδοση αδειών
φορτηγών δηµοσίας χρήσεως αποτέλεσε µέσο πελατειακής πο-
λιτικής και η µέγιστη απόδειξη αυτού είναι ότι, ενώ µέχρι το 1968
υπήρχαν δέκα τέσσερις χιλιάδες άδειες φορτηγών δηµοσίας
χρήσεως, έρχεται η επόµενη δικτατορία και µε το ν. 183/1967 και
την απόφαση του Υπουργού Συγκοινωνιών το Μάιο του 1970 δίνει
το δικαίωµα σε κάθε επαγγελµατία αυτοκινητιστή να αποκτήσει
µία ελεύθερη άδεια φορτηγού δηµοσίας χρήσεως.

Τι άλλο πρέπει να δει κάποιος για να καταλήξει στο εύλογο
συµπέρασµα ότι όλο αυτό το πολιτικό παρασκήνιο υπέκρυπτε δό-
λιες πολιτικές πράξεις; Χρειάστηκαν δύο δικτατορίες και ενδιά-
µεσες κατ’ εξαίρεση υπουργικές αποφάσεις των εκάστοτε
Υπουργών Μεταφορών για να φτάσουµε σήµερα στις τριάντα
τρεις χιλιάδες άδειες φορτηγών δηµοσίας χρήσεως. Έχουµε λοι-
πόν έναν ολόκληρο κλάδο έρµαιο στις εκάστοτε πολιτικές ψη-
φοθηρικές ορέξεις, ένα κλάδο που επιτελεί στρατηγικό έργο για
την εύρυθµη λειτουργία του κράτους. Όλοι θυµόµαστε τις τρο-
µερές παρενέργειες στην ελληνική οικονοµία, όταν παραλύουν
οι εθνικές µεταφορές για διεκδικήσεις συντεχνιακών συµφερόν-
των.

Τι προτείνετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης; Να συντηρούµε στρεβλά καθεστώτα δεκαετιών
ως πολιτιστική παράδοση; Μα, έχουµε ήδη γίνει ευρωπαϊκώς του-
λάχιστον γραφικοί και µάλιστα όταν υπάρχουν συγκεκριµένα µε-
τρήσιµα χαρακτηριστικά, όπως αναφέρει η έκθεση του ΙΟΒΕ που
στην περίπτωση απελευθέρωσης των οδικών µεταφορών θα µπο-
ρούσε να επέλθει υποχώρηση των κοµίστρων από 1,5% έως 2,5%
ετησίως µε υποχώρηση του πληθωρισµού κατά 0,2 έως 0,5 πο-
σοστιαίες µονάδες ετησίως, αύξηση του αριθµού των επιχειρή-
σεων µε ενίσχυση της απασχόλησης, ενίσχυση της παραγω-
γικότητας και άλλα ποιοτικά οφέλη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε ότι σε κάθε µεταρ-
ρυθµιστικό µας βήµα θα υπάρχουν και αυτοί που πλήττονται πε-
ρισσότερο. Συγκεκριµένα στον κλάδο των οδικών εµπορευ-
µατικών µεταφορών είναι δυστυχώς αυτοί που απέκτησαν άδειες
τα τελευταία χρόνια.

Με το άρθρο 16 του εν λόγω νοµοσχεδίου παρέχονται ρεαλι-
στικές λύσεις για ήπια µεταβατική περίοδο απελευθέρωσης του
επαγγέλµατος. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε ότι η τριετής µεταβατική
περίοδος είναι κατάκτηση έντονων πολιτικών διαπραγµατεύσεων
µε την τρόικα, η οποία στην αρχή µιλούσε για ένα µηδενικό χρο-
νικό διάστηµα.

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζω ότι οι αποφάσεις σας είναι ζυγισµένες
και έχουν έντονο το µέτρο της ευθύνης και της κοινωνικής δι-
καιοσύνης, γι’ αυτό θα σας ζητούσα, αν υπάρχει η δυνατότητα, γι’
αυτούς οι οποίοι απέκτησαν πρόσφατα, µέσα στην τριετία άδειες
φορτηγών δηµοσίας χρήσεως, να αυξήσετε το χρονικό διάστηµα
της µεταβατικής περιόδου.

Για πρώτη φορά θεσπίζεται επίσηµη αποτίµηση της αξίας των
αδειών φορτηγών δηµοσίας χρήσεως και µάλιστα θα υπολογίζε-
ται στο µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας ως άυλη υπεραξία.

Επίσης στο άρθρο 7, σύµφωνα µε τις παραγράφους 4 και 6
προβλέπονται τόσο φορολογικές διευκολύνσεις όσο και αναπτυ-
ξιακά κίνητρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέχρι σήµερα όλη η διαδικασία
απόκτησης φορτηγών δηµοσίας χρήσεως ήταν αδιαφανής µ’ ένα
µεγάλο µέρος της να γίνεται «κάτω από το τραπέζι» και όλα αυτά
σ’ ένα στενό κύκλο ενδιαφεροµένων. Αποτέλεσµα αυτών είναι να
ακούγεται σήµερα ότι υπάρχουν κάτοχοι δεκάδων αδειών, δη-
λαδή µιλάµε για ένα «παζάρι» αγοραπωλησιών, ενδεχοµένως µε
νόµους και κανόνες έξω απ’ αυτούς ενός ευνοµούµενου ευρω-
παϊκού κράτους.

Με την παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία προωθούνται ο εκ-
συγχρονισµός και η ανάπτυξη ενός κλάδου στα πρότυπα που
απαιτούν οι καιροί µας. Πρόκειται για µία βασική θεσµική πα-
ρέµβαση διαρθρωτικού χαρακτήρα που θα καταστήσει συµβατό
το ελληνικό πλαίσιο εµπορευµατικών µεταφορών µε το αντί-
στοιχο άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης όπου η αλλαγή
αυτή έχει συντελεστεί εδώ και αρκετά χρόνια.

Είµαστε σίγουροι ότι αυτό θα βοηθήσει αφ’ ενός στην εύρυθµη
λειτουργία του κλάδου και αφ’ ετέρου θα παραδώσει στους Έλ-
ληνες πολίτες ένα ανταγωνιστικό µεταφορικό εθνικό δίκτυο που
θα λειτουργεί σαν «εργαλείο» ανάπτυξης µε βασικό ωφεληµένο
τον Έλληνα καταναλωτή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή Σερρών του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Τζελέπη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Τρικάλων της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Νικόλαος Λέγκας.

Ορίστε, κύριε Λέγκα, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλή συζητά σήµερα ένα µε-

ταρρυθµιστικό πρόταγµα, το σχέδιο νόµου για την απελευθέ-
ρωση των µεταφορών. Και όµως αυτή η τοµή, αυτή η µεταρ-
ρύθµιση έχει µετατραπεί σε κρίση η οποία πέρα από τις αναµε-
νόµενες –δίκαιες κατά την άποψή µας- αντιδράσεις της επαγ-
γελµατικής κατηγορίας που θίγετε στο όνοµα µιας αναγκαίας
διόρθωσης στρεβλώσεων, αναδεικνύει την έλλειψη µέριµνας για
ό,τι οικοδοµήθηκε µέχρι σήµερα. Αναδεικνύει ότι οι κρίσιµες αλ-
λαγές και οι απαραίτητες ρίξεις δροµολογούνται χωρίς µελέτες,
αποσπασµατικά, ίσως και µε προσχηµατικούς και σε κάθε περί-
πτωση όχι εξαντλητικούς διαλόγους και λόγους.

Κύριε Υπουργέ, επικαλείσθε την ανάγκη να τηρηθούν χρονο-
διαγράµµατα και υποχρεώσεις για την επίλυση κάποιων υπαρ-
κτών –να το δεχθώ- προβληµάτων, όταν σε άλλα εξίσου σοβαρά,
αν όχι σοβαρότατα θέµατα, πρυτανεύουν άλλες λογικές.

Εξηγούµαι, µιλάτε για την ανάγκη απελευθέρωσης των µετα-
φορών, µιλάτε για την αναπτυξιακή διάσταση της µεταρρύθµι-
σης, µιλάτε για την ανάγκη να ανταποκριθούµε στις κοινοτικές
µας υποχρεώσεις.

Και κανείς -όχι στη Νέα ∆ηµοκρατία τουλάχιστον- δεν θα δια-
φωνήσει –το αντίθετο µάλιστα- καθόσον έστω και τώρα έρχεστε
να συναντήσετε τις θέσεις µας, αυτές που µε τόση δριµύτητα αν-
τιπαλεύατε κατά την αντιπολιτευτική σας θητεία.

Είναι άλλο, όµως, αυτό κι άλλο να προχωράτε σε ρυθµίσεις
χωρίς προηγούµενη µελέτη, χωρίς µία συνολική αντιµετώπιση
του προβλήµατος. ∆ιότι, από την πρότασή σας, πέραν των
άλλων, απουσιάζει και η κοστολόγηση. Γιατί από το σχέδιο νόµου
που καταθέσατε, απουσιάζει η ένταξη των µεταφορών, όχι µόνο
του τµήµατος των χερσαίων, σε µία συνολική λογική, σε ένα συ-
νολικά αναπτυξιακό µοντέλο. ∆ιότι δεν µπορείτε να επιδεικνύετε
τέτοια σπουδή για το συγκεκριµένο θέµα και να αναβάλλετε συ-
νεχώς άλλα κοµβικά ζητήµατα που σχετίζονται ευθέως και µε το
ξεπέρασµα της κρίσης και βεβαίως µε το ζήτηµα της πολυπόθη-
της ανάπτυξης, όπως για παράδειγµα την ψήφιση του αναπτυ-
ξιακού νόµου, όπως για παράδειγµα την αύξηση της απορ-
ροφητικότητας των πόρων του ΕΣΠΑ, όπως για παράδειγµα την
ουσιαστική πάταξη της γραφειοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι υπέρ
της κατάργησης των εµποδίων, των στρεβλώσεων στη λειτουρ-
γία του ανταγωνισµού. Είναι υπέρ της µείωσης των τιµών, ιδιαί-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1719



τερα σε µία κρίσιµη περίοδο όπως αυτή που διανύουµε. Είναι,
όµως, υπέρ της αποφυγής ανάπτυξης καρτέλ και της εγκαθί-
δρυσης ενός υγιούς συστήµατος λειτουργίας της ελεύθερης
αγοράς, µιας αγοράς που δεν θα λειτουργεί ασύδοτα και σε κάθε
περίπτωση εις βάρος των συµφερόντων ελληνικών οικογενειών.

Εµείς δεν πιστεύουµε ότι µία κοινωνία αλλάζει µε το ζόρι, αλλά
µόνο µε τη σύµφωνη γνώµη της. ∆εν πιστεύουµε ότι µπορούν να
εµπεδωθούν και να γίνουν κτήµα της κοινωνίας µεταρρυθµίσεις
οι οποίες προάγονται µε έξωθεν καταναγκασµούς. Πιστεύουµε
ότι οι τοµές, που απαιτεί η νέα εποχή, θα έχουν τα ποθούµενα
αποτελέσµατα µόνο εφόσον εξασφαλίσουν τη συναίνεση και την
υποστήριξη της πλειοψηφίας, κυρίως όταν και η ίδια η Ευρώπη
δεν φαίνεται να έχει καταλήξει στο πρότυπο που πρέπει να ακο-
λουθηθεί, εν προκειµένω στο καθεστώς απελευθέρωσης.

Θυµίζω ότι πουθενά σε κοινοτικό επίπεδο δεν προβλέπεται
ακριβές πλαίσιο απελευθέρωσης, ενώ υπάρχουν τουλάχιστον
δύο τάσεις. Αυτό διαφαίνεται. Αυτή που ονοµάζεται άκρατη απε-
λευθέρωση και αυτή η οποία αποκαλείται ελεγχόµενη.

Άκρατη απελευθέρωση εφήρµοσε και η Ιρλανδία. Μέσα σε
σύντοµο χρονικό διάστηµα γέµισε φορτηγά, επιβαρύνθηκε το πε-
ριβάλλον, απαξιώθηκε το επάγγελµα του µεταφορέα.

Αυτό είναι το ένα µοντέλο αυτό που πάει να εφαρµόσει η Κυ-
βέρνηση, το οποίο απέτυχε όπου εφαρµόστηκε.

Υπάρχει κι ένα άλλο µοντέλο, το µοντέλο της ελεγχόµενης απε-
λευθέρωσης. Αυτό το µοντέλο εφαρµόστηκε στις περιφερειακές
χώρες της Ευρώπης, όπως η Ιταλία, που απέχουν οι παραγωγές
από την κεντρική αγορά στην οποία πωλούν, δηλαδή το χρει-
άζονται το φορτηγό, αλλά και στις κεντρικές χώρες, όπως είναι
η Γερµανία, η οποία, όµως, έχει και το σιδηρόδροµο ως σοβαρό
µέσο µεταφορά εµπορευµατικού φορτίου.

Είναι το µοντέλο που προστατεύει τους κόπους µιας ζωής, που
προστατεύει την περιουσία οικογενειών µε γνώµονα την κοινή λο-
γική. ∆ιότι άλλο πράγµα η επιτάχυνση των διαδικασιών και άλλο
πράγµα το σοκ χωρίς πρόγραµµα, χωρίς την εξασφάλιση των δι-
κλίδων ασφαλείας εκείνων οι οποίες θα αποτρέψουν την εγκαθί-
δρυση νέων στρεβλώσεων, χειρότερων από αυτές που πάµε να
διορθώσουµε, όπως για παράδειγµα η έλευση µεγάλων ξένων
εταιρειών, οι οποίες θα αποτελέσουν, αν δεν µπει κανονιστικό
πλαίσιο και δεν µπουν αυστηροί κανόνες, χειρότερα ολιγοπώλια
από αυτά που ίσως έχουν δηµιουργηθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση θα πρέπει να ξα-
ναδεί το θέµα της µεταβατικής περιόδου.

Εκτιµώ, επίσης, ότι θα πρέπει να εξεταστεί και το θέµα της αν-
τιστοίχησης του αριθµού των αδειών που δίδονται στην Ελλάδα
µε το µεταφερόµενο φορτίο και τον πληθυσµό, διότι αν δηµι-
ουργήσει πληθωρισµό στις άδειες και θα τις απαξιώσει και το πε-
ριβάλλον θα επιβαρύνει και θα δηµιουργήσει περισσότερα
προβλήµατα στο κυκλοφοριακό και θα οδηγήσει ουσιαστικά στην
ανεργία και στην ανέχεια τις εκατόν δέκα χιλιάδες περίπου οικο-
γένειες.

Κάνουµε έκκληση, λοιπόν, να αποφευχθούν οι ακραίες πράξεις
και συµπεριφορές, να πρυτανεύσει η λογική, να µη διασαλευθεί
η λειτουργία της αγοράς, αλλά και να µη θιγούν τα ατοµικά δι-
καιώµατα των πολιτών. Η κοινωνική ένταση, που επικρατεί, δεν
είναι καλό σηµάδι. ∆εν µπορούµε σε ένα µήνα να προσπαθούµε
να επιβάλουµε άνωθεν καθεστώτα που τελικά δεν θα αποτελέ-
σουν λύσεις. ∆εν µπορούµε να επικαλούµαστε την απελευθέ-
ρωση της αγοράς τη στιγµή που ενεργούµε µε µία λογική
επιβολής, πολύ περισσότερο που κανείς δεν µας επιβάλλει χρο-
νοδιαγράµµατα, όπως µεταβατική τριετία την οποία εσείς επικα-
λείστε ως αδιαπραγµάτευτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκεί έξω δεν βρίσκονται µόνο
κάποιοι που θέλουν πάση θυσία να διατηρήσουν κεκτηµένα εις
βάρος του κοινωνικού συνόλου. Εκεί έξω βρίσκονται και άνθρω-
ποι του µεροκάµατου, άνθρωποι του µόχθου, άνθρωποι που αγω-
νιούν. Εκεί έξω βρίσκονται οικογένειες που βιώνουν την ύφεση.
Και κανείς δεν µπορεί να ισχυριστεί ότι τίποτα από αυτά που ζη-
τούν, δεν µπορούν να βελτιώσουν ένα σχέδιο που σε λίγο θα απο-
τελεί νόµο του κράτους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Λέγκα, Βουλευτή Τρικάλων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Καρδίτσας του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Θε-
οχάρη.

Κυρία Θεοχάρη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το άνοιγµα των

κλειστών επαγγελµάτων είναι ένα ζήτηµα που µας απασχολεί εδώ
και χρόνια. Σηµαίνει ελεύθερη πρόσβαση στο επάγγελµα για
όλους τους ενδιαφεροµένους που ανταποκρίνονται στα κριτήρια
και τις προϋποθέσεις για την είσοδό τους στον κλάδο που επι-
θυµούν. Σηµαίνει αύξηση της ανταγωνιστικότητας, δηλαδή µεί-
ωση στις τελικές τιµές των προϊόντων και υπηρεσιών που
φτάνουν στον καταναλωτή.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τολµά να πάρει τις γενναίες αποφά-
σεις, χωρίς να σκεφτεί το πολιτικό κόστος, να κάνει το πρώτο
βήµα προς την κατεύθυνση αυτή µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα.

Στόχος µας είναι να καταστήσουµε το επάγγελµα του εµπο-
ρευµατοµεταφορέα ανοικτό για κάθε ενδιαφερόµενο που πληροί
τις προϋποθέσεις, έτσι όπως προβλέπονται αυτές από το ευρω-
παϊκό πλαίσιο που υιοθετούµε στο νοµοσχέδιο.

Πρόκειται για ένα καθεστώς που στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες
ισχύει εδώ και αρκετά χρόνια και στο οποίο πρέπει επιτέλους να
προσαρµοστούν και τα ελληνικά δεδοµένα. Μιλάµε, εξάλλου, για
έναν κλάδο που απασχολεί το 7% του εργατικού δυναµικού της
χώρας και που αντιπροσωπεύει το 7% του Ακαθάριστου Εγχώ-
ριου Προϊόντος. Μιλάµε, επίσης, για εκατόν δέκα χιλιάδες επαγ-
γελµατίες αυτήν τη στιγµή στη χώρα και τριάντα τρεις χιλιάδες
φορτηγά οχήµατα δηµόσιας χρήσης, γεγονός που απαιτεί την
όσο το δυνατόν συντοµότερη προσαρµογή στους νέους κανό-
νες, προκειµένου να γίνουν καλύτερες και πιο νόµιµες οι συνθή-
κες εργασίας των εργαζοµένων οδηγών φορτηγών αυτοκινήτων.

Βασική µας επιδίωξη, ο εκσυγχρονισµός και η αναµόρφωση
του κλάδου των οδικών µεταφορών. Πώς το επιτυγχάνουµε αυτό;

Κατ’ αρχάς, απελευθερώνουµε τον αριθµό χορηγούµενων
αδειών φορτηγών δηµόσιας χρήσης αυτοκινήτων. ∆ηµιουργούµε
ένα σύγχρονο και αντικειµενικό σύστηµα χορήγησης αδειών µε
σαφή καθορισµό των προσόντων που θα πρέπει να διαθέτει κάθε
επίδοξος εµπορευµατοµεταφορέας, όπως ορίζεται από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, δηλαδή να διαθέτει την οικονοµική δυνατότητα,
την επαγγελµατική επάρκεια, την καλή φήµη και τις αναγκαίες
υποδοµές για να ασκήσει το επάγγελµα. Οι νέες άδειες θα χο-
ρηγούνται µόνο για φορτηγά που είναι φιλικά προς το περιβάλ-
λον και δεν θα χορηγούνται σε φυσικά πρόσωπα, αλλά σε
εταιρείες.

Σύµφωνα µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα θεσµοθετείται η οργά-
νωση σε µεταφορικές εταιρείες ΑΕ ή ΕΠΕ, για τη σύσταση των
οποίων προβλέπονται αναπτυξιακά κίνητρα και φορολογικές ελα-
φρύνσεις, ενώ µε τη λήξη της τριετούς µεταβατικής περιόδου,
που προβλέπει το νοµοσχέδιο, παύουν να ισχύουν οι ιδιότυπες
µορφές εταιρειών που συναντάµε σήµερα στην Ελλάδα.

Με τον καθορισµό των αντικειµενικών διαδικασιών, βάσει των
οποίων µπορούν να ιδρυθούν µεταφορικές εταιρείες, διευκολύ-
νουµε τους ιδιοκτήτες φορτηγών δηµοσίας χρήσεως να ιδρύ-
σουν τη δική τους εταιρεία µε εισφορά κυριότητας, αφού στο
µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας υπολογίζεται η άυλη υπεραξία
των αδειών.

Παράλληλα, απελευθερώνουµε το κόµιστρο. Καταργούµε, δη-
λαδή, τον έλεγχο της τιµής από το κράτος, δίνουµε στη µεταφο-
ρική εταιρεία και τον πελάτη της το δικαίωµα να διαµορφώνει την
τιµή σύµφωνα µε τους κανόνες της αγοράς.

Εξαιρούνται από την πλήρη απελευθέρωση η µεταφορά καυ-
σίµων σε αποµακρυσµένες περιοχές, για την οποία η ανώτατη
τιµή µπορεί να οριστεί µε ΚΥΑ.

Μία ακόµη τοµή του νοµοσχεδίου αποτελεί η δηµιουργία και
τήρηση ηλεκτρονικού µητρώου µεταφορικών εταιρειών από την
αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου, στο οποίο θα καταχωρούνται
τα στοιχεία όλων των εταιρειών που έχουν άδεια άσκησης επαγ-
γέλµατος και θα λειτουργούν ως βάση δεδοµένων µε επικαιρο-
ποιηµένα στοιχεία και σύγχρονες λειτουργίες.
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Το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει, επίσης, την πρόβλεψη για την
ασφάλιση των εµπορευµάτων έναντι ζηµιών που µπορεί να προ-
κληθούν µε ευθύνη του µεταφορέα, καθώς επίσης και την πρό-
βλεψη για τη δηµιουργία ενός ειδικού λογαριασµού, ενός
ταµείου, όπου θα καταλήγουν οι εισφορές για την χορήγηση
αδειών τόσο κατά τη µεταβατική περίοδο, όσο και µετά από
αυτήν µε στόχο την οδική ασφάλεια, την ανάπτυξη των µεταφο-
ρών, αλλά και την προστασία του περιβάλλοντος.

Τέλος, το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει σειρά από µεταβατικές
διατάξεις που έχουν να κάνουν τόσο µε τις υφιστάµενες µετα-
φορικές εταιρείες, όσο και µε τις άδειες για οχήµατα δηµόσιας
χρήσης που έχουν εκδοθεί πριν την έναρξη ισχύος του νέου θε-
σµικού πλαισίου. ∆ιατάξεις που διευκολύνουν τους επαγγελµα-
τίες οδηγούς και δηµιουργούν τις συνθήκες για την ευκολότερη
και οµαλότερη προσαρµογή στο νέο καθεστώς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στόχος µας είναι να καταστή-
σουµε τον κλάδο των οδικών εµπορευµατικών µεταφορών βιώ-
σιµο και ανταγωνιστικό, να τον εκσυγχρονίσουµε και να τον
εξορθολογήσουµε συµβάλλοντας στην ανάπτυξη της ελληνικής
οικονοµίας.

Είναι µια βασική θεσµική παρέµβαση διαρθρωτικού χαρα-
κτήρα, προκειµένου το ελληνικό πλαίσιο εµπορευµατικών µετα-
φορών να είναι συµβατό µε των άλλων ευρωπαϊκών χωρών, µια
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για εξυγίανση ενός καθεστώτος
που παρέµεινε κλειστό και στάσιµο εδώ και τριανταπέντε χρόνια.

Από τις νέες ρυθµίσεις όλοι βγαίνουν κερδισµένοι. Το επάγ-
γελµα του οδικού µεταφορέα εξυγιαίνεται και εξορθολογίζεται
µε την εισαγωγή δίκαιων, αντικειµενικών κριτηρίων για την έκ-
δοση αδειών και µε την οργάνωση των οδικών µεταφορέων σε
εταιρείες. Ενοποιείται η νοµοθεσία για τις διεθνείς, εθνικές, νο-
µαρχιακές και ειδικές µεταφορές και παρέχονται κίνητρα για
επενδύσεις στον κλάδο. Επιπλέον, κερδίζει ο καταναλωτής, αφού
η ενίσχυση του ανταγωνισµού θα έχει ως συνέπεια τη µείωση των
τιµών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι αλλαγές που επιφέρει το νο-
µοσχέδιο είναι επιβεβληµένες, όχι µόνο για την ανάπτυξη της οι-
κονοµίας, αλλά και για τον εκσυγχρονισµό του νοµικού πλαισίου
που διέπει τις εµπορευµατικές µεταφορές, έτσι ώστε να εναρ-
µονιστεί µε τις επιταγές της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γι’ αυτό είναι καθήκον µας να υποστηρίξουµε την προσπάθεια
της Κυβέρνησης και να το υπερψηφίσουµε. Θα το κάνουµε βά-
ζοντας στην άκρη λαϊκισµούς, µικροκοµµατικά συµφέροντα, ψη-
φοθηρικές και πελατειακές αντιλήψεις και να προχωρήσουµε σε
αυτήν τη µεγάλη τοµή που επιχειρείται στον τοµέα των µεταφο-
ρών. Τοµή που θα δώσει ώθηση και θα ενισχύσει την ανταγωνι-
στικότητα της οικονοµίας, ιδιαίτερα σε αυτήν την κρίσιµη οικο-
νοµική συγκυρία που ζούµε όλοι µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Μαρία Θεοχάρη, Βουλευτή Καρδίτσας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Φθιώτιδας της Νέας ∆ηµοκρατίας,
κ. Αθανάσιος Γιαννόπουλος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-
δελφοι, θα ξεκινήσω κάνοντας ένα µικρό σχόλιο στην αναφορά-
ενηµέρωση του Προέδρου της Βουλής για µια ασχηµία πραγµα-
τικά που έγινε έξω στην Πλατεία Συντάγµατος, στον Άγνωστο
Στρατιώτη. Βέβαια, αυτή είναι καταδικαστέα από όλους µας. Πι-
στεύω δε ότι ακόµη και αυτοί που έκαναν αυτήν τη χειρονοµία
και οι συνάδελφοί τους θα έχουν ήδη, µετανιώσει.

Τέλος πάντων θα πρέπει να καταλάβουµε ότι στην πατρίδα µας
υπάρχει ένα υψηλό αίσθηµα ευθύνης και πατριωτισµού, αλλά
φαίνεται, ότι η απόγνωση, η προοπτική που έχει καταλάβει αυτήν
την κοινωνική οµάδα ξεπερνάει τις οποιεσδήποτε φιλότιµες εθνι-
κές προσπάθειες που έχουν καταβάλει ακόµη και οι γονείς τους.

Θέλω, επίσης, να κάνω και ένα άλλο σχόλιο σε κάποια ανα-
φορά, συναδέλφου του ΠΑΣΟΚ που είπε ότι όλα αυτά έγιναν µε
την ανοχή των αρχών. ∆εν θα έπρεπε να λεχθεί αυτό. Αυτό ση-
µαίνει πολλά και φοβάµαι ότι ήταν ένα άστοχο σχόλιο, λέγοντας,
δηλαδή, ότι τα όργανα, τα οποία είναι για να φυλάσσουν την δη-
µοκρατία, το πολίτευµα µας έδειξαν µια περίεργη ανοχή.

Άρα θα πρέπει να έχουµε σαν αναφορά, του αύριο ότι εάν κο-
πούν αυτά τα χρήµατα που λέγεται και ο κύριος Υπουργός Εθνι-
κής Οικονοµίας υπέγραψε, τι µπορεί να συµβεί στο Κοινοβούλιο;
Τι µπορεί να συµβεί στη δηµοκρατία; Θα υπάρχουν ένστολοι, οι
οποίοι απλώς θα παρακολουθούν;

Κύριε Υπουργέ, δεν πιστεύω ότι µε αυτά που θα πω θα σας
συγκινήσω για να αλλάξετε ορισµένα πράγµατα, γιατί σας είδα -
καίτοι είστε εξ Αρκαδίας, από την περιοχή της Τσάκωνας- ότι µε
δωρικό τύπο είπατε χαρακτηριστικά ότι δεν έχετε κάποια πρό-
θεση να κάνετε ένα βήµα πίσω.

∆εν αποτελεί υποχώρηση θέσεων, ούτε κοινοβουλευτική έκ-
πτωση. Απλούστατα θα δείξετε ένα µεγαλείο σε αυτές κυρίως τις
δύο θέσεις που έχουµε ως Αντιπολίτευση στο θέµα του πέντε και
τριανταπέντε.

Νοµίζω ότι δεν κοστίζει τίποτα. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος να
είσαστε τόσο άκαµπτος. Η επιχειρηµατολογία που αναπτύξατε
δεν νοµίζω ότι µας έπεισε όλους ότι δεν θα µπορούσε να φτάσει
σε αυτό το δίκαιο αίτηµα του πέντε και τριανταπέντε.

Είναι γεγονός, κύριοι συνάδελφοι, ότι όλοι αυτήν την εποχή
έχουµε γίνει φοβικοί. Όλους µας, µας έχει καταλάβει µια φοβική
νεύρωση, ακούγοντας «η τρόικα», και βλέποντας κάτι περίερ-
γους νεαρούς να έρχονται και να τρέχουν από Υπουργείο σε
Υπουργείο και να διαµορφώνουν όλη την τύχη της πατρίδας µας.
∆εν είναι έτσι, όµως, η αλήθεια. Θα πρέπει να ξεπεράσουµε
αυτήν την κατάσταση της φοβικής νεύρωσης, όπως την έχω χα-
ρακτηρίσει, για να πούµε ότι η Ελλάδα έχει προοπτική µπροστά
της.

Αυτό, βέβαια, εξαρτάται από την Κυβέρνηση, να µπορέσει να
διαπραγµατευτεί σκληρά αυτήν την δύσκολη περίοδο όρους που
δεν νοµίζω ότι δεν θα µπορέσουν να κατανοήσουν οι ξένοι, οι
οποίοι έρχονται εδώ τέλος πάντων να επιβάλουν τις αρχές τους.

Πιστεύω, κύριοι Υπουργοί, ότι όλη η Αντιπολίτευση -εµείς ιδι-
αίτερα- δεν διακατεχόµεθα από αισθήµατα λαϊκισµού, ούτε και
έχουµε οποιεσδήποτε επιθυµίες να αντλήσουµε πολιτικά οφέλη
υποστηρίζοντας το δίκαιο αίτηµα αυτών των ανθρώπων που ξε-
νυχτάνε σήµερα έξω.

Μάλιστα πρέπει να σχολιαστεί –εγώ τουλάχιστον δεν θυµάµαι
να υπάρχει στην πλατεία Συντάγµατος αυτή η προσέλευση- η
κατά κάποιο τρόπο ήσυχη, αν δεν είχε αµαυρωθεί από όλη αυτήν
την προαναφερθείσα ιστορία και να παρακολουθούν κιόλας τη-
λεοπτικά σε video wall όλη αυτήν τη διαδικασία που γίνεται µέσα
εδώ στη Βουλή.

Είναι γεγονός, κύριοι συνάδελφοι, ότι οι µεταφορές στην Ελ-
λάδα, όπως και τόσες άλλες υπηρεσίες στην πατρίδα µας, είναι
αναχρονιστικές. Πιστεύετε, όµως, εσείς µε το µανδύα αυτόν που
βάζετε στο νοµοσχέδιο ότι θα δώσετε µέσα σε τόσο µικρό χρο-
νικό διάστηµα τη δυνατότητα του εκσυγχρονισµού των µεταφο-
ρών και του µεταφορικού έργου στην Ελλάδα, λέγοντας τόσα
µεγάλα πράγµατα και πιστεύοντας ότι θα έχετε µικρότερο κό-
στος µεταφοράς; Μεγαλύτερο κόστος θα έχουµε και αυτό θα το
αποδείξει το µέλλον, όπως θα διαµορφωθεί η αγορά.

Είναι πίσω οι µεταφορές στην Ελλάδα. Το είπατε και εσείς. Το
98% του µεταφορικού έργου γίνεται µε φορτηγά αυτοκίνητα.
Αυτό γιατί; Γιατί θα έρθει η σειρά του νοµοσχεδίου που θα κατα-
θέσετε, να κάνουµε σχόλιο γιατί έµεινε ο σιδηρόδροµος πίσω.
Και ποιοι είναι αυτοί, οι οποίοι βλέπουν προοπτική εξέλιξης των
µεταφορών στην Ελλάδα; Μήπως είναι κάποιοι οργανωµένοι
πλέον, στην Ευρώπη, αλλά και µη κοινοτικοί; Εδώ είναι το µεγάλο
ερωτηµατικό: Ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι θα µπουν να αναλάβουν
το µεταφορικό έργο της πατρίδας µας αύριο στις σύγχρονες
ανάγκες που παρατηρούνται;

Είναι γεγονός, κύριε Υπουργέ, ότι όνειρο του κάθε οδηγού-
αυτοκινητιστή ήταν να γίνει επιχειρηµατίας, να αποκτήσει κάτι.
Πούλησε, λοιπόν, ένα σπίτι, πούλησε ένα χωράφι του πατέρα του,
έχει µια οικογένεια και απέκτησε µια άδεια Μιλάω για αυτούς
τους νέους και δεν σχολιάζω καθόλου τους άλλους µεταφορείς,
οι οποίοι στη χρονική διάρκεια τόσων ετών, µέσα σε ένα ελεύ-
θερο σύστηµα αγοράς και υπηρεσιών, είχαν την τύχη να έχουν
αρκετές άδειες. Με αυτούς συζητήσατε.

Βεβαίως, αυτοί αποτελούν τους συνδικαλιστές, τους εκπρο-
σώπους όλης αυτής της κοινωνικής οµάδας και τάξης, αλλά µη
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βλέπετε αυτούς. Να δείτε και να επικοινωνήσετε µε αυτούς τους
ανθρώπους που βιώνουν την αγωνία του αύριο για τα παιδιά
τους, για τη γυναίκα τους, να αποπληρώσουν το leasing και το
χρέος και τη θηλιά που έχουν βάλει για να µπορέσουν να ζήσουν.

Όσον αφορά τον αναπτυξιακό νόµο, και εκεί έπρεπε να δια-
πραγµατευτείτε. Όταν θα πάµε να αντικαταστήσουµε τον απαρ-
χαιωµένο στόλο που υπάρχει στις µεταφορές – και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε – θα έπρεπε να έχουν συνεκτιµήσει ότι τα αυτο-
κίνητα, τα φορτηγά που θα πάρουν οι Έλληνες δεν θα είναι ούτε
κινέζικα ούτε από τη Μαδαγασκάρη. Είναι κυρίως αυτοκίνητα τα
οποία είναι της Ευρωπαϊκής Ενώσεως και κυρίως το 90% είναι
της γερµανικής αυτοκινητοβιοµηχανίας. Άρα θα έπρεπε να είναι
ένα διαπραγµατευτικό στοιχείο αυτό στο θέµα 5-35.

Κύριε Υπουργέ, τελειώνοντας και πάλι θα έλεγα, όπως και ο ει-
σηγητής µας και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, αλλά και
όλες οι πτέρυγες που τάχθηκαν σε µια τέτοια εκτίµηση, ότι µπο-
ρεί να ικανοποιηθεί το 5-35 χωρίς να έχει καµµιά επίπτωση οικο-
νοµική το ελληνικό δηµόσιο. Ας µη φτάσουµε σε ακρότητες και
να µη δηµιουργήσουµε προϋποθέσεις τέτοιας έντασης, διότι
αύριο σας περιµένουν και άλλες πρωτοβουλίες µεταρρυθµιστι-
κές, που φιλοδοξείτε να πάρετε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Γιαννόπουλο, Βουλευτή Φθιώτιδας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία
Σκραφνάκη.

Κυρία Σκραφνάκη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέ-

διο: «Οδικές εµπορευµατικές µεταφορές» του Υπουργείου Υπο-
δοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων αποτελεί, µια αυτοδίκαιη, θεσµι-
κή παρέµβαση διαρθρωτικού χαρακτήρα, η οποία καθιστά συµ-
βατό το ελληνικό θεσµικό πλαίσιο των εµπορευµατικών µεταφο-
ρών, µε αυτό των άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Οι οδικές µεταφορές αποτελούν, πράγµατι, νευραλγικό κοµ-
µάτι της ελληνικής οικονοµίας, καθώς αντιπροσωπεύουν το 7%
του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος και το 7% των θέσεων
απασχόλησης. Τα τελευταία χρόνια οι ρυθµοί ανάπτυξης της
αγοράς, καθώς και οι µεταβολές που σηµειώθηκαν στα πρότυπα
παραγωγής και κατανάλωσης, συνέβαλαν σε σηµαντική αύξηση
της ζήτησης για υπηρεσίες µεταφορών.

Με το παρόν νοµοσχέδιο, επιδιώκεται η αναδιοργάνωση του
θεσµικού πλαισίου µε γνώµονα το νοµικό πλαίσιο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και τις εξελίξεις στην αγορά, προκειµένου οι οδικές
εµπορευµατικές µεταφορές να καταστούν βιώσιµες και ανταγω-
νιστικές.

Στις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες, αυτές οι αλλαγές έχουν
συντελεστεί εδώ και χρόνια. Στην Ελλάδα έχουµε ένα κλειστό
επάγγελµα από το 1971. Οι άδειες σε φορτηγά δηµοσίας χρή-
σης και βυτιοφόρα, έως σήµερα, δίδονταν χωρίς κριτήρια και
προϋποθέσεις. ∆υστυχώς ο αριθµός των αδειών, εδώ και πολλά
χρόνια είναι ο ίδιος. ∆εν έχει δοθεί ούτε µία καινούργια άδεια από
το 1976. Γίνεται µεταβίβαση και αγορά αδειών από χέρι σε χέρι.
∆υστυχώς, για την αγορά αυτών των αδειών δίδονται τεράστια
ποσά, χωρίς να εµφανίζονται πουθενά. Η παραοικονοµία επικρα-
τεί στην αγορά των µεταφορών, που γίνεται εκµετάλλευση και
µεταβίβαση αδειών δηµοσίας χρήσεως από ιδιώτη σε ιδιώτη.
Προσέξτε το αυτό. Οι νοµικοί ιδιαίτερα θα το καταλάβουν.

Όπως όλοι καταλαβαίνουµε, η κατάσταση αυτή δεν µπορεί να
συνεχιστεί. Η απελευθέρωση και εξυγίανση των οδικών εµπο-
ρευµατικών µεταφορών είναι µια αλλαγή που θα καταστήσει βιώ-
σιµο και ανταγωνιστικό τον κλάδο των οδικών µεταφορών στη
χώρα µας και θα δώσει σηµαντική ώθηση στην ελληνική οικονο-
µία.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, µε την παρούσα νοµοθετική πρωτοβου-
λία στοχεύει στην ανατροπή της υφιστάµενης κατάστασης. Απε-
λευθερώνει το επάγγελµα του οδηγού µεταφορέα, εξορθολογίζει
και εκσυγχρονίζει τον κλάδο των εµπορευµατικών οδικών µετα-
φορών και απελευθερώνει το κόµιστρο, σύµφωνα µε την ευρω-
παϊκή οδηγία. Παράλληλα βέβαια, φροντίζει να υπάρχει µια

οµαλή µετάβαση στο νέο καθεστώς των οδικών µεταφορών για
τις ήδη υπάρχουσες άδειες.

Οι βασικοί άξονες του παρόντος νοµοσχεδίου είναι: η απελευ-
θέρωση του αριθµού των χορηγουµένων αδειών των φορτηγών
δηµοσίας χρήσεως, η δηµιουργία ενός νέου σύγχρονου συστή-
µατος χορήγησης αδειών για οδικές µεταφορές στη χώρα µας, η
απελευθέρωση του κοµίστρου, η ενίσχυση του ανταγωνισµού, η
παροχή καλύτερων υπηρεσιών και οι χαµηλότερες τιµές για τον
πολίτη, η οργάνωση των οδικών µεταφορέων σε µεταφορικές
εταιρείες, η παροχή κινήτρων για επενδύσεις στον κλάδο των οδι-
κών εµπορευµατικών µεταφορών, η σωστή διαχείριση της άυλης
αξίας των υφισταµένων αδειών κυκλοφορίας φορτηγών δηµο-
σίας χρήσης, για να µην χάσουν πράγµατι οι νέοι άνθρωποι οι
οποίοι έχουν επενδύσει, η δηµιουργία ταµείου ειδικού κωδικού
για την υποστήριξη της οδικής ασφάλειας και για την προστασία
του περιβάλλοντος, η ενοποίηση της νοµοθεσίας για τις διεθνείς,
εθνικές, νοµαρχιακές και ειδικές µεταφορές.

Επιπλέον, σύµφωνα µε το προτεινόµενο νοµοσχέδιο υιοθε-
τούνται τρεις οµάδες κριτηρίων πρόσβασης στο επάγγελµα του
µεταφορέα. Υπάρχουν κριτήρια αξιοπιστίας, κατάλληλη οικονο-
µική επιφάνεια – είναι το δεύτερο κριτήριο – και η προϋπόθεση
επαγγελµατικής επάρκειας. Αυτοί που πληρούν τις παραπάνω
προϋποθέσεις, που ισχύουν και στις άλλες χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, µπορούν να πάρουν άδεια οδικών εµπορευµατικών
µεταφορών. ∆ιασφαλίζεται έτσι η ελεύθερη πρόσβαση στο επάγ-
γελµα του οδικού µεταφορέα.

Επιπλέον, το νοµοσχέδιο προβλέπει την οργάνωση των οδικών
µεταφορών εµπορευµάτων σε µεταφορικές εταιρείες. Προβλέ-
πεται η σύσταση δύο ειδών µεταφορικών εταιρειών, η ΑΕ και η
ΕΠΕ, στις οποίες ανατίθεται αποκλειστικά η διενέργεια των εµ-
πορευµατικών µεταφορών, για να είναι πιο οργανωµένες, να τη-
ρούν σωστά τα βιβλία τους και να είναι και πιο υπεύθυνες στο
µεταφορικό τους έργο.

Το νοµοσχέδιο λαµβάνει υπ’ όψιν βεβαίως τα χαρακτηριστικά
της ελληνικής πραγµατικότητας και έτσι υιοθετεί τη διαδικασία
της σταδιακής µετάβασης στο νέο καθεστώς γι’ αυτούς που
έχουν παλιές άδειες. Γι’ αυτόν το λόγο προβλέπεται ένα τριετές
µεταβατικό στάδιο, προκειµένου οι υπάρχουσες επιχειρήσεις να
προσαρµοστούν στο νέο καθεστώς οδικών εµπορευµατικών µε-
ταφορών, συστήνοντας εντός τριετίας…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, λίγο την ανοχή σας.
… µεταφορικές εταιρείες µε τη µορφή ΑΕ ή ΕΠΕ, όπου µπο-

ρούν να συνεισφέρουν την κυριότητα του φορτηγού δηµοσίας
χρήσεως στη νέα εταιρεία, µπορούν επίσης να το µισθώσουν ή να
συνδυάσουν αυτά τα δύο, εφ’ όσον έχουν περισσότερα από ένα
οχήµατα. Στο µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας που θα δηµιουρ-
γηθεί υπολογίζεται και η άυλη υπεραξία των αδειών φορτηγών
δηµοσίας χρήσεως.

Εάν τώρα αυτοί οι άνθρωποι που έχουν ήδη άδειες δεν επιθυ-
µούν εντός αυτής της τριετίας να δηµιουργήσουν εταιρεία, τότε
αυτοί µπορούν να συνεχίσουν τη δουλειά τους µέχρι το 2023. ∆εν
χάνει κανείς τη δουλειά του, δεν χάνει κανείς την άδειά του, δεν
χάνει κανείς την περιουσία του.

Επίσης, για τη σύσταση των εταιρειών προβλέπονται φορολο-
γικές διευκολύνσεις και αναπτυξιακά κίνητρα. Μπορούν να µπουν
στον αναπτυξιακό νόµο, να αλλάξουν τα αυτοκίνητά τους µε αυ-
τοκίνητα νέας τεχνολογίας, να δηµιουργήσουν χώρους στάθ-
µευσης, να δηµιουργήσουν εγκαταστάσεις. Και βεβαίως απαλ-
λάσσονται, µε τη δηµιουργία των εταιρειών, όλων των φόρων και
των τελών εκτός από το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίου. Όλοι
οι άλλοι φόροι δεν τους επιβάλλονται.

Είναι, λοιπόν, προς το συµφέρον τους, ειδικά για τους νέους
ανθρώπους, που µπορούν να µπουν πλέον στο επάγγελµα, να
µπουν και να οργανωθούν σωστά. Και στους παλιούς δίνονται
επιπλέον δεκατρία χρόνια.

Βεβαίως δηµιουργείται το εθνικό µητρώο µεταφορικών εται-
ρειών, τα κόµιστρα απελευθερώνονται και δηµιουργείται επίσης
– πολύ σηµαντικό – ο ειδικός λογαριασµός µε το άρθρο 12, όπου
θα καταλήγουν τα χρήµατα που θα εισπράττει το κράτος από τις
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άδειες. Και απ’ αυτά τα χρήµατα, το 80% απ’ αυτό το ποσό θα δί-
δεται για έργα υποδοµής, για την ανάπτυξη των εµπορευµατικών
µεταφορών, για την ασφάλεια των µεταφορών και για την προ-
στασία του περιβάλλοντος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο κινείται στη
σωστή κατεύθυνση. Είναι µια γενναία θεσµική µεταρρύθµιση
στον τοµέα των οδικών µεταφορών και πρέπει να τολµήσουµε
όλοι µαζί για να βγάλουµε τη χώρα από αυτήν τη δύσκολη θέση.
Νοµίζω ότι όλοι µαζί θα τα καταφέρουµε καλύτερα.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να τολµή-
σουµε και να προχωρήσουµε µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και
εµείς την κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευτή Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λακωνίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αθανάσιος ∆αβάκης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, κανένας δεν θα
περίµενε, σε αυτήν την Αίθουσα ειδικά, ένας όρος ο οποίος εµ-
περιέχει τη λέξη ελευθερία να έχει δηµιουργήσει τόση κοινωνική
ένταση, τόσες αντίξοες περιστάσεις σε ανθρώπους οι οποίοι
αυτήν τη στιγµή βρίσκονται στην Πλατεία Συντάγµατος και ξενυ-
χτούν και έχουν δηµιουργηθεί όλα εκείνα τα στοιχεία τα οποία
συνθέτουν θα έλεγα µια κοινωνική αναταραχή.

Και αυτό συµβαίνει γιατί η Κυβέρνηση φέρνει ένα νοµοσχέδιο
χωρίς να ακούσει τις δυνάµεις εκείνες, την επαγγελµατική τάξη
εκείνη, στις πλάτες της οποίας θα στηριχθεί αυτό το νοµοσχέδιο
για να εφαρµοστεί. Και συµβαίνει αυτό, γιατί και διπροσωπία και
διγλωσσία έχει υπάρξει στην παρούσα φάση, άλλα λέγατε το
Μάιο και άλλα λέτε σήµερα σε αυτούς τους ανθρώπους και κυ-
ρίως δεν έχετε εξασφαλίσει την κοινωνική συναίνεση που απαι-
τείται προκειµένου να προέλθει, να υπάρξει αυτή η µεταρρύθµιση
η οποία κατά βάση είναι προς την σωστή κατεύθυνση.

∆εν µιλάει η Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε Υπουργέ, για ένα θέµα στο
οποίο βρίσκεται από πίσω και το υποκινεί. Η Νέα ∆ηµοκρατία στη-
ρίζει το δίκαιο αυτών των ανθρώπων που δεν ανήκουν σε κανένα
καπιταλιστικό σύστηµα. ∆εν είναι επιχειρηµατίες του βεληνεκούς,
µε τους οποίους µπορεί τελευταίως να συνοµιλείτε. Είναι άν-
θρωποι του µόχθου, άνθρωποι που έχουν υποθηκεύσει περιου-
σίες προκειµένου να βρίσκονται στο τιµόνι και να βγάζουν το
ψωµί των οικογενειών τους. Άνθρωποι που, αν θέλετε, τους συ-
ναντούµε και εµείς πηγαίνοντας στις εκλογικές µας περιφέρειες
στα χιλιάδες χιλιόµετρα που έχουµε διανύσει όσα χρόνια πολι-
τευόµαστε και βλέπουµε και την ποιότητα της παροχής του
έργου το οποίο έχουν, αλλά και τις προσωπικότητες, τα πρόσωπα
των ανθρώπων αυτών, οι οποίοι έχουν πάρει στην πλάτη τους τα
τελευταία χρόνια το µεταφορικό έργο της πατρίδας µας.

Πρέπει να υπάρξει, επαναλαµβάνω, η κοινωνική συναίνεση η
οποία απαιτείται. Φανταστείτε τι θα λέγατε εάν ένα τέτοιο νοµο-
σχέδιο το είχε φέρει η απελθούσα κυβέρνηση Καραµανλή. Τι θα
υπήρχε σε αυτήν την Αίθουσα, τι θα υπήρχε έξω από την Αίθουσα
όταν, επαναλαµβάνω, κινείστε µε βήµατα χωρίς να ακούτε -σαν
να έχετε φορέσει ωτοασπίδες- τη φωνή των κοινωνικών τάξεων
στις οποίες επιβάλλετε αυτή τη µεταρρύθµιση. Καµµία µεταρ-
ρύθµιση και το έχει αποδείξει η ιστορία, δεν έχει στεριώσει, καµ-
µία µεταρρύθµιση δεν έχει προχωρήσει προς τον σκοπό, για τον
οποίο έχει κατευθυνθεί, αν δεν έχει υπάρξει η απαιτούµενη κοι-
νωνική συναίνεση και κυρίως, επαναλαµβάνω για µια ακόµα
φορά, δεν έχει υπάρξει το άκουσµα, η συναίνεση των ανθρώπων
εκείνων για τους οποίους αυτή η µεταρρύθµιση τείνει να προχω-
ρήσει και να επιτελέσει αυτό το έργο.

Και λυπούµαι, κύριε Υπουργέ, γιατί παρ’ότι µε την επιχειρηµα-
τολογία την οποία είχατε προηγουµένως πιστέψαµε στη Νέα ∆η-
µοκρατία, στη Αντιπολίτευση, ότι θα προσχωρήσετε προς την
άποψη του πρώην Προέδρου της Βουλής, ότι πρέπει να υπάρξει
ένα µεταβατικό διάστηµα, ούτως ώστε αυτοί οι άνθρωποι να µην
περάσουν από την µια στιγµή στην άλλη στην αβεβαιότητα, εσείς
θα έλεγα µε µια σιδερένια πυγµή, δείξατε ένα ανάλγητο πρό-
σωπο προς αυτούς τους ανθρώπους. Πρέπει να καταλάβουµε
όλοι ότι δεν µπορούµε, ιδιαίτερα σε µια κρίσιµη περίοδο που περ-
νάει η χώρα µας -µια περίοδο που δεν είναι θα έλεγα περίοδος

για αυτού του είδους το ύφος και την σκληράδα- να µην επιδιώ-
κετε ως Κυβέρνηση, ως κυβερνητική Πλειοψηφία, να συντονίζετε
και να απαιτείτε την κοινωνική συναίνεση που πρέπει να υπάρξει.

Λυπούµαι που θα το πω, αλλά αυτό υπονοµεύει και τις επερ-
χόµενες και τις µέλλουσες µεταρρυθµίσεις που θα θέλετε να σχε-
διάσετε και να εφαρµόσετε, διότι δείχνετε και προσφέρετε προς
τον ελληνικό λαό την εικόνα ότι τις µεταρρυθµίσεις αυτές πάτε να
τις προχωρήσετε µε το ζόρι. Καµµία µεταρρύθµιση δεν θα προ-
χωρήσει αν γίνεται µε αυτόν τον καταναγκαστικό και αρνητικό
τρόπο, τον οποίο δείχνετε στην παρούσα φάση.

Όσον αφορά γενικότερα τις µεταφορές, θα ήθελα να πω ότι
πρέπει κάποια στιγµή και σ’ αυτήν την Αίθουσα να µιλήσουµε και
για όλα τα άλλα είδη µεταφορών τα οποία δυστυχώς στην πα-
τρίδα µας βρίσκονται ακόµα σε πολύ εµβρυική θέση. Πρέπει να
µιλήσουµε για το σιδηρόδροµο. Η Ελλάδα έπρεπε από τον Έβρο
µέχρι το Ταίναρο, να έχει ένα αξιόπιστο, ταχύ και θα έλεγα, οι-
κολογικό σύστηµα µεταφοράς, όπως είναι ο σιδηρόδροµος. ∆υ-
στυχώς βρισκόµαστε στα χάλια τα οποία γνωρίζετε και τα οποία
καλείται η σηµερινή Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει, θα έλεγα δε µε
τρόπο όχι τόσο επιτυχή όσο αυτός ο οποίος προοιωνίζεται. Πρέ-
πει κάποια στιγµή να υπάρξει µια σαφής στάση και απέναντι σε
αυτό το είδος µεταφοράς, µια στάση που ο ελληνικός λαός θα
επικροτήσει, αν έχει επαναλαµβάνω, την κοινωνική συναίνεση
που πρέπει να υπάρξει.

Κύριε Υπουργέ, σ’ αυτήν τη φάση που βρισκόµαστε πρέπει να
ξαναδείτε µε ρεαλιστικό τρόπο το πρόβληµα το οποίο αντιµετω-
πίζουν αυτοί οι άνθρωποι που ξενυχτούν αυτήν τη στιγµή έξω από
το ελληνικό Κοινοβούλιο, στην Πλατεία Συντάγµατος. Ο χώρος
της Πλατείας Συντάγµατος δεν είναι χώρος για να γίνονται κινη-
τοποιήσεις αυτού του τύπου. Είναι χώρος συµβολισµού, χώρος
εθνικής µνήµης, εθνικής ανάτασης.

Όταν όµως ένα κοµµάτι του ελληνικού λαού, όπως αυτοί οι άν-
θρωποι που αποτελούν το 7% περίπου αυτής της υπόθεσης που
λέγεται µεταφορές, βρίσκεται σε αυτήν την κατάσταση είναι θε-
µιτό, είναι επιβεβληµένο και εσείς να τείνετε ένα ευήκοον ους.
Περιµένει ακόµα η Νέα ∆ηµοκρατία να το ακούσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. ∆αβάκη, Βουλευτή Λακωνίας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ροδόπης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης.

Ορίστε, κύριε Στυλιανίδη, έχετε το λόγο.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι την ώρα αυτή πρέπει να µιλήσουµε

σταράτα. Για να είµαστε ειλικρινείς θα πρέπει να ξεκινήσουµε
από αυτήν την απλή, ξεκάθαρη ρήση, που λέει ο λαός µας: «Εκεί
που ήσουν ήµουνα και εδώ που είµαι θα’ ρθεις». Και απ’ ότι
βλέπω το επιδιώκετε να γίνει και γρήγορα. Το λέω αυτό, γιατί έχει
σηµασία η σφραγίδα που ο καθένας µας αφήνει στους χώρους
που υπηρετεί.

Και βεβαίως, η απελευθέρωση, όλοι παραδεχόµαστε ότι είναι
µια επερχόµενη πραγµατικότητα. Εµείς, το επισηµάναµε εγκαί-
ρως. Και όταν αρχίσαµε σε λεπτοµερέστερα ζητήµατα να ανα-
πτύσσουµε µια τέτοια νοµοθετική, αλλά και πολιτική πρωτο-
βουλία -έχω εδώ τα Πρακτικά της Βουλής, από τη σχετική συζή-
τηση στις 21/2/2006- ο τότε αρµόδιος του κόµµατος σας και σή-
µερα Γενικός Γραµµατέας, ο κ. Τσιόκας, µιλούσε για τον
αφανισµό του κλάδου και έλεγε ότι χαρίζουµε στις µεγάλες ιδιω-
τικές εταιρείες, άνευ όρων, το µεταφορικό έργο. Τώρα τα πράγ-
µατα όµως αλλάζουν και θα πρέπει να δώσει λόγο ενώπιον αυτού
του κλάδου, ο οποίος ανησυχεί για το αύριο και του ίδιου, αλλά
και των παιδιών του.

Εσείς εδώ στρεβλώνετε την έννοια της απελευθέρωσης. Και
τη στρεβλώνετε µε πολύ άσχηµο τρόπο. ∆ιότι στη µία πτυχή της,
οι ίδιοι οι µεταφορείς έχουν αποδεχθεί αυτήν την πραγµατικό-
τητα και δεν αντιδρούν στο θέµα των τιµών για παράδειγµα. Στο
θέµα του αριθµού, όµως υπάρχει ένας παραλογισµός από την
πλευρά σας: δεκατέσσερις χιλιάδες νοµαρχιακά φορτηγά, χίλια
διακόσια πενήντα βυτιοφόρα δηµόσιας χρήσης, δεκαεπτά χιλιά-
δες φορτηγά δηµόσιας χρήσης εθνικών µεταφορών, χίλια διε-
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θνών µεταφορών, τριάντα τρεις χιλιάδες διακόσιες πενήντα
άδειες. Και την ίδια ώρα παράλληλα να λειτουργούν ένα εκατοµ-
µύριο εξακόσιες χιλιάδες περίπου ΙΧ φορτηγά, Εκατόν δέκα χι-
λιάδες ελληνικές οικογένειες ζουν από τις µεταφορές. Και µας
λέτε ότι οι µεταφορές είναι κλειστό επάγγελµα. Λέτε ότι οι
τριάντα πέντε χιλιάδες αυτοί, το εκατοµµύριο αυτό, είναι καρτέλ.
Και δεν είναι καρτέλ οι τέσσερεις, πέντε µεγάλοι που θέλουν να
µπουν µε εξευτελιστικές τιµές και να αγοράσουν τα φορτηγά και
να υποτάξουν την εµπορική αγορά, που σήµερα δεν το καταλα-
βαίνει, το δικό τους τιµοκατάλογο, ακριβαίνοντας ακόµα περισ-
σότερο τη µεταφορά, η οποία όπως είπε εύστοχα ο συνάδελφος,
κ. Τζίµας, είναι σε χαµηλότερα επίπεδα συγκριτικά µε τις άλλες
ευρωπαϊκές χώρες.

Ας κάνουµε µία συγκριτική µελέτη να δούµε χώρες που προ-
έβησαν στην απελευθέρωση, τι αντιστοίχηση έχουν. Οι µεταφο-
ρείς λένε εύλογα ότι το 7% του ΑΕΠ προέρχεται από τη δουλειά
τους. Έχουν δίκιο. Υπάρχει µελέτη, κύριε Υπουργέ, που σε 1 εκα-
τοµµύριο ευρώ παραγόµενο για το εθνικό ΑΕΠ η Ελλάδα αντι-
στοιχεί σε πέντε χιλιάδες πεντακόσια σαράντα επτά φορτηγά, η
Γερµανία µόλις χίλια τριάντα ένα, η Ολλανδία χίλια επτακόσια
εβδοµήντα επτά, η Γαλλία δύο χιλιάδες οκτακόσια και η Ιταλία
δύο χιλιάδες οκτακόσια.

Τι απελευθερώνετε, τέλος πάντων; Θέλετε να πάρετε την ύλη
που τροφοδοτεί αυτές τις οικογένειες, τις µεσαίες και φτωχές οι-
κογένειες, από τους πέντε χιλιάδες πεντακόσιους σαράντα επτά
και να τις δώσετε στους πέντε ή έξι φίλους της Κυβέρνησης;
Αυτό θέλετε; Υπάρχει µελέτη στην οποία σας παραπέµπω, φρέ-
σκια του 2010, του Οικονοµικού Πανεπιστηµίου Πειραιά, εκτός
εάν αµφισβητείτε και αυτήν την επιστηµονική τεκµηρίωση του
ισχυρισµού µας.

Προσπαθήσατε να κρυφθείτε πίσω από το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο
και µιλήσατε για κοινοτική οδηγία. Με συγχωρείτε, αλλά είναι
100% κυβερνητική επιλογή, η οποία υπαγορεύθηκε στο µνηµό-
νιο, για να µπορείτε τώρα να το επικαλείσθε και να φαίνεσθε ότι
δήθεν σύρεστε σε αυτήν την πολιτική.

Η µοναδική κοινοτική οδηγία που έκανε αναφορά, στα κλειστά
επαγγέλµατα ήταν αυτή του Μποόλκενστάιν το 2004 και ρητά
εξαιρεί τις µεταφορές. Αυτό που εφαρµόζουµε, είναι το γενικό-
τερο θεσµικό πλαίσιο και βεβαίως είναι µαχητό το θεσµικό πλαί-
σιο. Τρεις φορές βρέθηκα εγώ µε τους συναδέλφους µου στο
Συµβούλιο Υπουργών Μεταφορών και υπερασπίστηκα σθεναρά
τις ελληνικές θέσεις και την ελληνική επαγγελµατική κοινωνική
οµάδα. Όχι ότι δεν πρέπει να κάνει τις προσαρµογές, όχι ότι δεν
πρέπει να κάνει τον εκσυγχρονισµό, αλλά δεν πρέπει να οδηγη-
θεί στον οικονοµικό θάνατο. Και αυτό οφείλατε να κάνετε και
εσείς. ∆εν δώσατε τη µάχη στην Ευρώπη, για να µπορείτε τώρα
να την επικαλείσθε.

Κύριε Υπουργέ, στο Συµβούλιο Υπουργών βρέθηκα τρεις
φορές αντιµέτωπος µε τους συναδέλφους µου της Ευρώπης.
Εκεί, όπως είπε και ο συνάδελφος κ. Λέγκας, διαπίστωσα ότι δεν
υπάρχει µία κυρίαρχη αντίληψη για το πώς θα εφαρµοσθεί η απε-
λευθέρωση, υπάρχει το µοντέλο της Βορείου Ευρώπης που
εφήρµοσε η Ιρλανδία, η πλήρης απελευθέρωση, την οποία πλή-
ρωσε. Συνέπειες στην οδική ασφάλεια, στο κυκλοφοριακό, στο
περιβάλλον, απαξίωση του επαγγέλµατος, προσωρινή πτώση των
τιµών, είσοδος στη συνέχεια των καρτέλ, εξαγορά σε εξευτελι-
στική τιµή των φορτηγών και των αδειών τους και εγκαθίδρυση
µίας κατάστασης, η οποία στο τέλος ήταν σε βάρος του εµπο-
ρίου, του λαού, των επαγγελµάτων αυτού του είδους τα οποία
αντιστοιχούν στα φτωχά και µεσαία εισοδήµατα. Με απλά λόγια,
συνειδητά επιλέξατε ένα νεοφιλελεύθερο και αντικοινωνικό µον-
τέλο. Και το επέλεξε ποιος; Μία, κατά τα άλλα, σοσιαλιστική Κυ-
βέρνηση.

Κύριε Υπουργέ, την ίδια ώρα εγώ στο Συµβούλιο Υπουργών
διαπίστωσα, όσες φορές έδωσα τη µάχη, ότι υπάρχει και το άλλο
µοντέλο, το γερµανικό και το ιταλικό µοντέλο της ελεγχόµενης
απελευθέρωσης, το οποίο προβλέπει αναλογιστική µελέτη για
τον όγκο του µεταφερόµενου φορτίου και τον αντίστοιχο αριθµό
φορτηγών που δεν θα επιτρέψουν να δηµιουργηθεί ολιγοπώλιο,
αλλά δεν θα συγκεντρώσουν και τον πλούτο στους λίγους. Προ-
στατεύει τους επαγγελµατίες, το περιβάλλον και τον ανταγωνι-

σµό. Εν πάση περιπτώσει, η προσαρµογή που δίνει είναι πολλών
ετών. ∆έκα χρόνια έκανε η Γερµανία να προσαρµοσθεί. Μοντέλο
κοινωνικά φιλελεύθερο, το οποίο συνειδητά επιλέγει η Νέα ∆η-
µοκρατία και το υπερασπίζει δηµόσια.

Ποιες είναι οι καταστροφικές πασοκικές πρωτοτυπίες στο σχέ-
διο που φέρνετε; Πρώτα απ’ όλα, παραπλανάτε τον ελληνικό λαό,
διότι τον παραπλανήσατε µε το πρώτο σχέδιο νόµου, το οποίο
ενδεχοµένως να πιστεύατε και να µη µπορέσατε να επιβάλλετε.
∆ηλώστε την αδυναµία σας. Αιφνιδιάσατε µέσα στο καλοκαίρι,
χωρίς να κάνετε ουσιαστικό διάλογο και τώρα εκβιάζετε τον
κλάδο µε µία διαρκή επίταξη. ∆εν υπάρχει προηγούµενο στα χρο-
νικά. Τορπιλίζετε συνεχώς την κοινωνική συνοχή, προσπαθώντας
να στρέψετε τον έναν επαγγελµατικό κλάδο έναντι του άλλου.
Βάζετε σε αδιέξοδο εκατόν δέκα χιλιάδες οικογένειες.

Χορηγείτε άδειες σε κατοίκους τρίτων χωρών και αυτό είναι
ευρωπαϊκή πρωτοτυπία. ∆εν έχετε κάνει την παραµικρή µελέτη
και δεν έχετε διαβάσει και το υλικό που σας αφήσαµε στα συρ-
τάρια σας. Εµείς τέτοια αναλογιστική µελέτη παραγγέλναµε από
το Εθνικό Μετσόβειο Πολυτεχνείο κάθε χρόνο από το 2005 µέχρι
το 2009 που σας παραδώσαµε το Υπουργείο.

Καταργείτε τους µεµονωµένους µεταφορείς. Η πανευρωπαϊκή
πατέντα που έχετε εφεύρει, ξέρετε από ποιον είχε εφευρεθεί
πριν από εσάς; Από το ν.1060/1971, από τη χούντα, κύριε
Υπουργέ, και δεν µπόρεσε να αντέξει ούτε σε δύο χρόνια εφαρ-
µογής. Αναγκάστηκε και η ίδια η χούντα να το πάρει πίσω, διότι
αντελήφθη στην πράξη ότι η «στρεβλή» απελευθέρωση που τότε
επεδίωξε κατέστρεφε τον κλάδο.

∆εν προσφέρετε αντισταθµιστικά οφέλη σε όλους αυτούς τους
ανθρώπους. Εξισώνετε τις κατηγορίες όλων των οδηγών. ∆εν
υπάρχει καµµία κοινωνική µέριµνα για τους µεµονωµένους που
βγαίνουν στη σύνταξη και περίµεναν τα έσοδα από την πώληση
του φορτηγού τους. Χάνουν αυτό το υποτυπώδες εφάπαξ που
θα έπαιρναν. Πολλοί µεταφορείς, µάλιστα, που είναι ακόµη δα-
νεισµένοι ή έχουν πάρει µε λίζινγκ το φορτηγό θα γίνουν εργάτες
στην ίδια τους την επιχείρηση για 600 ευρώ, θα βρεθούν στον
δρόµο.

Βέβαια, µην επικαλείσθε τον αναπτυξιακό νόµο. Έχετε αυτήν
τη στιγµή τρεις χιλιάδες περαιωµένες επιχειρήσεις, έτοιµες να
δουλέψουν, να πουλήσουν, να κάνουν εξαγωγές, να προσλάβουν
κόσµο και δεν έχετε δώσει ως Κυβέρνηση δραχµή σε καµµία.
Έχετε υπαγάγει στον παλαιότερο και υπό κατάργηση αναπτυ-
ξιακό νόµο αυτό σας τον ισχυρισµό, δεν αναφέρετε τίποτε στο
καινούργιο. Μην εµπαίζετε τον κόσµο. Εδώ δεν πληρώνετε έτοι-
µες επενδύσεις και θα δώσετε ψωµί σε όλους αυτούς τους αν-
θρώπους, µε των οποίων τη ζωή αυτήν τη στιγµή παίζετε;

Η πολιτική αυτή δεν αποτελεί απελευθέρωση. ∆ιευκολύνει τη
δηµιουργία ολιγοπωλίων. Καθιστάτε τους µικροµεσαίους ελεύ-
θερους επαγγελµατίες, τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής αγοράς
και της ελληνικής κοινωνίας, υπαλλήλους των µεγάλων και λίγων
συµφερόντων. Αυτό κάνετε. ∆εν σέβεστε ούτε το 7% του ΑΕΠ
που σας φέρνουν αυτοί οι άνθρωποι που είναι όλη την ηµέρα στο
τιµόνι. Στρεβλώνετε µε αντικοινωνικό τρόπο τον ανταγωνισµό και
δηµιουργείτε ένα καινούργιου τύπου ολιγοπώλιο στην Ελλάδα.
Παίζετε µε το ψωµί των ανθρώπων. Είστε σε πλήρη δυσαρµονία
ακόµη και µε την ίδια σας την πολιτική και εκλογική βάση, γιατί
ουσιαστικά καταστρέφετε εκατόν δέκα χιλιάδες οικογένειες και
κλείνετε το επάγγελµα µόνο σε δέκα οίκους. Και αυτή η πολιτική
θέλετε να εγκριθεί. Έ, ο κόσµος που βρίσκεται απέξω, αλλά και
οι ίδιοι οι επαγγελµατίες της αγοράς, οι έµποροι που σήµερα
µπορεί να φωνάζουν διαφορετικά, όταν θα συνειδητοποιήσουν
στην πράξη τι πάτε να εγκαθιδρύσετε, είναι βέβαιο ότι θα απο-
κηρύξουν και εσάς και την πολιτική σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο

Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Η οµιλία του κ. Στυλιανίδη, αγαπητού κατά τα
άλλα, µου έδωσε την ευκαιρία να υπενθυµίσω στο Τµήµα ότι ως
Υπουργός στο Υπουργείο τότε Μεταφορών και Επικοινωνιών είχε
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αναλάβει την ευθύνη να απαντήσει στην αιτιολογηµένη γνώµη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης προς το ελληνικό κράτος και έδωσε
απάντηση µε τους ισχυρισµούς και την επιχειρηµατολογία που
µόλις τώρα ανέπτυξε. Ποια ήταν η συνέχεια; Η Ευρωπαϊκή
Ένωση απήντησε, προσφεύγοντας εναντίον της Ελλάδας στο Ευ-
ρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Αυτή είναι η πολιτική την οποία προτείνει η
Νέα ∆ηµοκρατία. Η Ελλάδα να βρίσκεται µονίµως εκτεθειµένη,
εκτός κοινοτικού πλαισίου. Αυτή είναι η πολιτική την οποία προ-
τείνει µία, κατά τα άλλα, φιλοκοινοτική παράταξη.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο κ.
Στυλιανίδης για ένα λεπτό.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Η δικαιοσύνη είναι ισοδύναµος θε-
σµός στην Ευρωπαϊκή Ένωση και δεν είναι ένα µόνο το ζήτηµα ή
τα ζητήµατα τα οποία πολεµούν τα κράτη-µέλη να αντιµετωπί-
σουν µέσω της δικαιοσύνης. Εµείς δώσαµε τη µάχη, όπως πα-
ραδέχθηκε και ο ίδιος ο Υπουργός, σε πολιτικό επίπεδο µε
επιτυχία και δεν πολεµήσαµε την απελευθέρωση. Τη στρεβλή
απελευθέρωση πολεµήσαµε που σκοτώνει εκατόν δέκα χιλιάδες
ελληνικές οικογένειες, που στήριξαν την εθνική οικονοµία µε
κόπο επί χρόνια. Εάν, λοιπόν, η Κυβέρνηση αποφάσιζε να δώσει
τη µάχη και σε πολιτικό επίπεδο, αλλά και σε επίπεδο ευρωπαϊκής
δικαιοσύνης, η κατάσταση θα ήταν διαφορετική και δεν θα µας
έδινε το δικαίωµα σήµερα να µιλούµε, χρησιµοποιώντας τα λόγια
του ίδιου του Πρωθυπουργού για «Κυβέρνηση περιορισµένης
εθνικής κυριαρχίας».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, να

κλείσουµε όµως το θέµα.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων

κ. Ρέππας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κλείνουµε, κύριε Πρόεδρε, να είστε βέβαιος.
Θέλω να πω ότι η εξέλιξη αυτή µε την προσφυγή της Ευρω-

παϊκής Επιτροπής εναντίον της Ελλάδος είναι συνέπεια µόνο και
µόνο της αντίδρασης που επέλεξαν να έχουν τότε η ελληνική Κυ-
βέρνηση και το αρµόδιο Υπουργείο.

Έχουµε µάθει να δίνουµε µάχες. ∆ώσαµε µάχη και για την
Ολυµπιακή Αεροπορία και εξεδόθη απόφαση του Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου, που την πρωτοβουλία που πήραµε σε αυτούς τους
λίγους µήνες τη δικαιώνει. Περί προστίµου στο ελληνικό δηµό-
σιο για παράνοµες επιδοτήσεις στην Ολυµπιακή Αεροπορία, σε
αυτό αναφέροµαι.

∆ώσαµε αυτήν τη µάχη την οποία εσείς δεν δώσατε, οδηγών-
τας σε «ευθανασία» την Ολυµπιακή, παραδίδοντάς την στα ιδιω-
τικά συµφέροντα και τελικώς στο κλείσιµό της, γιατί αυτό πετύ-
χατε.

Από τη δική µας πλευρά στο παρόν νοµοσχέδιο πρέπει να σας
πω, κάναµε συζητήσεις µε τον ευρωπαϊκό παράγοντα και πετύ-
χαµε αυτήν τη µεταβατική περίοδο. Η εναλλακτική λύση δεν είναι
η πενταετία ή η δεκαετία. Εναλλακτική λύση ήταν ο µηδενισµός
της µεταβατικής περιόδου, να µην υπάρχει καθόλου µεταβατική
περίοδος. Γιατί όλα αυτά τα οποία άλλες χώρες κάνουν έχοντας
την πολυτέλεια του χρόνου εδώ και δεκαετίες, εµείς καλούµεθα
να τα κάνουµε τώρα, οι τελευταίοι στην Ευρώπη, αφού βεβαίως
µεσολάβησαν και πέντε χρόνια Νέας ∆ηµοκρατίας, µιας κυβέρ-
νησης που µιλούσε για µεταρρυθµίσεις και τελικά αυτό το οποίο
πέτυχε είναι να «µεταρρυθµίσει» πραγµατικά τη χώρα οδηγών-
τας την στο µνηµόνιο. Γιατί το µνηµόνιο είναι παιδί της δικής σας
πολιτικής.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό είναι ωραίο ανέκ-
δοτο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ολοκληρώνεται η σηµερινή συνεδρίαση µε τον τε-
λευταίο οµιλητή, Βουλευτή Α’ Πειραιώς του ΠΑΣΟΚ, κ. ∆ηµήτριο
Καρύδη.

Ορίστε, κύριε Καρύδη, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάνουµε ένα καθοριστικό βήµα για
τον εκσυγχρονισµό και την ορθολογική οργάνωση των οδικών µε-
ταφορών προς όφελος της ελληνικής οικονοµίας, αλλά και του
ίδιου του κλάδου, εναρµονιζόµενοι µε όσα ισχύουν εδώ και πολλά
χρόνια στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Στην Ελλάδα οι οδικές µεταφορές κυριάρχησαν κυριολεκτικά
στη διακίνηση των προϊόντων απέναντι στα υπόλοιπα µεταφορικά
µέσα. ∆ιαθέτουµε το µεγαλύτερο στόλο φορτηγών δηµόσιας
χρήσης και φορτηγών ιδιωτικής χρήσης µεταξύ των Ευρωπαίων
εταίρων µας, ανά κάτοικο και σε σχέση µε το ΑΕΠ.

Το 98% του υπεραστικού µεταφορικού έργου εξυπηρετείται
από τις οδικές µεταφορές, τη στιγµή που στις υπόλοιπες ευρω-
παϊκές χώρες το ποσοστό κυµαίνεται γύρω στο 70%. Στην Ευ-
ρώπη το τρένο και οι συνδυασµένες µεταφορές διαµόρφωσαν το
δικό τους µερίδιο στον τοµέα των µεταφορών, µε θετικό αντί-
κτυπο στο κόστος διανοµής των προϊόντων, στον περιορισµό της
ατµοσφαιρικής ρύπανσης και στην ανακούφιση του τεράστιου
κυκλοφοριακού προβλήµατος. Στην χώρα µας η κατάσταση αυτή
είχε σαν αποτέλεσµα την στρεβλή ανάπτυξη του κλάδου των οδι-
κών µεταφορών, την παγίωση καταστάσεων που δεν βοήθησαν
την ανάπτυξή του και πάνω απ’ όλα δεν αντέχουν στο διεθνή αν-
ταγωνισµό. Αυτό άλλωστε το πληρώνουµε σήµερα που η εναρ-
µόνιση µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα είναι αναγκαστική και επι-
τακτική.

Στην πραγµατικότητα και στην πλειοψηφία των επαγγελµατιών
του κλάδου κάθε µεταφορέας πάλευε ατοµικά σε ένα ανορθό-
δοξο θεσµικό πλαίσιο και αφού προηγούµενα µε µεγάλο κόπο και
κάτω από δύσκολες συνθήκες συγκέντρωνε το υπερβολικά
υψηλό αντίτιµο για την αγορά µιας άδειας που του επέτρεπε να
ασκεί το επάγγελµα του µεταφορέα φορτηγού δηµόσιας χρήσης
και ταυτόχρονα αποτελούσε και το περιουσιακό του στοιχείο. Τε-
λικά το υψηλό αντίτιµο της άδειας επέβαλλε στην πράξη ποιος θα
ασκεί το επάγγελµα του µεταφορέα και ποιος όχι, χωρίς να λαµ-
βάνονται υπ’ όψιν άλλα πιο σηµαντικά κριτήρια. Πρόκειται τελικά
για ένα κλειστό επάγγελµα, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ανά-
πτυξη, τον εκσυγχρονισµό και τη διεθνή ανταγωνιστικότητα του
κλάδου.

Ο διοικητικός καθορισµός των κοµίστρων για πάσης φύσεως
µεταφορές µε φορτηγά δηµόσιας χρήσης, αποτελεί αναµφισβή-
τητα αναχρονιστικό τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της αγο-
ράς µε αρνητικό πάντα αντίκτυπο για τους καταναλωτές. Όταν η
διαµόρφωση του κόστους µεταφοράς ανά τόνο και χιλιοµετρική
απόσταση δεν γίνεται ελεύθερα µε βάση τους κανόνες ανταγω-
νισµού µιας απελευθερωµένης αγοράς, τότε είναι σίγουρο ότι ο
απλός πολίτης καλείται να πληρώσει τα σπασµένα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνησή µας δεσµεύτηκε
προεκλογικά να προχωρήσει σε όλες τις αναγκαίες µεταρρυθµί-
σεις για να βγάλει τη χώρα από τα αδιέξοδα που την οδήγησαν
οι κυβερνήσεις του κ. Καραµανλή. ∆εν πρόκειται για αυτοσκοπό.
∆εν θέλουµε να πλήξουµε συγκεκριµένες επαγγελµατικές τάξεις,
όπως αυτή των οδικών µεταφορών. Το µόνο που θέλουµε είναι η
χώρα µας να πάει µπροστά.

Οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας στα έξι χρόνια διακυ-
βέρνησης απλώς παρακολουθούσαν τη διόγκωση των προβλη-
µάτων. Μία γεύση άλλωστε πήραµε από το διάλογο που έκανε
προηγούµενα ο Υπουργός κ. Ρέππας µε τον συναρµόδιό του,
προηγούµενο Υπουργό τον κ. Στυλιανίδη. Και τώρα ακόµη ο κ.
Σαµαράς πατάει σε δύο βάρκες. ∆εν είναι ότι πάει µόνο µε µια
βάρκα στο άγνωστο. Στα λόγια συµφωνεί αλλά στην πράξη χαϊ-
δεύει αυτιά. Βάζει δήθεν κόκκινες γραµµές µε το παρελθόν, αλλά
στην ουσία καλύπτει τις πολιτικές του κ. Καραµανλή και των
Υπουργών του που οδήγησαν τη χώρα µας στο γκρεµό.

Εµείς πιστεύουµε ότι είναι απολύτως αναγκαίος ο εκσυγχρο-
νισµός και η ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας για την οποία οι
µεταφορές αποτελούν οξυγόνο ζωής. Ας δούµε όµως κάποια
στοιχεία που ανακοίνωσε το ΙΟΒΕ. Παρ’ ότι η αγορά των µετα-
φορών ετησίως διευρύνεται και η αύξηση φτάνει περίπου στο
6%, το µερίδιο των Ελλήνων µεταφορέων µειώνεται περίπου κατά
6% κάθε χρόνο. Με καθυστέρηση τριάντα και πλέον χρόνων επι-
χειρούµε σήµερα µια βαθιά και επίπονη θεσµική τοµή σε έναν
κλάδο που λειτουργούσε µε συνθήκες ανορθολογικές και ανα-
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χρονιστικές.
Εδώ πάλι θέλω να παραθέσω κάποια στοιχεία της µελέτης που

έκανε το Ίδρυµα Οικονοµικών και Βιοµηχανικών Ερευνών, ο ΙΟΒΕ
δηλαδή, τα οποία είναι αποστοµωτικά. Από το 1980 έως σήµερα,
δηλαδή τα τελευταία τριάντα χρόνια η µέση ηλικία των φορτη-
γών έχει αυξηθεί στην Ελλάδα από εντεκάµισι χρόνια στα δε-
καοκτώ, όταν στην ∆ανία είναι στα 7,4 χρόνια, στην Βρετανία στα
6,7 και στην Πορτογαλία στα 11,2 χρόνια. Η κατάσταση αυτή έχει
άµεσες αρνητικές επιπτώσεις στο περιβάλλον, στην οδική ασφά-
λεια, αυξάνει το κοινωνικό κόστος λειτουργίας των επιχειρήσεων,
συνεπάγεται µειωµένη αποτελεσµατικότητα και παραγωγικότητα.

Αντίθετα η σταδιακή και πλήρης απελευθέρωση της αγοράς
των µεταφορών θα οδηγήσει στη µείωση των κοµίστρων, στην
υποχώρηση του πληθωρισµού, στην ενίσχυση του αριθµού των
επιχειρήσεων, στην ενίσχυση της απασχόλησης που είναι ένα
πολύ σηµαντικό θέµα στην ενίσχυση της παραγωγικότητας και
στη βελτίωση των παρεχοµένων υπηρεσιών προς τους πολιτες
και τους επαγγελµατίες.

Οφείλουµε να αναγνωρίσουµε στον Υπουργό και στους συ-
νεργάτες του ότι δεν δίστασαν να ανοίξουν ένα δύσκολο θέµα,
πολιτικά φορτισµένο να κάνουν διάλογο µε τους φορείς και να
προτείνουν την παρούσα νοµοθετική ρύθµιση που αναµφισβή-
τητα ανταποκρίνεται στις σηµερινές συνθήκες. Οι αντιδράσεις
των ενδιαφεροµένων στο σύνολό τους είναι υπερβολικές. Σε καµ-
µία περίπτωση δεν δικαιολογούνται και δεν είναι αποδεκτές από
την ελληνική κοινωνία. Άλλωστε και πολλοί από τους συνδικαλι-
στές καταδίκασαν ορισµένους θερµοκέφαλους που τις τελευ-
ταίες µέρες µε τις πράξεις τους και τις κινήσεις τους απλώς
εκθέτουν τον κλάδο των µεταφορέων.

Οι απώλειες που, πράγµατι, έχουν οι επαγγελµατίες που κατέ-
χουν σήµερα µια άδεια αντισταθµίζονται από το ίδιο το νοµο-
σχέδιο, αλλά και από µια σειρά ενέργειες που αναλαµβάνουν τα
συναρµόδια Υπουργεία µε αιχµή τα αναπτυξιακά κίνητρα και τις
φορολογικές ελαφρύνσεις.

Εδώ, κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω µια µαρτυρία. Από τις
δεκάδες συζητήσεις που παρακολουθήσαµε τις τελευταίες ηµέ-

ρες στις τηλεοράσεις, σήµερα το πρωί είδα µια συζήτηση στην
οποία, από την πλευρά της Κυβέρνησης ήταν ο κ. Μαγκριώτης
και ένας από τους συνδικαλιστές, από τους πιο προβεβληµένους
και πρωτοστατούντες συνδικαλιστές το τελευταίο διάστηµα, ο κ.
Σαχινίδης. Πραγµατικά έµεινα έκπληκτος όταν ο κ. Μαγκριώτης
του είπε για τις φορολογικές ελαφρύνσεις και ο κ. Σαχινίδης που
όλες τις προηγούµενες ηµέρες ξεσήκωνε τον κόσµο δήλωσε ότι
δεν ξέρει τίποτα για αυτό το θέµα, ευχαρίστησε τον κ. Μαγκριώτη
για αυτά που είπε και µάλιστα του ζήτησε να κάνουν άµεσα συ-
νάντηση. Και εδώ πραγµατικά µπορεί κανείς λογικός άνθρωπος
να καταλάβει γιατί γίνονται αυτά και γιατί όλες αυτές τις ηµέρες
η Αττική και η Αθήνα αντιµετωπίζει αυτήν την απαράδεκτη κατά-
σταση και αυτήν την εικόνα;

Κλείνοντας, θέλω, αγαπητοί συνάδελφοι, να πω τα εξής:
Έχουµε την υποχρέωση να αλλάξουµε όλα όσα ενοχλούν τον ελ-
ληνικό λαό, να εξαλείψουµε τις στρεβλώσεις που υπάρχουν και
αποτελούν τροχοπέδη στην πορεία της χώρας για την ανάκαµψή
της. Προπάντων, έχουµε την ευθύνη να πάρουµε όλα τα ανα-
γκαία µέτρα για να µην πάνε χαµένοι οι κόποι και οι προσπάθειες
της πλειοψηφίας των πολιτών, που βαρύνονται µε επώδυνα και
άδικα µέτρα χωρίς να φταίνε. Σε αυτούς κυρίως πρέπει να σκύ-
ψουµε και αυτούς πρέπει να προστατεύσουµε. Για αυτούς τους
λόγους σας καλώ να υπερψηφίσουµε το παρόν νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνε-
δρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 0.35’λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα, Τετάρτη 22 Σεπτεµβρίου 2010 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος, νοµοθετική εργασία: συ-
νέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων: «Οδικές εµπορευµατικές µεταφορές».

1726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 21 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1727


